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سرمقاله

رئیس جمهور با بیان اینکه  امروز ملت آمریکا و دولت جدید این کشور فهمیده 
اند که درمورد ایران اشتباه کرده اند و امیدواریم زودتر این اشتباه خود را جبران کنند، 
گفت: تسلیم شدن در برابر قانون عیب نیست، خجالت نکشید، تسلیم شدن در برابر 

زور بد است.
رشد 70 و 80 درصدی در بخش هایی از زنجیره فولاد در شرایط سخت 

جنگ اقتصادی و کرونا از معجزات قدرت ملت بزرگ ایران است
ورود ایران به اتحادیه اوراســیا یکی از توفیقاتی است که در دولت تدبیر و امید 
بدست آمد حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آئین افتتاح طرح های 
ملی صنعتی و معدنی در سه استان هرمزگان، کرمان و مازندران ، تاکید کرد: اینکه 
این روزها در تبلیغات گفته می شود ایران اقداماتی را برای تحت فشار قرار دادن آمریکا 
انجام داده ، این حرف نادرســت است، آنچه ما می خواهیم عمل به قانون و تعهدات 
است. دکتر روحانی با بیان اینکه  احترام به مقررات و تعهدات بین المللی و اجرای آن، 
جزو وظایف انسانی و سیاسی همه دولت ها است، تصریح کرد: امیدواریم آمریکایی 
ها به قانون برگردند و به تعهدات خود و مقررات قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان 
ملل پایبند باشند. رئیس جمهور با اشاره به افتتاح طرح های مهم ملی صنعتی و معدنی 
کشور در پنجاه و دومین پویش تدبیر و امید برای جهش تولید، گفت: هدف ما این بود 
که دولت دوازدهم تداوم دولت یازدهم باشد، اما فکر نمی کردیم دیوانه ای در آمریکا 

سر کار بیاید و جنگ بی نظیر در تاریخ را علیه ملت ایران آغاز کند .
دکتر روحانی افزود: آنها فکر می کردند با فشار بر ملت ایران، مردم زانو می زنند، 
اما افتتاح طرح های ملی در کشور از جمله افتتاح خط تولید 7.5 تن گندله فولاد در 
یک روز برغم همه تحریم ها، جنگ اقتصادی و کرونا، نشان دهنده جهش تولید و زنده 
و فعال بودن کشــور است و رشد 70 و 80 درصدی در بخش هایی از زنجیره فولاد از 
معجزات قدرت ملت بزرگ ایران است. رئیس جمهور در ادامه با اشاره به افتتاح پایانه 
صادراتی در جنوب کشور و در منطقه مناسب و مرزی بین 3 استان فارس، هرمزگان 
و بوشــهر، اظهار داشت: پایانه های صادراتی و اســکله ها کمک فراوانی به صادرات 
محصولات پتروشیمی، فولاد و آلومینیوم کشور می کند و افتتاح چنین مراکز صادراتی 
در منطقه استراتژیک پارسیان و سایر مناطق کشور اهمیت بالایی دارد. دکتر روحانی 
همچنین افتتاح یک پایانه صادرات محصولات کشاورزی در شمال کشور برای خرید 
و بسته بندی محصولات کشاورزان را بسیار مهم توصیف و تأکید کرد: چنین پایانه هایی 
می تواندد ذخیره خوبی برای داخل و مرکزی برای صادرات محصولات کشــاورزی 
باشــد. رئیس جمهور ورود ایران به اتحادیه اورآسیا را از توفیقات مهم دولت تدبیر و 
امید برشمرد و تصریح کرد: به دنبال دائمی کردن حضور در این اتحادیه هستیم، چرا 
که چنین اتحادیه های بین المللی در پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی و برون گرا شدن 
اقتصاد کشــور اهمیت دارد و می توانیم با حضور فعال در این اتحادیه ها می توانیم 
صادرات کالاهای خود را باتعرفه مناسب انجام دهیم.                         ادامه در صفحه 5

افتتاح طرح های ملی نشان از جهش 
تولید و زنده و فعال بودن کشور است

و ماهنامه ای برای هر شهروند
منتشــر شد

بمب ساعتی کرونا 
برای مسافرین سفرهای نوروزی؟!

صفحه 8

13 رجب روز تولد مولای موتقیان علی )ع( 
و روز پدر گرامی باد

علی )ع( آن سردار شــیر دل اسلام را چگونه می توان 
توصیف کرد،وقتی همه ی خصال نیکو در وجود کســی 
متجلی شــده دیگرزبان و قلم در وصف قاصر می شوند و 
عاجز، علی )ع( را مانندی نیست که بتوان به مثال کشید در 
راستای همه خوبی ها علی )ع( را می توان دید و خوشبخت 
آنکه می بیند و به راهش  می رود، تاریخ کدام دلاوری را به 
شــجاعت علی )ع( بیاد دارد، آنکه شب هنگام، از خوف خدا 
اشک می ریخت و صبحگاه در راه خدا جان در کف می نهاد، 
دنیا علی )ع(  را به عدالت می شناســد و عدالت با نام علی )ع( 
جلا دارد، کدام مرد اول را می شناسید که با اشک یتیمان 
بگرید، و خانه به خانه مستمندان را بی هیچ آشنایی قوت 
رساند، علی )ع( شاه بیت غزل هستی است هم او که کلامش 
چون شمشیرش برنده و کردارش درس زندگی است برای 
همه ره پویان حق و عدالت و راستی، از علی )ع( چه می توانیم 
بگوییم جز آنکه هرکس به کسی نازد، ما هم به علی )ع( نازیم. 
با آرزوی عزت و سر بلندی بیشتر برای شیعیان علی )ع( میلاد 
بزرگ مرد تاریخ بشریت را مجددا به عموم هموطنان عزیز 
و همه انسان های دوستدار پاکی و راستی و عدالت تبریک 

می گوییم.
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( آذربایجان شرقی از تحویل هدایای رهبر معظم انقلاب به خانواده دارای فرزندان سه قلوی تبریزی خبر داد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، محمد کلامی، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( آذربایجان شرقی گفت: این هدایا شامل چهار سکه بهار آزادی از سوی دفتر 
مقام معظم رهبری بود.وی بیان داشــت: این نهاد در برنامه های حمایتی خود از خانواده های دارای فرزند چند قلو در قالب خدمات گوناگون و متنوع حمایت 
می کند.مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( آذربایجان شرقی با  اشاره به حمایت کمیته امداد از خانواده های دارای فرزندان چند قلو، ادامه داد: حمایت از این 
خانواده ها در قالب وام و تامین اقلام ضروری است و علاوه بر هدایای دفتر رهبر انقلاب، وام خرید مسکن و کمک معیشت بلاعوض نیز به این خانواده های مددجو 
پرداخت می شود.کلامی گفت: خانواده های مددجوی دارای چندقلو نیازمند مراقبت و حمایت بیشتر هستند، تا به دلیل نداشتن تمکن مالی دچار مشکلات در 
امور نگهداری و مخارج زندگی فرزندان خود نشوند.وی افزود: با توجه به سیاست های جمعیتی ابلاغی مقام معظم رهبری و برای ترغیب خانواده ها به فرزندآوری، 

رسیدگی به امور این خانواده ها و ارائه خدمات به آنها در دستور کار قرار گرفته است.

چهارسکهبهار
آزادیهدیهرهبر
انقلاببهخانواده
دارایفرزندانسه
قلویتبریزی
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امیدعلی پارسا رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه در کشورهای دنیا 85 درصد درآمدها از طریق مالیات است، گفت: درآمدهای نفتی باید صرف توسعه شود و هزینه های عمومی باید از 
طریق مالیات تأمین شود. نظام مالیاتی به دنبال تحقق دو مؤلفه کلیدی یعنی عدالت و کارایی است. عدالت به معنای وصول عادلانه مالیات و ایجاد فضایی امن و آرام از سوی حاکمیت برای فعالان 
اقتصادی است که براساس آن، افراد با توانایی  ها و ظرفیت  های مختلف به فعالیت و امرار معاش بپردازند و کارایی نیز به معنای وصول مالیات حقه با کمترین میزان تنش و هزینه و به عبارتی افزایش 
بهره وری سازمان است. بدیهی است عدالت مالیاتی به معنای وصول مالیات متناسب با میزان ثروت، دارایی، درآمد و مصرف است و اگر اقشار پردرآمد جامعه به نسبت سود و درآمد خود مالیات 
نپردازند، رانت و ثروت  اندوزی، شکاف های طبقاتی، تبعیض و نابرابری  های اجتماعی در کشور شکل می  گیرد. وی با بیان اینکه در کشورهای توسعه یافته، حدود 30 درصد درآمدهای خالص سالانه 
در قالب مالیات در اختیار دولت قرار می گیرد، عنوان داشت: این در حالی است که این رقم در کشور ما حدود شش تا هفت درصد است و با این رقم پایین نمی توان از پس این همه هزینه های اجتماعی 

کشور برآمد و سایر شیوه های تأمین مالی از قبیل فروش نفت، استقراض از شبکه بانکی و چاپ پول نیز، نادرست، غیر اصولی و با آثار تورمی بسیار بالا هستند./ وزارت اقتصاد 

مدیرعامل توانیر از آغاز دور چهارم اقدام فراگیر با هدف مقابله با مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز و تنظیم روشنایی های معابر در سراسر 
کشور خبرداد. محمدحسن متولی زاده با بیان اینکه این برنامه در قالب اقدامی فراگیر در سراسر کشور آغاز خواهد شد، افزود: این برنامه با هدف 
تعادل و تنظیم روشنایی معابر و مقابله با مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز در دو روز متوالی اجرا خواهد شد. وی در عین حال استفاده از کنتورهای 
فهام و تنظیم ساعت های نجومی مدارات روشنایی و یک درمیان کردن چراغ های روشنایی معابر را از دیگر محورهای این برنامه سراسری عنوان 
کرد و گفت:در کنار مقابله با دستگاه های رمز ارز غیرمجاز که به نوعی تجاوز به حقوق مردم تلقی می شود، توسعه به کارگیری نرم افزار برق من 
در اخذ گزارش های مردمی نیز در دستور کار این برنامه سراسری خواهد بود. مدیرعامل توانیر همچنین با اشاره به پیش بینی های صورت گرفته 

در خصوص ورود جبهه هوای سرد به کشور، تصریح کرد: صنعت برق با این اقدام فراگیر، برای هفته سرد پیش رو آماده می شود./توانیر

درآمدهایمالیاتیکفافهزینههارانمیدهد آمادگیبرقبرایهفتهپیشرو

رهبر معظم انقلاب اســلامی صبح امروز 
)چهارشــنبه( در ارتباط تصویری با شماری از 
مردم تبریز، قیام تاریخی و فراموش نشدنی 2۹ 
بهمن 135۶ را فقط گوشه ای از افتخارات فراوان 
مردم این خطه خواندند و با اشــاره به استمرار 
دشمنی سلطه گران به علت مخالفت ملت ایران 
با هنجارهای نظام سلطه افزودند: انقلاب اسلامی 
دستاوردهای عظیمی داشته است که باید از آنها 
برای رفع نقاط ضعف و غیر قابل قبول همچون 
مشکلات معیشــتی و فاصله طبقاتی استفاده 

کنیم.
ایشان حضور پرُ شور مردم را در انتخابات 
سال آینده ریاســت جمهوری و در درجه بعد 
انتخاب صحیــح و اصلح را باعث تضمین آینده 
کشــور خواندنــد و درباره برجــام نیز گفتند: 
جمهوری اسلامی این بار وعده وحرف نمی پذیرد 

و ملاک، فقط عملِ طرف مقابل است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در تبیین 
افتخارات مردم آذربایجان »نخبه پروری در علم و 
هنر و سیاســت« و »روحیه جریان ســازی در 
تحولات تاریخی و سیاسی کشور« را دو ویژگی 
افتخارآمیز مردم این خطه برشمردند و تأکید 
کردند: آذربایجان همیشــه دژ استوار ایران در 
مقابــل حملات بیگانــگان بوده اســت و اگر 
ایستادگی و جانفشانی مردم این دیار نبود، تعرض 

دشمنان به مناطق دیگر هم کشیده می شد.
حضرت آیت الله خامنه ای »دلبســتگی 
عمیق به اســلام« و »غیرت و حمیّت شدید در 
قبال ایــران« را دو ویژگی مهــم هویتی مردم 
آذربایجان دانستند و افزودند: مردم این منطقه در 
تاریخ معاصر در همه مسائل کشور از چهره های 
نقش آفرین برخوردار بوده اند که این شخصیت ها 
همچون »میرزا جواد آقــا مجتهد تبریزی در 
تحریم تنباکــو«، »ســتارخان و باقرخان در 
مشروطه«، »شیخ محمد خیابانی«، »شهیدان 
آیت الله قاضی طباطبایــی و آیت الله مدنی در 
دوران انقلاب« و »شهید باکری در دفاع مقدس« 

تأثیرگذار بوده اند.
رهبر انقــلاب در جمع بندی این بخش از 
سخنانشان گفتند: بدون روایت درست از تاریخ 
آذربایجــان، هر روایتی از تاریــخ ایران ناقص و 

نادرست است.
ایشان در تشــریح ابعاد قیام تاریخی 2۹ 
بهمن 135۶ مردم تبریز به پیام امام)ره( بعد از آن 
حادثــه پرداختند و افزودند: امام بزرگوار ســه 
خصوصیــت »شــجاعت، غیــرت و تدینّ« را 
ویژگی های ممتاز مردم تبریز خواندند که هر سه 
این خصوصیات، شــاخص های مهم ارزیابی و 

ارزش گذاری یک مجموعه انسانی است.
رهبر انقلاب افزودند: نکته مهم این است که 
مردم تبریز وحشی گری رژیم پهلوی در سرکوب 
قیــام 1۹ دی قــم را دیده بودند امــا با همان 
خصوصیاتی که امام گفتند در چهلم شهیدان قم 
وارد صحنه شدند و با ابتکار سلسله تعیین کننده 
چهلم ها، نگذاشتند قیام قم به فراموشی سپرده 

شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح دیگر 
رویدادهای متکی بر شجاعت، غیرت و تدینُ مردم 
تبریز به مقابله جانانه آنان در مقابل دست های 
تجزیه طلب اوایل انقلاب، حماسه آفرینی لشکر 
خط شــکن عاشــورا و فرمانده دلاور آن شهید 
باکری، مقابله با فتنه خلق مسلمان در سال های 
اول انقــلاب و نیز حضور آگاهانه مردم تبریز در 

خنثی کردن فتنه سال 88 اشاره کردند و گفتند: 
در دی 88، مردم تبریــز حتی از تهران و دیگر 

شهرهای کشور زودتر به میدان آمدند.
حضرت آیت الله خامنه ای در جســتجوی 
پاسخ این سوال مهم که »درس قیام 2۹ بهمن 
5۶ مردم تبریز برای اوضاع امروز کشور چیست« 
به ریشه یابی دشمنی عمیق ابرقدرت ها با انقلاب 

اسلامی پرداختند.
ایشــان گفتند: هنگام پیــروزی انقلاب، 
مســتکبران، جهان را به دو قسمت سلطه گر و 
سلطه پذیر تقسیم کرده بودند اما انقلاب اسلامی 
این جریان را که رگ حیات نظام استکبار بود، به 
صراحت رد کرد و ســلطه گران غرب و شرق به 
همین علــت و با وجود اختلافاتشــان، جبهه 
گسترده ای در مقابل انقلاب ملت ایران تشکیل 

دادند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
هرگز نباید علت اصلی دشمنی استکبار با انقلاب 
و جمهوری اسلامی را فراموش کرد، افزودند: البته 
آنها توطئه ها و ضدیت هایشــان را به بهانه های 
مختلف از جمله حقوق بشر، مقررات اسلامی، 
هسته ای، موشــکی، منطقه ای و مسائل دیگر 
اعِمال می کنند اما باید متوجه بود که این مسائل 

فقط بهانه است.
رهبر انقلاب با اشــاره بــه ادامه خصومت 
مستکبران افزودند: ملت ایران برای پیروزی در 
مقابل این هجمه ها به دو چیز نیاز دارد: »استحکام 

عناصر هویتی« و »افزایش قدرت درونی«.
ایشان برخورداری از زیربنا و نظام فکری و 
عقیدتی منسجم را مهمترین عنصر استحکام 
هویت ملی برشــمردند و افزودنــد: زیربنای 
مستحکم فکری انقلاب از اسلام گرفته شده و در 
بیانات بســیار ارزشــمند امام)ره( و درسهای 
متفکرانی چون شــهیدان مطهری و بهشتی 
تشــریح شده البته عناصر متفکر باید این نظام 
فکری را با پاسخ های جدید به مسائل جدید، نو 

به نو جلوه و رونق دهند.
رهبر انقلاب خاطر نشان کردند: ایدئولوژی 
زدایی کــه برخی ها تکرار می کنند، نتیجه اش 

انحراف از مسیر انقلاب خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: البته 
صرف زیربنای مستقل فکری کافی نیست و در 
عمل نیز بایــد از ویژگی هایی برخوردار بود که 
مهمترین آنها عبارتند از نترسیدن، خسته نشدن، 
ناامید نشدن، تنبلی نکردن، ندانسته در نقشه 
دشــمن ورود نکــردن و در مواقــع لازم آماده 

فداکاری بودن.
رهبر انقلاب با اشاره به وجود این خصوصیات 
بارز در ملت ایران و فداکاری شهدا گفتند: ملت 
ایران انصافاً خسته نشده اند که نمونه های آن را 
در تشییع بی نظیر شهید سلیمانی و همچنین 
مراســم ابتکاری پر شور امســال در 22 بهمن 

دیدیم.
ایشــان تأکید کردنــد: اگر همــراه این 
مجاهدت، استقامت و منحرف نشدن از مسیر 

باشد، مشکلات هم حل خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای دســتاوردهای 
انقلاب را عظیم و شــگفت آور خواندند و ضمن 
گلایه از کم کاری در معرفی این دســتاوردها، 
افزودند: انقلاب اسلامی توانست چهره کشور را 
از یک کشور عقب مانده ی علمی و طُفیلیِ سیاسی 
قدرتها و از نظر اقتصادی، وابسته، به یک کشور 
آزاد، مستقل، عزیز، سربلند، آبرومند و برخوردار 

از موفقیت های بزرگ علمی تبدیل کند.
ایشان یکی دیگر از دستاوردهای انقلاب را 
دگرگونی ملت ایران از حالت خمودگی، بی هدفی 
و دنباله روی به ملتی پر تحرک، با نشاط و هدف دار 
دانستند و افزودند: تشکیل هزاران هسته علمی 
در کشور و فعالیت های گسترده اجتماعی جوانان 
همچون کمک هــای مومنانه در قضیه کرونا از 

نمونه های بارز تحرک و نشاط ملت ایران است.
حضرت آیت الله خامنه ای، تغییر مدیریت 
کشــور از یک حکومت استبدادی، پادشاهی و 
فــردی به یک حکومت مردمــی، جمهوری و 
مردم سالاری را دستاورد دیگر انقلاب خواندند و 
گفتند: امروز مردم حاکم بر سرنوشــت کشور 
هســتند و خود انتخاب می کنند. ممکن است 
خوب یا بد انتخاب کنند اما خودشــان انتخاب 
می کنند، درحالی که قبــل از انقلاب هیچ کاره 

بودند.
ایشــان، ســازندگی کشــور را از دیگــر 
دستاوردهای انقلاب برشمردند و با ابراز تعجب از 
نادیده گرفتن این خدمات گســترده از سوی 
برخی افراد خاطر نشان کردند: زیرساخت های 
اساســی کشــور در بخش های ســد سازی، 
آب رسانی، برق رســانی، گاز رسانی، راه سازی، 
توسعه صنعت، کشاورزی و گسترش اعجاب آور 

دانشگاهها، کارِ کارستان انقلاب اسلامی است.
رهبر انقلاب اسلامی تقویت بنیه نظامی و 
دفاعی و تبدیل شدن ایران به یک قدرت بزرگ 
منطقه ای را از دیگر دستاوردهای انقلاب خواندند 
و گفتند: علت اصلی توطئه های گوناگون آمریکا 
و رژیم صهیونیستی و برخی دولت های اروپایی 
همین حرکــت روبه جلوی انقلاب اســت که 
ان شاء الله قدرت ملت و مسئولان، این توطئه ها را 

خنثی خواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: ما 
در کنار دستاوردها، هیچگاه عقب ماندگی ها در 
برخی بخش ها را پنهان نکردیم و معتقدیم این 
عقب ماندگی ها در شأن انقلاب اسلامی و قابل 
قبول نیســت و بایــد جبران شــود. ما بعنوان 
مسئولان در بروز این عقب ماندگی ها مقصریم و 
البته ممکن است مردم هم در بخش هایی دخالت 

داشته باشند.
ایشان افزودند: علت اصلی این عقب ماندگی 

ها، انقلابی عمل نکردن است. هرجا انقلابی عمل 
کردیم، عقب ماندگی نداشتیم اما هرجا از انقلاب 
کوتاه آمدیم و حرکتی ناشــی از کســالت و بی 

توجهی، انجام دادیم، عقب ماندگی بوجود آمد.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: در زمینه عقب 
ماندگــی ها، در درجه اول وضعیت معیشــت 
طبقات ضعیف اســت و سپس موضوع شکاف 
طبقاتی است که باید این عقب ماندگی ها برطرف 

و عدالت اقتصادی مستقر شود.
حضرت آیت الله خامنــه ای تاکید کردند: 
البته وضع کشور با همین عقب ماندگی ها بسیار 

جلوتر از وضعیت کشور در قبل از انقلاب است.
ایشان با اشــاره به تمرکز دشمن بر روی 
ناکامی ها و نادیده گرفتن دستاوردها و عملیات 
روانــی و دروغ گویی برای ناامید و بدبین کردن 
مردم و جوانان، افزودند: متاسفانه برخی عناصر 
در داخل از روی غفلت و برخی هم مغرضانه همان 

حرف های دشمن را تکرار می کنند.
رهبر انقلاب اسلامی به حساسیت بیشتر 
مردم نسبت به اول انقلاب، در قبال نابسامانی ها 
بویژه مسائلی مثل فساد و فاصله طبقاتی اشاره 
کردند و گفتند: این حساسیت بسیار خوب است 
و نشان دهنده گرایش مردم به آرمان های انقلاب 
اســت و به همین علت هر جا مبارزه با فساد و 
حرکت به سمت کمک به قشر ضعیف و ایجاد 
عدالت باشد، دلگرم می شوند و حمایت می کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: ما 
وظیفه داریم با اســتفاده از انبوه دستاوردهای 
انقلاب، ناکامی ها را برطرف کنیم که از جمله این 
دســتاوردها، جوانان علاقه مند، مبتکر و آماده 
به کار هستند که باید از این ظرفیت در کنار شور 
انقلابی مردم بهره گرفت تا نابسامانی ها برطرف 

شود.
رهبر انقلاب اســلامی در بخش دیگری از 
سخنان شان با اشاره به انتخابات آینده ریاست 
جمهوری، انتخابات را فرصتی بسیار بزرگی برای 
کشور دانستند و گفتند: البته مخالفان جمهوری 
اسلامی نمی خواهند نظام از این فرصت و ظرفیت 
مهم برای پیشــرفت کشور اســتفاده کند اما 
مشارکت پرُ شــور و انقلابی مردم در انتخابات، 
موجب امنیت کشــور و پس زدن دشــمنان و 
کاهش طمع آنها می شــود بنابراین نباید این 

فرصت را از دست داد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: انتخابات 
هر چه پرُ شورتر و با اقبال عمومی بیشتری همراه 
باشد، آثار و منافع بیشتری برای کشور خواهد 

داشت.
ایشان هدف دشمن از بیان ادعاهای تکراری 
درباره انتخابات را دلسرد کردن مردم دانستند و 
گفتند: برغم این ادعاها، انتخابات برای کشور یک 
امکان و ذخیره مهم است که باید با مشارکت پر 
شور مردم همراه باشد البته اگر مشارکت پرُ شور 
با یک انتخاب درست یعنی انتخاب یک نیروی 
کارآمد، با ایمان، با انگیزه، علاقه مند و پرُ کار همراه 
شود، نورٌ عَلی نور و تضمین کننده آینده کشور 

است.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: علاج 
دردهای مُزمن کشور در پر شور بودن انتخابات و 
حضــور عمومی مردم، و بعــد، انتخاب اصلح و 
شخصیت مناسب در انتخابات ریاست جمهوری 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان با اشاره 
به ســخنان اخیرشــان درباره برجام و تبیین 
سیاست های نظام، گفتند: درباره برجام، حرف ها 
و وعده هایی گفته می شود ولی ما حرف و وعده  
خوب که نقــض و بر ضدّ آن عمل شــود، زیاد 
شنیدیم بنابراین حرف و وعده فایده ندارد و این 

بار فقط عمل، مهم است.
ایشان تأکید کردند: اگر عملِ طرف مقابل 
را ببینیم، ما هم عمل خواهیــم کرد و این بار، 
جمهوری اسلامی با حرف و وعده قانع نخواهد 

شد.
حضــرت آیت الله خامنــه ای همچنین با 
تبریک حلول ماه پر برکت رجب، افزودند: اگرچه 
اجتماعات عبادی به علت شرایط خاص کرونا 
موقتاً برگزار نمی شود اما لازم است در خانه ها از 
ادعیه بسیار خوب و پرمعنای این ماه و توسل و 

راز و نیاز با پروردگار بهره کافی گرفته شود.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، حجت 
الاسلام والمسلمین آل هاشم نماینده ولی فقیه 
در آذربایجان شرقی و امام جمعه تبریز، گزارشی 
از تلاشهای گسترده قشرهای مختلف مردم و 
گروههای جهادیِ استان برای مقابله با کرونا و 

کمک به جهادگران عرصه سلامت بیان کرد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با شماری از مردم تبریز:

علاج دردهای مزمن کشور در انتخابات پر شور و انتخاب صحیح و اصلح است
خبر

با حکمی از سوی رهبر معظم انقلاب؛
آیت الله محمود رجبی به ریاست 
مؤسسه امام خمینی )ره( منصوب شد

آیت الله محمود رجبی با حکمی از سوی رهبر انقلاب 
به ریاست مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی)ره( 

منصوب شد.
به گــزارش قدس آنلاین حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی طی حکمی، آیت الله محمود 
رجبی را به عنوان رئیس مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام 

خمینی )ره( منصوب کردند.
این حکم روز چهارشنبه 2۹ بهمن طی مراسمی با 
حضور حجت الاسلام محمد محمدی گلپایگانی رئیس 
دفتر مقام معظم رهبری و دیگر مســئولین در مؤسسه 

آموزشی پژوهشی امام خمینی )ره( ابلاغ خواهد شد.
در این مراسم علاوه بر معرفی آیت الله رجبی به عنوان 
ریاست مؤسســه آموزشی و پژوهشی امام خمینی )ره(، 
اعضای هیأت امنای این مؤسسه نیز که از سوی مقام معظم 

رهبری منصوب شده اند، معرفی خواهند شد.
آیــت الله محمود رجبی که پیــش از این قائم مقام 
مؤسســه آموزشی و پژوهشــی امام خمینی )ره( بود از 
شاگردان  شاخص مرحوم آیت الله مصباح  یزدی  به شمار 
می رود. وی با پایان یافتن دوره سطح، به درس خارج آیات 
محمدتقی بهجت، حاج شــیخ مرتضــی حائری، وحید 
خراسانی و  محمد شاه آبادی رفت و سال ها از محضر ایشان 
بهره برد. او  همچنین تفسیر موضوعی را از محضر آیت الله 
مصباح یزدی فرا گرفت. بخشــی از فعالیت های علمی و 
فرهنگی وی تهیه متون و منابع درسی در دو رشته »تفسیر 
و علوم قرآن« و »جامعه   شناســی« است. او از این رهگذر 
کتاب های متعددی را تألیف کرده که از آن جمله می توان 
از کتاب های »روش تفســیر قرآن«، »شناخت قرآن«، 
»اعجاز قرآن«، »انسان   شناسی« منطق فهم قرآن، چند 
درس درباره ایدئولوژی اســلامی  و  چند درس پیرامون 
شــناخت قرآن یاد کرد. آیت الله رجبی از اعضای جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم است و هم اکنون در حوزه علمیه 

قم به تدریس و تحقیق می پردازد.

چهار سکه بهار آزادی هدیه رهبر انقلاب به 
خانواده دارای فرزندان سه قلوی تبریزی

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( آذربایجان 
شرقی از تحویل هدایای رهبر معظم انقلاب به خانواده 
دارای فرزندان ســه قلوی تبریزی خبر داد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، محمد کلامی، مدیرکل 
کمیته امداد امام خمینی)ره( آذربایجان شرقی گفت: 
این هدایا شامل چهار ســکه بهار آزادی از سوی دفتر 
مقام معظم رهبری بود.وی بیان داشــت: این نهاد در 
برنامه هــای حمایتی خود از خانواده های دارای فرزند 
چند قلو در قالب خدمــات گوناگون و متنوع حمایت 
می کند.مدیــرکل کمیتــه امداد امــام خمینی)ره( 
آذربایجان شرقی با  اشــاره به حمایت کمیته امداد از 
خانواده های دارای فرزندان چند قلو، ادامه داد: حمایت 
از ایــن خانواده ها در قالــب وام و تامین اقلام ضروری 
اســت و علاوه بر هدایای دفتر رهبر انقلاب، وام خرید 
مسکن و کمک معیشت بلاعوض نیز به این خانواده های 
مددجو پرداخت می شــود.کلامی گفت: خانواده های 
مددجوی دارای چندقلو نیازمنــد مراقبت و حمایت 
بیشتر هســتند، تا به دلیل نداشتن تمکن مالی دچار 
مشــکلات در امور نگهداری و مخارج زندگی فرزندان 
خود نشوند.وی افزود: با توجه به سیاست های جمعیتی 
ابلاغی مقام معظم رهبری و برای ترغیب خانواده ها به 
فرزندآوری، رســیدگی به امور ایــن خانواده ها و ارائه 

خدمات به آنها در دستور کار قرار گرفته است.

رهبر انقلاب در پیام به پنجاه وپنجمین نشست اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان در اروپا:

انقلاب نشان »نقش آفرینی در مسائل اساسی« را بر سینه جوانان برومند کشور نشاند
حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به پنجاه وپنجمین نشست اتحادیه 
انجمن های اسلامی دانشــجویان در اروپا، نشاندن نشان »نقش آفرینی در 
مسائل اساسی« بر سینه جوانان برومند کشور را از برترین افتخارات انقلاب 

اسلامی خواندند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی که صبح امروز حجت الاسلام والمسلمین 
احمد واعظی نماینده مقام معظم رهبری در امور دانشجویان در اروپا آن را در 

نشست مجازی این اتحادیه قرائت کرد، به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
دانشجویان عزیز

هر روز که میگذرد اهمیت نقش جوانان در پیشــرفت کشور و تضمین 
آینده ی آن بیشتر آشکار میشود. بلیّه ی عمومی کرونا هم این را یک بار دیگر 
به اثبات رسانید. همت و انگیزه و امید شورانگیز جوانان در این ماجرا نیز مانند 
بسیاری از مسائل کشور، پیشران گشایشهای علمی و عملی شد. این یکی از 
برترین افتخارات انقلاب اسلامی است که توانسته است نشان »نقش آفرینی 

در مسائل اساسی« را بر سینه جوانان برومند کشور بنشاند.از شما دانشجویان 
عزیز انتظار میرود که در این فرصت مغتنمی که در اختیار شما است، خود را 
هر چه بیشتر به صلاحیتهای علمی و دینی و اخلاقی آراسته کنید و آماده ی 
نقش آفرینی شوید، و اتحادیه ی انجمن های اسلامی در این باره دارای وظیفه ئی 

سنگین تر و البته افتخارآمیزتر است.
والسلام علیکم و رحمةالله

سیّدعلی خامنه ای یک اسفند ۱۳99
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جای شگفتی است که امروز هزاران کودک یمنی به خاک و خون 
کشیده می شوند اما کسی اظهار نظر نمی کند لزوم رعایت عدالت در حقوق و دستمزد

دکتــر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی گفت: در افزایش دستمزد و حقوق باید عدالت را 
رعایت کنیم و این وظیفه مهم ما در پیشگاه خداوند و مردم 
است. وی با اشاره به آغاز بررسی لایحه اصلاح شده بودجه 
در کمیســیون تلفیق گفت: ما در تصمیم گیری درباره 
بودجه 1400 علاوه بر اینکه برای یک ســال آینده فکر 
می کنیم باید تلاش کنیم نگاه بلندمدت داشته باشیم، چرا 
که متاســفانه تاکنون بودجه های سالانه از برنامه های 5 
ســاله تبعیت نکرده و برنامه های 5 ســاله هم از ســند 
بالادستی یعنی سند 20 ساله تبعیت نکرده است، لذا وقتی 
به عملکرد این برنامه ها نگاه می کنیم، می بینیم گزارش 
قابل دفاعی از اجرای این برنامه ها وجود ندارد. رئیس قوه 
مقننه کشورمان تاکید کرد: بودجه نه متعلق به مجلس 
است نه دولت، این بودجه، بودجه مردم است و پیش از هر 
تصمیمــی که می گیریــم باید زندگی مــردم را مقابل 
چشــمان مان تصــور کنیم و بــر اســاس همین مهم 
تصمیم گیری کنیم. او  با بیان اینکه اصلاح ساختار بودجه 
نیز نه مســاله مجلس اســت نه دولت، بلکه مساله نظام 
جمهوری اسلامی و مردم است، گفت: رهبر معظم انقلاب 
نیز دســتور و تاکید ویژه ای برای اصلاح ساختار بودجه 
داشته اند، لذا هیچ تصمیم و مصوبه و حتی مصلحتی نباید 
ما را از اصلاح ساختار بودجه دور کند. وی با اشاره به مساله 
مهم حقوق بازنشســتگان و کارمندان در لایحه بودجه 
1400 تاکید کرد: در افزایش دستمزد و حقوق باید عدالت 
را رعایــت کنیم و این وظیفه مهم ما در پیشــگاه مردم و 
خداوند است. در موضوع همسان سازی حقوق و دستمزد 
اقــدام اشــتباهی انجام شــده و حقوق بازنشســتگان 
تامین اجتماعی کمتر از سایر بازنشستگان افزایش یافته و 

تفاوت ماهوی پیدا کرده است که این کار غلطی است. 

مجوزی برای تردد نمایندگان مجلس در 
خطوط ویژه نداریم

رئیس پلیــس راهور تهران بزرگ خبر اعطای مجوز 
تردد در خطوط ویژه به نمایندگان مجلس را تکذیب کرد. 
سردار محمدحسین حمیدی در گفت و گو با ایسنا در پاسخ 
به اینکه آیا مجوز تردد در خط ویژه به نمایندگان مجلس 
داده شده است یا خیر گفت: بنده در چند رسانه این را دیدم 
که بعداً در همان جا هم تکذیب شــد.حمیدی افزود: این 
خبر مربوط به ســال ۹7 بود که درخواستی در آن مقطع 
انجام شــد و اقدامی نیز صورت نگرفت، در حال حاضر نه 
درخواســتی وجود دارد و نه مجوزی صادر شــده است.

تشکیل پرونده قضایی برای رانندگان پرخطر وی در ادامه 
درباره رانندگان پرخطر نیز گفــت: یک گروه رانندگان 
پرخطر داریم که قوانین و ضوابط موجود برای آنها بازدارنده 
نیست و همچنان به تخلفات خود ادامه می دهند. رانندگانی 
که سرعت های بالا را در دســتورکار خود قرار دادند و در 
محل هایی که فکر می کنند امکان افزایش سرعت وجود 
دارد با سرعت های سرســام آور جان خود و دیگران را به 
خطــر می اندازند. رئیس پلیس راهور تهران بزرگ یادآور 
شــد: 23درصد از تصادفات منجر به فــوت را این گروه 
تشکیل می دهند. حمیدی اظهارداشت: قوانین موجود 
می گوید که 200 هزار تومان جریمه و 10 نمره منفی برای 
رانندگان شــخصی، 15 نمــره منفی بــرای رانندگان 
حمل ونقل عمومی، عملا اگر این بازدارنده بود تا به حال 
نباید کســی مرتکب همچین تخلفی می شد.بر همین 
اساس با مراجع قضایی و دادستان محترم هماهنگ کردیم 
و مجوز گرفتیم و در قالب یک کار قرارگاهی، یعنی حضور 
24 ساعته و هماهنگی با بخش های قضایی، رانندگانی که 
ابتدا مرتکب تخلف می شوند را احضار می کنیم و می آیند 
در مجموعه پلیس و سوابقشــان به عنوان اولین تخلف و 
آموزشی که دیدند در سامانه های ما ثبت می شود اما اگر 
تکرار شد پرونده تشکیل می شود و مرجع قضایی و در آنجا 
مجازات های سنگین تر اعمالمی شود. وی افزود: در ادامه 
نیز در چند روز آینده برای این دســته از رانندگان حتی 
انجام تست روان را در دستورکار داریم یعنی قطعا کسی 
که تخلفات اینچنینی مرتکب می شود و جامعه را نمی بیند 
یک مشکل روحی و روانی دارد که در جای خود برای آن 

کار خواهیم کرد.

 رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ مجلس شورای اسلامی با اشاره به مصوبات کمیسیون متبوعش گفت: براساس پیشنهاد دولت و تصویب این کمیسیون، سهم صندوق توسعه ملی 
تا سقف فروش یک میلیون بشکه نفت در روز، ۲۰ درصد و در صورت فروش بیشتر از این میزان در روز، سهم صندوق ۳۸ درصد خواهد بود. مبلغ مابه التفاوت ۱۸ درصد و ۲۰ درصد هم به عنوان بدهی 
و استقراض دولت از صندوق توسعه ملی برای آینده محسوب می شود. همچنین به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، منابع حاصل از مازاد فروش بیش از ۱/۵ میلیون بشکه نفت در روز برای طرح های 
تملک دارایی سرمایه و توسعه زیرساخت های آموزشی و دانشگاهی، حمل و نقل عمومی، تولید، دولت الکترونیک، سلامت، حفظ محیط زیست، آب وفاضلاب، بافت فرسوده، بازآفرینی شهری و تحقیقات 
بخش کشاورزی به ویژه در حوزه دانش بنیان هزینه خواهد شد.با توجه به اصرار و درخواست های مکرر دولت در خصوص تعیین قیمت ۴۲۰۰ تومانی ارز تخصیصی برای کالاهای اساسی، مصوب شد 
هشت میلیارد دلار برای بخش سلامت و تامین کالاهای اساسی در سال آینده با همین نرخ اختصاص یابد، اما یک کمیته برای نظارت بر روند هزینه کرد این ارز تشکیل خواهد شد.براساس مصوبه 
کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۰ کمیته ای متشکل از رییس سازمان برنامه وبودجه، رییس کل بانک مرکزی، وزرای اقتصاد و دارایی، صمت و کشاورزی بر نحوه تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به کالاهای اساسی و 

دارو نظارت داشته و گزارش آن را به صورت مرتب به کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ارائه خواهد کرد تا ما در سال آینده شاهد توزیع کالا با این ارز باشیم تا از تورم و افزایش قیمت جلوگیری شود.

اختصاص
۸میلیارددلار

ارز۴۲۰۰تومانی
در۱۴۰۰

زهرا نژاد بهرام عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران با اشاره به ارسال نامه ای به شهردار تهران جهت حمایت از دستفروشان، گفت: ایجاد مکان های 
محله ای و تشکیل صنف دستفروشان جهت حمایت از این قشر، لازم است و در دستور کار قرار خواهد گرفت. وی درباره برنامه مدیریت شهری جهت 
ساماندهی و حمایت از دستفروشان با توجه به نزدیک شدن به ماه پایانی سال اظهار داشت:  اخیراً نامه ای برای پیروز حناچی، شهردار تهران نوشته ام و در 
این نامه 2 درخواست مهم درنظر گرفته شده است. درخواست اول این بوده که همه محلات در پایتخت یک مکان برای فعالیت دستفروشان داشته باشند. 
نژادبهرام ادامه داد: همچنین از پیروز حناچی درخواســت کرده ام پیشــنهاد ایجاد صنف دستفروشان را در پایتخت داشته باشند و به نظرم این قضیه با 
همکاری اتاق اصناف و شرکت ساماندهی مشاغل در شهرداری تهران امکان پذیر است. وی با تأکید بر اینکه منطقی نیست که در شرایط اقتصادی کنونی 

بر فعالیت دستفروشان سخت بگیریم، گفت: فعالیت این افراد باید به صورتی باشد که حقوق مردم، اصناف و دستفروشان رعایت شود. / فارس

 دو خودروساز بزرگ کشور توانسته اند در سال گذشته محصولات خود را به کشورهایی همچون هنگ کنگ )با بیشترین میزان ارزش صادراتی(، اسپانیا، تایوان، 
چین، ترکیه و امارات )با کمترین میزان ارزش صادراتی( صادر کنند. بر اساس آمار گمرک، ۹0 درصد صادرات خودرویی کشور در سال 13۹8، خودرو ساینا بوده و 
10 درصد الباقی متعلق به پراید، تیبا و کوییک از محصولات خانواده گروه خودروسازی سایپا و سمند، پژو پارس، پژو 207، هایما و دنا از محصولات گروه صنعتی 
ایران خودرو بوده است.   ارزش ریالی صادرات این محصولات به تفکیک کشورها به این صورت است که طی سال گذشته به کشور هنگ کنگ بیشترین میزان صادرات 
به ارزش 11۶ هزار و 8۶2 دلار صورت گرفته است. پس از آن اسپانیا بیشترین واردات خودروهای ایرانی را داشته که برای کشور ارزآوری ۹۶ هزار و 3۶2 دلاری داشته 
است. به کشورهای تایوان و چین نیز به ترتیب محصولات خودرویی ایران به ارزش7۹ هزار و 521 دلار و 3۶ هزار و ۶00 دلار صادرات صورت گرفته است.   از محل 

صادرات خودروسازان داخلی به کشور ترکیه نیز 7 هزار دلار و به کشور امارات چهار هزار و ۶۶2 دلار ارزآوری به کشور صورت گرفته است./ایسنا 
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پیشنهاد آیت ا... رئیسی به مدعیان 
حقــوق بشــر: آمادگی داریــم در های 
زندان های مان را برای دیدن هر کشوری 
باز کنیم، مشروط بر اینکه اجازه دیدن هر 
زندانی در هر کشــوری که مــا هم اراده 

کردیم، داده شود
رئیس قوه  قضائیه گفت: ما آمادگی 
داریم در زندان های خــود را باز کنیم تا 
مدعیان حقوق بشــر، هر زندانی را که در 
ایران می خواهند، ببینند، مشــروط به 
اینکــه بگذارند ما هم هر زندانی را که در 

کشور آنها می خواهیم، ببینیم. 
 بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط

 عمومی قوه قضائیه آیت ا... رئیســی در 
جلسه شــورای عالی قضایی با اشاره به 
برخــی اقدامات، اطلاعیه هــا و بیانیه ها 
تحت عنوان »دفاع از حقوق بشر« که در 
گوشه و کنار جهان صادر می شود، اظهار 
کرد: من اخیرا از مقتل شهید سلیمانی و 
شــهید ابومهدی المهندس آمده ام. چرا 
برخی کشــورها و مجامع بین المللی که 
امروز احساس وظیفه می کنند نسبت به 
یک دیپلمات ایرانی یا یک زندانی اطلاعیه 
بدهند، نسبت به تروریسم رسمی دولتی 

اظهارنظر نمی کنند؟
رئیــس دســتگاه قضا با اشــاره به 
وضعیت کــودکان، زنان و انســان های 
بی گناه در یمن گفت: جای شگفتی است 
که امروز هزاران کودک یمنی به خاک و 
خون کشیده می شوند اما کسی اظهار نظر 
نمی کنــد. مگر کودکان و زنان یمنی که 
روزانه از بین می روند، بشر نیستند؟ آیت 
ا... رئیســی با اشــاره به آمار بسیار بالای 
مرخصی زندانیان کشــورمان در دوران 

شیوع کرونا گفت: هر کشوری مدعی است 
در جریان کرونا به اندازه جمهوری اسلامی 
ایران به زندانیانــش مرخصی داده و به 
اندازه ما نســبت به زندانیــان با رأفت و 
مهربانی برخورد کرده است، اعلام کند.  ما 
آمادگی داریــم در های زندان های مان را 
بــرای دیدن هــر کشــوری در عالم که 
بخواهــد درون آنها را ببینــد باز کنیم، 
مشروط به اینکه اجازه دیدن هر زندانی 
در هر کشوری که ما هم اراده کردیم، داده 
شود. اگر این اتفاق بیفتد، مشخص خواهد 
شد کجا به حقوق بشر توجه شده و کجا 
این حقوق نادیده گرفته می شود. امروز 
آزادگان عالم، توجــه غربی ها به حقوق 
انســان را باور نمی کنند و می دانند این 
اقدامات غربی ها سیاســی اســت و آنها 
حقوق بشر را دســتاویزی برای فشار بر 
کشورهای مستقل و در حال توسعه دنیا 
قرار داده اند. توجه به حقوق انســان ها و 
زندانیان که از آموزه های دین مبین اسلام 
است، همواره مورد توجه نظام جمهوری 
اسلامی ایران بوده و خواهد بود، در قانون 

اساســی و در راس آن شرع انور، توجه به 
حقوق انســان و حقوق بشر جزو مبانی 
اصلی است و اگر تخلفی هم در گوشه ای 
اتفاق بیفتد، بیش و پیش از هر کســی، 
ســازوکار اداری کشور مدعی آن خواهد 
بود. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
به سفر هفته گذشته هیات قضایی عالی 
رتبه ایرانی به عراق که با دعوت مسؤولان 
عالی قضایی این کشــور انجام شد اشاره 
کرده و گفت: این سفر روشن کرد بیش از 
هر زمان دیگری توطئه مستکبران برای 
جدایی و اختلاف ایران و عراق نقش بر آب 

شده است. 
 رئیس دســتگاه قضا با بیان اینکه 
امروز دلدادگی به نظام، انقلاب و رهبری 
در میان مــردم عراق موج می زند، افزود: 
یکی از جلوه هایی که در سفر به عراق دیده 
شــد آن بود که تمام مردم و مســؤولان 
عراقی نســبت به هدایت های رهبری و 
خدمات صادقانه سپاه اسلام توجه بسیار 
زیادی داشته و دارند. وی مساله پیگیری 
پرونده ترور شــهید ســلیمانی و شهید 

ابومهدی را مســاله امت اسلامی عنوان 
کرد و با اشــاره به اقدامات مثبت طرف 
عراقی در زمینه پیگیری این پرونده گفت: 
قرار شد همکاری 2 کشور در این موضوع 

تا زمان حصول نتیجه ادامه پیدا کند.
او با بیان اینکه عراقی ها برای پیگیری 
پرونده ترور شهیدان سلیمانی و المهندس 
مصمم و با اراده هســتند، گفت: قرار شد 
همکاری طرف هــای ایرانی و عراقی در 
موضــوع تبــادل اطلاعــات بویــژه در 
بخش هایی که نیاز به تحقیقات بیشتری 

است، بیشتر شود. 
کیفر مجرمان، عاملان و مباشران در 
ترور شهید ســلیمانی و شهید ابومهدی 
نباید مشــمول مرور زمان شــود و باید 
همکاری دستگاه های قضایی ایران و عراق 
هر چــه زودتر این پرونــده را به نتیجه 
برساند. آیت ا... رئیسی همچنین ضمن 
تشکر از میهمان نوازی مردم عراق گفت: 
ما در این سفر به دلیل فشردگی برنامه ها 
نمی توانستیم به شهرهای دیگر جز بغداد 
برویم اما در همان دیدارهایی که داشتیم، 
جلوه های میهمان نــوازی، بزرگواری و 
کرامت مردم عــراق را همان گونه که در 
اربعین دیــده بودیم، باز هم مشــاهده 
کردیم.  رئیس قــوه  قضائیه پیام جوانان 
عراقی را پیام ایستادگی و مقاومت عنوان 
کرد و افزود: جوانان عراقی در جلسات و 
دیدارهایــی که بــا آنها داشــتیم، از ما 
می خواستند سلام آنها را به مقام معظم 
رهبری برســانیم و به ایشان اعلام کنیم 
این جوانــان تا پای جان آمــاده دفاع از 
انقلاب، نظام، ارزش هــا، قرآن و ناموس 

اسلام هستند.

نخستین دوره جشنواره علمی- پژوهشی شهید بهشتی 
که به همت پژوهشــگاه قوه قضاییه برگزار شــده بود، در 
مراسمی با حضور رئیس دیوان عالی کشور و با تقدیر از نفرات 
برگزیده به کار خود پایان داد. به گزارش همشهری، در این 
مراسم که عصر دیروز در سالن سوره حوزه هنری برگزار شد، 
حجت الاسلام سیداحمد مرتضوی مقدم، رئیس دیوان عالی 
کشور طی سخنانی به اهمیت جایگاه پژوهش در قوه قضاییه 
پرداخت و گفت: در طول سال آرای متعددی از سوی محاکم 
صادر می شود و ما در دیوان عالی کشور باید بر این آرا نظارت 
کنیم که کار ســنگینی اســت و برای نظارت بهتر نیازمند 
حمایت بخش های مختلف ازجمله پژوهشگاه هستیم. وی 
ادامــه داد: در ســال ۹8 و ۹۹ حــدود 10 هــزار پرونده با 
درخواست اعمال ماده 477 به دیوان عالی کشور آمد و رئیس 
قوه قضاییه برای رسیدگی مجدد این پرونده ها در دیوان عالی 
موافقت کردند. ایــن تعداد برای قوه قضاییه زیاد اســت. 
پژوهشگاه می تواند این پرونده ها را موضوع بندی کند که در 

چه قســمتی آرا ایراد دارد. به کمک پژوهشگاه باید این آرا 
تحلیل، نقد، مقایسه و بررسی شود تا از نظر معیارهای حقوقی 
و قانونی سنجیده شود. رئیس دیوان عالی کشور در بخش 
دیگری از ســخنانش گفت: دادگاه ها به پرونده ها مشغول 
شده اند و فکر و ایده از قضات گرفته شده است. گاهی قاضی 
با هنرش می تواند پرونــده ای را حل و فصل کند، اما وقتی 
فرصت نداشته باشد، طبق ماده قانونی رأی را صادر می کند. 
با بررسی همین 10هزار پرونده ای که عنوان شد، می شود 
ایرادات آرای صادرشده را استخراج کرد که با بررسی آنها از 
صدور چنین آرایی جلوگیری شود. در این مراسم، همچنین 
سیدحجت ا... علم الهدی، رئیس پژوهشگاه قوه قضاییه گفت: 
پژوهشگاه به عنوان بازوی علمی قوه قضاییه در تلاش است 
که بیشترین استفاده را از ظرفیت درون قوه قضاییه اعم از 
قضات، کارمندان و... و نیز ظرفیت های بیرونی قوه قضاییه 
اعم از فضلا، نخبگان و... جهت رشــد و تحول قوه قضاییه و 
حل مســائل و چالش های قوه قضاییه ببرد. براســاس این 

گزارش، در پایان این مراســم از میان 2150اثر رسیده به 
دبیرخانه نخســتین دوره جشــنواره علمی- پژوهشــی 
شهیدبهشتی، از شماری از آثار برگزیده در بخش های ایده، 

پژوهش، رأی پژوهشی و پژوهشگر برتر تقدیر شد.
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خبر
رزمایش دریایی ایران و روسیه 

در شمال اقیانوس هند

امیر دریادار دوم »غلامرضا طحانی« سخنگوی رزمایش مرکب 
امنیت دریایی شمال اقیانوس هند گفت: رزمایش مرکب امنیت 
دریایی شمال اقیانوس هند با برگزاری رژه یگان های شرکت کننده 
از مقابل ناوشکن جمهوری اسلامی ایران »جماران« در منطقه شمال 
اقیانوس هند پایان یافت، در رژه پایانی، شناورهای ایرانی متشکل از 
ناوشکن بومی جماران، ناوشکن نقدی، ناو موشک انداز فلاخن و ناو 
موشک انداز گردونه نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران و 
شناورهای شهید ناظری، شهید محمودی و شناور کلاس تندر نیروی 
 Stoiky دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و همچنین فریگیت
و ناو لجســتیکی KoLa نیروی دریایی روســیه حضور داشتند، 
رزمایش مرکب امنیت دریایی شمال اقیانوس هند از سه شنبه 28 
بهمن ماه آغاز و در طول دو روز تمرینات متنوعی در دریا شامل تمرین 
انواع صورتبندی های آفندی، تیراندازی شبانه و روزانه علیه اهداف 
مشخص، عملیات بالگرد و پهپاد و اجرای عملیات نفوذ از سطح و نفوذ 
از هوا به منظور رهایی کشتی های مورد تعرض قرار گرفته و همچنین 
امداد و نجات مصدومین، اطفای حریق کشتی آسیب دیده و عملیات 
یدک کشتی به بندرگاه و در نهایت رژه دریایی با موفقیت انجام شد.

اجرای عملیات آزادسازی کشتی ربوده شده
در دومین روز از رزمایش مرکب امنیت دریایی شمال اقیانوس 
هند و بر اساس سناریوی از پیش تعیین شده، عملیات آزادسازی دو 
فروند کشتی تجاری که در حال دریانوردی آب های بین المللی توسط 
دزدان دریایی ربوده شده بودند، توسط یگان های سطحی و پروازی 
انجام شد. در این مرحله پس از ارسال پیام اضطراری کشتی های 
تجاری به مرکز MRCC چابهار، ابتدا منطقه عملیات توسط یک 
فروند بالگرد SH3D نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
مورد شناسایی و جستجو قرار گرفت و سپس ناوشکن جمهوری 
اســلامی ایران »جماران« به عنوان یگان سرفرماندهی رزمایش، 
شناور های رزمی مستقر در منطقه را برای انجام عملیات آزادسازی 
به دو گروه متشکل از یگان های ایران و روسیه تقسیم کرد. در ادامه، 
نیرو های عملیات ویژه نیروی دریایی ارتش و سپاه پاسداران و روسیه 
با فرود آمدن از هوا و همچنین نفوذ همزمان از سطح بر روی عرشه 
کشتی ربوده شده مستقر شدند و دزدان دریایی را دستگیر و سناریوی 
عملیات آزادســازی کشــتی را اجرا کردند. این سناریوها شامل 
دستگیری دزدان دریایی مبارزه با حریق ایجاد شده در کشتی که 
توسط دزدان دریایی برای به تأخیر انداختن عملیات نجات ایجاد شده 
بود و همچنین مداوای زخمیان و مصدومین حادثه و در نهایت اجرای 

عملیات یدک شناور تجاری به لنگرگاه امن با موفقیت انجام شد.
تیراندازی شبانه به اهداف هوایی

در ادامه رزمایش مرکب امنیت دریایی در شمال اقیانوس 
هند، سه شنبه شب عملیات تیراندازی شبانه به اهداف هوایی 
که از مهمترین تمرینات دریایی به شــمار می رود با موفقیت 
انجام شد. عملیات تیراندازی شبانه به اهداف هوایی مستلزم 
هماهنگی و دستورات جز به جز است و با توجه به تنوع پهپادها 
و ریزپرنده ها، سناریوی این تمرین طراحی و بر پایه یک زبان 
تاکتیکی مشترک بین نیروهای دریایی ایران متشکل از نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران و نیروی دریایی سپاه 
پاسداران و همچنین نیروی دریایی روسیه با موفقیت اجرا شد. 
رزمایش مرکب امنیت دریایی شمال اقیانوس هند از سه شنبه 
28 بهمن ماه در منطقه شمال اقیانوس هند و دریای عمان آغاز 

شده و به مدت دو روز ادامه یافت.

اهدای 18۰۰ بسته معیشتی به ایتام و 
نیازمندان از سوی بانک سینا

در راستای رزمایش مواســات، همدلی و کمک مومنانه و 
حمایت از اقشار کم درآمد جامعه، دومین مرحله کمک های بانک 
سینا شامل 1800 بسته معیشتی به نیازمندان و ایتام اهدا شد. در 
راســتای منویات مقام معظم رهبری مبنی بر اجرای رزمایش 
مواسات، همدلی و کمک مومنانه به منظور تامین هزینه مایحتاج 
اولیه زندگی اقشار نیازمند و ایتام، دومین مرحله از کمک های بانک 
سینا شامل 1800 بسته معیشتی به مبلغ 10 میلیارد ریال شامل 
برنج ایرانی، روغــن، چای، خرما، پنیر، ماکارونی، حبوبات، مرغ، 
گوشــت و قند و شــکر تهیه و با همکاری بسیج سازندگی سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی تهران بزرگ در بین نیازمندان توزیع 
شد.گفتنی است بانک سینا پیشتر نیز در جهت همراهی با رزمایش 
مواسات، همدلی و کمک مومنانه، تعداد 2000 بسته معیشتی را 
از محل کمک های کارکنان به قیمت بیش از 8 میلیارد ریال تهیه 

و بین نیازمندان توزیع کرده بود.

امیر حیدری در دومین جشنواره ملی ایده پردازی 
شهید نامجو نزاجا از تست موشک با برد 300 کیلومتر 
توســط یگان موشــکی نزاجا، همزمان با برگزاری این 

جشنواره در یکی از مناطق کشور خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی ارتش، امیر ســرتیپ 
کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در دومین جشنواره ملی ایده پردازی شهید 
نامجو نزاجا که صبح دیروز در ستاد فرماندهی این نیرو 

برگزار شد، گفت: امروز در نیروی زمینی ارتش 28 طرح 
لبیک را که هر کدام جامعه هدف خود را مدنظر دارد، در 

دستور کار قرار داده ایم.
امیر حیدری همچنین در حاشیه این جشنواره با 
اشاره به توانمندی نیروی زمینی ارتش در حوزه توپخانه، 
راکت اندازها و راکت ها از تســت موشــک با برد 300 
کیلومتر توسط یگان موشکی نزاجا، همزمان با برگزاری 
این جشــنواره در یکی از مناطق کشور خبر داد و افزود: 
این موشک در رده برد متوسط نیروی زمینی ارتش است 
که امــروز به لحاظ دقت و قدرت این اندازه گیری انجام 

می شود.
فرمانده نیروی زمینی ارتش درخصوص مختصات 
عملیاتی این موشــک گفت: این موشک از قابلیت های 
نقطه زنی، هوشمندی و اتوماســیون برخوردار است و 
آمادگی دفاع از مرز و بوم جمهوری اســلامی ایران را در 
شرایط جوی مختلف دارد. تلاش می کنیم تا تسلیحات 
ما در این حوزه، هوشمند، برخوردار از قابلیت اتوماسیون 

و نقطه زن باشند.
رزمایش دریایی مشترک میان ایران و روسیه

امیــر دریــادار »حبیــب الله ســیاری« معاون 
هماهنگ کننده ارتش در جشنواره ایده پردازی شهید 
نامجو در جمع خبرنگاران، درخصوص برگزاری رزمایش 
مشترک دریایی میان کشورهای ایران و روسیه گفت: 
این رزمایش دومین رزمایش کشورهای ایران و روسیه 
در جنوب کشــور است که به منظور برقراری امنیت در 

شمال اقیانوس هند برگزار خواهد شد.
وی افزود: هنگامی  که نیروی دریایی قدرتمند کشور 
روسیه با نیروهای دریایی ارتش جمهوری اسلامی و سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی رزمایش برگزار می کند، این 
رزمایش حاوی پیام روشنی اســت که نیروی دریایی 
جمهوری اســلامی ایران از لحاظ تجهیــزات، نیروی 
انسانی، تکنیک و تاکتیک، هدایت و فرماندهی و کنترل، 
ارتباطات و دستیابی به تجهیزات نوین در سطح مقیاس 

قدرت های جهانی دریایی قرار گرفته است.

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

موشک هوشمند 300 کیلومتری نزاجا در حال تست عملیاتی است

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

پایان جشنواره شهیدبهشتی با معرفی نفرات برتر



قطعه سازان برای تولید 50 هزار دستگاه تارا میثاق بستند
در نشست مشترک مدیرعامل گروه 
صنعتی ایران خودرو با 13۹ قطعه ســاز، 
میثاق نامه تامین قطعات، تولید و تحویل 
50 هزار دستگاه خودرو تارا در سال آینده 

به امضا رسید.
قطعه سازان برای تولید 50 هزار 

دستگاه تارا میثاق بستند
ایکوپــرس- در این نشســت که در 
سالن اجتماعات شرکت ساپکو برگزار شد، 
امضا کنندگان این میثــاق نامه متعهد 
شــدند که در سال 1400 اهتمام خود را 
بــرای تامیــن بــه موقــع قطعــات با 
اســتانداردهای کیفی مطلوب، با هدف 
تحویل به موقع خودرو تارا به مشتریان به 
کار بندند. مدیرعامل گروه صنعتی ایران 
خودرو در این نشست، بر ضرورت همکاری 
همه جانبه با هدف تامین کیفیت مطلوب 
محصول و قطعات تولیدی این خودرو با 
رویکرد بهره مندی مشتریان از خودرو با 

کیفیت داخلی تاکید کرد.

فرشاد مقیمی، افزود: با همدلی شبکه 
زنجیره تامین در شرایط سخت تحریم و 
کرونا، شــرایط را برای آغــاز تولید انبوه 
خودرو تارا فراهــم کرده ایم و این خودرو 
طبق برنامه زمان بنــدی تولید و تحویل 
مشتریان خواهد شد. وی با اشاره به سرعت 
در طراحی و تولید خودروی تارا گفت: بر 

خلاف محصول پروژه هــای قبلی ایران 
خودرو که در بازه زمانی دو تا شــش سال 
اجرا شده، تارا با تلاش شبانه روزی قطعه 
سازان و مهندســان گروه صنعتی ایران 
خودرو در طول یک سال طراحی و تولید 
شده و در بهمن ماه امسال شماره گذاری 
شد. مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 

خاطرنشان کرد: ۶0 درصد از قطعات تارا 
در محصول کراس اوور که در حال توسعه 
است، استفاده خواهد شد و قطعه سازان 
مــی توانند در تامین قطعات این پروژه با 
ایران خودرو همکاری مشــترک داشته 
باشند. وی تصریح کرد: تولید مدل دستی 
تارا در بهمن ماه از روزانه شــش دستگاه 
آغاز شده و در پایان اسفنده ماه به روزانه 
۶0 دستگاه افزایش خواهد یافت؛ در تیر 
ماه 1400 شاهد تولید نسخه اتوماتیک 

این خودرو خواهیم بود.
مقیمــی از برنامه تولیــد 50 هزار 
دستگاه خودرو تارا در سال آینده خبر داد 
و اظهار کرد: قرار است در مرحله نخست 
300 دســتگاه از این خودرو به بازارهای 

هدف ایران خودرو صادر شود.
مدیر عامل گروه صنعتی ایران خودرو 
تاکید کرد: کســب پنچ ستاره کیفیت را 
برای تارا هدف گذاری کرده ایم که در سال 

آینده محقق خواهد شد.

www.etebar.net

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه روند کاهشی قیمت خودرو های داخلی ادامه خواهد یافت، درباره گرانی مرغ گفت: تا چند روز آینده قیمت مرغ به حالت اول 
بازمی گردد. علیرضا رزم حسینی با اشاره به اینکه شورای رقابت، قیمت گذاری خودرو را برعهده گرفته و هر ۳ ماه یک بار بر اساس میزان تورم کشوری قیمت ها را اعلام 
می کند، تصریح کرد: قیمت خودرو های خارجی هم دچار رکود شده است. وزیر صمت افزود: سیاست ما افزایش تولید خودروی داخلی است که خیلی هم موفق بوده ایم 
و همچنین تولید قطعات داخلی که در این زمینه روند رو به رشد و افزایشی داشته ایم. وی با اشاره به نقش رایزنان بازرگانی در ارتباط اقتصادی کشور با سایر کشور های 
جهان گفت: تا پایان ســال ۱۰ رایزن بازرگانی جمهوری اسلامی ایران در تعدادی از کشور ها مستقر و فعال خواهند شد. رزم حسینی همچنین درباره تامین نهاده های دامی 
تصریح کرد: توزیع نهاده های دامی هم اکنون در اختیار وزارت جهاد کشاورزی است. ما این نهاده ها را در بندرعباس برای توزیع در کشور تحویل وزارت جهاد کشاورزی 
می دهیم و کار توزیع با تلاش آن وزارتخانه انجام می شود. وی با اشاره به نوسانات چند روز اخیر قیمت مرغ هم گفت: وزارت جهاد کشاورزی برای کنترل این نوسان ورود 

کرده و ان شاءالله تا چند روز آینده قیمت مرغ به حالت اول بازمی گردد. 

روندکاهشی
قیمتخودرو
ادامهخواهد
داشت

ترخیص کالاهای ممنوعه آزاد شد!

طبق اعلام معاون فنی گمرک ایران طی پیگیری های 
صورت گرفته، امکان ترخیص آن دسته از کالاهای گروه چهار 
)واردات ممنوع( که دارای ثبت ســفارش بانکی بوده و قبل یا 
حتی بعد از تاریخ ممنوعیت تامین ارز شده باشند، بدون قید 
زمانی فراهم شده است، درمورد ترخیص ثبت سفارش های 
بدون انتقال ارز نیز به زودی تصمیم گیری می شود. به گزارش 
ایسنا، از  سال 13۹7 و با تغییر شرایط ارزی و محدودیت های 
اعمال شــده، واردات کالاهای گروه چهار که عمدتا مصرفی و 
غیرضرور هستند، ممنوع شد. اما قبل از ممنوعیت، بیش از 70 
میلیون یورو از این کالاها وارد گمرک و بنادر شده بود که با توجه 
به محدودیت های ارزی، با واردات آنها مخالفت و متوقف شد. 
درحالی انتقاداتی نســبت به ترخیص این قبیل کالاها وجود 
داشت که مسئولان گمرک اعلام کرده بودند تمام این اقلام قبل 
از ممنوعیت واردات به گمرک و بنــادر آمده و صاحبان آنها 
علی رغم حقوق مکتسبه ایجاد شده نتوانسته بودند در مهلت 
قانونی نســبت به ترخیص اقدام کنند. بــه هر صورت، طی 
مذاکرات صورت گرفته از ســال گذشته و در 2۹ بهمن سال 
13۹8 تا 2۶ شهریورماه امسال، در دو دوره زمانی فرصتی برای 
ترخیص کالاهای گروه چهار طبق شــرایطی تعیین شد که 
بخشی ترخیص و همچنان بخش دیگری باقی مانده بودند. در 
بین آنها اقلام با ثبت ســفارش بانکی و بدون انتقال ارز وجود 
داشت؛ در عین حال که خارج این اقلام نیز بودند کالاهایی با 
ثبت سفارش بانکی که در ترخیص با ابهاماتی مواجه بودند اما 
تازه ترین اعلام ارونقی -معاون فنی گمرک ایران - به ایسنا از این 
حکایت دارد که در مورد ترخیص کالاهای گروه چهار با ثبت 
سفارش بانکی تصمیماتی اتخاذ شده و برای آن دسته که دارای 
ثبت سفارش بدون  انتقال ارز نیز هستند در ادامه تصمیم گیری 
خواهد شــد. وی اعلام کرد که با موافقت های صورت گرفته، 
امکان ادامه فرآیند تجاری اعم از تمدید، ویرایش یا ترخیص 
برای آن دسته که دارای ثبت سفارش بانکی بوده و چه قبل یا 
بعد از تاریخ ممنوعیت تامین ارز شده باشند، فراهم شده است. 
به گفته مهرداد جمال ارونقی، چنانچه بانک عامل به صورت 
کتبی و صراحتا تامین ارز را تایید و در سامانه تامین ارز بانک 
مرکزی رویت شــود، امکان ادامه فرآیند تجاری و ترخیص، 

به صورت بانکی مقرر خواهد بود.

تحقق 4۵ درصدی برنامه وزارت صمت 
برای داخلی سازی قطعات صنعتی

محمد مهــدی هــادوی رئیس  مرکز ســاخت داخل 
ماشین سازی و تجهیزات وزارت صنعت در حالی از کاهش یک 
میلیارد و 200 میلیون یورویی ارزبری با داخلی سازی قطعات 
صنعتی در کشــور خبر داده که هدف گذاری انجام شده برای 
ســال جاری رقم 3.2 میلیارد دلار بوده است، به نظر می رسد 
نهضت داخلی ســازی و کاهش وابستگی صنایع به واردات با 
کندی روبرو شده و این موضوع مانند قبل مورد توجه صنعتگران 
و وزارت صنعت نیست. برگزاری میزهای ساخت داخل تاکنون 
به یک میلیارد و 200 میلیون یورو کاهش ارزبری منجر شده 
اســت، با بیان اینکه سال گذشــته 10 میز ساخت داخل در 
حوزه هــای خودرو، تجهیزات مخابــرات، برق و الکترونیک، 
پتروشــیمی، فولاد و مس برگزار شد، افزود: یک میز ساخت 

داخل دیگر نیز در صنعت لوازم خانگی آماده برگزاری است. 
گفتنی است مهدی صادقی نیارکی، معاون امور صنایع 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، تیر ماه امســال اظهار کرد: با 
تشکیل 11 میز تعمیق ساخت داخل، میزان ارزبری صنایع 
کشور یک میلیارد و 45 میلیون یورو کاهش یافت. از این رقم، 
 341 میلیــون یــورو به صنعــت خودرو و موتورســیکلت 

اختصاص دارد.
وی یادآور شــد: 118 میلیون یــورو کاهش ارزبری در 
صنعت مخابرات، برق و الکترونیک و 143 میلیون یورو کاهش 
ارزبری نیز در ساخت تجهیزات نفت، گاز و پتروشیمی صورت 
گرفته اســت. در مورد صنعت فولاد و مس نیز باید به کاهش 
443 میلیون یورویی در زمینه ارزبری این بخش ها  اشاره کنیم. 
به این ترتیب می توان نتیجه گرفت که داخلی سازی صورت 
گرفته با برگزار ســه میز تخصصی ســاخت داخل تنها 155 
میلیون یورو بوده که در مقایسه با داخلی سازی یک میلیارد و 
 200 میلیون یورویی 11 میز تخصصی ســاخت داخل، رقم

 کمی است.

گفتگوخبر

خبر

تغییر در مدل و شرایط فروش 
خودروسازان با آزادسازی قیمت ها

تجمع شاکیان آذویکو مقابل وزارت صمت
 بعد از 3 سال همچنان خودرویی

 در کار نیست

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
قیمت خودرو باید هرچه سریع تر آزاد شود و طی 10 سالی 
که از طرح این موضوع می گذرد، یک بار در سال ۹1 آن را تجربه 
کردیم. زمانی که بنده مدیرعامل ســایپا بودم، قیمت پراید را در 
حاشیه بازار تعیین کردیم و بعد از یک مدت قیمت این محصول 
متعادل شد و کاهش یافت. اما به یک باره با ورود رئیس جمهور وقت 
به موضوع خودرو و بیــان »پراید کیلویی چنــد؟« دوباره روند 
قیمت گذاری همچون گذشــته شد و طی این سال ها قیمت ها 
به صورت افسارگسیخته بالا رفتزمانی که اختلاف قیمت درِ کارخانه 
و بازار آزاد بیش از دو و حتی سه برابر باشد، مردم برای کسب سود 
آنی به این بخش روی می آورند که حتی برای پیش فروش خودرو 
صف خرید هفت میلیون نفری تشکیل می شود! زیرا شعور اقتصادی 
مردم بالاست و از این امکان استفاده می کنند؛ درحالی که این امر 
برای مصرف کننده واقعی کاملا تلخ و زیانبار است. اما تعیین قیمت 
خودرو درحاشیه بازار، نوســانات قیمتی را تا حد زیادی کنترل 
می کند.درواقع اگر قیمت به طور کلی آزاد شود و میزان عرضه وتقاضا 
با هم برابر باشد، مشکلی پیش نخواهد آمد. اگر تقاضا کاهش یابد، 
خودروسازان مجبور می شوند مانند کشورهای پیشرفته شرایط 
خوبی را برای فروش در نظر بگیرند و خودرو را با شرایط اقساطی و 
لیزینگی به مشــتریان عرضه کنند .در این صورت خودروسازان 
به دنبال عرضه خودرو با شــرایط مناســب و همچنین تنوع در 
مدل های فروش خواهند بود. اصولا در این شــرایط خودروساز 
مجبور می شود تسهیلات مناسبی را برای فروش محصولاتش در 
نظر بگیرد. همچنین اگر تقاضا چشمگیر باشد، قیمت تا جایی بالا 
می رود که عرضه وتقاضا به تعادل برســد. درواقع خوب است که 
مکانیزم بازار قیمت ها را مشخص کند و در این صورت بسیاری از 

مشکلات موجود در صنعت خودرو از بین خواهد رفت.

تعدادی از شاکیان شرکت آذویکو در اعتراض به عدم تحویل 
خودروی ثبت نامی پس از ســه سال، مقابل وزارت صمت تجمع 
کردند. امروز بدعهدی به یکی از روش های جاری و مرســوم در 
خودروسازان ایرانی تبدیل شده و هر روز مدلی دیگر از بدعهدی ها 
را شاهدیم؛ در همین رابطه تعدادی از شاکیان شرکت آذویکو در 
اعتراض به عدم تحویل خودروی ثبت نامی از ســال ۹7 تاکنون، 
مقابل وزارت صمت تجمع کردند. یکی از شاکیان این شرکت گفت: 
در تاریخ 15 اردیبهشــت ماه سال ۹7 شرکت آذویکو، یک طرح 
فروش قطعی برای سه مدل خودروی MG از طرق پرداخت نقدی 
و وام گذاشت که ابتدا اعلام کردند قیمت این خودرو 58 میلیون 
تومان اســت اما در ادامه با افزایش قیمت، نرخ را به 88 میلیون و 
800 هزار تومان رساندند.نحوه تحویل خودرو هم در سه مرحله 
100 روزه، 120 روزه و 140 روزه طراحی شــده بود و مسوولان 
شرکت می گفتند که حتی شاید زودتر هم خودرو را تحویل بدهند.

وی بیــان کرد: با این حال پس از مدتی که از زمان تحویل خودرو 
گذشت، متقاضیان به مسوولان شرکت اعلام کردند که اگر قادر به 
تحویل خودرو نیست، پول را پس بدهد اماشرکت تاکید می کرد 
که مشکلی وجود ندارد و حتی می گفتند که 10 برابر ثبت نامی ها 
قطعه وجود دارد.اگرچه این شرکت برای هزار خودرو مجوز ثبت نام 
داشت اما برای ۶400 خودرو ثبت نام کرد و از وزارتخانه نامه گرفت 
تا کار را قانونی جلوه دهند.بارها در ســازمان حمایت و تعزیرات 
حکومتی و وزارت صمت جلسه داشتند و برنامه زمانبندی برای 
تحویل گرفتند اما فقط زمانبندی بود و تحویلی صورت نگرفت. از 
سال ۹7 مردم درگیر هستند و شرکت هر روز یک اطلاعیه می دهد.
آخرین چیزی که اعلام کردند این است که 8 برابر پولی که پرداخت 
کرده ایم +20 میلیون تومان را به ما پس می دهند که دوباره عملی 
نشد. امروز هم که در مقابل وزارت صمت تجمع کرده ایم به هیچ 
نتیجه ای نرسیدم و هیچ فردی از وزارت صمت جواب درستی به ما 
نمی دهد. به بهانه تولیدکننده بودن می گویند که می خواهیم تولید 
کنیم و در کارخانــه را نبندید و می گویند با مپنا قرارداد داریم و 
می خواهیم خودروی برقی تولید کنیم! گفتنی اســت، شرکت 
»آذویکو« تولیدکننده خودروهای چینی ام جی در ایران است که 

در سال 138۹ در استان آذربایجان شرقی تاسیس شد./ مهر

ناظر مجلس شورای اسلامی در شورای  عالی استاندارد، انتخاب رئیس جدید این سازمان را غیر قانونی عنوان کرد. معصومه پاشایی در گفت وگو با میزان، با اشاره 
به فرآیند انتخاب رئیس سازمان ملی استاندارد ایران، این انتخاب را غیرقانونی دانست و گفت: طبق ماده 33 قانون »تقویت و توسعه نظام استاندارد« ابلاغی 2 دی 
13۹۶، ارکان سازمان ملی استاندارد از 2 بخش »شورای عالی استاندارد« و »رئیس سازمان« تعیین شده است. وی افزود: بر اساس ماده 3۶ این قانون، رئیس سازمان 
با پیشنهاد رئیس جمهور یا معاون اول وی و تأیید شورای عالی استاندارد و با حکم رئیس جمهور برای مدت 4 سال انتخاب می شود و انتصاب مجدد وی برای دوره های 
بعد بلامانع است. پاشایی گفت: متأسفانه در انتخاب رئیس جدید سازمان ملی استاندارد، به نص صریح قانون توجه نشده و برخلاف قانون، رفتار شده است. وی افزود: 
به عنوان ناظر مجلس در شورای  عالی استاندارد اعلام می کنم جلسه ای برای انتخاب رئیس جدید سازمان ملی استاندارد برگزار نشده است تا شورای  عالی استاندارد 

آن را تأیید کند. پاشایی تاکید کرد: این موضوع را در مجلس پیگیری خواهیم کرد و اجازه نخواهیم داد رویه دور زدن مجلس از سوی دولت ادامه داشته باشد.

تعدادی از مدیران فروشگاه زنجیره ای شهروند بازداشت شدند و مدیرعامل شهروندگفت:درحال پیگیری موضوع هستیم.به گزارش فارس، عصر روز شنبه 
چند تن از مدیران شهروند بازداشت شدند و شنیده شده که علت این بازداشت در خصوص مناقصه بیمه بوده است.علی محمد وحید کریمی مدیرعامل 
فروشگاه ای زنجیره ای شهروند در خصوص بازداشت چند تن از مدیران گفت: درحال پیگیری هستیم که این افراد با قرار وثیقه آزاد شوند.وی در پاسخ به این 
پرسش که علت این بازداشت چه بوده است گفت: داستانی نبوده است، این افراد بازداشت شده اند و درحال پیگیری موضوع هستیم.در همین زمینه رئیس 
شورای شهر تهران گفت: گزارش دستگیری تعدادی از مدیران فروشگاه شهروند به شورای شهر واصل نشده و این موضوع را پیگیری می کنم.مهندس محسن 
هاشمی، رئیس شورای شهر تهران درباره بازداشت تعدادی از مدیران فروشگاه شهروند افزود: شورای شهر تهران درباه این موضوع هنوز هیچ اطلاعی نداشته 

و گزارشی به ما واصل نشده است.

انتصابرئیسجدیدسازماناستانداردغیرقانونیاست تعدادیازمدیرانفروشگاهشهروندبازداشتشدند

اعمال نقطه نظرات نمایندگان مجلس در مسیر 
تولید و توسعه محصول سایپا، ضرورت حذف دست 
اندازها و گلوگاه هاي صنعت خودرو/ امیدوار به حل 

مشکلات صنعت خودرو هستیم
مدیرعامل گروه خودروســازي سایپا گفت: با 
حمایت نمایندگان مجلس شوراي اسلامي مي توان 
معضلات و چالش هایی که دو شــرکت خودروساز 

سایپا و ایران خودرو دارند، را حل کرد.
به گزارش سایپانیوز، سیدجواد سلیماني در دیدار 
با رئیس و اعضای کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شوراي اسلامي عنوان کرد: با تصویب قوانین مناسب 
که بتواند راهگشاي صنعت خودرو باشد مي توان از 
چالش هایی که گریبان گیــر حوزه صنعت خودرو 
است، رهایي یافت و به سمت توسعه صنعت خودرو 
حرکت کرد. وي ادامه داد: با توجه به پیشینه تخصصی 
صنعتي که اعضاي کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شوراي اسلامي دارند، مي توان در زمینه حل مشکلات 

به راهکارهاي خوبي دست یافت.
مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با بیان اینکه 
اعضاي کمیسیون صنایع و معادن مجلس به صنعت 
خودرو و تولیدات داخلي اهمیت به سزایي مي دهند، 
تصریــح کرد: با توجه به چنین نگاه حمایتي امیدوار 
هســتیم موانعي که بر ســر راه تولید خودرو است 
برداشته شود تا شرکت هاي خودروسازي با تمام توان 

خود بتوانند، تولیــد و تنوع محصولات خودرویي را 
دنبال کنند. وي گفت: اعضاي کمیســیون صنایع و 
معادن مجلس نقطه نظرات مهمي در حوزه خودرو 
دارند که مجموعه سایپا تمام تلاش خود را براي تحقق 

آنها انجام خواهد داد.
مدیرعامل گروه خودروســازي سایپا با اشاره به 
اینکه ضرورت دارد موانع، دست اندازها و گلوگاه هاي 
صنعت خودرو با کمک نمایندگان مجلس اصلاح شود، 
اظهارداشت: مجموعه سایپا براي تولید محصولات 
جدید برنامه ریزي بسیار خوب و دقیقي دارد و بر این 
اساس تا سه سال آینده مردم شاهد تحول در صنعت 
خودرو خواهند بود. سلیماني گفت: برنامه هاي توسعه 
اي گروه خودروسازي سایپا برای اعضاي کمیسیون 
صنایع مجلس شوراي اسلامی تشریح شد تا با توجه 
به نقطه نظرات تخصصی آنها، بتوان با سرعت بیشتري 
در مسیر پیشرفت قرار گرفت و به نیاز مشتریان و مردم 

پاسخ داد.

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا در دیدار اعضاي کمیسیون صنایع مجلس مطرح کرد:

اعمال نقطه نظرات نمایندگان مجلس در مسیر تولید و توسعه محصول سایپا

مدیر توسعه صنایع ریلی و خودرو ایدرو:

گروه بهمن در ارائه خدمات با کیفیت به مشتریان پیشرو است
مدیر توسعه صنایع ریلی و خودرو ایدرو در حاشیه 
افتتاح مدرن ترین مرکز خدمات خودرویی کشور در گروه 
بهمن گفت: بهمن یک مجموعه موفق خصوصی است و 
به دلیــل مزیت هایی همچون تدویــن و دنبال کردن 
استراتژی بلند مدت و ثبات مدیریت، با ارائه شیوه های 
جدید و بروز در حــوزه خدمات پس از فروش می تواند 
سطح جدیدی از خدمات با کیفیت را به مشتریان خود 

ارائه دهد.
گروه بهمن با اســتاندارد سازی و تغییر نحوه ارائه 
خدمات و ارتقای کیفی محیط پذیرش و انتظار مشتریان، 
مدرن ترین مرکز خدمات خودرویی کشور را افتتاح کرد.

در این مراســم محمدرضا شیخ عطار مدیر توسعه 
صنایع ریلی و خودرو سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران )ایدرو( در پاسخ به این سوال که افتتاح این مرکز 
چه میزان در افزایش کیفیت خدمات پس از فروش گروه 
بهمن نقش ایفا می کند، گفت: یکی از الزامات توســعه 
صنعت خودرو، ارتقای سطح خدمات پس از فروش به 
مشتری است که طی آن ارتباط بلند مدت بین مشتری 
و خودروساز حاصل و منافع هر دو طرف تضمین می شود، 
به صورتی که آن خودروساز انتخاب همیشگی مشتری 
وفادار خواهد بود و از سوی دیگر کلیه ریسک های پیش 
رو مشــتری با طراحی و به کارگیری روش های نوین در 

ارائه خدمات پس از فروش کاهش می یابد.
وی افزود: گروه بهمن یک مجموعه موفق خصوصی 
است و به دلیل مزیت هایی همچون بهره وری و سرعت 
عمل مناســب در ارائه خدمات با کیفیت به مشتریان 
پیش رو است، البته دیگر خودروســازان بزرگ کشور 
حداکثر تلاش خود را در اخذ رضایت و دستیابی به جایگاه 
متمایز در این حوزه را در ماموریت خود تعریف کرده و با 
رونق و بهبود شرایط شاهد رقابت تنگاتنگ برای صنعت 

خودروسازی کشور خواهیم بود.
شیخ عطار در خصوص حمایت های وزارت صمت 
بــرای افزایش تولید خودروهــای داخلی تصریح کرد: 
تحریم دو دوره صنعت خودروسازی، نشان از اهمیت و 

پتانسیل آن در رشد اقتصادی است.
با اتخاذ سیاســت مناسب در حوزه های مرتبط به 
صنعت، می توانیم ضمن اســتمرار رشد تولید، منافع 
مشتریان و بنگاه های خودرو ساز تامین شود. توان تولید 
خودروســازی کشور بالغ بر یک میلیون و هفتصد هزار 
خودرو در ســال اســت کــه برنامــه وزارت صمت در 

حداکثرسازی شرایط استفاده از این ظرفیت است.
مدیر توسعه صنایع ریلی و خودرو سازمان گسترش 
و نوســازی صنایع ایران خاطرنشان کرد: محور اصلی 
تمرکز ایدرو در حوزه صنعت خودروسازی، تنوع محصول 
با رویکرد اســتفاده حداکثر از ظرفیت های انســانی و 
سرمایه گذاری در داخل کشور با اولویت رضایتمندی و 

مطلوبیت از دیدگاه مصرف کننده است.
توسعه ظرفیت تامین مواد و مصالح مصرفی درحوزه 
فلزات و پلیمرها سبب دستیابی به سطوح بالاتر ایمنی و 
بهره دهی برای طراحان خودرو می شود. نحوه تامین مواد 
مصرفی و قیمت گذاری باید متناســب با سیاست های 
قیمت گذاری برای تولیدات این صنعت بوده که یکی از 
ماموریت هــای محولــه به ایــدرو همــکاری با دیگر 
سازمان های مرتبط درســاماندهی این محدودیت ها 

است.
گفتنی اســت مراســم افتتاح مدرن ترین مرکز 
خدمات خودرویی کشــور با حضور مشتریان شرکت 
بهمن موتور همزمان با ایام گرامیداشت پیروزی انقلاب 
اسلامی و شصت و هشتمین سالگرد تاسیس گروه بهمن 

برگزار شد.

در این مرکز فضایی بالغ بر 1100 متر برای ســالن 
پذیــرش و 1800 متر برای تعمیــرگاه با جدیدترین 
تجهیزات و مطابق با استانداردهای جهانی خدمات پس 
از فروش خودرو احداث شــده اســت. عــلاوه بر فضا، 
الگوبرداری از مراکز خدمات خودرویی در کشــورهای 
اروپایــی صــورت گرفتــه و تغییراتی ماننــد ایجاد 
استانداردهای جدید در عناصر دیداری و فضای پذیرش، 
ایجاد محیطی آرام با رعایت پروتکل های بهداشــتی به 
عنــوان محل انتظار مشــتریان و محیطــی امن برای 
ســرگرمی کودکان، اســتفاده از مبلمــان همرنگ و 
اســتاندارد، امکان پذیرایی از مشتریان در کافی شاپ و 

سایر موارد است.
سیستم پذیرش خودرو و ارائه خدمات از شیوه های 
نوین خدمات پس از فروش بوده و بدین منظور مشتریان 
می توانند برای دریافت نوبت و خدمات به صورت تلفنی 
و اینترنتی اقدام کنند تا لازم نباشد زمانی صرف چنین 

اقداماتی شود.
در زمان دریافت نوبت می توانند انتخاب کنند که با 
کدام یک از مشاوران قصد دریافت خدمات خودرو دارند 
و از ابتدای پذیرش تا ترخیص خودرو در کنار مشتریان 
حضــور خواهد داشــت کــه تمامــی هماهنگی ها و 
اطلاع رسانی ها توسط مشاور سرویس صورت می گیرد.
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خبر
ثروتمندترین و پرفروش ترین 
شرکت های ایرانی اعلام شدند

به گفته مدیر مرکز رتبه بندی شرکت های برتر سازمان 
مدیریت صنعتی، از بین 500 شرکت برتر، بانک ها و مؤسسات 
اعتباری بیشترین درآمد و دارایی را به خود اختصاص دادند و 
بیشترین صادرات نیز مربوط به گروه پتروشیمی است.  مجید 
درویش در بیست و سومین همایش شرکت های برتر ایران که 
بررسی عملکرد سال 13۹8 شرکت ها را اعلام می کند، با اشاره 
به ارزیابی و رتبه بندی ســالانه 500 شــرکت کشور بر اساس 
شاخص 33 شاخص که مهم ترین آن میزان فروش است، اظهار 
کرد: رتبه بندی شرکت ها در ایران از رتبه بندی معروف فورچون 
500 که در دنیا مورد استفاده است، ایده گرفته است. بر اساس 
نتایج آخرین دوره فوتبال جهانی چین مقام اول را از امریکا گرفته 
و 124 شرکت از 500شرکت به این کشور اختصاص دارد. امریکا 
با 122 شرکت در مقام دوم قرار دارد. ژاپن، آلمان، فرانسه و بریتانیا 
نیــز مقام های بعدی را به خود اختصاص دادند. البته در زمینه 
درآمد امریکا با 4/ 31 درصد در مقام اول و چین با 3 /25 درصد 

در مقام دوم قرار دارد.
وی با بیان اینکه بر اساس رتبه بندی سال جاری 8۹ درصد 
فروش کل شــرکت ها به 100 شــرکت اول تعلــق دارد که 
نشان دهنده بزرگی و تمرکز آن ها است، تصریح کرد: از بین 500 
بنگاه، قوی ترین گروه بانک ها و مؤسسات اعتباری هستند که 1 
/1۹ درآمد را به خود اختصاص داده اند. گروه های پتروشیمی و 
فرآورده های نفتی نیز با 4 /15 و 5/ 12 درآمد کل در رتبه دوم و 
سوم قرار دارند. از نظر شاخص درآمد فلزات اساسی و شرکت های 
چند رشته ای صنعتی در مقام های بعدی قرار دارند و سایر گروه ها 
نیز در مجموع 30 درصد از درآمد کل شرکت را به خود اختصاص 
دادند. کمترین سهم فروش در گروه لوازم خانگی و الکترونیکی 

است.
به گفته این مقام مســئول از نظر شاخص صادرات گروه 
پتروشیمی 43درصد، فلزات اساسی 22 درصد و فرآورده های 
نفتی 17 درصد از ســهم صادرات کل 500 شرکت را به خود 
اختصاص دادند و در بخش اشــتغال نیز بانک ها و مؤسسات 
اعتباری، شرکت های چند رشته ای صنعتی و وسایط نقلیه و 
قطعات خودرو به ترتیب و 20، 14 و 13 درصد از سهم کل اشتغال 

500 شرکت در سه جایگاه نخست قرار دارند.
وی افــزود: در بخش دارایی ها نیز بانک هــا 53 درصد، 
شرکت های چندرشته ای صنعتی 11 درصد و گروه پتروشیمی 
۹ درصد از کل دارایی ها با 500 شــرکت برند کشور را به خود 
اختصاص داده اند. بعد از این سه گروه به ترتیب فلزات اساسی و 
اســتخراج اکتشاف قرار دارد. در زمینه شاخص بازده فروش یا 
حاشیه سود نیز گروه های سرمایه گذاری های مالی با 25 درصد، 
فلزات اساسی با 8 درصد و واسطه گری های مالی با 7 درصد در 
سه جایگاه نخست قرار دارند و میانگین فروش 32 گروه صنعتی 

85/ 23 درصد تخمین زده شده است.
درویش همچنین درباره سهم استان های مختلف از این 
شرکت ها گفت که 51 درصد از 500 شرکت برتر کشور در استان 
تهران قرار دارد. به گفته مدیر مرکز رتبه بندی شرکت های برتر 
در سال 13۹8 فروش 500 شرکت برتر 8/ 35 درصد نسبت به 
سال 13۹7 رشد داشته است. در سال 13۹7 این رشد فروش ۹/ 
3۶ درصد بوده است. البته اگر رشد اسمی را بدون در نظر گرفتن 
تورم محاسبه کنیم تا مشخص شود چقدر از این رشد فروش 
مربوط بــه افزایش تولید بوده، به رقم واقعی 1 /8 و منفی 2/ 3 
درصد در سال 13۹8 و 13۹7 به عنوان رشد واقعی فروش 500 
شرکت برتر کشور می رسیم. در مورد صد شرکت اول رشد اسمی 

فروش 45 درصد و رشد واقعی فروش 3 /7 درصد بوده است.

 طرح کارگشای بانک آینده
بانک آینده با هدف حمایت از تولید داخلی، حفظ و ایجاد 
اشتغال و به منظور کارگشایی و یاری رسانی به اقشار مختلف 
جامعه، نسبت به پرداخت تسهیلات در قالب طرح »کارگشا«، 
اقدام نموده است.در طرح کارگشای بانک آینده، مشتریان 
می توانند برای خرید انواع کالا و خدمات ایرانی از 50 تا 700 
میلیون ریال تسهیلات دریافت کنند. نرخ سود تسهیلات این 
طرح، 18 درصد و نحوه بازپرداخت آن نیز به صورت اقساطی 
)حداکثر 3۶ ماهه(، تعیین شــده است.مشــتریان گرامی 
می توانند برای اطلاع بیش تر از شرایط دریافت این تسهیلات، 
به شعب بانک آینده در سراسر کشور، مراجعه فرمایند یا با 

مرکز تماس مشتریان تماس بگیرند.
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وجیه ا... جعفری، رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( در نامه ای به مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان و نیز مدیران عامل شرکت های فولاد 
مبارکه، ذوب آهن اصفهان و فولاد هرمزگان ضمن قدردانی از حمایت شرکت از تلاش های صورت گرفته برای بومی سازی قطعات و تقویت توانمندی سازندگان داخلی، از کمک های 
شایسته فولادخراسان در راه اندازی »سامانه بومی سازی« زنجیره صنعت فولاد خبر داد. از زمان راه اندازی بانک جامع اطلاعات بومی سازی در ایمیدرو تاکنون اطلاعات حدود ۲۲ هزار قلم 
کالا و تجهیز بومی سازی شده توسط شرکت ها و صنایع معدنی و نیز توانمندی های بومی سازی شده توسط سازندگان داخلی در این سامانه بارگذاری شده است که در این میان مجتمع 
فولاد خراسان حمایت ارزنده ای از تقویت توان »ساخت داخل« و بومی سازی زنجیره تولید فولاد و تقویت شرکت های دانش بنیان در این زمینه داشته است. کسری غفوری، مدیرعامل 
مجتمع فولادخراسان نیز با بیان اینکه این شرکت به عنوان بزرگ ترین قطب تولید فولاد شرق کشور، در سال های اخیر به تشکیل دپارتمانی ویژه و اهتمام به امر بومی سازی اقدام کرده 
است، افزود: نهضت و شعار »ما می توانیم« تنها متاثر از فشارهای بیرونی که به قصد زمین گیر کردن صنعت این مرز و بوم اعمال می شود، نیست بلکه توانمندسازی اقتصاد کشور و کاهش 
ارزبری تولید، از نیازهای همواره کشور و از راهبردهایی است که باید برای توانمند کردن اقتصاد کشور و به تعبیر مقام معظم رهبری، برای »قوی شدن« اقتصاد کشور کانون توجه باشد. 

قدردانی
معاونوزیرصمت
ازمجتمعفولاد

خراسان

مساله هسته ای بهانه دشمنان برای اقدام 
علیه ایران است

دکتر علی اکبر صالحی معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان انرژی اتمی گفت: مساله هسته ای بهانه دشمنان 
برای اقدام علیه ایران است، موضوع اصلی استقلال و اقتدار 
ماست که دشمن در پی ضربه به آنهاست. انقلاب اسلامی 
ایران و مردم کشورمان ما را از چنگال بیگانگان و مستکبران 
نجات داد و به ما عزت بخشــید. دشمن باید این پنبه را از 
گوش خود بیرون دربیاورد که بتواند ایران را بار دیگر در 
خدمــت اهداف و اوامر خود قرار دهــد.وی با بیان اینکه 
موضوع هسته ای بهانه دشمن است، افزود: دشمن با شیوه 
حکمرانی در کشــور ما مشکل دارد که علت آن استقلال 
ملت ماســت.ایران یــک زمانی غلام حلقــه به گوش 
مستکبران بود اما انقلاب اسلامی این وضعیت را تغییر داد.

بیمه توانمندسازی کارکنان، تضمین 
آینده  ای بدون دغدغه

بیمه توانمندسازی کارکنان که در آینده  ای نزدیک به 
آحاد جامعه ارایه خواهد شد، آینده ای بدون دغدغه را برای 
کارکنان تضمیــن می  کند.به گزارش روابط عمومی بیمه 
کوثر، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در مراسم افتتاح 
ساختمان جدید بیمه کوثر در استان زنجان، ضمن بیان این 
مطلب، خاطرنشان کرد: کارکردهای بیمه ای، کارکردهای 
با ارزشــی اســت چرا که در زمان حادثه بدون هیچ گونه 
دغدغه ای بیمه شــدگان می توانند در اســرع  وقت میزان 
خسارت را دریافت کنند.امیر سرتیپ حاتمی عملکرد بیمه 
کوثر را عملکرد مطلوبی دانست و گفت: کارکنان شرکت 
بیمه کوثر مسئولیت و کار مهمی را برعهده دارند و با تلاش 
جهادی و برقراری ارتباط موثر با بیمه شدگان توانسته اند 
رضایت آن ها را افرایش دهند. حضور به موقع کارکنان بیمه 
کوثر در مناطق زلزله زده سرپل ذهاب و سیل زده گلستان و 
تسریع در پرداخت خسارت نمایانگر حمایت مسئولان و 

کارکنان بیمه کوثر از ذی نفعان است.

برگزاری جشنواره بیمه  های زندگی سرمد
جشنواره فجرانه بیمه سرمد با هدف ترویج فرهنگ 
بیمه های زندگی در ســطح کشور از 18 بهمن ۹۹ تا 31 
فروردیــن 1400 برگزار می شــود. در طــول برگزاری 
جشــنواره فجرانه سرمد، تمامی مشتریانی که بیمه نامه 
عمر و سرمایه گذاری با حداقل حق بیمه 20 میلیون ریال 
خریداری کنند، در قرعه کشی ســکه های بهار آزادی و 
جوایز نقدی و غیرنقدی این جشنواره شرکت می کنند. 
در این جشــنواره، پوشش تکمیلی 32 بیماری خاص از 
جمله انواع ســرطان، آنژیوگرافی، آنژیوپلاستی، دیابت، 
هپاتیت، نارسایی ریوی، نارسایی کبد و... ارائه می شود و 
پرداخت سرمایه امراض حداکثر 50 درصد سرمایه فوت 
بیمه نامه و تا ســقف 500 میلیون تومــان خواهد بود. 
همچنین تمامی کســانی که در مدت این جشــنواره، 
بیمه نامه زندگی خریداری کنند، بدون دریافت حق بیمه، 
تحت پوشش بیمه کرونای سرمد نیز قرار خواهند گرفت.

تخفیف بیمه البرز برای بیمه نامه  های مسوولیت
شــرکت بیمه البــرز تخفیف های ویــژه ای را برای 
بیمه نامه های مسوولیت به مشتریان خود ارائه می دهد. این 
شــرکت برای بیمه های مسوولیت حرفه ای پیراپزشکان، 
کارفرماهای پروژه های ســاختمانی،  عمرانی و خدماتی،  
صنعتی و مسوولیت مدنی دارندگان آسانسور،  مسوولیت 
مدنی به تبع حریق، هیات مدیره ســاختمان واحدهای 
مســکونی و مسوولیت حرفه ای مهندســان ناظر،  طراح، 
محاسب و مجری هر یک به میزان 30 درصد و مسوولیت 
حرفه ای پزشکان 15 درصد، تخفیف به بیمه گذاران جدید 
و تمدیدی ارائه می دهد. بر این اساس، متقاضیان می توانند 
تا پایان سال جاری با مراجعه به شعب و نمایندگی های بیمه 
البرز در سراسر کشور از این تخفیف های ویژه بهره مند شوند.

چگونه کد شهاب دریافت کنیم؟
کد شهاب، شناسه ای 1۶ رقمی است. اطلاعات مورد 
نیاز برای صدور کد شهاب عبارتند از: نام، نام خانوادگی، کد 
ملی، شماره شناسنامه، آدرس منزل، شماره تماس و شغل. 
تاکنون برخی بانک ها اقدام به آنلاین کردن ارائه کد شهاب 
به صورت آنلاین کرده اند. بر این اساس کافی است افراد به 
سایت بانک مورد نظر خود مراجعه کنند و از امکان صدور 
کد شهاب برای حساب بانکی خود به صورت آنلاین مطلع 
شــوند. دریافت کد شــهاب به صورت حضوری در شعب 

بانک ها هم انجام می شود.

برجام غیرقابل تغییر است
 رئیس جمهور در جلسه هیات دولت 
گفــت: ما برجام را به همان شــکل که در 
23تیر۹4 تصویب شد، قبول داریم و هیچ 
تغییــری در آن را نمی پذیریم و روی عهد 

خود هم ایستاده ایم.
به گــزارش اعتبار به نقــل از  پایگاه 
اطلاع رسانی ریاســت جمهوری، حسن 
روحانی گفت: در همان سال۹7 که ترامپ 
با فشار اســرائیل و عربستان و تندروهای 
داخلی آمریکا از برجام خارج شــد، پس از 
ســخنرانی اش در مجمع عمومی سازمان 
ملل تا عصر همان روز هشت بار برای ما پیام 
فرستادند که ترامپ به دنبال انجام ملاقات 
با ماست. روز بعد که قرار بود بنده در مجمع 
عمومی ســخنرانی کنــم، رئیس جمهور 
فرانسه پیام آورد که اگر ایران بپذیرد دو بند 
به برجام افزوده شود، مبنی بر این که ایران 
قبول می کند در آینده درباره نقش آفرینی 
منطقه ای و موضوع موشکی مذاکره کند، 
ترامپ بلافاصله به برجام بازخواهد گشت 
اما ایران اعلام کرد برجام قابل تغییر نیست.  
رئیس جمهــور ادامه داد: در ســال۹8 در 
حاشیه حضورم در نیویورک به ما پیشنهاد 
کردند اگر قبول کنید جلسه 1+5 با حضور 
سران هفت کشــور برگزار شــود، ترامپ 
بلافاصله بعد از جلسه اعلام خواهد کرد به 
برجــام برمی گردد اما تأکیــد جمهوری 

اســلامی این بود که اگر بناســت چنین 
جلسه ای تشکیل شود، ترامپ باید پیش از 
برگزاری جلسه بازگشت به برجام را اعلام 
کند. روحانی با اشــاره بــه قانون مصوب 
مجلس درباره اجرای تعهدات هســته ای 
اظهارکرد: دولت با آن که به صراحت نظرش 
را دربــاره این قانون اعلام کرده اما قانون را 
اجــرا خواهد کرد. نکته مهــم درباره این 
موضوع این اســت که باید دقیق ســخن 
بگوییم. آنچه اجرا خواهد شد این است که 
ایران اجرای پروتکل الحاقی را از 5 اسفند 
متوقف خواهد کرد اما قرار نیســت هیچ 
بازرسی ای از ایران اخراج شود. رئیس جمهور 
اضافه کرد: اخراج بازرسان در افکار عمومی 
جهانی به این معنا تفســیر خواهد شد که 
می خواهیم به دنبال سلاح هسته ای برویم 

که این به هیچ وجه صحیح نیست. باید دقیق 
حرف بزنیم.

احترام به مقررات و تعهدات بین 
المللی و اجرای آن جزو وظایف 

انسانی و سیاسی همه دولت ها است
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه اداره 
کشور بدون نفت از افتخارات دولت دوازدهم 
است، ادامه داد: دشمن تمام تلاش خود را 
بکار بســت تا صادرات نفت کشور متوقف 
شــود.دکتر روحانــی افزایــش صادرات 
غیرنفتی به 43 میلیارد دلار در سال ۹8 با 
وجود جنگ اقتصادی و شــیوع کرونا را از 
دیگر دســتاوردهای دولــت تدبیر و امید 
توصیف و ابراز امیــدواری کرد با افزایش 
صادرات غیرنفتی و تولیدات در کشــور، 
شاهد توســعه و رفاه مردم باشیم.-از آغاز 

سال که شرایط کرونا و شرایط بسیار سختی 
برای ما بــود همراه با جنــگ اقتصادی، 
نمی دانستیم آیا می توانیم در همه  هفته ها 
این افتتاح  ها را داشته باشیم یا نه. الحمدا... 
همه پنج شــنبه ها توانستیم این افتتاح را 
داشــته باشــیم برخی از روزهای دیگر به 
مناســبت های دیگر این افتتاح  بزرگ را 
داشــتیم. شــما می بینیــد که امــروز با 
ســرمایه گذاری بیش از 8 هــزار و 500 
میلیارد تومان طرح هــا و پروژه ها افتتاح 
می شود و آمار و ارقامی که در همین سال 
جدید از آغاز سال تا امروز در تحولاتی که 
فقــط در بخش صنایع معدنی مشــاهده 
می کنیم فقط امروز 7.5 میلیون تن تولید 
گندله آهن را افتتاح کردیم 5 میلیون تن 
در سیرجان، 2.5 میلیون در هرمزگان و این 
نشان زنده و فعال بودن کشور و جهش تولید 
در کشور است. بحمدا... امسال در کل شاهد 
حرکت در تولید و رونق تولید و حتی جهش 
تولید بودیم و اینکــه در زنجیره فولاد در 
بخش های مختلف موفقیت داریم و داریم 
ایــن زنجیره را کامــل می کنیم، از معدن 
گرفته تا کنستانتره و تا بعد گندله و تا آهن 
اسفنجی و فولاد. کل این زنجیره بحمدالله 
زنجیره کاملی اســت و تقریباً تعادل دارد. 
یعنی این محصولات می تواند در بخش های 

بعدی خودش را پوشش دهد.

در بیست وسومین همایش 100 شرکت برتر اقتصاد 
ایران، شرکت فولادمبارکه اصفهان به عنوان شرکت پیشرو 
انتخاب و موفق به دریافت رتبه 4 در شاخص فروش یک صد 
شرکت برتر ایران شد. رئیس هیات مدیره شرکت فولادمبارکه 
اصفهان پس از دریافت تندیس و لوح تقدیر این همایش با 
بیان اینکه شرکت ها و بنگاه های اقتصادی بزرگ پیشران 
توسعه اقتصادی کشور هستند، گفت: هرساله در قالب طرح 
IMI-۱۰۰ شرکت های برتر در اقتصاد ملی مورد ارزیابی قرار 
گرفته و در یک مسابقه عمومی، شرکت ها توانمندی های 
خود را مورد محک قرار می دهند. غلامحسن تقی نتاج که به 
نمایندگی از مدیریت و کارکنان فولادمبارکه در این همایش 
ملی حضور داشت، افزود: در این مسابقه تولیدی و اقتصادی 
که در سطح ملی برگزار می شود تمامی شرکت ها علاقه مند 
هستند تا رتبه های بالا را به دست آورند.  شرکت فولادمبارکه 
اصفهان نیز به عنوان یکی از مجموعه های بزرگ در کشور، در 
تلاش اســت تا هرســاله رتبه های بالاتری را احراز کند و 
خوشــبختانه طی چند سال اخیر موفق شده در رتبه های 
نخست رتبه بندی 100شرکت برتر قرار گیرد. به گفته وی، با 
توجه به تلاش مدیریت و کارکنان در مجموعه فولادمبارکه 
این دستاوردها هرساله با رشد قابل توجهی تکرار می شود. 
رئیس هیات مدیره فولادمبارکه اصفهان تصریح کرد: امسال 
نیز در رتبه بندی صورت گرفته توسط مرجع مستقل در قالب 
500 شرکت که اکنون با توجه به افزایش شرکت ها، مجموعه 
فولادمبارکه اصفهان توانســته به عنوان شــرکت پیشرو 
به عنوان های رتبه اول از نظر شاخص فروش در گروه فلزات 
اساســی، رتبه دوم از نظر شاخص ارزش افزوده، رتبه دوم از 
لحاظ بیشترین سودآوری و رتبه چهارم از نظر شاخص فروش 
دست پیدا کند. وی خاطرنشان کرد: فولادمبارکه اصفهان در 

سایر شاخص های انتخاب شرکت های برتر در تلاش است تا 
رتبه های بهتری را کســب کند. نتاج افزود: فروش داخلی 
فولادمبارکه در سال ۹8 به میزان ۶میلیون و 130هزارتن و 
صادرات صورت گرفته به مقدار یک میلیون و 450هزارتن 
بوده اســت. به گفته وی، فروش داخلی فولادمبارکه در 10 
ماهه امســال به میزان 5میلیون و 4۶1هزارتن بوده است و 
نســبت به مدت مشابه سال گذشــته که عدد 5میلیون و 
178هزارتن ثبت شــده، 5درصد رشد داشته است. رئیس 
هیات مدیره فولادمبارکه اصفهان گفت: البته فولادمبارکه با 
رویکرد تامین حداکثری بازار داخل صادرات خود را 22درصد 
کاهش داده اســت تا مصرف کنندگان داخلی محصولات 

شرکت با مشکل مواجه نباشند.
  فولادهرمزگان در جمع بزرگان

بنابراین گزارش براساس ارزیابی بیست و سومین 
دوره جایزه »صد شرکت برتر ایران IMI ۱۰۰« و در سال 
جهش تولید، شرکت فولاد هرمزگان در بین ۶ شرکت 
برتر ایران قرار گرفت.در همایش شرکت های بر تر ایران 
و پــس از ارزیابی هــای صورت گرفته، شــرکت فولاد 
هرمزگان در گروه فلزات اساســی پس از شرکت های 
فولادمبارکه اصفهان، شــرکت ملی صنایع مس ایران، 
فولاد خوزستان، ذوب آهن اصفهان و شرکت گسترش 
صنایع معدنی کاوه پارس توانست در رتبه ششم ایستاده 
و از نظر درآمد و رشد در بین بزرگان گروه فلزات اساسی 
ایران قرار گیرد.شرکت فولاد هرمزگان در این ارزیابی، 
از منظر درآمد و فروش نیز رتبه 45 را در بین 500 شرکت 

برتر ایران کسب کرد.
  افتخاری دیگر از فولاد سنگان

براســاس ارزیابی بیست و سومین دوره جایزه »صد 

شرکت برتر ایران )IMI ۱۰۰(« شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان موفق به کسب عنوان  نخست در »بهره وری کل 
عوامل در گروه اکتشافات، استخراج و خدمات جانبی« در 

بین صد شرکت بزرگ کشور شد.

)۱۰۰-IMI( شرکت های گروه فولادمبارکه در همایش ۱00 شرکت برتر ایران

به گزارش ایسنا و به نقل از آی ای، یک استارتاپ مستقر در انگلیس به نام RheEnergise درحال کار روی یک روش جدید برای ذخیره انرژی های تجدیدپذیر 
است که در آن از جاذبه تپه ها استفاده می کند. این مفهوم مشابه با نیروگاه های برقابی موجود است که وقتی انرژی کم است، آب را به بالای کوه ها پمپاژ می کنند و درصورت 
نیاز برای تولید برق بیشتر از طریق توربین های درحال چرخش، آن را سرازیر می کنند.این سیستم جدید برخلاف سدهای عظیم موردنیاز برای نیروگاه های برقابی می تواند 
در تپه های نسبتا کوچک ساخته شود، به این معنی که تاثیر کمتری بر محیط زیست دارد و بهره گیری از آن در مناطق وسیع تری امکان پذیر است. ضمن اینکه سیستم 
RheEnergise به جای آب، از مایعی استفاده می کند که 2.5 برابر چگال تر از آب است، به این معنی که می تواند انرژی مشابه با انرژی قابل تولید با آب را در یک تپه 
کوچک تر ذخیره کند. این مایع همچنین در لوله هایی که می توانند در زیر زمین قرار بگیرند بالا و پایین می رود تا موجب مخدوش شدن چشم اندازهای طبیعی و ضرر به 

محیط زیست نشود. این سیستم همچنین می تواند برای ذخیره مقدار خاصی از انرژی تنظیم شود.

استفادهازتپههابهعنوانباتری!

اتاق اصناف تهران : رئیس اتحادیه فروشندگان آهن 
و فولاد تهران با بیان اینکه فولاد بلاتکلیف است و نظارتی 
روی بازار وجــود ندارد، گفت: دولت و مجلس در تدوین 
طــرح فــولاد باید نظرات شــبکه توزیــع یعنی صنف 
آهن فروشان را هم مدنظر قرار دهند. حمیدرضا رستگار 
در مورد وضعیت بازار آهن و فولاد، اظهار کرد: معمولا در 
این ایام از سال به دلیل کاهش ساخت و ساز و مصرف، روال 
بازار نباید افزایشی باشد، اما امسال با توجه به اینکه همه 

احتمــال می دهند با کاهش ارزش پول ملی و با توجه به 
تدوین بودجه و مالیات، گرانی هایی در محصولات آهن و 
فولاد در پیش باشد؛ از این رو بازار روال سابق خود را ندارد 

و به نوعی بلاتکلیف است.
رئیس اتحادیه فروشندگان آهن و فولاد تهران با اشاره 
به شیوه نامه فولاد که مدتی قبل از سوی دولت ابلاغ شد 
و اجرای آن برای انجام برخی اصلاحات  متوقف ماند، گفت: 
شــیوه نامه دولت خود عاملی شد که بازار از حالت عادی 
خارج شود؛ با توجه به عدم تبعیت زنجیره فولاد از شیوه نامه 
مذکور، بازار شــاهد افزایش قیمت ها بود. ما این موارد را 
به صورت مکتوب بازگو کردیم. متاسفانه این شیوه نامه و 
طرح های دولت و مجلس، به شــکلی تدوین شده اند که 
منافع و ملاحظات حلقه های مختلف زنجیره فولاد در آنها 
لحاظ نشــده است. رستگار گفت: شیوه نامه ای که دولت 
تهیه کرد با حضور برخی از افراد فعال در زنجیره فولاد بود 

و از بخش توزیع آهن و فولاد کسی در این جلسات حضور 
نداشت؛ در مجلس نیز همین اتفاق افتاده و توجهی به همه 
زنجیره نشده است. فعالان تولید، توزیع و مصرف باید در 
این جلسات حضور داشته باشند و ملاحظات و نکاتشان 

شنیده شود.
رئیس اتحادیه فروشندگان آهن و فولاد تهران گفت: 
در حال حاضر ما کمبود نداریم و حتی مازاد تولید هم داریم. 
بنابراین در نظام توزیع مشکل وجود دارد؛ یعنی توزیع و 
قیمت گذاری باید براساس واقعیت ها و قیمت تمام شده 
باشد؛ اصناف در کنار بورس در توزیع فولاد نقش کلیدی 

دارند.
وی افزود: باید مشخص شود که مکانیزم کشف قیمت 
آهن و فولاد در بورس چگونه است؛ ما نسبت به این موضوع 
اعتــراض داریم. باید یک اراده واقعی برای اصلاح فرآیند 

توزیع وجود داشته باشد.

شیوه نامه ساماندهی بازار فولاد جامعیت ندارد

وزیر امور اقتصادی و دارایی طی احکام جداگانه ای، محمد حسن علمداری و عیسی کاظم نژاد را به عضویت در هیات مدیره بانک مسکن 
منصوب کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اقتصادی و دارایی، در احکام اعضای هیات مدیره بانک مســکن آمده اســت: نظر به تعهد، 
تخصص و تجربه جنابعالی و با عنایت به مصوبه مجمع عمومی بانک ها، به موجب این حکم به سمت عضو هیات مدیره بانک مسکن به مدت 2 
سال منصوب می شوید. امیدوارم در سایه عنایت پروردگار بلند مرتبه، با همفکری و همدلی کارکنان کوشای بانک مسکن و همکاری با نهاد های 
تخصصی مرتبط ، در نیل به اهداف و برنامه های آن بانک و پیشرفت و تعالی همه جانبه مادی و معنوی دولت تدبیر و امید ، پیروز وسربلند باشید. 
همکاری، همدلی و همراهی در این ماموریت دسته جمعی پیش شرط موفقیت است. عزت، توفیق و سربلندی جنابعالی را در انجام ماموریت های 

محوله از خداوند منان مسالت می نمایم.

انتصاباعضاءهیأتمدیرهبانكمسكن

هفته نامه اقتصادی ایران
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  اسماعیل لله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران افزود: اجرایی کردن مصوبات در هر سه بخش در دستور کار قرار دارد و در هر سه سطح نمایندگانی تعیین شده اند تا نسبت به 
پیشرفت مصوبات، نظارت و گزارش ارائه کنند. تاکنون نیز در این زمینه اقدامات قابل توجهی انجام شده است، بخشی از ۸۳ مصوبه مذکور، اجرایی و یا در مرحله اجرا قرار دارند. امکان 
پرداخت تسهیلات برای اجرا و یا تکمیل پروژه ها و طرح ها از منابع صندوق توسعه ملی نزد بانک رفاه کارگران و همچنین منابع داخلی این بانک، امکان پذیر است که در چارچوب قواعد 
و مقررات پرداخت می شود. این ضرورت وجود دارد تا دستگاه های اجرایی در استان چهارمحال و بختیاری، طرح هایی را که تاکنون اجرایی نشده اند و اجرای آن ها نیازمند دریافت 
تسهیلات بانکی هستند، متناسب با استقرار در شهرستان های برخوردار یا غیر برخوردار دسته بندی و معرفی کنند تا در مسیر بررسی و پرداخت تسهیلات از منابع صندوق توسعه ملی 
و همچنین منابع داخلی بانک های رفاه کارگران، توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید قرار گیرند. برای طرح هایی که تاکنون اجرایی نشده اند و نیازمند مشارکت بخش خصوصی 
هستند باید سرمایه گذار خصوصی از جانب استان معرفی شود. برخی از طرح ها نیز نیازمند سرمایه گذار خارجی است که باید بستر و زمینه آن نیز فراهم شود. اجرای این طرح ها 

نیازمند مشارکت بیشتر بخش خصوصی است و تا زمانی که جذابیت های گردشگری استان توسعه پیدا نکند، امکان سرمایه گذاری در طرح های جانبی در این بخش وجود ندارد. 

طرحهایتوسعه
ایاستانچهارمحال
وبختیاریمورد
بررسیقرارگرفت

الگوی جدید بانک صادرات ایران در 14۰1

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک صادرات ایران، در 
آیین رونمایی از زیســت بوم امضای دیجیتال »صاد« که با حضور 
مدیرعامــل بانک صادرات ایران، شــرکت خدمات انفورماتیک و 
هلدینگ فناوری و شتاب دهی نوآوری سپهر برگزار شد، حجت اله 
صیدی، از اقدامات انجام شــده برای رونمایی از زیست بوم امضای 
دیجیتــال و احراز هویــت غیرحضوری بــرای تکمیل خدمات 
غیرحضوری بانک و ارتقای سامانه شمس قدردانی گفت: خدمات 
بانکی به سرعت در حال دیجیتالی شدن است و امروزه تنها برخی 
خدمات بانکی نیاز به مراجعه به شعب دارد. سرگذشت پیشرفت بشر 
همواره با تغییرات عمیق و ناگهانی ذهنیت او همراه بوده است، در عالم 
فناوری اطلاعات این انقلاب های علمی بوده اند که منشاء تحولات 
واقع شده اند و اگرچه سایر پیشرفت علوم همواره منشاء دستاوردهای 
ارزنده ای برای بشر بوده، اما این سیر تکاملی به تنهایی منشاء تحول 
در زندگی انسان نبوده و آنچه تحول آفریده، تغییرات گفتمانی عمیق 
و انقلاب های علمی بوده  است. برای قرن پانزدهم هجری شمسی 
بانک دیگری خواهیم آفرید و با تغییر ذهنیت، جلوه جدیدی از بانک 
صادرات ایران را رونمایی می کنیم تا پاسخگوی کسب و کارهای 
متحول شده قرن جدید باشد. هلدینگ فناوری اطلاعات به همین 
منظور تشکیل شد تا این تغییر ذهنیت را انجام دهد. با رونمایی از 
امضای دیجیتال و احراز هویت غیر حضوری قدم بزرگی توسط این 
هلدینگ برداشته شد که البته بانک صادرات ایران و نظام بانکی باید 
قدم های بزرگتری در این مسیر بردارند. در حالی که متوسط زمان 
تراکنش بانکی در دنیا هشت ثانیه است، متوسط تراکنش ها در کشور 
ما زیر سه ثانیه است که برای شرکت خدمات انفورماتیک با وجود 
تنگناهای بین المللی، یک شاهکار محسوب می شود و به این همکاری 
فنی و عاطفی افتخار می کنیم. او  اظهار امیدواری کرد که ســامانه 
شمس 45 میلیون کاربر داشته باشد و افزود: با ارائه همه خدمات 
بانکی در سامانه شمس در سال 1401 خواهیم توانست از اولین شعبه 
جدید بانک، شعبه ای که شکل و شمایل و کارکرد آن با شعب امروزی 

متفاوت خواهد بود، رونمایی کنیم.

خبرخبر
افزایش سرمایه مجدد »تملت«

سیدروح ا... حسینی مقدم مدیر عامل تامین سرمایه ملت با 
اشاره به اینکه تامین سرمایه ملت در دو سال اخیر بیش از 12 هزار 
میلیارد تومان اوراق منتشر کرده گفت: دارایی های تحت مدیریت 
شرکت نیز از 4هزار میلیارد تومان به بیش از 13 هزار میلیارد تومان 
رسیده است. مدیرعامل »تملت« با اشاره به اینکه تامین سرمایه 
بانک ملت فعالیت خود با هیات مدیره کنونی را با ســرمایه 400 
میلیارد تومانی آغاز کرد و در حال حاضر سرمایه آن به یک هزار و 
100 میلیارد تومان افزایش یافته است، افزود: افزایش سرمایه از 

محل آورده نقدی در دستور کار هیات مدیره شرکت قرار دارد. 
گروه مالی ملت و صندوق بازارگردانی اختصاصی ملت از سهم 
حمایت کردند و در این مدت نزدیک به 80 میلیون سهم توسط 
صندوق بازارگردانی ملت که با منابع شرکت تامین سرمایه بانک 
ملت شکل گرفته، خریداری کرد.اما پس از افزایش سرمایه از محل 
صرف سهام نزدیک به 5/ 4 درصد مجددا به سهام شناور شرکت 
اضافه شد. بخش عمده ای از صرف سهام را سهامداران حقیقی به 
قیمت 800 تومان خریداری کردند. افزون بر این شرایط بازار در چند 
وقت اخیر و همچنین وضعیت رقبا، باعث شد فشار سنگینی روی 
سهم تملت ایجاد شود و همین مساله کاهش قیمت سهام »تملت« 
را به دنبال داشت. تمام تلاش های ما این است که سهم »تملت« 
دوباره به یک روند عادی قیمتی بازگردد، در حال حاضر روند رو به 
رشد سودآوری در شرکت نمایان است به طوری که در پایان دی 
ماه 13۹۹، درآمدی بالغ بر 475 میلیارد تومان از ســوی شرکت 
شناسایی شده که نسبت به دوره 12 ماهه سال 13۹8 که رقم 4۶0 
میلیارد تومان بوده، رقم قابل توجهی است. شرکت گروه مالی ملت، 
شرکت توسعه معین ملت، صرافی ملت، واسپاری ملت و کارگزاری 
بانک ملت به عنوان 5 عضو اصلی هیات مدیره برای دو سال آینده 
تعیین شدند. شرکت مدیریت سرمایه آتیه خواهان به عنوان عضو 
اول علی البدل و شرکت بیمه ما به عنوان شرکت دوم علی البدل 

انتخاب شدند.

جمعی از اعضای کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با حضور در شرکت کروز و گروه بهمن موتور از 
خطوط تولید بازدید و ضمن دیدار با مدیران و کارگران در خصوص مشکلات کنونی و پیش روی صنعت و دغدغه های 
صنعتگران به گفت وگو پرداختند. نمایندگان مجلس از خط تولید ACU ایربگ و مرکز تحقیقات و نوآوری گروه قطعه سازی 
کروز نیز بازدید کردند. همچنین در این بازدید خط تولید خودرو های جدید گروه بهمن موتور از جمله دیگنیتی و فیدلیتی و 
برنامه داخلی سازی آنها نیز توسط نمایندگان مجلس یازدهم مشاهده و موانع پیش روی خودروسازان خصوصی در کشور 
مورد بررسی قرار گرفت. توانمندی کروز برایم قابل تقدیر است.   بیژن نوباوه نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی گفت: فکر نمی کردم در کشور ما یک مجموعه بدین شکل بتواند نیازهای صنایع را مرتفع کند؛ به خصوص در ساخت 
قطعات حساس الکترونیک این میزان پیشرفت برایم قابل تقدیر بود.با وجود تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران، مهندسین 
و کارگران خبره و توانمند در قطعه سازی کروز روزهای خوب را برای توسعه صنعت در کشور نوید می دهند. سیاست نظام 
جمهوری اسلامی ایران تاکید بر خودکفایی دارد، بخشی از جهش تولید به صنایع مادر باز می گردد؛ یعنی اگر صنایع مادر و 

زیرساخت های آن تقویت شود، صنایع مختلف ازجمله قطعه سازی می تواند برای صنعت خودروسازی نیز راه گشا باشد.

قطعهسازیکروز
نویدبخشروزهایخوب
صنعتاست

بیژن نوباوه

 امید علی پارسا  رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، هزینه های قابل قبول مالیاتی در حوزه احداث، توسعه، تکمیل و تجهیز 
فضاهای آموزشی و پرورشی را اعلام کرد.سازمان امور مالیاتی ، با صدور بخشنامه ای اعلام کرده است که براساس ماده )2( آیین 
نامه اجرایی بند )ج( ماده ۶3 قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی موضوع تصویب نامه شماره 
 ـمورخ 23 دی ماه 13۹۹ هیات وزیران، هزینه های کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی غیردولتی در احداث،  121347/ت 55520 ه
توسعه، تکمیل و تجهیز فضاهای آموزشی و پرورشی، خوابگاه های شبانه روزی و سالن های ورزشی وابسته به وزارت آموزش و 
پرورش که در چارچوب مصوبات شورای برنامه ریزی و توسعه استان انجام می شود، پس از تایید سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی محسوب می شود. ادارات امور مالیاتی مکلفند هزینه های انجام گرفته در چارچوب 
این آیین نامه را به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی بپذیرند، فضاهای آموزشی مورد نظر در این مصوبه، شامل کلاس، کارگاه، 
آزمایشگاه، اتاق سمعی-بصری و اتاق رایانه است.پارسا همچنین در خصوص فضاهای پرورشی مورد تایید این مصوبه نیز گفت: 
اتاق پرورشی، نمازخانه، کتابخانه، سالن اجتماعات، اتاق بهداشت، اتاق مشاور، کانون فرهنگی-هنری، دارالقرآن ها، اردوگاه ها و اتاق 
تشکل های دانش آموزی، مطابق برنامه زیرنظام تامین فضا، تجهیزات و فناوری وزارت آموزش و پرورش، شامل این مصوبه هستند.

اعلامهزینههای
قابلقبولمالیاتی
درفضاهایآموزشی

 امید علی پارسا  

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( گفت: واحد 
بافندگی کارخانه بافت بلوچ ایرانشهر سال آینده راه اندازی می شود. محسن صالحی نیا در حاشیه بازدید از کارخانه بافت بلوچ 
ایرانشهر اظهارداشت: کار مناقصه و خرید ماشین آلات بافندگی این کارخانه آغاز شده که از اوایل سال 1400 عملیات اجرایی 
این واحد شروع می شود. وی با بیان اینکه واحد ریسندگی کارخانه بافت بلوچ ایرانشهر با ظرفیت ۹0 درصد خود روزانه 15 
تن نخ تولید می کند افزود: با راه اندازی واحد بافندگی و تولید پنبه در منطقه شاهد تکمیل زنجیره تولید این واحد نساجی 
خواهیم بود. ایدرو برای واحد بافندگی کارخانه بافت بلوچ سرمایه  گذاری ریالی و ارزی معادل سه هزار میلیارد ریال را انجام 
خواهد داد و برای نوسازی و بهسازی واحد رنگرزی و چاپ پارچه هم سرمایه گذاری یک میلیون یورویی مد نظر است. رییس 
هیات عامل ایدرو تصریح کرد: برای تکمیل زنجیره ارزش و تولید از پنبه تا پارچه در منطقه قرار است با همکاری وزارت 
جهاد کشاورزی در مرحله اول 700 تا هزار هکتار از اراضی منطقه به کشت پنبه اختصاص  یابد. گفتنی است طرح احیای 
کارخانجات گسترش صنایع بلوچ با عنایت و تاکید مقام معظم رهبری و همچنین براساس مصوبات اولین سفر هیات دولت 

به استان از طریق سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران در دستور کار قرار دارد.

             

سرمایهگذاری۳۰۰۰
میلیاردریالیدرخط
بافندگیبافتبلوچ

محسن صالحی نیا

شیما آراء، معاون فنی بیمه های زندگی شرکت بیمه سامان با بیان اینکه بیمه زندگی، محصول استراتژیک شرکت 
بیمه سامان است و در این راستا محصولاتی متناسب با نیاز مشتری نیز طراحی شده است گفت: طراحی ترکیب های 
مختلف بیمه نامه های عمر به منظور ارائه پوشش در لایه های مختلف ریسک پذیری یکی از رموز موفقیت این شرکت 
در فروش بیمه نامه عمر است. هر کدام از این محصولات متناسب با ریسک پذیرفته شده از سوی بیمه گذار، نرخ سود و 
پوشش های متفاوتی دارند و از این رو دست بیمه گذار برای خرید یک بیمه نامه مطلوب، کاملا باز است، عرضه بیمه نامه 
عمر با پوشش امراض خاص توسط این شرکت و استقبال خوب مشتریان از آن و محصول به روز شده در این حوزه 30 
بیماری در حوزه بزرگسالان در چهار بخش بیماری های قلبی، سرطان، اعصاب و سایر بیماری ها را پوشش می دهد و 
این محصول در حوزه کودکان پوشش مناسبی برای 14 بیماری دارد. او همچنین به امکان سرمایه گذاری متقاضیان 
در صندوق های سرمایه گذاری این شرکت اشاره کرد و با تاکید بر اینکه هر محصول می تواند اشتهای ریسک پذیری 
بخشی از متقاضیان را سیراب کند، شرکت بیمه سامان بسته های متنوع سرمایه گذاری و بیمه ای را در اختیار مراجعان 

قرار می دهد، بنابراین می تواند به عنوان یک مشاور امین و متخصص در حوزه سرمایه گذاری عمل کند. 

بیمهسامان،
بهدنبالحفظارزش
سرمایهبیمهگذار

 شرکت بیمه سامان

به گزارش ایسنا و به نقل از گجتس نو، محققان موسسه فناوری هندی گاندی نگر)IIT(  ابزار  یادگیری عمیق مبتنی بر 
هوش مصنوعی برای تشخیص کووید-1۹ از تصاویر اشعه ایکس قفسه سینه ایجاد کرده اند. از این ابزار آنلاین که احتمال 
ابتلای فرد به کووید-1۹ را نشان می دهد می توان برای تشخیص اولیه و سریع بیماری قبل از انجام آزمایش پزشکی دقیق 
 Kushpal Singh( استفاده کرد. این ابزار توسط انستیتوی بهداشت عمومی هند آزمایش شده است. کوشپال سین یاداو
Yadav( یکی از محققان این مطالعه گفت: »با توجه به امکانات محدود آزمایش برای کووید-1۹، برای توسعه ابزارهای 
هوش مصنوعی برای تجزیه و تحلیل سریع با استفاده از اشعه ایکس عجله کردیم. توسعه یک ابزار قابل اعتماد نیاز به 
ترکیبی از الگوریتم ها و داده های مناســب دارد.« محققان این مطالعه داده های تصاویر اشعه ایکس بیماران آلوده به 
کووید-1۹ و همچنین افراد سالم را از منابع موجود در اینترنت جمع آوری کردند. آنها یک سیستم یادگیری ماشین را با 
استفاده از الگوریتم های یادگیری عمیق و با وارد کردن این تصاویر آموزش دادند. یاداو در ادامه افزود: »مدلی که ما استفاده 
کردیم از 12 لایه شبکه عصبی تشکیل شده که مشابه نورون های مغز انسان است. روش یادگیری عمیق این مزیت را 

دارد که به طور خودکار می تواند ویژگی های تشخیص بیماری را از طریق عکس های اشعه ایکس فراگیرد. «

توسعهابزارمبتنیبر
هوشمصنوعیبرای
تشخیصکووید-۱۹

)IIT(موسسه فناوری هندی گاندی نگر

عباس معمارنژاد، معاون وزیر اقتصاد از آغاز پرداخت وام به دارندگان سهام عدالت خبر داد و گفت: بانک های ملی و 
تجارت آمادگی دارند به شکل الکترونیکی و بدون مراجعه به دارندگان سهام عدالت 50 درصد ارزش این سهام را توسط کارت 
اعتباری به مردم ارائه دهند که مدت زمان بازپرداخت این تسهیلات سه ساله است و هیچ گونه مدرک یا ضامنی غیر از مدارک 
هویتی نیاز نیست و سهام عدالت ضامن این وام خواهد شد. در ادامه اعضای هیات مدیره بانک تجارت و ملی به جزئیات اعطای 
کارت اعتباری سهام عدالت پرداختند که فرید موسوی - یک عضو هیات مدیره بانک ملی - گفت: بانک ملی به صورت آزمایشی 
از مردادماه امسال پرداخت تسهیلات به سهامداران عدالت را شروع کرده است و آماده هستیم از بستر الکترونیکی برای پرداخت 
این تسهیلات استفاده کنیم که نیازی به مراجعه به بانک ندارد. مردم در این زمینه تنها مدارک خود را در سامانه ایوا ارسال 
می کنند و در کمترین زمان ممکن کارت اعتباری برای دارندگان سهام عدالت صادر می شود. این تسهیلات سه ساله است 
و نیاز به مدرکی و ضامنی ندارد و متقاضیان اگر یازده ماهه این تسهیلات را تسویه کنند هیچ گونه کارمزدی از آنها دریافت 
نمی شود. در همین خصوص اشرف نژاد - عضو هیات مدیره بانک تجارت- نیز توضیح داد: در سامانه زمرد بانک تجارت به صورت 
غیرحضوری ثبت نام برای دریافت کارت اعتباری سهام عدالت انجام می شود و نیازی به حضور در شعب بانک تجارت نیست.

آغازپرداختوامبهدارندگان
سهامعدالت

عباس معمارنژاد،

انتقال تخفیف بیمه نامه شخص ثالث از بیمه گذار به خودروی مشابه مالک، والدین، همسر یا فرزندان بلاواسطه، از 
مصوبات بسیار ارزشمند مجلس شورای اسلامی به شمار می رود و گام بلندی است که در قانون جدید بیمه شخص ثالث 
برای حفظ منافع بیمه گذاران برداشته شده است.به گزارش اعتبار به نقل از  اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکزی، انتقال تخفیف های درنظر گرفته شده در بیمه نامه شخص ثالث یکی از جلوه های صیانت از حقوق بیمه گذاران 
به شمار می رود. تخفیف های در نظر گرفته شده برای تهیه بیمه نامه شخص ثالث، حق مسلم کسانی است که با رعایت 
مقررات، قانون مداری، احتیاط و مســوولیت اجتماعی از مزایای قانونی بهره مند شده اند و طبیعتا حق تقدم آنان برای 

استفاده از این مزیت خاص، محفوظ است.
طراحان آیین نامه جدید اعمال تخفیفات بیش از هر مولفه دیگری برای حفظ حقوق ذی نفعان اصلی، برنامه ریزی 
کرده اند و حتی برای حفظ حقوق مترتب برای دارندگان تخفیف در خصوص شــیوه های دیگر انتقال آن هم تدابیری 
اندیشیده اند.در این میان »سامانه سنهاب« به عنوان چشم تیزبین صنعت بیمه و مرکز داده های بیمه ای این صنعت، 
نقش مهمی در پایش تخفیفات دارد و نکته مهم این است که اطلاعات ثبت نشده در این سامانه ها با اتخاذ راهکارهایی 
به قوت خود باقی خواهد بود.بی تردید تبصره ماده ۶ قانون بیمه اجباری شــخص ثالث می تواند از نشــانه های آشکار 

اعتمادسازی و حفظ حقوق بیمه گذارانی باشد که پیش از این نگران هدررفت سال های قانونمداری خود بودند.

انتقالتخفیفبیمهنامه
شخصثالثازبیمهگذاربه
خودرویمشابهمالک

 بیمه مرکزی ج.ا.ایران

بانک و بیمه 6
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هفته نامه اقتصادی ایران

بیمه ارمغان باران که نوعی بیمه زندگی است، با دربرگرفتن ویژگی های متمایز بیمه  ترنم و با بسته بندی منحصربه فرد تلاش می کند 
جامعه هدف جدیدی را در صنعت بیمه مدنظر قرار دهد. ضمن اینکه یکی از مهم ترین کاربردهای ارمغان باران این است که سازمان ها 
و ادارات آن را جایگزین هدایایی کنند که چندان کاربردی نیستند و شاید تنها برای بخش کوچکی جذابیت داشته باشد؛ سازمان ها با 
اهدای ارمغان باران هم گام بزرگی در جهت توسعه فرهنگ آتیه اندوزی برمی دارند و هم هدیه هدفمندی را به رسم یادبود تقدیم 
مخاطبان خود می کنند. به همین دلیل اســت که در نخستین فاز، تنها ســفارش گروهی آن فعال شده است. ارمغان باران، مدل 
سفارشی سازی شده ای از بیمه نامه های ترنم باران بدون برگشت حق  بیمه است که با بسته بندی، کاربرد و بازار هدف خاص و با ماهیت 
سرمایه گذاری ارائه شده است. این بیمه نامه که برای هدیه  دادن طراحی شده، با هدف توسعه فرهنگ سرمایه گذاری و آتیه اندوزی به 
بازار عرضه شده است و در نخستین مرحله شامل مبالغ حق بیمه 50 هزار تومان، 100 هزار تومان، 200 هزار تومان و 500 هزار تومان 
با روش پرداختی سه ماه یک بار می شود. مدت زمان این بیمه نامه پنج ساله است و سبد سرمایه گذاری آن با سود تضمینی 10 درصد 
و سود مشارکت بدون محدودیت است که با سرمایه گذاری نزدیک به ۹7 درصد از حق بیمه، تلاش کرده در شرایط کنونی پاسخ 
درخور صنعت بیمه به نیاز سرمایه گذاری اعضای جامعه باشد. به محض فعال سازی ارمغان توسط بیمه گذار، درخواست صدور آن در 

سامانه ثبت می شود و امکان تعریف مجزا یا یکسان بیمه گذار، بیمه شده و ذی نفع حیات بیمه نامه برای آن در نظر گرفته شده است.

محصولتازهبیمهباران
واردبازارشد

بیمه باران
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دفترچه های بیمه تأمین اجتماعی باطل نمی شود
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی 
گفت: ضریب نفوذ نسخه نویسی الکترونیک 
تاکنون پیشرفت خوبی داشته، با وجود این 
الزامی برای نسخه نویسی الکترونیک ایجاد 
نکرده ایم. به گزارش ایسنا، مصطفی سالاری، 
در نشست خبری حذف دفترچه های بیمه 
درمان کاغذی این ســازمان با بیان اینکه از 
لحاظ فنی امکان نسخه نویسی در مطب ها، 
درمانگاه ها، بیمارستان ها و مراکز پاراکلینیکی 
فراهم شــده است گفت: به این معنا که یا در 
سامانه ســازمان ارائه خدمت می شود یا اگر 
خودشــان دارای ســامانه ای بوده اند با یک 
نرم افزار واسط به سامانه ما متصل می شوند و 
در واقع کار جدیدی انجام نمی دهند و همان 
کار سابق را انجام می دهند که در سامانه ما هم 
ثبت می شــود. وی افزود: ایــن روند کلی از 
چندماه قبل شروع شده و سعی کرده ایم موانع 
را به تدریــج رفع کنیم. در برخی مناطق که 
زیرســاخت اینترنت و غیره فراهم نبوده هم 
مشکل نداشتیم اما در تلاشیم طرح،  استقرار 
کامــل یابــد. ضریب نفوذ نسخه نویســی 
الکترونیک تا کنون پیشرفت خوبی داشته؛ با 
وجود ایــن الزامــی برای نسخه نویســی 

الکترونیک ایجاد نکرده ایم.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با 
بیان اینکه اگر پزشکی امکان و تمایلش را دارد، 
نسخه نویسی الکترونیک انجام می دهد اما اگر 
این امکان و تمایل نبود با 2فرض مواجهیم، 
گفت: از اول اســفند دفترچه جدیدی صادر 
نمی کنیــم امــا بیمه شــدگان می توانند 
دفترچه های موجودشان را همچنان استفاده 
کنند. تا 30بهمن هم دفترچه صادر می شود 
امــا از آن بــه بعد دفترچه جدیــدی صادر 

نمی شود. برای صدور دفترچه جدید نیاز به 
مراجعه به شــعب نیست. در این صورت اگر 
دفترچه نبود، پزشــک می تواند در نســخه 
سربرگش نسخه بنویسد که تحت پوشش ما 
خواهد بود و فرد به هرجا برود خدمات درمانی 
را با پوشش تامین اجتماعی دریافت می کند.

سالاری ادامه داد: گامی به سمت حذف 
دفترچه برمی داریم. دفترچه حذف نخواهد 
شد، بلکه صدور دفترچه های جدید متوقف 
می شــود. نیاز بود تفاوتی برای مزیت نسخه 

الکترونیک قائل شویم. نخستین کارکرد این 
است که بخشــی از تعهدات را همان روز به 
مرکز انجام می دهیم و مابقی را تا پایان هرماه 
و ظــرف 10روز واریــز می کنیــم اما اگر 
نسخه نویسی کاغذی باشد چون باید اوراق 
جمع شوند و صورتحساب کنند، معمولا 2ماه 
زمان می بــرد تا خــود مراکــز اوراق را در 
سیستمشان تجمیع کنند، بنابراین پرداخت 
با تأخیر همراه می شود. اکنون مدعی هستیم 
که تعهدات را به روز می پردازیم اما مشــکل 
فرایند کاغذی زمانبربودن تجمیع آن است. از 
این پس اولویت  ما، پرداخت تعهد خدمت در 
بستر الکترونیک است. از تسهیلات دیگری 
هم که پیشنهاد شود استقبال می کنیم. وی 
در پایان گفت: باید کمک کنیم فشــاری به 
مــردم وارد نشــود، هدف طــرح خدمت 
باکیفیت تر و با پوشش کامل تر است. آمادگی 
حل مسائل را با نظام سلامت داریم. ما هیچ 
مرحله ای را اجباری نکرده ایم. پیشنهادهای 
نظام پزشکی هم وصول شده و بخش عمده ای 
را بررسی و اعمال کرده ایم و آمادگی همکاری 
و تعامل فشرده تر با سایر نهادها و مراکز مرتبط 

را هم داریم.

آمارهای بانک مرکزی بیانگر افزایش 41/۶ درصدی 
مانده سپرده ها و 4۶/8 درصدی مانده تسهیلات بانکی 
در پایان آبان ماه ۹۹ نســبت به مقطع مشابه سال قبل 
اســت، وضعیت کل مانده سپرده ها و تسهیلات ریالی و 
ارزی بانک ها و موسســات اعتباری به تفکیک استان در 
پایان آبان ماه سال 13۹۹ حاکی از آن است که مانده کل 
سپرده ها بالغ بر 33323/5 هزار میلیارد ریال شده است 
که نسبت به مقطع مشابه سال قبل 10081 هزار میلیارد 
ریال )41/۶ درصد( و نســبت به پایان سال قبل معادل 
71۶0/۶ هزار میلیارد ریال )2۶/4 درصد( افزایش نشان 
می دهد. بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران 

با مانده 18572/۹ هــزار میلیارد ریال و کمترین مبلغ 
مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل 84/8 هزار 

میلیارد ریال است.
مانده کل تسهیلات بالغ بر 25137/7 هزار میلیارد 
ریال است که نسبت به مقطع مشابه سال قبل 800۹/1 
هزار میلیارد ریال )4۶/8 درصد( و نسبت به پایان سال 
قبل 5781/۹ هزار میلیارد ریال )2۹/۹ درصد( افزایش 
داشته است. بیشترین مبلغ تسهیلات مربوط به استان 
تهران بــا مانده 1۶180/۹ هزار میلیارد ریال و کمترین 
مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل 84/3 
هزار میلیارد ریال است، نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد 

از کسر ســپرده قانونی 81/3 درصد است که نسبت به 
مقطع مشابه سال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب 2/5 و 
1/۹ واحد درصد افزایش نشان می دهد. نسبت مذکور در 
استان تهران ۹5/۶ درصد و در استان کهگیلویه وبویراحمد 

112 درصد است.
بانک مرکزی اعــلام کرده که یکی از علل مهم بالا 
بودن رقم تسهیلات و سپرده ها در استان تهران استقرار 
دفاتر مرکزی بسیاری از شرکت ها و موسسات تولیدی 
سایر استان ها در استان تهران بوده و عمده فعالیت های 
بانکی آنها از طریق شــعب بانک ها و موسسات اعتباری 

استان تهران انجام می شود.

افزایش 4۶ درصدی تسهیلات بانکی



عضو کمیسیون اقتصادی مجلس درباره بلاتکلیف ماندن برخی کالاهای اساسی مانند ذرت، گوشت و... در گمرکات و بنادر، گفت: هر چند ترخیص کالاهای اساسی در شرایط کنونی یکی از 
ضروریات است اما بروکراسی اداری موجب طولانی شدن صدور مجوز ترخیص کالا شده و این امر در برخی موارد منجر به فساد و از بین رفتن کالاهای اساسی می شود، از سوی دیگر با 
ماندگار شدن اقلام وارداتی در گمرکات و بنادر، دموراژ- هزینه معطلی کالا در گمرک- و هزینه انبارداری به واردکننده تحمیل خواهد شد. سیدناصر موسوی لارگانی اظهار داشت: از ابتدای 
سال جاری تا شهریورماه حجم زیادی از کالاهای اساسی در گمرکات و بنادر بلاتکلیف مانده بود که با دستور رئیس جمهور مقدار زیادی از آنها در دوره ای ترخیص شد اما این روند دوباره رو 
به کندی گذاشت. این رفتار مشکوک است؛ چرا با یک دستور شاهد گشایش در ترخیص کالاها هستیم اما دوباره سختگیری ها آغاز شده و کالاها ترخیص نمی شود؟ وی با بیان اینکه هر چند 
واردات خودرو طی سال های گذشته ممنوع شده اما در مسیر اصفهان به تهران شاهد تریلرهای حامل خودروهای گرانقیمت هستیم که این موضوع موجب تعجب است. اگر خودروها ۲ سال 
است که در گمرکات بلاتکلیف مانده اند، این خودروها از کجا می آید؟ وی با بیان اینکه حتی برخی افراد خودروهای خارجی را در گمرکات نگه می دارند تا وضعیت بازار ملتهب و قیمت ها افزایش 

یابد، افزود: در واقع عدم ترخیص برخی کالاها تعمدی بوده و ناشی از ناهماهنگی وزارتخانه های اقتصاد و دارایی و صمت و همچنین بانک مرکزی و گمرک است. / خانه ملت
www.etebar.net
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سرمایه، بورس7

خبر

با دستور مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری ۹ پروژه 
صنایع شیر ایران، همزمان در استان های تهران، خوزستان و اراک، 
به بهره برداری رســید. به گزارش شــرکت پگاه، اکبر افتخاری 
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، در مراسم بهره برداری از 
۹ پروژه صنایع شیر، با قدردانی از مدیران و کارکنان شرکت های 
پگاه در کل کشور و تأکید بر اینکه افتتاح و راه اندازی خطوط جدید 
تولید در هر کارخانه ای مانند راه یافتن خون تازه ای در رگ های 
انسان است، گفت: راه اندازی هر خط تولید جدید در یک کارخانه 
باعث انگیزه و کارآمدی بیشتر، ایجاد اشتغال و افزایش تولید و پویایی 
در آن کارخانه و مجموعه اقتصادی، خواهد شد. عبدالله قدوسی، 
مدیرعامل صنایع شیر ایران نیز با قدردانی از مدیرعامل صندوق 
بازنشستگی کشوری برای حمایت های بی دریغ این صندوق از 
شرکت های وابسته گفت: تلاش ما افزایش سودآوری و کمک به 
بهبود معیشــت بازنشستگان است و در این مسیر از همه توان و 
ظرفیت های موجود، استفاده می کنیم . بر این اساس خط جدید 
تولید نوشیدنی های گازدار و آب میوه در پگاه خوزستان با ظرفیت 
50 هزار بطری تولید روزانه و با سرمایه گذاری 10 میلیارد تومان 
به بهره برداری، رســید. همچنین دو خط تولید شیر بطری یک 
لیتری esl با سرمایه گذاری یک میلیارد و 700 میلیون تومان و 
حجم تولید 1500 کیلوگرم در ساعت و خط تولید استریل 200 
سی سی با سرمایه گذاری 430 هزار دلار و ظرفیت تولید هزار و 
800 کیلوگرم در ساعت، در پگاه اراک، افتتاح شد. در این میان 
خط تولید پنیر سنتی شامل بلغاری و لیقوان با قابلیت دریافت 3۶ 
تن شیر با سرمایه گذاری ۶ میلیارد تومان و اشتغالزایی برای 22 نفر 
افتتاح شد. خط تولید پنیر uf و بسته بندی به ارزش هشت و نیم 
میلیارد تومان نیز به بهره برداری رسید. افتتاح و راه اندازی دستگاه 
اتوماتیک بسته بندی پودر mpc با سرمایه گذاری یک و نیم میلیارد 
ریال، راه اندازی و افتتاح دستگاه کمپرسور خنک کننده با قابلیت 

افزایش سرما در خط تولید پگاه تهران هم از دیگر پروژه ها بود.

8۰ طرح شستا آماده بهره برداری است

حدود 80 پروژه جدید با سرمایه گذاری 700 تا 800 میلیارد 
تومان در سازمان تأمین اجتماعی آماده بهره برداری است که هر 
45 روز یک بار پروژه ها افتتاح خواهند شد. این مطلب را محمد 
رضوانی فر مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی 
)شستا( اعلام کرد و گفت: از ابتدای امسال تاکنون 33 پروژه را با 
سرمایه گذاری نزدیک به 1800 میلیارد تومان به بهره برداری 
رساندیم. وی درخصوص سهام شستا در بورس و صیانت از حقوق 
سهامداران به ایرنا اظهار داشت: همواره تاکید کردیم که نگاه به 
سهامداری و سرمایه گذاری در بازار سرمایه، باید بلندمدت باشد 
به خصوص در سهم هایی که ظرفیت و ارزندگی بالا دارند سهام 
بنیادی مثل شستا با نگاه بلندمدت، سهام شایسته ای است و 
همواره توصیه کردیم افرادی که در عرضه اولیه با ما همراه بودند، 
همواره سهامدار ما باشند.وی با بیان اینکه به صورت جدی خود 
را متعهد به چارچوب تعهدات سهامداران می دانیم، گفت: تمام 
شرکت های بورسی ما براساس ضوابط موجود بازارگردانی دارند 
و مازاد خرید در چهار تا پنج ماه گذشته که بازارگردانی را انجام 
می دهیم بیش از چهار هزار میلیارد تومان بوده است. مدیرعامل 
شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه با اخذ 
مجوز از مراجع ذیربط اوراقی که امکان حمایت از برخی سهام ها 
را فراهم می کرد را منتشر کردیم و انتشار اوراق حمایتی دیگر را 
هم در برنامه داریم، خبر خوش سهامداران این است که علاوه 
براینکه شستا افزایش سرمایه از محل سهام جایزه و سود اندوخته 
که مصوبه آن را از ســازمان بورس گرفت، داشتیم، به زودی با 

برگزاری مجمع 77 درصد افزایش سرمایه خواهیم داشت.
طبق آخرین آمار سود خالص شستا در سال مالی منتهی 
به 31 خرداد 1400 بیش از 31 هزار میلیارد تومان اســت که 
نسبت به سال مالی قبل 15 هزار میلیارد تومان و سال مالی قبل تر 
از آن 4400 میلیارد تومان رشــد داشت و این نشان از جهش 

معنادار سود شرکت های زیرمجموعه شستاست.

نگرانی ها  از مرگ تالاب های ایران

ترخیصنشدن
برخیکالاهایاساسی

عمدیاست

مراسم روز جهانی تالاب و پنجاهمین افتتاح 9 پروژه صنایع شیر ایران
سالگرد تصویب کنوانسیون رامسر با حضور 
اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور 
و عیســی کلانتــری، رئیــس ســازمان 
محیط زیســت در ســازمان حفاظــت 

محیط زیست برگزار شد.
کنوانسیون رامسر، پیمانی بین المللی 
برای حفاظت از تالاب ها و حیوانات و گیاهان 
وابسته به آنها)به ویژه پرندگان آبزی( است. 
اگرچه قرار است 250میلیون هکتار از کره 
زمین ذیل این کنوانسیون حفاظت شود ولی 
توســعه نامتــوازن و غیرپایــدار فشــار 
جبران ناپذیــری بــر یکــی از غنی ترین 
اکوسیســتم های جهان وارد کرده اســت؛ 
به طوری که ۶4درصد تالاب ها در 100سال 
اخیر ناپدید شــده اند. تالاب های ایران نیز 

مشکلات یکسانی را تجربه می کنند.
تالاب های ایران بیــن مرگ و زندگی 
هستند و چشم شان به آسمان است تا شاید 
بارش ها از مرگ شان جلوگیری کنند و بیش 
از آنچه رخ داده است، به پهنه حاصلخیزشان 
همچون کوه، دریا و جنگل دســت اندازی 
نشود. این همان نکته ای است، اهمیت مسائل 
محیط زیستی به عنوان موضوعات جهانی و 
ملی برای مردم دنیــا و ایران بیش از پیش 
مشخص شده است، تبدیل اراضی کشاورزی 
به واحدهای مسکونی بدون مجوز و غیرقانونی 
یا با سوءاستفاده، جنگل زدایی، کوه خواری و 
دریاخواری و همچنین آلودگی هوا ازجمله 
مسائلی است که باید نسبت به این تهدیدها 

دغدغه داشت.
به دلیــل  اخیــر  ســال های  در 
خشکســالی های متعــدد، بهره بــرداری 
غیرقانونــی از منابع طبیعــی و حقابه های 
زیستی بیش از هر زمان شده است و اسحاق 
جهانگیری با انتقــاد از پدیده کوه خواری و 
تصرف منابع طبیعی و تبدیل این منابع به 
واحدهای اقتصادی می گوید: متأسفانه در 

حاشیه دریا نیز با پدیده نامیمون دریاخواری 
در ســواحل دریای خزر، دریــای عمان و 
خلیج فارس روبه رو هستیم که ممکن است با 
یک طرح اقتصادی شروع شده باشد و بیش 
از 10برابر لازم، زمین تصرف شده باشد، قرار 
گرفتن در مســیر صحیح استفاده از منابع 
زیست محیطی تنها با مشارکت آگاهانه همه 
دلسوزان محیط زیست در سیاستگذاری و 
برنامه ریــزی امکان پذیر اســت، 2مثال از 
پروژه های بزرگ زیســت محیطی مطرح  و 
یکی از نخستین مصوبه های دولت احیای 
دریاچه ارومیه بود که مسئولیت آن برعهده 
آقای کلانتری قرار گرفت. مسئله دیگر مقابله 
با ریزگردهــا و بحث احیای تالاب ها بود که 
بیش از 370میلیون دلار در 3سال اخیر به 
این موضوع اختصاص یافت. در شورای عالی 
آب نیز نقشــه احیای زاینــده رود و تالاب 
گاوخونی تصویب شد. حتی یکی از مهم ترین 
تصمیمات این بــود که تخصیص آب برای 
تالاب ها در ردیف تخصیص آب شرب مردم 
قرار گرفت تا وزارت نیرو با دغدغه بیشتری 

نسبت به تامین حقابه تالاب ها تلاش کند.
عیسی کلانتری، معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست البته 
مدعی است، توجهی که در دولت دوازدهم و 
بخشی از دولت یازدهم با وجود تحریم ها به 
تالاب ها شد در دوران 50ساله کنوانسیون 
رامسر بی نظیر اســت. او می گوید: بیش از 

۹0درصد سدهای کشــور غیر از چند سد 
اخیــری کــه احــداث شــده اند ارزیابی 
زیست محیطی نداشتند که در دولت دوازدهم 
سدســازها موظــف بــه انجــام ارزیابی 
زیست محیطی شــدند، با وجود مشکلات 
ناشی از تحریم ها که درآمدهای ارزی کشور 
نیز از آن متاثر شد، طی 4سال اخیر 20هزار 
میلیارد تومان بودجه برای حراست از تالاب ها 
تخصیص یافت، مشکل جدی تالاب ها و منابع 
آبی، استفاده بیش از حد از منابع آب است. در 
دولت دوازدهم تلاش شــد حقابه تالاب ها 
تعیین شــود و امید است از نابودی تالاب ها 
جلوگیری شده و تالاب ها دوباره احیا شوند، 
براســاس تصمیماتــی کــه در اجــلاس 
ریو)اجلاس جهانی توســعه پایدار 2012( 
گرفته شد، حداکثر میزان مجاز برای استفاده 
از منابع آب های تجدیدپذیر 40درصد است 
که این مصوبه در سال 1۹۹7 نیز در سازمان 
ملل تأیید شــد؛ در حالی که به هر دلیل و با 
توجه به نیاز کشور و افزایش جمعیت، امروز 
100درصد منابع آب تجدیدپذیر و گاه بیشتر 
از این میزان در ایران بهره برداری می شود و 
حفــظ محیط زیســت در تخصیــص و 
بهره برداری از منابع آب کشــور جایگاهی 
نداشته است. در مراسم پنجاهمین سالگرد 
کنوانسیون رامسر پیام تصویری محمدجواد 
ظریف، وزیر امور خارجه نیز برای حاضران در 
این نشست منتشر شد. ظریف در این پیام 

گفت: معیشت یک میلیارد انسان مستقیما از 
تالاب تامین می شود و این موضوع باید عاملی 
قابل اعتنا برای تصمیم گیران و سیاستگذاران 
ملی و زیست محیطی باشد. به گفته وزیر امور 
خارجه کشورمان، کشورهای در حال توسعه 
فرایندی ســریع برای رهایی از چالش های 
منجر به از رشدماندگی را در پیش گرفته اند 
و کشورهای توسعه یافته نیز موفق به جبران 
خســارت هایی که برای توسعه بر طبیعت 
تحمیل کرده اند، نشــده اند و حالا در تمام 
اجلاس های محیط زیستی در سراسر جهان، 
مسئولیت مشترک و متفاوت به شعار جهانی 
محیط زیست تبدیل شــده است. ظریف با 
اعلام این موضــوع که نباید فراموش کنیم 
ناپدید شدن ۶4درصد از تالاب های جهان در 
سده اخیر نشــانگر ضرورت عهده دار شدن 
مسئولیت مشــترک جمعی همه کشورها 
نسبت به اهداف توسعه پایدار برای حفاظت 
از این زیست بوم های ارزشمند است، افزود: در 
ایران تالاب ها جایگاه ویــژه ای در قوانین و 
مقررات زیست محیطی و برنامه های توسعه 
به  خود اختصاص داده اند. اما چالش های ناشی 
از تغییــرات اقلیمی و توســعه نامتوازن و 
بی توجهی به الزامات توسعه پایدار در سطح 
منطقه ای، حفاظت از ارزش های تالابی را با 
تنگنا روبه رو کرده اســت کــه مقابله با این 
تنگناها عزم همه کشورها را درسطوح ملی، 

منطقه ای و جهانی طلب می کند./ رفیعی 

سازمان بورس و اوراق بهادار تهران با افزایش حدود 443درصدی سرمایه شرکت بیمه کارآفرین موافقت کرد. 
این افزایش سرمایه باعث افزایش سطح توانگری مالی، بهبود نسبت های بیمه گری و مالی شرکت خواهد شد و بیمه 
کارآفرین حضوری متفاوت و مقتدرتر از گذشته در بازار بیمه را تجربه خواهد کرد. سرانجام پس از ماه ها تلاش و 
پیگیری، سازمان بورس و اوراق بهادار تهران، در یک بیانیه رسمی، از ثبت و موافقت با افزایش سرمایه بیمه کارآفرین 
خبر داد. این افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی دارایی های شرکت )املاک و زمین های بیمه کارآفرین( در سراسر 
کشور صورت می گیرد که ثمره این تصمیم بهبود و تقویت ترازنامه بیمه کارآفرین، بهبود نسبت های مالی و شاخص های 
بیمه گری، ارتقای قدرت سهم نگهداری حق بیمه و البته افزایش سهم قبولی بیمه کارآفرین ارتقا و پایدار سازی زمینه 
سرمایه گذاری و سودآوری شرکت خواهد بود. محمد حیدری، مدیرعامل شرکت بیمه کارآفرین هدف از افزایش 
سرمایه را اصلاح ساختار مالی اعلام کرده و می گوید: این اتفاق مهم البته در اجرای برنامه های متعالی شرکت بیمه 
کارآفرین است. معنای روشن این تصمیم کلیدی این است که از این پس بیمه کارآفرین با افزایش 443درصدی 

سرمایه اش می تواند نقش تاثیرگذاری در بازار بیمه کشور به دست آورد.

افزایش
حدود۴۴۳درصدی
سرمایه

 شرکت بیمه کارآفرین

 مهراله رخشان مهر،  رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور گفت: تاکنون بیش از 500 هزار نفر با 
اهدای 10 هزار ریال در طرح آجر به آجر برای بازسازی مدارس کشور شرکت کردند. او در آیین بهره برداری از مدرسه 18 
کلاسه قشم افزود: دولت نیز در سال جاری 25 هزار میلیارد ریال به نوسازی مدارس تخصیص داد. همچنین 30 هزار خیر 
در سال جاری برای ساخت و بهسازی مدارس مشارکت و 15 هزار و 500 میلیارد ریال برای انجام طرح ها کمک کردند.
در سال جاری 23 هزار میلیارد و 500 میلیون ریال اعتبار برای نوسازی مدارس هزینه شد.و ی اشاره به میانگین 2/5 متر 
مربعی سرانه فضای آموزشی در کشور تصریح کرد: حدود ۹ استان کشور زیر خط میانگین هستند که استان های البرز، 
سیستان و بلوچستان، تهران و آذربایجان غربی در انتهای فهرست استانها در این زمینه قرار دارند. تلاش می شود با نوسازی 
مدارس استان های کردستان و گیلان، این 2 استان نیز تا پایان سال به بالای میانگین سرانه کشور ارتقا یابند. هم اکنون 
5/1۹ درصد از فضاهای آموزشی کشور نیاز به تخریب، بازسازی و مقاوم سازی دارد. امسال خیران یکهزار و 50 میلیارد 
ریال در امر مدرسه سازی مشارکت کردند و دولت نیز برای تکمیل طرح ها تا پایان سال ۹۹ حدود 700 میلیارد ریال اعتبار 

تخصیص داده است.: حدود 50 درصد مدارس کشور توسط خیران و یا با مشارکت خیران ساخته شده است.

5۰۰هزارنفرتاکنوندر
طرحآجربهآجر
شرکتکردند

مهراله رخشان مهر 

محمود علیزاده معاون حقوقی و فنی سازمان امور مالیاتی با تأکید بر اینکه قرار نیست قانون مالیات 
بر خانه های خالی صرفا درآمدزا باشد، گفت: هدف اصلی قانون گذار کنترل بازار مسکن و نظارت بر آن است 
و ایجاد شفافیت دیگر هدف این قانون است. مکانیزم اخذ مالیات هم اینگونه است که اگر خانه ای بیش از 
4 ماه خالی باشد، در سال اول ۶ برابر مالیات اجاره بهای آن خانه از صاحب خانه دریافت می شود و در سال 
دوم این رقم به 12 برابر و در سال سوم به 18 برابر می رسد.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان 
امورمالیاتی کشور وی اظهار داشت: فرض کنید یک واحد مسکونی 70 متری در تهران با اجاره 5 میلیون 
تومان، مالیات اجاره اش سالی 5 میلیون تومان است و اگر 4 ماه خالی مانده باشد، مالیاتش ۶ برابر یعنی 
30 میلیون تومان می شود. اگر این خانه اجاره برود به  دلیل اینکه زیر 150 متر است، شامل معافیت مالیاتی 
می شــود ولی اگر اجاره نرود در سال اول 30 میلیون، در سال دوم ۶0 میلیون و در سال سوم ۹0 میلیون 
باید مالیات بپردازد. قانون جدید از یک متر تا چندین هزار متر خانه را شامل می شود و از آن مالیات اخذ 

می کند و فقط منوط به خانه های زیر 150 متر نیست و مکانیزم آن مالیات بر اجاره بهای خانه است. 

متراژخانههایخالی
درتعیینمالیات
نقشیندارد

محمود علیزاده

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در حساب اینستاگرام خود از افتتاح فاز نخست اتصال 1200 روستای سیستان 
و بلوچستان به اینترنت خبر داد. به گزارش»ایران«، محمدجواد آذری جهرمی در اینستاگرام نوشت: حدود یک ماه 
قبل به این بچه ها قول دادم که همه 1200 روستای باقی مانده سیستان  و بلوچستان را به اینترنت و شبکه ملی 
اطلاعات وصل کنیم. کارها خوب پیش رفت و همین هفته برای افتتاح فاز اول و همچنین تسریع در اقدامات فاز دوم، 
دوباره به زاهدان می روم.وزیر ارتباطات در ادامه نوشت: سرزمین سیستان  و بلوچستان گیرایی بالایی دارد. مردم 
مهربان و صبور، پر از استعدادهای بی نظیر. امیدوارم با اتصال آنها به اینترنت، زمینه بیشتری برای بروز توانمندی های شان 
فراهم آورد. اوایل دی ماه وزیر ارتباطات به مدت 10 روز همراه با معاونان خود برای توسعه ارتباطات روستایی در 
مناطق مختلف سیستان و بلوچستان حضور پیدا کرد تا از نزدیک مسائل و مشکلات این حوزه را رصد  کند. وی در 
این سفر 10 روزه به سیستان و بلوچستان روند محرومیت زدایی حوزه ارتباطات روستایی و مناطق محروم این استان 
را پیگیری و مراحل توسعه ارتباطات را برنامه ریزی کرد. پس از او هر هفته یکی از معاونان وزارت ارتباطات در سیستان 

و بلوچستان حضور پیدا کردند تا روند توسعه ارتباطات را از نزدیک پیگیری کنند.

اجرایفازنخستاتصال۱۲۰۰
روستایسیستانوبلوچستان
بهاینترنت

محمدجواد آذری جهرمی

هفته نامه اقتصادی ایران

حبیب جهان ساز رئیس  سازمان چای گفت: قیمت هر بسته چای ممتاز ایرانی ۶0 تا ۶8 هزار تومان و چای 
خارجی 120 تا 130 هزار تومان است.با گسترش ویروس کرونا و کاهش تقاضا برای خرید، مقداری چای روی دست 
کارخانه ها مانده است.او با  اشاره به اینکه بازار چای در رکود با سر می برد، افزود: در حال حاضر قیمت هر بسته چای 
ممتاز ایرانی ۶0 تا ۶8 هزار تومان و چای خارجی 120 تا 130 هزار تومان است که با این وجود تغییری در بحث قیمت 
نداشته ایم.کمبودی در عرضه چای نداریم، با توجه به مانده چای تولید داخل در کارخانه ها و واردات کافی چای در 
ماه های اخیر، مشکلی در تامین نیاز بازار نداریم.پرداخت تسهیلات تا اواسط اسفند ادامه دارد، بنابر آمار در مجموع 
44.5 میلیارد تومان تسهیلات به چایکاران و کارخانه ها پرداخت شده است که 2۹ میلیارد تومان از این  میزان به 
عملیات به زراعی و حدود 15.3 میلیارد تومان تسهیلات سرمایه ای در اختیار کارخانه داران و چایکاران قرار گرفته 
است.او از واردات 44 هزار تن چای در ۹ ماهه امسال خبر داد و گفت: آمار واردات دی ماه هنوز اعلام نشده است.وی 
در پایان درباره آخرین وضعیت نرخ خرید تضمینی در سال زراعی جدید تصریح کرد: گرچه نرخ پیشنهادی داده شده، 

اما تاکنون نرخ مصوب اعلام نشده است، هر چند انتظار می رود که قبل از فصل بهره برداری نرخ خرید اعلام شود.

نرخهربستهچای
ممتازایرانی
حداکثر۶۸هزارتومان

حبیب جهان ساز

خبر

غلامرضا سلیمانی عضو هیئت  مدیره شستا و مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری صدر تامین گفت: ذوب آهن اصفهان در 
پروژه های توسعه ای ریل ملی خود، 150 هزار تنُ ریل مورد نیاز کشور را تامین کرده است.

 ذوب آهن، علاوه  بر تولید 150 هزار تنُ ریل مورد نیاز کشور صادرات نیز داشته ودر بورس کالا نیز تولید ریل ملی عرضه 
شده است. ذوب آهن اصفهان با همه مشکلات صنعت، هشت پروژه نوآوری در سطح ملی را نیز اجرا کرده است. مدیرعامل 
هُلدینگ صدر تامین تصریح کرد: در 10 ماهه گذشته در ذوب آهن اصفهان 1.5 میلیون تنُ تولید داشتیم که نسبت به  
سال گذشته از رشد ۶ درصدی برخوردار بوده است. وی با تأکید براینکه این صنعت هم اینک روی پای خود ایستاده است، 

خاطرنشان کرد: امروز این مجتمع صنعتی را به  عنوان یک صنعت جهانی می شناسند. 
منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: ذوب آهن اصفهان اکنون به توان تولید سالانه 800 هزار تن چدن 
رسیده است. تولید فولاد درکشور از 30 میلیون تن عبور کرده است وذوب آهن اصفهان با تمام مشکلات مهم و پیچیده 
به توان تولید سالانه 800 هزار تن چدن رسیده است و یکی از اقدامات بسیار خوب این شرکت تولید درب های فلکسیبل 

و دریچه های کشویی فولادسازی است که در آینده نیز بومی سازی قالب های مسی نیز به این طرح اضافه می شود. 

تولید۱5۰هزارتُن
ریلدر
ذوبآهناصفهان

منصور یزدی زاده

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت صنعت ، معدن و تجارت: طی 10 ما ه ســال ۹۹ تعداد 
700 هزار و 800 دستگاه خودروی سواری در کشور تولید شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
رشد ۹/ 13درصدی را نشان می دهد. بررسی آمار وزارت صمت از وضعیت تولید در کشور نشان می دهد که 
در 10 ماه  سال ۹۹ تعداد 700 هزار و 800 دستگاه خودروی سواری در کشور تولید شده است؛ این در حالی 
اســت که در مدت مشابه ســال گذشته ۶15 هزار و 200 دستگاه از این محصولات تولید شده بود. به این 
ترتیب تولید خودروی سواری در 10ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد ۹/ 13 درصدی داشته 
است. همچنین در 10 ماه امسال ۶8 هزار و 2۹8 دستگاه وانت تولید شده که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل )5۹ هزار و ۹22 دستگاه( رشد 14 درصدی داشته است. تا دی ماه امسال هزار و 537 دستگاه اتوبوس، 
مینی بوس و ون نیز تولید شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل )هزار و 703 دستگاه( با افت 7/ ۹ درصدی 
مواجه شده است. در 10 ماه امسال 51۹ دستگاه کمباین و 17 هزار و 733 دستگاه تراکتور تولید شده که 

به ترتیب نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 2/ 44 درصدی و ۶/ 13 درصدی ثبت شده است.

تولید۷۰۰هزار
خودرویسواری

 وزارت صنعت ، معدن و تجارت

 معاون اول قوه قضائیه با تاکید بر لزوم پیش بینی راهکار هایی به منظور کاهش ورودی پرونده به دستگاه قضایی گفت: باید 
تلاش کنیم آمار ورودی پرونده  به دستگاه قضا کاش یابد که در این باره مجلس، دولت و متولیان فرهنگ می توانند در انجام 
این امر کمک کنند. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در نشست شورای معاونان قضایی دادگاه های عمومی و انقلاب 
تهران، افزود: امر قضا کار خطیری است و به رغم مشکلات و کمبود های موجود، باید پشتوانه بسیار محکمی داشته باشیم تا 
این امر خطیر را آنگونه که باید و شاید انجام دهیم و رضای خالق و خلق را جلب کنیم. باتوجه به اهمیت کار قضاوت باید از 
خداوند متعال کمک بگیریم و برای کمک گرفتن از او آبرومند ترین افراد درگاه الهی که همان معصومان )ع( هستند را واسطه 
قرار دهیم تا خداوند به ما کمک کند. وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مشکلات و مسائل مطرح شده از سوی 
حاضران در این نشست، گفت: کمک کنید تا درباره این مسائل راه حل پیدا کنیم.همچنین تلاش می کنیم تا مشکل نیروی 
انســانی رفع شود، اما بودجه لازم برای جذب نیروی انسانی از سوی دولت اختصاص نیافته است. همچنین، نحوه جذب و 
گزینش، زمانبر است که نیاز به بازنگری جدی در این زمینه وجود دارد. او همچنین با اشاره به مشکلات کارمندان دستگاه 
قضایی در زمینه معیشتی، ادامه داد: در زمینه مشکلات رفاهی و معیشتی همکاران، تلاش های فراوانی برای بهبود این امر 

انجام شده است و همچنان تلاش می کنیم این مشکلات را به حداقل برسانیم./خبر

آمارورودیپروندهبه
دستگاهقضاباید
کاهشیابد

محسنی اژه ای



با حضور وزیر دفاع انجام شد؛
افتتاح و راه اندازی بزرگترین کارخانه تولید 

مخازن CNG در منطقه غرب آسیا

طی مراسمی با حضور وزیر دفاع، استاندار قزوین و جمعی 
 ،)CNG( از مسئولین اســتانی،کارخانه بزرگ تولید مخازن
اکســیژن و صنعتی در اســتان قزوین در بخش خصوصی با 
ظرفیت تولید 250 هزارمخزن درسال افتتاح و به بهره برداری 
رسید. به گزارش ایسنا به نقل از وزارت دفاع، امیر سرتیپ حاتمی 
در آییــن افتتاح و بهره برداری از کارخانه مخازن )CNG( در 
استان قزوین با بیان ظرفیت های تولید این کارخانه گفت: در 
ســال جهش تولید و با حمایت های همه جانبه وزارت دفاع و 
متخصصین عرصه صنعت دفاعی، تلاش شد تا این مجموعه 
صنعتی بخش خصوصی با ظرفیــت تولید 250 هزارمخزن 
درسال و به کارگیری صدها نیروی متخصص وجوان راه اندازی 
و آغــاز بــه کار کند که از این بابت خداوند متعال را شــاکر و 
سپاسگزاریم و آن را از مصادیق بارز استفاده این ریز فناوری ها 
ی نظامی در حوزه غیر نظامی می دانیم.وزیر دفاع تصریح کرد: 
هرجایی که در بخش صنعت ملی و بویژه درحوزه خودروسازی 
نیاز به حمایت و پشتیبانی وزارت دفاع  باشد تا اجزای و ارکان 
مختلف کشور بتوانند سد تحریم های نظام استکبار را بشکنند 
و دشمنان این ملت با ناکامی روبرو سازند ، وزارت دفاع و نیروهای 
مسلح با تمام توان حمایت خواهد کرد، افزود : الحمدلله در این 
مجموعــه صنعتی دو خط تولید همزمان در حال تولید انواع 
مخازن )CNG(، اکسیژن و صنعتی هستند و مواد اولیه مورد 
نیاز نیز با همت و تلاش صنعت گران تأمین وتولید می شود که 
ایــن مهم گام بلندی در قطع واردات این محصول با ارزش به 
شــمار می رود. وزیر دفاع با اشــاره به تنوع تولید محصولات 
کارخانه تولید مخازن گفت: این مجموعه، ظرفیت تولید مخازن 
10 تا 130 لیتری را برای انواع مصارف صنعتی وپزشکی دارا 
است و هم اکنون محصولات مخازن )CNG( این کارخانه در 
پروژه های ملی مورد اســتفاده بوده و در تبدیل و دوگانه سوز 
نمودن 5 /1میلیون خودروهای عمومی)وانت وتاکسی(مورد 
مصرف قرار می گیرد.وی تصریح کرد: راه اندازی این کارخانه 
به عنوان بزرگترین کارخانه تولید مخازن )CNG( در منطقه 
غرب آسیا و نخستین کارخانه در ایران برگ زرین دیگری را در 
لوح دستاوردهای 40 ساله انقلاب اسلامی به ثبت رسانده است.

وزیر دفاع با بیان اینکه  افتتاح و بهره برداری از این کارخانه نقش 
موثری در خودکفایــی و اعتماد به نفس ملی، جهش تولید، 
جلوگیری از خروج ارز، رفع وابستگی، پاسخگویی به نیاز های 
داخلی خواهد داشت گفت: این مجموعه تولیدی همچنان به 
عنوان یک صنعت سبز دراستان قزوین نقش بسزایی درکاهش 
آلودگی هوای کلانشهرها داشته وکمک شایانی به حفظ محیط 
زیست می کند.بر اساس این گزارش، اخذ نشان ملی استاندارد 
و تمامــی گواهینامه های ملی و بین المللی در این مجموعه 
نشانگر سطح بالای کیفیت تولید محصولات کارخانه تولید 
مخازن اســت. کارخانه تولیــد مخازن)CNG(به آخرین 
تکنولوژی روز دنیا مجهز است و  تجهیزات تست مجهزبا فناوری 
بالا،آزمایشگاههای فنی و دارای گواهینامه های معتبرو سیستم 
کیفیت مستقردراین کارخانه باعث می شود تا محصول نهایی 
این کارخانه با کیفیت بسیار مطلوب و حتی بهتر از نمونه های 

خارجی آن به دست مصرف کننده برسد.

احراز صلاحیت حرفه ای یک تغییر پارادایم در صنعت نفت است

دیوان عدالت اداری با تاکید براینکه جبران خسارات 
ناشــی از قصور ماموران دولتی به عهده آنهاســت، مقرره 
شــورای عالی اداری که جبران این خســارات را به عهده 

دستگاه های دولتی گذارده بود، باطل کرد.
به گزارش روابط عمومی دیوان عدالت اداری، به دنبال 
شکایت سازمان بازرسی کل کشور از شورای عالی اداری و 
درخواســت ابطال بند 3 ماده 13 تصویب نامه شــماره 
11271280 مــورخ ۹5/12/28، هیئت عمومی دیوان 
عدالت اداری پس از بررســی موضوع و با این استدلال که 
اول، فصل دهم قانون مجازات اســلامی مصوب سال ۹2 
حکمی راجع به جبران خسارات ناشی از هر گونه اقدامات 
مستخدمان و مقامات دســتگاه های اجرایی به اشخاص 
ندارد، دوم، تدوین و تصویب مقرره مورد شکایت از جمله 
اختیارات و وظایف شــورای عالی اداری که در ماده 115 
قانون مدیریت خدمات کشوری مصوب سال 138۶ بدان 
تصریح شده است، شمرده نمی شود. سوم، به موجب ماده 
11 قانون مسئولیت مدنی مصوب سال 133۹ مقرر شده 
»کارمندان دولت و شهرداری و موسسات وابسته به آنها که 

به مناســبت انجام وظیفه عمدا یا در نتیجه بی احتیاطی 
خســارتی به اشخاص وارد نمایند شخصا مسئول جبران 
خسارات وارده می باشند، ولی هرگاه خسارات وارده مستند 
به عمل آنان نبوده و مربوط به نقص وسائل ادارات و موسسات 
مزبور باشد در این صورت جبران خسارت بر عهده اداره یا 
موسسه مربوطه است، ولی در مورد اعمال حاکمیت دولت 
هرگاه اقداماتی که بر حســب ضرورت برای تامین منافع 
اجتماعی طبق قانون به عمل آید و موجب ضرر دیگری شود 
دولت مجبور به پرداخت خسارت نخواهد بود«. چهارم، هر 
چند به موجب بند 23 سیاســت های کلی نظام اداری بر 
جبران خسارت های وارده بر اشخاص حقیقی و حقوقی در 
اثر قصور یا تقصیر در تصمیمات و اقدامات خلاف قانون و 
مقررات در نظام اداری تاکید شده است لیکن این سیاست 
به معنای نفی جبران خسارت های ناشی از فعل ماموران و 
 کارکنــان دســتگاه اجرایــی بــه اشــخاص حقیقی و 

حقوقی نیست.
در نهایــت با توجه به اینکه مقرره فوق بدون تفکیک 
دلیل ورود خسارت عمدی یا غیر عمدی کارکنان دولت و یا 

بدون تفکیک اعمال حاکمیتی غیر آن، پرداخت خسارات 
وارده بر اشخاص حقیقی یا حقوقی را به طور مطلق متوجه 
دســتگاه اجرایی کرده است و حاکی از اطلاق آن حتی در 
جبران هرگونه خسارت ناشی از سهل انگاری، بی مبالاتی و 
بی احتیاطی کارمندان است، همچنین از جمله اختیارات 
شــورای عالی اداری مصرح در ماده 115 قانون مدیریت 
خدمات کشــوری نیســت و بنابراین اطلاق آن به جهت 
مغایرت با قانون و همچنین خروج از اختیارات قابل ابطال 

تشخیص داده می شود.

 شهرام غفاری مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تامین اجتماعی درباره جزئیات صدور نسخه به صورت الکترونیک برای بیماران و صاحبان دفترچه های درمانی تامین اجتماعی به شبکه خبر 
سیما  گفت: بیمه شدگان تامین اجتماعی از اول اسفندماه، اگر به پزشک مراجعه کردند و پزشک نسخه نویسی الکترونیک داشته باشد، می توانند فارغ از اینکه دفترچه به همراه دارند یا نه، 
نسخه الکترونیکی از پزشک دریافت کنند. اگر بیماری به پزشک مراجعه کرد و پزشک نخواست نسخه نویسی الکترونیک کند، می تواند نسخه را در دفترچه بیمار بنویسد. در صورتی که 
بیمه شده، دفترچه درمانی به همراه نداشت، پزشک می تواند نسخه را در سرنسخه مخصوص مطب خودش بنویسد و با درج کد ملی روی نسخه، بیمار می تواند به داروخانه مراجعه و 
خدمات دریافت کند، نسخه الکترونیک از دوسال پیش در سازمان تامین اجتماعی آغاز شده است. اما از اول اسفند طرح توقف انتشار دفترچه درمانی کلید می خورد و دفترچه جدیدی صادر 
نمی شود، اگر پزشک روی سامانه نسخه نویسی را انجام داده ولی سامانه در داروخانه قطع باشد، امکان دریافت نسخه الکترونیک برای بیمار مهیا نیست. او ادامه داد: حسنی که نسخه نویسی 
الکترونیک برای بیمه شده ها دارد این است که تا به امروز اگر بیماری به داروخانه ای مراجعه می کرد و آن داروخانه بخشی از اقلام ثبت شده درنسخه را داشت، برگه را از دفترچه جدا می کرد 

و به همین دلیل بیمار نیاز به چند نسخه داشت، اما الان بیمار می تواند هر قلم موجود از دارو در هر داروخانه را با نسخه الکترونیکی اش دریافت کند و مشکلی از این بابت نداشته باشد.

جزئیات
نسخهنویسیبدون
دفترچهدرمانی

 نیمه محروم جمهوریت
 جمهوری  محرومان

دکتر علی حیدری عضو و نائب رئیس هیات مدیره 
سازمان تامین اجتماعی: 

بیمه شــدگان و مستمری بگیران ســازمان تامین 
اجتماعی نیمی از جمعیت کشور را تشکیل می دهند و اگر 
چه جزو اقشار مولد و زحمتکش جامعه هستند ولیکن در 
بهره مندی از منابع عمومی و اعتبارات دولتی، جزو محروم 
ترین افراد میباشند و غالباً شهروند درجه 2 محسوب می 
شــوند. کارگران متاسفانه و بهر تقدیر در هیچیک از قوای 
سه گانه نیز دارای نماینده، سخنگو و مدافع نیستند و بخاطر 
فقدان تشکل های واقعی که ماهیت صنفی و حرفه ای داشته 
باشند و بتوانند مطالبات اعضای خود را بخوبی نمایندگی 
کنند، عملاً در نظامات تصمیم سازی، تصمیم گیری، اجرایی 
و نظارتی کشــور، همواره سرشــان بدون کلاه می ماند و 
علیرغم اینکه نقش محوری در تولید محصولات و خدمات 
دارند ولیکن از منابع عمومی و اعتبارات دولتی حصه کمتری 
نصیب آنها می شود. سازمان تامین اجتماعی اگرچه مبتنی 
بر سه جانبه گرایی و مشارکت بیمه شده )کارگر، کارمند، 
کارپذیر و ...(، کارفرما و دولت شکل گرفته و قوام یافته است 
ولیکن منابع مالی که دولت و کارفرما به حســاب سازمان 
تامین اجتماعی می ریزند، جزو حقوق بنیادین کارگران بوده 
و تبدیل به یک مال مشاع بین النسلی می شود. بعبارت دیگر 
حق بیمه تامین اجتماعی بخشی از بهره ای است که 
عوامل تولید بویژه کارگران بایستی از ارزش افزوده تولیدی 
صنعت - بازارها ببرند. بویژه آنکه کارفرمایان حق بیمه تامین 
اجتماعی بابت کارگران را جزو هزینه عملیاتی محسوب 
نموده و آنرا از مصرف کنندگان دریافت می کنند و بعلاوه 
اینکه کارفرمایان این حق بیمه کارگــران را در مذاکرات 
سه جانبه مربوط به تعیین دســتمزدها )شورایعالی کار( 
بعنوان جزئی از دستمزد، مجدداً بحساب کارگران می گذارند. 
علیرغم اینکه بخاطر فرار بیمه ای قشری، کارگاهی، تعدادی 
و ریالــی بخش قابــل توجهی از این حق بیمــه ای را که 
کارفرمایان در محاسبات و مذاکرات دستمزدی مطرح می 

کنند، به سازمان تامین اجتماعی نمی پردازند. 
کما اینکه در حال حاضر صرفنظــر از فرار بیمه ای، 
کارفرمایان بالغ بر 50 هزار میلیارد تومان به سازمان تامین 
اجتماعی بدهکارند. در سمت دیگر از این مثلث سه جانبه، 
دولت نیز طی چند دهه اخیر سهم الشرکه قانونی خود را به 
سازمان تامین اجتماعی و در واقع به کارگران نپرداخته است 
و تنها بیمه شــدگان )کارگران، کارمندان و ...( هستند که 
خوش حساب بوده و قبل از دریافت حقوق خود، حق بیمه 
متعلقه از آن کسر می گردد. روند رو به تزاید تولید و انباشت 
بدهیهای دولت به سازمان تامین اجتماعی یک امر مزمن و 
سنواتی است و تاکنون غالب دولتها در این زمینه، کارنامه 
خوبی از خود بجای نگذاشته اند و در حال حاضر بدهی دولت 
به سازمان تامین اجتماعی، بالغ بر 3۶0هزار میلیارد تومان 
شده اســت، که این رقم با اعمال نرخ سود اوراق مشارکت 
محاســبه گردیده وگرنه ارزش روز واقعی آن در مقایسه با 

سایر صنعت - بازارها حداقل 5 برابر این رقم خواهد بود.

یادداشت-۱

فروش پتروشیمی مارون در 10 ماه ابتدایی امسال از مرز 153 
هزار میلیارد ریال گذشت. مارون از ابتدای امسال 153 هزار و ۶02 
میلیارد و 575 میلیون ریال فروش داشت که این رقم در مقایسه با 
مدت مشابه سال قبل رشــدی بیش از ۶0 درصد را نشان می  دهد. 
بنابراین گزارش شــرکت از ابتدای سال تا پایان دی ماه 101 هزار و 
830 میلیــارد و 477 میلیون ریال از محل فروش داخلی و 51 هزار 
و 772 میلیارد و ۹8 میلیون ریال از فروش صادراتی درآمد کســب 
کرده است.فروش شرکت نسبت به مدت مشابه سال قبل در بخش 
داخلی معادل ۶3 هزار و ۹53 میلیارد و 541 میلیون ریال و در بخش 
صادراتــی معادل 31 هزار و ۹57 میلیارد و 223 میلیون ریال بوده 
است.  براساس صورت های مالی ۹ ماهه درآمدهای عملیاتی شرکت 
تا پایان آذر معادل 128 هزار و 221 میلیارد و 788 میلیون ریال بوده 
که این رقم نیز رشدی 50 درصدی را نسبت به دوره مشابه در سال 
۹8 به ثبت رسانده است. این در حالی است که بهای تمام شده شرکت 
در مدت مزبور نسبت به دوره مشابه سال قبل تنها 1۶ درصد افزایش 

داشته که برهمین اســاس   ناخالص با ۹0 درصد رشد نسبت به ۹ 
ماهه ۹8 به رقم 74 هزار و 5۹0 میلیارد ریال رسیده است. بنابر این 
گزارش ســود عملیاتی شرکت در ۹ ماه ابتدایی امسال با ۹۶ درصد 
رشد نسبت به پارسال رقم ۶8 هزار و 772 میلیارد ریال را ثبت کرده 
و ســود خالص آن نیز با رشدی ۹1 درصدی بالغ بر 70 هزار و 27۶ 
میلیارد و 582 میلیون ریال بوده اســت. همچنین سود انباشته و 
حقوق مالکانه شرکت در ۹ ماه مزبور به ترتیب 71 و ۶1 درصد افزایش 
داشته است. خالص سازی اتیلن اکساید، درایو جدید پروپان، طراحی، 
تامین، نصب و راه اندازی سیستم جامع حفاظت الکترونیک به صورت 
 ،)VOC( حذف ترکیبات آلی منتشره از حوضچه های پساب ،EPC
رنگ آمیزی و عایق کاری خطوط سازه و مخازن HD، تجزیه و تحلیل 
علل مشکلات PSE واحد الفین توسعه سیستم DCS کنترل واحد 
HD، ســاخت فونداســیون و دیوار  اطراف مخازن MEG و پروژه 
جمع آوری گازهای مشعل از جمله طرح های توسعه و برنامه های این 

شرکت تا سال 1402 هستند.

درآمد مازون از ۱۵3 هزار میلیارد ریال گذشت

وزیر نفت با تأکید بر اینکه توســعه 
محصول انسان های توسعه یافته است، 
نقش مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت 
را در پرورش مدیران توســعه یافته حائز 
اهمیت خواند و گفت: رویکرد این مرکز 
همواره باید کاملًا حرفه ای و غیرسیاسی 

باشد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی وزارت نفت، بیژن زنگنه در آیین 
اعطای گواهینامه های صلاحیت  حرفه ای 
مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت، گفت: 
من نه فقط در موضوع سازمان های دولتی 
یا کارهای اداری، بلکه در سطح کلان تر 
به این باور رسیده ام که توسعه محصول 
انســان های توســعه یافته است؛ بدون 
وجود انسان های توسعه یافته، نه اینکه 
پالایشگاه یا پتروشیمی ساخته نشود یا 
خط لوله کشــیده نشــود، بلکه توسعه 

حاصل نمی شود.
وی بــا بیان اینکه توســعه مفهوم 
جامعی است که مسائل اخلاقی، معنوی 
و مادی را در برمی گیرد، اخلاق حرفه ای 
را جزو لاینفک یک زندگی توسعه یافته 
خواند و افزود: در هر قسمتی که پیشرفت 
کردیم، انسان های توسعه یافته ای حضور 
داشته اند و آنجا که پیشرفت نکردیم فاقد 

انسان های توسعه یافته بوده ایم.
مهارت ها و شایستگی ها ملاک 

باشد؛ نه مدرک تحصیلی
وزیر نفت با بیان اینکه نباید عزل و 
نصب ها بر مبنای مدرک تحصیلی باشد، 
ادامــه داد: این موضوع بــرای زمانی که 
انگلیسی ها اینجا بودند کاربرد داشت که 
تعــداد دارنــدگان مــدرک تحصیلی 
قابل توجــه نبــود، اما در حــال حاضر 
می بینیم بعضاً ارتقای مدرک تحصیلی، 
نگرش فرد نســبت به مسائل، یا سطح 

توانمندی های وی را تغییر نمی دهد، در 
حالی که امکان ارتقای مهارت های فردی 
با برگزاری چند دوره آموزشی وجود دارد. 
زنگنه گفت: به طــور نمونه، یک نفر که 
دکترا دارد و اســتاد تمام دانشگاه است، 
اگر گواهینامه رانندگی نداشــته باشد 
نمی تواند پشت فرمان خودرو بنشیند، 
یعنی برای رانندگــی نیاز به گواهینامه 
مرتبط شرط است نه مدرک تحصیلی؛ 
آن وقت هدایت تأسیســات یا یک بنگاه 

عظیم مدرک حرفه ای نمی خواهد؟
وی بــا بیــان اینکه بــرای تعیین 
صلاحیت پیمانکار و مشاور روش هایی 
وجــود دارد، اما برای مدیــران پروژه ها 
ارزیابی صلاحیت صــورت نمی گرفته 
اعطــای  بنابرایــن  گفــت:  اســت، 
گواهینامه های صلاحیت حرفه ای برای 
حرفه هــای مختلــف از جمله مدیریت 
پــروژه، اچ اس ئــی، فرماندهان صحنه، 
مدیریت مالــی و... مدنظر قرار گرفت و 
خوشبختانه تنوع این حرفه ها در مرکز 
توسعه مدیریت صنعت نفت رو به افزایش 
است. وزیر نفت با بیان اینکه مردادماه ۹4 
تأســیس مرکز توسعه مدیریت صنعت 
نفت ابلاغ شــد و امروز صاحب مرکزی 

هســتیم که می توانیم به آن اتکا کنیم، 
عنوان کرد: نکته مهم این اســت که در 
ارزیابی های اولیه مرکز توسعه مدیریت 
صنعت نفت، نیروی انســانی و در نتیجه 

قضاوت های شخصی دخیل نیست.
تأکید بر سلامت روان در کار

زنگنــه، ســلامت روان مدیران و 
کارمندان را بســیار مهــم عنوان کرد و 
گفت: به طور مثال، برخــی توانایی کار 
جمعی ندارند، یا برخی نســبت به همه 
مســائل، نگرشی منفی دارند. این  موارد 
که شــاید در ظاهر مهم به نظر نرســد، 
می تواند روند انجام کارها را مختل کند. 
وی در بخش دیگری از صحبت های 
خود، به برگزاری دوره هایی برای اعضای 
کمیســیون مناقصــات شــرکت های 
زیرمجموعه وزارت نفت در مرکز توسعه 
مدیریت صنعت نفت اشاره کرد و گفت: 
بررسی های ما نشــان می داد حدود 80 
درصــد افرادی که درگیــر فرآیندهای 
مربوط به مناقصات هســتند، نسبت به 
اطلاعات اولیه و مقررات مناقصات اشراف 
کافی ندارند؛ موضوعی که به طور طبیعی 
می توانست منشأ بسیاری از مشکلات در 

سیر مناقصات باشد.   

وزیر نفت آموزش و ارتقای منشی ها، 
رؤسای دفاتر و دستیاران مدیران ارشد را 
نیز که از جمله حرفه های تعریف شده در 
مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت است 
حائز اهمیت خواند و گفت: برای تبدیل 
وضعیــت قراردادهــای کارکنان مدت 
موقت صنعت نفت بــه مدت معین نیز 
ارزیابی های مرکز توسعه مدیریت صنعت 

نفت ملاک قرار گرفته است.
مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت؛ 
صددرصد حرفه ای و غیرسیاسی

زنگنه با بیان اینکه شــکل گیری و 
فعالیت مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت 
کار مهم و بزرگی است، ادامه داد: تأکید 
می کنــم که ایــن مرکز همــواره باید 
صددرصد حرفه ای و غیرسیاسی باشد. 
مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت برای 
خدمت به صنعت نفت تشــکیل شــده 
است، نه خدمت به افکار سیاسی مدیران.

وی گفت: تعداد مدیران سیاسی در 
تمام کشــورهای جهان محدود است و 
احراز صلاحیت سیاســی در رده افرادی 
مانند وزرا شــرط اســت و در ســطوح 
پایین تر باید صلاحیــت حرفه ای افراد 
ملاک قرار گیرد.وزیر نفت بر بهره مندی 
از ظرفیت های مرکز توســعه مدیریت 
صنعت نفت بــرای تحقق جوانگرایی در 
صنعت نفت نیز تأکید کرد و افزود: اینکه 
برخــورداری از گواهینامــه صلاحیت 
حرفه ای جایگزین شرایط عادی در احراز 
مشاغل شده، تغییر پارادایم مهمی است.

زنگنــه در پایــان از زحمات برخی 
مدیران ارشــد پیشین نفت که با انتقال 
تجارب خود به مرکز توســعه مدیریت 
صنعت نفت کمــک می کنند، مدیران 
فعلی و پیشــین این مرکــز و همچنین 

دستیار ارشد خود قدردانی کرد.

بر اساس رای دیوان عدالت اداری
خسارات ناشی از قصور ماموران دولتی به عهده خود آنهاست نه سازمان ها

حمید ثابت قدم رئیس اتحادیه سازندگان و فروشندگان عینک تهران گفت: با توجه به اهمیت واردات عدسی و عینک های آفتابی این کالا برای کشور شدیدا مورد نیاز است؛ 
اما به این دلیل که عدسی و عینک آفتابی جزو گروه 4 کالاها قرار داده شده، راه برای واردات آن بسیار محدود است. مدت هاست در تلاشیم تا بتوانیم با واردات این کالا به کشور به 
سلامت جامعه کمک کنیم، اما تاکنون مسوولان موافقت نکرده اند. به دلیل اینکه صنف سازندگان عینک کاملا تخصصی هستند، بنابراین افرادی که در این حوزه فعال هستند یا 
درخصوص عینک های آفتابی که بیشتر فیک هستند فعال هستند و یا اینکه اگر هم درخصوص ساخت عینک طبی فعالیت می کنند، اگر از تخصص کافی برخوردار نباشند در 
کمترین زمان ممکن از صحنه کسب وکار خارج می شوند، اما اینکه جای دیگری مبادرت به صدور مجوز برای این فعالیت می کند، هم تداخل است و هم موازی کاری با اتحادیه هایی 
که سال های سال در رشته و رسته های خود دارای تبحر هستند و قدرت و ضعف کالا را به خوبی می شناسند و می توانند با افراد غیرکارشناس به خوبی رفتار کنند. نظارت مهم ترین 

موضوع درخصوص کسب وکار در هر صنفی است. لازمه نظارت هم، اشراف به کار است. این کار از عهده خردمندان و فعالان حوزه کسب وکار که همانا اتحادیه ها هستند برمی آید.

محمدحسن ذیبخش، سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: پروازهای شرکت های هواپیمایی عراقی با رعایت پروتکل های بهداشتی بین دو کشور در 
هفته جاری از سر گرفته شده است و منعی برای صدور مجوز پروازها به عراق وجود ندارد. پس از شیوع ویروس کرونا، محدودیت های سفر در برخی مسیرهای پروازی 
اعمال شد که پرواز ایران به عراق نیز مشمول این محدودیت ها قرار گرفت.ذیبخش خاطرنشان کرد: با توافقات صورت گرفته بین دو کشور مقرر شد پرواز شرکت 
هواپیمایی عراقی در مسیر تهران- نجف- تهران و مشهد- نجف- مشهد از هفته جاری برقرار شود و  در حال حاضر محدودیتی برای صدور مجوز به شرکت های هواپیمایی 
ایرانی وجود ندارد.وی در پاســخ به این ســؤال که »آیا در حال حاضر امکان سفر هوایی برای مسافران عادی وجود دارد یا خیر؟«، تصریح کرد: مقرر شد تا پروازهای 
شرکت های هواپیمایی این کشور به ایران از سر گرفته شود و ایرلاین های ایرانی نیز می توانند با دریافت مجوز در مسیر پروازی مذکور به جابه جایی مسافران اقدام کنند.
وی افزود: در حال حاضر هفته ای دو پرواز از تهران و دو پرواز از مشهد به شهرهای نجف و بغداد برقرار است و اعزام  و پذیرش مسافران مستلزم تائید کشور عراق است.

نظارت؛حلقهمفقودهکسبوکارهایمجازی منعیبرایصدورمجوزجهتپروازبهعراقبرایایرلاینهایایرانوجودندارد
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 زیرا از طرفی این حمایت وتامین خسارت و تشفّی 
خاطر او را از بزه دیدگی مکرر که معلول ضعف ، انزوا ، بیچاره 
گی و بزه دیدگی است مصون می نماید و از سوی دیگر مانع 
انتقام های فردی و گســترش بزه کاری می گردد . اصولا 
همانگونه که برخی جرم شناســان معاصر در توجیه بزه 
دیدگی مکرر خاطر نشان کرده اند میزان خطر وقوع بزه دوم 
علیه بزه دیده به نوع واکنش وی به در قبال بزه اول بستگی 
دارد . حمایت از بزه دیده خواه در قالب حمایت های قانونی 
و قضایی و خواه در قالب حمایت های مادی و معنوی ، موجب 
می شود تا وی با باز یافتن اقتدار خویش و جبران ضعفها و و 
رهایی از انزوا و افســردگی اجتماعی از موقعیت مشــابه 
موقعیت قبلی که از وی یک بزه دیده ی بالقوه ساخته بود ، 
خارج شود . و بعلاوه با کاستن از آسیب های روحی او ، خطر 
انتقام و ارتکاب جرم را تقلیل دهد . زیرا انتقام های فردی 
اکثرا ناشی از عدم اعتماد به محاکم کیفری و ضابطین قضایی 

و احتمالا بدبینی و نومیدی در خصوص تاثیر مراجعه به 
مراجع فوق می باشد . عدم تمایل وی به مراجع یاد شده می 
تواند دلایلی داشته باشد که یکی از آنها نادیده گرفتن مراجع 
فوق نسبت به حقوق بزه دیدگان است . بنابر این حمایت از 
بــزه دیده صرف نظر از ابعاد ارزشــی آن نقش موثری در 
پیشگیری از وقوع جرم و بزه کاری دارد . زیرا هم از بزه دیدگی 
مکرر جلوگیری می نماید و هم مانع تبدیل بزه دیده به یک 
انسان بزه کار می شود .  در نتیجه همانگونه که مساعدت 
پزشک در درمان بیمار حتی مریضی که در مریض شدن 
خود دخالت داشته است عملا تلاش برای از بین بردن خطر 
آن بیماری و سالم سازی جامعه است. بدین توصیف حمایت 
از بزه دیده نیز در نهایت به تقلیل آمار جرائم می انجامد .    
حمایت از بزه دیدگان اصولا در سه مرحله قابل تصور است 
:  1-حمایت از بزه دیده بلافاصله پس از تحقق جرم مانند 

مساعدت های پزشکی وترمیم ناملایمات روحی 

2-حمایت از بزه دیده در مرحله دادرسی مانند  ایجاد 
تسهیلات به منظور حق اقامه دعوی ، معاضدت و مشاوره 
برای جمع آوری دلایل ، استفاده از واحد های میانجیگری 

با ملاحظه ی مصلحت بزه دیده 
3-حمایت از بزه دیده در مرحله تامین و جبران ضرر 
و زیان مانند ، کمک های دولت ها ، کمک های خیریه های 

مردمی ، کمک های شرکت های بیمه های و غیره 
لازم به ذکر است در دستورالعمل یاد شده  که از سوی 
ریاست محترم قوه قضائیه برای سازمان زندانها و دادگستری 
های سراسر کشور ابلاغ گردیده و و ظرفیت عظیم  نهادهای 
مردمی در کشور را به همکاری صمیمانه فراخوانده است 
مشتمل بر راهکارهای  ویژه ای  مبتنی بر قانون  در راستای 
کمک به بزه دیدگان پیش بینی شده که بصورت یک  فرایند 

در داخل سامانه عملیاتی و اجرائی  می شود.
                  محمد اختری

حقوق اجتماعی - توسعه ی فرهنگ صلح و سازش )4(
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اخبارکوتاه
 صدور کارت بازرگانی در سامانه 

جامع تجارت
حمید زادبــوم معاون وزیر و رئیس کل ســازمان 
توسعه تجارت با اشــاره به ضرورت فرماندهی واحد در 
تجارت خارجی کشور، گفت: با صدور کارت بازرگانی از 
طریق ســامانه تجارت، ضمن ایجاد شفافیت در فرآیند 
صدور و تمدید، دغدغه های صادرکنندگان کاهش یافته 
و انجام استعلامات صدور و تمدید و امور مرتبط با کارت 
بازرگانی به صورت برخط، دقت و ســرعت بیشتری به 
فرآیند تجارت می بخشد. پس از تصویب و اجرایی شدن 
مصوبه کمیته هفتاد و هفتمین نشست ستاد هماهنگی 
اقتصــادی دولــت در حــوزه ایفــای تعهــدات ارزی 
صادرکنندکان و دستورالعمل تکمیلی آن، بخش بزرگی 
از مشــکلات صادرکنندگان در این زمینه رفع شده و با 
انعطاف در نظر گرفته شــده در روش های بازگشت ارز 
حاصــل از صــادرات، انتظار می رود روند آن ســرعت 

بیشتری را تجربه کند. 

امسال تکالیف نوروزی برای 
دانش آموزان نداریم

محســن حاجی میرزایی وزیر آمــوزش و پرورش 
گفت: امسال تکالیف نوروزی برای دانش آموزان نداریم 
و آموزش مجازی معلمان نیز در ایام نوروز تعطیل است. 
مشکل صادر نشدن کارنامه دانش آموزان در سامانه سیدا 
حل شده است و مدیران مدارس می توانند کارنامه های 
دانش آموزان را صادر کنند،در تلاشیم امتحانات نهایی 
خرداد دانش آموزان را در صورت موافقت ستاد ملی کرونا 

حضوری برگزار کنیم.
رتبه بندی معلمــان از فروردین 1400 اجرایی و 
دریافتی معلمان براســاس نوع رتبــه افزایش می یابد، 
مطالبات معلمان به تناســب دریافت اعتبار از سازمان 
برنامه و بودجه پرداخت می شــود و امیدواریم زمانی به 
ســال 1400 برویم که هیچ دینی از مطالبات امســال 
معلمان را برعهده نداشــته باشیم،معلمان و خانواده ها 
هوشیار باشند فروش تکالیف نوروزی در فضای مجازی 

کلاهبرداری است.

واردات ماشین آلات مشابه داخلی 
ممنوع است

مهــدی صادقی نیارکی معــاون وزیر صمت گفت: 
واردات ماشــین آلات راهسازی و معدنی در رده تولیدات 
هپکو از نیمه دوم سال ۹۶ ممنوع شده و فقط ماشین آلاتی 
که تولید داخلی ندارند، امکان ثبت سفارش دارند. بر اساس 
ماده10۹ و 110قانون امور معادن و مکاتبات صورت گرفته 
بــا معاونت امور معادن و صنایــع معدنی وزارت صمت، 
خواســتار منع واردات محصولات دو پلــه بالاتر از رده 
تولیدات هپکو شــده ایم، بنابراین به اندازه کافی در بحث 
واردات، حمایت های لازم از مجموعه واحدهای تولیدی 
تولیدکننده ماشین آلات صنعتی و معدنی صورت می گیرد.
وی مهم ترین مسأله هپکو را بحث مالکیت دانست و افزود: 
خوشبختانه سازمان تأمین اجتماعی با توجه به مصوبه 
هیات وزیران، مالک اکثریت سهام بوده و تعیین تکلیف 
بدهی ها و تقاضا برای محصولات هپکو باقی می ماند که 

موضوع بسیارمهمی است.

سرعت بیمه تجارت نو در پرداخت خسارت
بیمه تجارت نو در راستای عمل به تعهدات بیمه گری 
و همچنین حمایت از واحدهای بزرگ صنعتی و تولیدی، 
خســارت حدود 50 میلیارد ریالی نیروگاه شهیدمنتظر 
قائم، از نیروگاه های شرکت توسعه برق و انرژی سپهر را 

پرداخت کرد. 
کریم افشار، مدیرعامل شرکت توسعه برق و انرژی 
سپهر با اعلام رضایت از ارائه خدمات مطلوب بیمه تجارت نو 
به خصوص در بخــش مدیریت بیمه های مســوولیت، 
مهندسی و انرژی، ابراز امیدواری کرد که این همکاری در 
سنوات آتی نیز ادامه داشته باشد. سیدکاظم ملکوتی، عضو 
هیات مدیره و معاون فنی بیمــه تجارت نو ضمن اظهار 
خرســندی از اینکه شــرکت متبوع وی بیمه گر یکی از 
نیروگاه های مطرح و مهم کشور است، ادامه این همکاری 
را برگ سبزی در کارنامه کاری تجارت نو برشمرد. وی با 
تاییــد زمانبر بودن پروســه ارزیابی خســارت در حوزه 
بیمه های مهندسی و انرژی اظهار کرد: پرداخت خسارت 
در کمترین زمــان ممکن برای تکریــم بیمه گذاران از 
سیاست های اصلی بیمه تجارت نو است که در خصوص 

این پرونده نیز با دقت نظر این مهم محقق شد.

 افزایش بدهی هما به دلیل عدم پرداخت تقسیط ها طی چند دهه گذشته 

علی اسلامی پناه، معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم گفت:  ۲۵ موسسه ای که اقدام به جعل پایان نامه و سرقت علمی می کردند و پرونده آنها در جریان رسیدگی 
است. از سال ۹۶ همزمان با تصویب قانون پیشگیری و مقابله با تقلب در تهیه آثار علمی، وزارت علوم کار خود را آغاز کرد و به تدریج درحال انجام است.مساله ای که 
در خارج از محیط دانشــگاه در رابطه با این موسسات وجود دارد این است که وزارت علوم هم باید این موسسات فروش و جعل پایان نامه را شناسایی کرده و هم 
دلیلی پیدا کند که نشان دهد فرد و یا موسسات درحال تخلف هستند. این موارد مستلزم این است که اول باید یک سری اطلاعات کسب کنیم و سپس آن را به مراجع 
قضایی ارجاع دهیم. در مرحله بعد مراجع قضایی به ما اجازه ورود به مساله را می دهند که درحال حاضر تمام این فرآیندها طی شده و پرونده هایی که در این رابطه 
ایجاد شــده، همه مراحل مذکور را طی کرده است.از سوی دیگر درحال حاضر همکاری دیگری بین دادستانی کل کشور و وزارت علوم صورت گرفته است که بر 
اساس آن وزارت علوم از هر شهری ۵ بازرس به عنوان ضابط قضایی در امر قانون مقابله با تقلب مشخص می کند که این افراد به دادستانی هر محل و یا استان معرفی 

می شوند و معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم برای این افراد کارت شناسایی صادر و امضا می کند./ مهر

پرونده
۲5موسسهخرید
وفروشپایاننامه
درجریانرسیدگی

است

مدیرعامــل شــرکت هواپیمایــی 
جمهوری اسلامی ایران )هما( خواستار اقدام 
ملی و حرکت جهادی و انقلابی دولت جهت 
پرداخت بدهی های معوقه این شرکت شد.

کاپیتان علیرضا برخــور، مدیرعامل 
شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
)هما( در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی به تشریح وضعیت 
بدهی های این شرکت پرداخت و اظهار کرد: 
اکنون وضعیت مالی هما خراب است و فقط 
در بخش ارزی، نزدیک به 820 میلیون دلار 
بدهی وجود دارد و ما نیز در تلاشیم تا به هر 
نحو ممکن، مشــکلات مالی آن را برطرف 
کنیم. وی با اشاره به نامه اخیر دفتر رئیس 
جمهور خطاب به رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه کشور مبنی بر کمک یک هزار میلیارد 
تومانــی به هما، ضمن قدردانی از این اقدام 
عنوان کرد: البته صدور اینگونه نامه ها باعث 
می شود تا همه فکر  کنند که پرداخت ها انجام 

شده اســت و در نتیجه انتظارها از هما بالا 
می رود و مشکلاتی از جنس دیگر برای این 
شرکت فراهم می شــود، تاکنون وزیر راه و 
شهرسازی با تمام قدرت و توان از هما دفاع 
کرده اســت و تلاش کرده تا مشکلات این 
شــرکت را برطرف کند؛ امــا همانگونه که 
می دانیم وزیر نیز تا حدودی اختیارات دارد 
و نمی توان حل تمامی مســایل را از سوی 

ایشــان انتظار داشت، هرچند اکنون دولت 
جهــت کمک به هما هماهنگ اســت؛ اما 
تاکنون اقدامی در این راســتا انجام نشده 
است. رفع مشکلات هما به یک اقدام ملی و 

حرکت جهادی نیاز دارد.
 مشکلات شرکت هما فقط به تحریم یا 
کرونا مربوط نمی شود؛ بلکه در نبود نقدینگی 
و دیگر مسائل، ما تاکنون نه تنها نتوانسته ایم 

هواپیماها را بازســازی کنیم، بلکه امکان 
بهسازی آن ها را نیز نداشته ایم که در نتیجه 
هواپیماهای ما یکی پس از دیگری زمین گیر 
و از خط خارج شــده اند. برخــوردار دلیل 
افزایــش بدهی های هما را به عدم پرداخت 
تقســیط ها طی دهه های گذشته مربوط 
دانست و در این باره عنوان کرد: خریدهایی 
که در گذشته انجام شده و بدهی هایی که از 
گذشــته بر جای مانده اند، باعث  مشکلات 
فزآینده برای این شرکت شده اند.اکنون این 
شرکت نمی تواند بدی ها را پرداخت نماید و 
لازم است تا دولت با یک اقدام ملی و حرکت 
جهادی و انقلابی به این موضوع خاتمه دهد 
و بدهی های همــا را پرداخت کند.چنانچه 
دولت پــول ارزی در اختیار هما بگذارد، ما 
می توانیم ناوگان  ایران ایر را بهسازی کرده و 
در نتیجه درآمدزا باشــیم. قطعا به تبع این 
اتفاق خواهیم توانســت بخشــی دیگر از 

بدهی ها را خودمان پرداخت کنیم.

اکتشاف سیستماتیک و نقشه برداری به روش نسل دوم 
و ســرور پایه انجام می شــود. رضا جدیدی مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی، فناوری و بودجه ســازمان زمین شناســی و 
اکتشافات معدنی کشور از تهیه نقشه های زمین شناسی نسل 
دوم در اصفهان برای نخستین بار در کشور خبر داد و گفت: 
در این طرح جدید که سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور در دستور کار قرار داده است، اکتشاف سیستماتیک و 

نقشه برداری به روش نسل دوم و سرور پایه انجام می شود. 
وی با تاکید بر اینکه این روش هیچ شباهتی به نقشه های 
قبلی ندارد و بر پایه روش های دیجیتال با دقت بالا و هزینه 
کمتر انجام می شــود، اضافه کرد: این روش اکنون در چند 
کشور پیشرو اروپایی استفاده می شود و ایران نخستین کشور 
در منطقه است که از آن بهره می گیرد.به گفته وی، نقشه های 
زمین شناسی نسل دوم با استفاده از تصاویر دقیق ماهواره ای 
و با تحلیل و تلفیق اطلاعات 30 ساله زمین شناسی کشور و 

بصورت یکپارچه تهیه می شــود و با گذشت زمان و تغییر 
فناوری ها به راحتی به روز خواهد شد.جدیدی با اشاره به اینکه 
تهیه نقشه های زمین شناسی نسل دوم پیش از این به صورت 
آزمایشی و محدود در کویر لوت انجام شده، خاطرنشان کرد: 
این کار در استان اصفهان در محدود 10 هزار کیلومتر مربع 
از ابتدای سال آینده آغاز می شود.او با بیان اینکه نقشه های 
نســل دوم دارای اطلاعات با دقت بالایی درباره مخاطرات 

زمین، زمین شناسی مهندسی، زمین شناسی محیط زیست 
و اکتشاف ذخائر معدنی است، اضافه کرد: در کنار تهیه این 
نقشه ها، طرح اکتشاف سیســتماتیک برای 4 لایه فلزی، 
غیرفلزی، کانی قیمتی و نیمه قیمتی و عناصر استراتژیک در 
استان اصفهان تعریف شده است.وی درباره انتخاب اصفهان 
برای اجرای این طرح، گفت: این استان واقع در مرکز ایران و 
خاســتگاه متنوعــی از ذخائر معدنــی و دارای کمربندی 
کانی زایی و ظرفیت های مناسب زمین شناسی و اکتشاف 
است و همچنین مسوولان اصفهان به این مباحث توجه دارند. 
وی با تاکید بر اینکه سازمان زمین  شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور در منطقه خاورمیانه، قطب علمی به شمار می آید و 
همــکاری خوبی با دنیا دارد، افزود: این ســازمان در جهت 
بومی شناســی و ارتقای علمی زمین شناســی برنامه های 
ترویجی را در همکاری با دانشگاه ها و موسسه های خصوصی 

در دستور کار دارد.

تهیه نقشه  زمین شناسی نسل دوم در اصفهان

معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران گفت: تسهیلات اعطایی این بانک به شرکت های کوچک و متوسط تا پایان آذر سال جاری بالغ 
بر 7 هزار و 427 میلیارد ریال بوده که در مقایسه با دوره مشابه سال قبل از رشد 2۹ درصدی برخوردار بوده است. رضا ساعدی فر افزود: بیشترین 
تسهیلات در قالب سرمایه درگردش ریالی و عمدتا در بخش های »صنعت و معدن« و »فرآورده های شیمیایی« پرداخت  شده است. معاون اعتبارات 
بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد بر اساس گزارش ۹ ماهه این معاونت، مبلغ 83 هزار و 355 میلیارد ریال تسهیلات به مشتریان تا پایان آذر 
سال جاری پرداخت شده که ۶۶ درصد آن از محل منابع بانک و 34 درصد مابقی از محل منابع صندوق توسعه ملی تامین مالی شده است. وی در 
خصوص تسهیلات اعطایی به شرکت های دانش بنیان در ۹ ماه اول سال جاری گفت: تا پایان آذر سال جاری مبلغ یک هزار و 501میلیاردریال 

تسهیلات به شرکت های دانش بنیان اعطا شده که در مقایسه با زمان مشابه در سال 13۹8 از رشد 24 درصدی برخوردار بوده است.

به گزارش مهر   و به نقل از نیواطلس، اولین مجموعه از بطری های کاغذی تولیدی یک شرکت برای بسته بندی نوشابه در مجارستان مورد استفاده قرار گرفته  و قرار 
است بعد از بازاریابی این نوشابه ها درمورد توزیع جهانی آنها تصمیم گرفته شود. فعلا قرار است این بطری ها در تیراژهای محدود 2000 تایی در بازار عرضه شوند. این روند 
از اواخر سال 2021 آغاز می شود. در اولین گام نوعی نوشیدنی گیاهی گازدار از طریق این بطری ها به فروش می رسد. فروش نوشیدنی در کارتن یا بطری های کاغذی پیش 
از این درمورد لبنیات صادق بوده و اولین بار از سال 1۹15 آغاز شده است. اما همه نوشیدنی ها در بسته بندی های کاغذی قابل  ذخیره سازی نیستند و به خصوص نوشیدنی های 
گازدار را نمی توان در بسته بندی های ضعیف کاغذی نگهداری کرد. درعین حال قابلیت بازیافت بالای بطری های کاغذی باعث شده استفاده از آنها در طبیعت اولویت داشته 
باشد. در سال 2020 گروه تحقیقاتی کوکاکولا در بلژیک با همکاری یک استارتاپ دانمارکی نوعی بطری مستحکم کاغذی تولید کردند. در بدنه این بطری از نوعی پوسته 
سخت پلاستیکی سازگار با محیط زیست نیز استفاده شده است. بطری جدید برمبنای همین بطری تولید شده و انتظار می رود صددرصد در محیط زیست قابل تجزیه باشد.

رشدتسهیلاتبانكتوسعهصادراتبهشرکتهایکوچكومتوسط استفادهازبطریهایکاغذیتجدیدپذیربرایبستهبندینوشابه

تعویق بررسی طرح توسعه و تولید پایدار 
زنجیره فولاد

تعدادی از تولیدکنندگان فولاد ایران، به صورت جمعی 
در نامه ای خطاب به رئیس مجلس ضمن اشاره به رشد تولید 
بالغ بر 32 میلیون تن فولاد کشــور آن هم در سایه تحریم  
تقریبا تمامی کارخانه های تولیدکننده فولاد کشور، خواستار 
تعویق زمان بررسی طرح “توســعه و تولید پایدار زنجیره 

فولاد” شدند.
به گزارش اعتبــار به نقل از روابــط عمومی انجمن 
تولیدکنندگان ایران، دکتر بهرام سبحانی،رئیس هیات مدیره 
انجمن تولیدکنندگان ایران به نماینده تولیدکنندگان فولاد 
کشور و راس انجمن، البته با امضای مدیران عامل شرکت های 
تولیدکننده فولاد از جمله مجتمع فولاد مبارکه اصفهان، 
شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان، مجتمع فولاد خوزستان، 
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، شرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو، شــرکت فولاد کاوه جنوب کیش، شرکت فولاد 
خراسان،  شرکت فولاد هرمزگان و... )21 شرکت تولیدکننده 
فولاد کشور(،  در نامه ای خطاب به محمدباقر قالیباف- رئیس 
مجلس شورای اسلامی- خواســت تا زمان بررسی طرح 

“توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد” به تعویق افتد. 
در بخشــی از این نامه آمده اســت که “ همانطور که 
مستحضر هســتید اکنون صنعت فولاد به عنوان یکی از 
دستاوردهای ارزشمند نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
محســوب می گردد؛ بطوریکه پس از پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی، رشد تولید آن از کمتر از یک میلیون تن در 
سال به بیش از 32 میلیون تن رسیده است. در حال حاضر 
ایران با بیشترین نرخ رشد تولید فولاد در سطح دنیا، به عنوان 
دهمین کشور برتر فولادســاز جهان شناخته می شود. به 
همین دلیل همواره و به ویژه در سال های اخیر مورد تهاجم 
و تحریم دشــمنان این مرز و بوم واقع شده است؛ بطوریکه 
تقریبا تمامــی کارخانه های بزرگ فولادی کشــور مورد 

تحریم های ظالمانه آمریکا قرار گرفته اند.
مستحضرید که نوسانات و هیجانات مخرب ارزی پیش 
آمده در سال جاری که باتبع افزایش مقطعی تقاضا در صنایع 
پایین دستی و برهم خوردن تعادل در بازار محصولات فولادی 
را به دنبال داشت، موجب نگرانی نمایندگان محترم مجلس 
و ارائه طرح “ توســعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد 
اصلاح سیاســت های تنظیم بازار” گردید؛ حال آنکه روند 
میان مدت و بلندمدت قیمت فولاد نشان می دهد که قیمت 
محصولات فولادی در داخل کشور در همه بازه های زمانی 
کمتر از سطوح جهانی بوده و اساسا تدوین مقررات برای بازار 
 فولاد بایســتی به صورت شــناور و خارج از فضای التهابی 

موقت باشد. 
با توجه به انتصاب مدیران جدید کارآزموده و با سابقه 
در راس معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت و 
همچنین سازمان بورس و اوراق بهادار، مستدعی است ضمن 
اعطای مهلت به مسئولین جدید برای ایجاد تعادل و آرامش 
در بازار فولاد به گونه ای که متضمن منافع مصرف کنندگان 
نهایی باشد، بررســی طرح مذکور در کمیسیون صنایع و 
معادن و صحن علنی مجلس، در شرایط فعلی به تعویق بیفتد 
تا برنامه ها و راهکارهای مسئولین جدید در تعامل با مجلس 
محترم به نحو مطلوب و موثر تهیه گردد و نسخه اصلاح شده 
طرح مذکور نیز در اختیار تولید کنندگان فولاد قرار گیرد تا 
بــا ارائه نقطه نظرات خود به کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس، به افزایش غنای محتوایی و اجرایی هرچه بیشتر 
طرح کمک کرده تا با تصویب یک قانون موثر، زمینه توسعه 
هرچه بیشتر زنجیره فولاد در کنار رفع دغدغه نمایندگان 

محترم جهت تامین نیاز داخل فراهم گردد.”

عضو هیات مدیره اتحادیه سراسری باغداران ایران از 
مازاد بی سابقه سیب به دلیل کاهش تقاضا خبر داد و گفت: 
برای جلوگیری از فساد، نیاز فوری به صادرات حداقل یک 
میلیون تن سیب در اسفند و حداکثر فروردین ماه داریم. 
مجتبی شادلو با بیان اینکه 8 میلیون تن سیب و پرتقال در 
کشور تولید شده است، اظهار کرد: این میزان تولید بیش از 
نیاز مصرفی در شــرایط معلوم است درحالی که اکنون به 
دلایــل متعددی بازار روند معمول خود مانند ســال های 
گذشته را ندارد. وی ادامه داد: شیوع ویروس کرونا که موجب 
محدودیت در برگزاری مراســم و میهمانی ها شده یکی از 
مهم ترین این دلایل است. شادلو شرایط بد اقتصادی را یکی 
دیگر از دلایل کاهش مصرف عنوان کرد و افزود: کاهش توان 

مالی مردم به دلیل شرایط بد اقتصادی بر کاهش مصرف میوه 
تاثیر گذشته و سبد میوه خانوار را کوچک تر کرده است. وی 
با تاکید بر اینکه نتیجه کاهش مصرف افزایش مازاد تولید 
است، گفت: این مازاد باید هر چه زودتر از کشور خارج شود 
در غیــر این صــورت محصول غیرقابل مصرف شــده و 

تولیدکننده دچار زیان می شود. 
وی میزان مازاد در سیب را بسیار بیشتر از پرتقال عنوان 
کرد و افزود: درحال حاضر 2 میلیون تن ظرفیت صادرات 
ســیب داریم که یک میلیون تن آن باید هر چه سریع تر از 
کشور خارج شود. شادلو دلیل نیاز فوری به صادرات حداقل 
یک میلیون تن سیب را امکان فساد آنها در انبارها دانست. 
به گفته وی، این میزان سیب مانده در انبارها، باید در اسفند 

یا حداکثر تا فروردین ماه صادر شود. شادلو بازارهایی را که 
آماده جذب ســیب ایران هســتند کشــورهای حاشیه 
خلیج فارس و عراق و اقلیم کردستان این کشور برشمرد. 
عضو هیات مدیره اتحادیه سراسری باغداران ایران درباره 
تامین و قیمت میوه های پرمصرف بازار نوروز، اظهار کرد: 25 
هزار تن سیب و پرتقال برای تنظیم بازار ایام نوروز از باغداران 
خریداری و ذخیره شــده است. شادلو ادامه داد: این میزان 
کمتر از 5 درصد از تولید کشور است، اما عرضه آن تا حدودی 
بر کنترل قیمت و تنظیم بازار موثر است. وی پیش بینی کرد 
متوسط قیمت هر کیلوگرم ســیب در ایام نوروز 10 هزار 
همیــن حــدود  در  نیــز  پرتقــال  و   تومــان 

 قیمت باشد./ایلنا  

نیاز به صادرات سیب

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

یک کارشناس بازار سرمایه ضمن انتقاد از 
دعوت مردم به بازار سرمایه در ابتدای سال بدون 
دادن آگاهی به آنها، گفت: این روزها افرادی که 
در بورس ضرر کردند درحال خرید بیت کوین 
هستند! روزبه شریعتی  با تاکید بر اینکه آینده 
بورس به عوامل زیادی از جمله رابطه دولت و 
مجلس بســتگی دارد، اظهار کــرد: اتفاقات 
مختلفی همســو با یکدیگر درحال رخ دادن 
هستند و این موضوع روی بازار سایه انداخته و 
فضای بازار منفی شده است. باید ابهامات بورس 

برطرف شود؛ ابهاماتی از جمله نتیجه انتخابات، 
بودجه، فروش نفت، ورود ارز به کشور، برجام 
و.... من از جمله افرادی هستم که اعتقاد دارند 
باید دامنه نوســان نباشد که بازار نقدشونده 
معامله کند اما در بازاری که 80 درصد فعالان 
آن عمر بورسی کم تر از یک سال دارند و فقط 
صف خرید و صف فروش می شناسند، حرکت 
سازمان درمورد تغییر دامنه نوسان به جا بوده 
اســت. اوایل سال هشدار دادیم دعوت کردن 
مردم به بــورس بدون اینکه آموزش ببینند، 

 اشتباه است. اما مردم دعوت شدند و نتیجه اش 
این شد. افرادی که در بورس ضرر کردند درحال 
خرید بیت کویین هستند. آماری خواندم مبنی 
بر اینکه روزی دو هزار میلیارد تومان گردش 
مالی رمزارز است. چرا باید سرمایه گذاری ای که 
منجر به خروج ارز از کشــور می شود اینقدر 
راحت در کشــور تبلیغ شود؟ این روزها همه 
درحال جست و جوی اطلاعات درمورد بیت 
کوین هستند درحالی که یک روز این جست و 
جو درمورد بورس بود. هرچند خوشحال کننده 

بود اما این نتیجه برای بورس برای هیچ فردی 
خوشایند نیست.

نوسان پذیری رمزارزها به قدری زیاد است 
که ممکن است فرد یک روزه 40 درصد ضرر 
ببینــد. مردم وقتی رمز بورســی خود را گم 
می کنند، در تماس با کارگزاری ها می خواهند 
در پیدا کردن رمزشــان به آنها کمک کنند، 
درحالی که اگر رمز درگاه خرید ارز دیجیتال 
خود را گم کند دارایی شان به باد می رود و راهی 

ندارند!/ ایسنا

دعوت مردم به بورس بدون آموزش دادن  اشتباه بود
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امکان افزایش اقساط کالاکارت های بانک 
قرض الحسنه مهر ایران از ۶ ماه به 12 ماه فراهم 
شد. افراد معرفی شده از سوی اشخاص حقوقی 
می توانند با تودیع مبلغی در ســپرده معرفی 
شده نزد بانک بازپرداخت کالاکارت های ۶ماهه 
را افزایش دهند؛ این افزایش متناسب با مدت 
زمان و مبلغ تودیع شده است. بر همین اساس 
امــکان پرداخــت تســهیلات کالاکارت با 

بازپرداخت 12ماهه برای پذیرندگان ۶ ماهه 
فراهم شده است. مشتریان  می توانند با مراجعه 
به شعب بانک مهر ایران نسبت به این کار اقدام 
کنند. در طرح کالا کارت بانک قرض الحسنه 
مهر ایران امکان خرید اقساطی کالا با کارمزد 
4 درصد و بدون نیاز به ســپرده گذاری فراهم 
شده است. در طرح کالا کارت مشتری می تواند 
بدون داشتن سپرده، تا 20 میلیون تومان کالا 

خریداری کرده و اقساط آن را در ۶ تا 12 ماه به 
بانک پرداخت کند. نکته قابل توجه این است 
که خریدار کالا بابــت بازپرداخت مبلغ کالا، 
دیگر ســودهای متــداول 18 درصد به بالا را 
پرداخت نمی کند و فقــط 4 درصد به عنوان 
کارمزد به بانک می پردازد.  این روش که با هدف 
حمایت از رونق تولید داخلی و اشتغال زایی و 
همچنیــن افزایش قدرت خریــد مردم اجرا 

می شــود، فقط شامل کالاهای ایرانی 
بــوده و بر اســاس آن، مشــتریان نیازی به 
سپرده گذاری در این طرح ندارند و می توانند با 
توجه به ســهمیه ماهانه شعب، از تسهیلات 
قرض الحسنه استفاده کنند. مهم ترین مزیت 
کالا کارت بانک مهر ایران نسبت به طرح های 
مشــابه، پرداخت اقســاطی وجه کالا بدون 
افزایش مبلغ، پرداخت تنها 4 درصد کارمزد و 
تعداد زیاد فروشندگان کالا به این شیوه است؛ 
به طوری  که بیش از ۶400 فروشــگاه در حال 

حاضر در سراسر ایران از کالاکارت بانک مهر 
ایران پشتیبانی می کنند. 

افزایش اقساط  کالا کارت به ۱۲ماه 



خبر
»ملی پلاس« پلتفرمی بی نظیر برای 

ورود به دنیای نوین بانکداری

محمد رضا حسین زاده، مدیرعامل بانک ملی ایران،
طی یک ماه گذشته از راه اندازی این شعبه، تعداد قابل 
توجهی از جوانان، دانشجویان و کارآفرینان پس از بازدید از این 
مکان، ضمن ارائه بازخوردهای بســیار قابل توجه در فضای 
مجازی، تجربه منحصر به فرد خود از حضور در این شعبه را با 
دیگران به اشتراک گذاشته اند و این نشان دهنده نتیجه گیری 
مطلوب از یک اقدام موثر اســت. در این شــعبه از تازه ترین 
تکنولوژی های روز دنیا در حوزه بانکداری اســتفاده شده و 
مشــتریان گرامی با حضور در این شعبه در حداقل زمان و با 
کمترین میزان خطا می توانند امور بانکی خود را انجام داده و 
خاطــره یک روز خوب همراه با آرامش را برای خود رقم زنند. 
پیداست که »ملی پلاس« در آینده نزدیک تحولی اساسی در 
کیفیت مشتری مداری و ارائه خدمات حضوری در شبکه بانکی 
کشــور به وجود خواهد آورد. »ملی پلاس« در عین حال که 
نوستالژی حضور فیزیکی در شعبه را برای مشتری تداعی می 
کنــد، امکان دریافت مشــاوره های کارشناســی از طریق 
متخصصان خلاق را برای فعالان اقتصادی فراهم می کند. در 
حقیقت این شعبه ثمره اعتماد مشتریان به بانک ملی ایران و 
جلوه تازه ای از عمل در راستای شعار استراتژیک بانک یعنی 
»سازمان یادگیرنده و نوآور« است. این مرکز با ارائه راهکارهای 
جدید و توسعه یافته، سطح این اعتماد را افزایش خواهد داد و 
مشتری را به دنیای جدیدی از تلفیق علم، تکنولوژی، سرعت 
و دقت زیر یک سقف دعوت می کند. شعب »ملی پلاس« با 
هدف کمک به توسعه زیرساخت های مدرن بانکی و نیز ارائه 
تصویری تازه از خدمات واقعی بانک در دنیای جدید، به مرور 
افزایش خواهند یافت و مراکز بزرگ و صنعتی کشور را تحت 
پوشش قرار خواهند داد. امید است که این پلتفرم، در همه نظام 
بانکی کشور عمومیت پیدا کند و در آینده نزدیک، بانکداری 

حضوری در سرزمین عزیزمان به جایگاه متعالی نائل شود.

   ابهام مالیاتی برطرف شد

معــاون بورس کالای ایران از موافقت ســازمان امور 
مالیاتی با رفع ابهامات مالیاتی در ابزار گواهی سپرده کالایی 
خبر داد. علیرضا ناصرپور گفت: با این تصمیم یکی از موانع 
اصلی بر سر راه توسعه معاملات گواهی سپرده کالایی رفع 
خواهد شــد؛ چراکه تا پیش از این تنهــا کالاهایی نظیر 
محصولات کشــاورزی که معاف از مالیات بودند قابلیت 
استفاده از این ابزار را داشتند اما از این پس معاملات گواهی 
ســپرده کالایی برای ســایر کالاها نیز مقدور خواهد بود. 
به گفته او، از این پس بورس کالا قادر خواهد بود با همکاری 
فعالان سایر حوزه ها مانند صنعتی و معدنی یا پتروشیمی 
و فرآورده هــای نفتی گواهی ســپرده کالایی و معاملات 
مشتقه این کالاها را منتشر کند که پیشرفت بزرگی است. 
او افزود: گواهی سپرده کالایی یک ابزار خاص است؛ چرا که 
ابتدا یک کالا تبدیل به ابزار مالی شــده و در نهایت دوباره 
برای تحویل تبدیل به کالا می شــود در نتیجه ســازوکار 
اجرایی انتقال اعتبار مالیات بر ارزش افزوده در این ابزار یکی 
از ابهامات بود. به گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
ســازمان بورس اوراق بهادر ایران، معاون توســعه بازار و 
مطالعات اقتصادی بــورس کالای ایران ادامه داد: در واقع 
فروشنده ای که کالایی را تبدیل به گواهی سپرده کرده و 
آن را به فروش می رساند، طبیعتا مالیات بر ارزش افزوده را 
از خریدار دریافت می کند اما با توجه به اینکه بعد از نخستین 
معامله، کالای مربوطه تبدیل به گواهی ســپرده کالایی 
می  شود، این مسئله که چطور این اعتبار مالیاتی ایجاد شده 
به نفر آخر یعنی تحویل گیرنده کالا منتقل شود، موضوع 
بحث بود که با مساعدت ســازمان امور مالیاتی سازوکار 
اجرایی در نحوه انتقال این اعتبار مالیاتی و تکالیف هر یک 
از سرمایه گذاران در این فرایند تبیین شد. لذا یکی از موانع 

اصلی توسعه معاملات گواهی سپرده کالایی مرتفع شد.

استفاده عمومی از نسل پنجم تلفن همراه میسر شد
چهارمیــن ســایت تجاری نســل پنج 
تلفن همراه ایران )G5( که در محل بوستان آب 
و آتش تهران ازســوی ایرانسل تجهیز شده و 
قابلیت استفاده عمومی را دارد، در حضور وزیر 
ارتباطات افتتاح شد و این نخستین سایت نسل 

پنجم برای استفاده عموم مردم است.
محمد جــواد آذری جهرمی با توضیح 
اهمیت توسعه شــبکه G5 در ایران، گفت: در 
نتیجه این اقدام ایرانسل در هفت ماه گذشته، در 
این نمایشگاه، شاهد آن هستیم که کاربردهای 
گوناگون نســل پنجم تلفن همراه به نمایش 
گذاشته شده و شــرکت های مختلف درحال 
هم افزایی هســتند که زیســت بوم نسل پنج 
تلفن همراه را بتوانیم با حداکثر اســتفاده در 
اقتصاد دیجیتال، مورد بهره برداری قرار دهیم. 
وی با تاکید بر اینکه البته ســایت های قبلی 
و  ارتباطــات  پروژهشــگاه  در  ایرانســل 
فناوری اطلاعات، ساختمان مرکزی ایرانسل و 
دانشگاه تربیت مدرس هم قابلیت استفاده توسط 
عموم را داشــت، ولی به دلیل فاصله سایت با 
مردم، خیلی امکان اســتفاده عمومی وجود 
نداشت، سایت نسل پنج تلفن همراه که امروز در 
پل طبیعت و بوستان آب و آتش افتتاح می شود، 
اولین سایتی است که به صورت فراگیر و عمومی، 
می تواند مورد استفاده مردم قرار گیرد، ایرانسل 
در روزهای اول اسفند امسال در جزیره کیش و 
در دو هفته آغازین اســفند در شهر شیراز، با 
راه اندازی سایت G5، پوشش نسل پنج را در این 
شهرها آغاز می کند. همراه اول هم درحال انجام 
تلاش های خوبی است تا در راستای ارائه G5 به 

دستاوردهای خوبی برسند که طبیعتا گزارش 
آن را به مردم خواهند داد. همچنین امیدواریم 
با فراگیری نســل پنج تلفن همراه وحرکت به 
سمت اتصال شبکه ثابت وهمراه و ادغام آنها با 
یکدیگر،شاهد یک تحول بزرگ در شبکه ملی 
اطلاعات باشیم که این توسعه G5 هم براساس 
همان سند شبکه ملی اطلاعات درحال توسعه 
اســت. در ابتدای این مراســم عباســی آرند 
مدیرعامل ایرانســل هم بــا توضیح فعالیت 
جدیدترین سایت تجاری نسل پنج تلفن همراه 
ایرانسل و آخرین دستاوردهای ایرانسل در حوزه 
هوش مصنوعی گفت: سایتی که در بوستان آب 
و آتش تهران افتتاح می شــود، یک سرویس با 
قابلیت استفاده عمومی در شبکه 5G را در اختیار 
مردم قرار می دهد تا آن هایی که گوشی مجهز 
به تکنولوژی G5 دارند، بتوانند به طور مستقیم 
این تجربه را داشته باشند و یا با سایر گوشی های 
هوشــمند، از طریق HotSpot مودم G5 که در 

محل سایت قرار داده شده،بصورت وای فای، از 
آن بهره مند شوند. تجربه جهانی نشان داده است 
 ،4G نسبت به شبکه G5 که مشترکان در شبکه
می توانند حداقل سرعتی10 برابر را در اختیار 
داشته باشند. همچنین از پروژه »آواتار« که یک 
پروژه جدید در حوزه AI اســت و به عنوان یک 
پلتفــرم جدیــد مرکز تماس،بــر پایه هوش 
مصنوعی فعالیت می کند،رونمایی می کنیم. 
همچنین از همکاری مجموعه منطقه فرهنگی 
و گردشگری عباس آباد برای در اختیار گذاشتن 
فضای احداث سایت، قدردانی کرد. پس از افتتاح 
زنده ویدیویی سایت نسل پنج تلفن همراه در 
بوستان پارک آب و آتش، وزیر ارتباطات از غرفه 
ایرانسل در نمایشگاه تخصصی اینترنت اشیا 
بازدید کــرد و در جریان آخرین محصولات و 
دســتاوردهای ایرانســل لبز مبتنی بر هوش 
مصنوعی، از جمله »آواتار« که یک مرکز تماس 

برپایه هوش مصنوعی است، قرار گرفت.

سرنوشت کاهش تعرفه اینترنت سال 
آینده مشخص می شود

وی با اشاره به کاهش 30 درصدی تعرفه 
زیرساخت برای اپراتورها، گفت که تاثیر این 
تغییرات بر تعرفه نهایی مشترکان را براساس 
مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات در 
ســال آینده می بینیم، او در حاشیه سومین 
رویداد »هفته ایران دیجیتال« و ششــمین 
»نمایشــگاه اینترنت اشیا ایران« وی درباره 
احتمال کاهش قیمت اینترنت با افزایش رشد 
ترافیک، با بیان اینکه 25 تا 30 درصد هزینه 
زیرساخت را کاهش داده ایم، اظهار کرد: در 
رابطه با اینکه تعرفه نهایی مشــترکان چه 
تغییری می کند، براساس مصوبه کمیسیون 
تنظیم مقــررات ارتباطات در ســال آینده 
تاثیرش را می بینیم، اما گام اول که کاهش 30 
درصدی تعرفه زیرساخت بوده، انجام شده 
است. او با اشاره به عدم محاسبه تعرفه نیم بها 
برای تعرفه داخلی توسط اپراتورها و اعتراض 
ساترا )سازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر 
فراگیــر در فضای مجازی( نســبت به این 
موضوع بیان کرد: نیازی به گزارش ســاترا 
نیست و ســازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
بررسی می کند و اصلا ســاترا یک سازمان 
 ADSL قانونی نیست. وی درباره روند تبدیل
به VDSL و وعده واگذاری پنج میلیون پورت 
تا پایان ســال بیان کرد: مخابرات ایران این 
فرآینــد را متوقف کرده و ســازمان تنظیم 
مقررات ارتباطات ایــن موضوع را پیگیری 

می کند.

علیرضا شهیدی رییس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی با اشاره به افتتاح آشیانه بالگردهای سازمان زمین شناسی و عملیاتی  سازی پروژه ژئوفیزیک هوابرد، گفت: در اولویت نخست ۲ میلیون و 
۷۵۰ هزار کیلومتر خطی مطالعات ژئوفیزیک هوایی انجام خواهد شد که در حال حاضر به صورت ملی حدود ۶۴۰ هزار کیلومتر خطی معادل ۱۵۰ هزار کیلومتر مربع از مساحت کشور را برداشت کرده ایم و 
اطلاعات آن در اختیار ارگان های مربوطه قرار گرفته است.مطالعات ژئوفیزیک هوایی در بخش تولید لایه های اطلاعات پایه بسیار مهم است و این اطلاعات به طور منحصربه فرد در سازمان زمین شناسی 
و اکتشافات معدنی کشور تهیه می شود.انجام عملیات ژئوفیزیک هوایی در کشور چند سالی  است که بومی سازی شده و می توان گفت این مطالعات در منطقه خاورمیانه به صورت منحصربه فرد توسط 
کارشناسان سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور انجام می شود.در مناطقی از کشور که امکان وجود ذخایر پنهان وجود داشته باشد، عملیات ژئوفیزیک هوایی به صورت ملی انجام می شود. عمق 
اکتشافات در ایران کم است و تا کنون توجه ما به اکتشافات سطحی بوده که بر همین اساس این سازمان از سال ۸۱ با آغاز پروژه ژئوفیزیک هوایی به اکتشاف ذخایر معدنی عمیق و پنهان روی آورده است. 

به کمک این روش اکتشاف ذخایر پنهان انجام می شود و در حال حاضر کشورهای معدنی بزرگ دنیا مثل آمریکا، استرالیا و چین نیز از امکانات و منابع بسیار زیادی در این زمینه برخوردار هستند./ ایسنا

انجام۲میلیون
و۷5۰هزارکیلومتر
خطیمطالعات
ژئوفیزیکهوایی

منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با اشاره به آخرین وضعیت ساماندهی سهمیه های کنکور 
گفت: درباره ساماندهی سهمیه های کنکور باید 2 ارگان شورای عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی 
اقداماتی را انجام دهند. برای برخی سهمیه ها مصوبه قانونی مجلس وجود دارد و قاعدتا ساماندهی و اصلاح 
این سهمیه ها باید در مجلس انجام شود. لایحه ساماندهی و حذف سهمیه ها در کنکور به مجلس ارائه شد که 
بحث هایی روی آن انجام شــده اما هنوز به اقدام از ســوی مجلس منجر نشده است. ارگان دوم شورای عالی 
انقلاب فرهنگی است که ساماندهی سهمیه ها در آنجا هم در حال پیگیری است و بحثی تحت عنوان »فراهم 
شدن شرایط عادلانه ادامه تحصیل در محیط های دانشگاهی« در حال پیشبرد است. وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری مطرح کرد: هنوز نتیجه اجرایی برای حذف سهمیه ها به وزارت علوم ابلاغ نشده است، زیرا تصمیم گیری 
در این باره باید در شورای عالی انقلاب فرهنگی یا در مجلس شورای اسلامی انجام شود. وی در ادامه درباره 
زمان اجرای این طرح، گفت: برای کنکور های 1400 اتفاقی در این باره نمی افتد، زیرا ثبت نام ها شروع شده 

است، اما امیدواریم حذف سهمیه ها و برنامه های شورای عالی انقلاب فرهنگی به کنکور 1401 برسد. 

تأکیدوزیرعلوم
برحذفسهمیهها
درکنکور۱۴۰۱

منصور غلامی

احمدحسین فلاحی در تشریح نشست  کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس به طرح سوالات نمایندگان 
از وزیر علوم، تحقیقات و فناوری اختصاص داشت. سوال نخست از جانب عباس مقتدایی، نماینده مردم اصفهان به همراه 
2۹ تن از نمایندگان دیگر درباره این بود که وزارت علوم در راستای تکالیفی همچون ساخت و واگذاری خوابگاه برای 
متاهلان و پرداخت کمک هزینه تحصیلی به دانشجویان متاهل که در قانون تسهیل ازدواج جوانان مصوب شده، چه 
اقداماتی انجام داده است؟ نماینده سوال کننده پس از استماع پاسخ های وزیر فرصت یک ماهه به وزارت علوم برای اجرای 
دقیق این قانون اعطا کرد. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت سوال بعدی از جانب جعفر قادری، نماینده مردم شیراز و 
زرقان درباره این بود که چرا فرآیند جذب هیات علمی در دانشگاه های غیرانتفاعی طولانی مدت است که این موضوع برای 
پیگیری بیشتر تا یک ماه آینده تعیین تکلیف خواهد شد. سوال سوم را در نشست امروز کمیسیون آموزش پرویز اوسطی، 
نماینده مردم قروه و دهگلان مطرح کرد که این سوال درباره دلیل تعلل در تکمیل، راه اندازی و پذیرش دانشجو در دانشکده 
صنعت ومعدن شهرستان قروه بود و اینکه چرا برخی دانشگاه های اقماری کردستان دارای ردیف اعتباری مستقل بوده 

اما درمورد دانشگاه مذکور کوتاهی صورت گرفته است که نهایتا پس از پاسخ های وزیر نماینده سوال کننده قانع شد.

وزیرعلومبرایاجرایقانون
تسهیلازدواجیکماه
مهلتگرفت

عباس مقتدایی

سیاوش امیرمکری مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران گفت: در دهه فجر امسال پروژه هایی به ارزش 8000 
میلیارد ریال در سطح فرودگاه های کشور بهره برداری شد که سهم استان کرمان 3300 میلیارد ریال است. پنج فرودگاه 
در سطح استان کرمان ظرفیت اعزام و پذریش دو و نیم میلیون مسافر در سال را دارد و در عمل سالیانه حدود یک میلیون 
مسافر در سطح استان کرمان از فرودگاه ها استفاده می کنند. امروز باند اصلی)جدید( فرودگاه کرمان به طول 3840 متر 
و امکان پذیرش هواپیماهای پهن پیکر بهره برداری شد و باند قدیمی فرودگاه به عنوان تاکسی ویِ و در شرایط اضطراری 
مورد استفاده قرار می گیرد. وی با اشاره به اینکه ارتقاء ایمنی در فرودگاه را با اجرای پروژه های جدید خواهیم داشت، بیان 
کرد: ترمینال داخلی فرودگاه کرمان با 7700 متر زیربنا و ظرفیت یک میلیون و 100 هزار نفر مسافر امروز بهره برداری 
شد. 45 هزار مترمربع محوطه سازی در فرودگاه کرمان انجام شده که ظرفیت پارک 540 خودرو را دارد. کرمان می تواند 
به عنوان هاب منطقه ای جنوبشرق برای پروازهای بین المللی و منطقه ای بیش از پیش نقش آفرینی کند. طی دو سال 
گذشته حدود 4500 میلیارد ریال در فرودگاه های استان کرمان هزینه شده و در برخی فرودگاه ها، نبود دیوارهای حفاظتی 
یکی از نگرانی ها بود که قرارداد اجرای پروژه ها منعقد شده و در حال اجراست و پیگیر هستیم سریع تر انجام شود.پروژه 

هایی که امروز در فرودگاه کرمان بهره برداری می شود، جزو پروژه های رکورد دار زمان اجرا در کشور هستند./ایسنا

۳۳۰۰میلیاردریالپروژه
امروزدرفرودگاهکرمان
افتتاحشد

سیاوش امیرمکری

امیر شکری - رئیس سازمان تولید اسکناس و مسکوک - گفت: تمام اسکناس ها و ایران چک ها در قالب، اندازه و ساختارهای 
واحد توزیع خواهند شد و تکثر در اندازه و قالب در اسکناس های جدید حذف می شود. در راستای پروژه بازآرایی اسکناس و 
مسکوک کشور، نسل جدید سه قطعه اسکناس شامل اسکناس های هزارتومانی، 2000 تومانی و 5000 تومانی نیز طراحی 
شده اند که از آنها رونمایی شد و فرآیند تولید انبوه و عرضه این اسکناس ها طی ماه های آتی صورت خواهد گرفت. تلاش شده 
در طراحی اسکناس های جدید از عناصر مذهبی، فرهنگی، هنری و تاریخی کشور به نحو شایسته استفاده شود. بر این اساس، 
در پشت اسکناس   ها  از طرح آرامگاه حافظ شیرازی، از طرح مقبرةالشعرا تبریز و از طرح آرامگاه شیخ الرئیس بوعلی سینا استفاده 
شده است.    بر اساس سند اسکناس که حدودا دو سال پیش به تصویب رسید، تمام اسکناس ها و ایران چک ها در قالب، اندازه و 
ساختارهای واحد توزیع خواهد شد و تکثر در اندازه و قالب در اسکناس های جدید حذف می شود، اما ضرایب امنیتی و عناصر 
به کار رفته در هر اسکناس متفاوت خواهد بود وطراحی و عرضه اسکناس های جدید هزینه اضافی بر کشور تحمیل نمی کند، 
زیرا عمر مفید اسکناس در کشور ما پنج سال است و چاپ و توزیع اسکناس همواره و طبق روال توسط بانک مرکزی انجام شده 
است.همراستایی با لایحه حذف چهار صفر از پول ملی و ایجاد آمادگی برای آن از دیگر مزایای این اسکناس ها به شمار می رود. 

اسکناسهایجدید
بهبازار
میآیند

  امیر شکری

کیومرث داوودی معاون فنی دیوان محاسبات کل کشور گفت:  57درصد تکالیف دستگاه ها در قانون هوای پاک 
اجرا نشده که این میزان اجرا نشدن تکالیف برای اجرا نشدن قانون هوای پاک، بسیار زیاد است. وی در یک برنامه 
تلویزیونی نسبت به وضعیت اجرای قانون هوای پاک انتقاد و اظهار کرد: در موضوع مهم هوا، یک فرماندهی واحد 
وجود ندارد. وی گفت: قانون هوای پاک بخوبی مشخص کرده که هر کدام از دستگاه ها در زمینه آلودگی هوا و مقابله 
با آن چه تکالیفی دارند؛ در قانون هوای پاک برای »تک تک« اینها توضیح داده شده که چه دستگاهی باید به موضوع 
ورود کند. طبق قانون هوای پاک، 57 دستگاه تکالیف شان را انجام نداده اند، به تعبیری 57 درصد تکالیف دستگاه ها 
در این قانون اجرا نشده است، این میزان اجرا نشدن تکالیف برای اجرا نشدن قانون هوای پاک بسیار زیاد است. ما هر 
سال انتظار داریم با ابلاغ چنین قوانینی، آلودگی هوا در کشور کاهش یابد، معلوم است که وقتی تکالیف اجرا نشود، 
وضعیت آلودگی هوا به همین شکل باقی خواهد ماند. موارد مهمی که ما در دیوان محاسبات از قانون هوای پاک احصاء 
کردیم، عدم اهتمام کافی به قوانین و مقررات توسط دستگاه ها، عدم تدوین استانداردها، عدم پایش مناسب صنایع، 
تخلف و آسیب در حوزه هایی نظیر نظارت بر کیفیت تولید و مصرف سوخت کشور و نیز عدم معاینه فنی بوده است.

اجرانشدن5۷درصدی
قانونهوایپاک
ازسویدستگاهها

 دیوان محاسبات کل کشور
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هلدینگ صنایع پتروشیمی خلیج فارس به عنوان برترین شرکت ایران در سال ۹8 انتخاب شد. در بیست و سومین 
سال رتبه بندی شرکت ها در میان پانصد شرکت برتر ایران، شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، ضمن دستیابی به 
رتبه برترین شرکت ایرانی در بین 500 شرکت برتر کشور موفق شد، پنج عنوان شرکت پیشرو، بالاترین رتبه فروش، 
بالاترین ارزش افزوده، بیشترین سودآوری، بیشترین صادرات و دومین رده بالاترین ارزش بازار را در بین شرکت های 
ایرانی به خود اختصاص دهدو این شرکت موفق شد با میزان فروش بالغ بر 7 میلیارد و 28۶ میلیون دلار محصول به 
عنوان اولین شرکت برتر ایران در سال 13۹8 در حوزه فروش انتخاب شود.علاوه بر این، شرکت فوق موفق شد در چهار 
رتبه بندی بالاترین رتبه فروش سال ۹8 با بیش از 818 هزار و 553 میلیارد ریال، بالاترین رتبه ارزش افزوده با 345 هزار 
و 208 میلیارد ریال، بیشترین سودآوری با 28۹ هزار و 52 میلیارد ریال  و بیشترین صادرات با بیش از 2 میلیارد و ۹28 
میلیون و 34۶ هزار دلار در بین 500 شرکت برتر ایرانی در سال ۹8  قرار گیرد. از سوی دیگر در این رتبه بندی، این شرکت 
عنوان چهارمین بنگاه اقتصادی را با دارایی 2 میلیون و 7۹ هزار و 702 میلیارد ریال در سال ۹8 به خود اختصاص داده و 
نکته قابل توجه آن است که شرکت مزبور توانست عنوان »شرکت پیشرو« را در میان شرکت های کشور از آن خود کند.

هلدینگخلیجفارس
برترینشرکت
ایرانیشد

هلدینگ صنایع پتروشیمی خلیج فارس

حمیدرضا رستگار رئیس  اتحادیه فروشندگان آهن با اعلام اینکه بازارآهن راکد است، گفت: نمی دانیم براساس کدام 
استدلال و یا شیوه نامه قیمت در بازار یک مرتبه افزایش پیدا می کند. ساخت و ساز کاهش پیدا کرده، قیمت مسکن افزایش 
قابل توجهی پیدا کرده است و همین امر با درنظر گرفتن کاهش قدرت خرید مردم بازار آهن را با رکود مواجه ساخته است. 
وی با گلایه از اینکه علاوه براین با تغییرات نرخ ارز بازار آهن تحت تاثیر قرار می گیرد افزود: ما چندین بار در قالب نامه اعلام 
کرده ایم نظام توزیع آهن و فولاد در بازار مشکل دارد. حتی ایراداتی به شیوه نامه دولت در بخش فولاد مطرح کرده ایم اما 
متاسفانه هیچ گوش شنوایی وجود ندارد. او با تاکید بر اینکه ما به عنوان نهاد رسیدگی به عملکرد توزیع کنندگان نمی دانیم 
مسئولین چه نسخه ای برای بازار آهن و فولاد به کار گرفته اند، گفت: چرا هر کیلو میلگرد در بازار یک مرتبه 12 هزار و 
۹00 تومان می شود این درحالی است که همین کالا هفته گذشته 12 هزار و 500 تومان بوده است به اعتقاد ما نظام 
توزیع مشکل دارد و همین موضوع باعث شده تا مصرف کنندگان در خرید محصولات مورد نیاز خود با قیمت های مناسبی 
روبه رو نباشند. نمی دانیم کشف قیمت در بورس براساس چه سازوکاری انجام می شود عملکرد بورس برای ما شفاف 

نیست. اگر توزیع درست انجام  شود به طور حتم بازار با چنین التهابات قیمتی روبه رو نخواهد شد./ تسنیم

بازارآهن
راکداستامانمیدانیم
چراقیمتهابالامیرود!

حمیدرضا رستگار

محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش گفت: از 
ابتدای فعالیت شبکه »شاد« تا کنون بیش از 24 میلیارد پیام 

و بیش از ۹میلیارد فایل در این شبکه مبادله شده است.
وی  با اشاره به شرایط آموزشی به وجود آمده در پی شیوع 
کرونا و تعطیلی مدارس از اسفندماه سال گذشته اظهارداشت: 

یک میلیون معلم و 15.5 میلیون دانش آموز باید به نوعی سامان 
می یافتند. در چنین شرایطی بودیم که شبکه آموزشی تحت 
عنوان »شاد« طراحی و با کمک و همراهی اپراتور همراه اول، 
وزارت ارتباطات و مرکز ملی فضای مجازی فعال شد. ماموریت 
شبکه شاد فراهم کردن امکان ارتباط معلمان با دانش آموزان 

بود. از روزی که شــاد ایجاد شده به سرعت توسعه 
یافته و در هر هفته ظرفیت های فنی و نرم افزاری اش 
نسبت به هفته قبل توسعه یافته است. اکنون بیش 
از 12.7 میلیون نفر از دانش آموزان در شبکه شاد احراز هویت 
شده اند. 115 هزار مدیر مدرسه و نزدیک به 800 هزار معلم نیز 
در شاد حضور دارند. تبادلات آموزشی در یک محیط امن که 
منحصرا به فضای آموزشی اختصاص دارد انجام می شود./ ایسنا

تبادل بیش از ۲4 میلیارد پیام در شبکه »شاد«

عباس تابش معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به موجودی پنج میلیون تن کالاهای اساسی در 
بنادر و گمرکات کشور گفت: مشکلی برای تامین اقلام و نیازهای ضروری مردم در آستانه شب عید وجود ندارد و 
شهروندان در این زمینه آسوده خاطر باشند.به لحاظ پشتوانه تامین کالاهای اساسی در کشور مشکلی وجود ندارد، 
و برنامه ریزی های خوبی هم در این مورد برای شب عید سال 1400 انجام شد.همچنین هشت میلیون تن کالاهای 
اساسی رسوبی از گمرکات کشور ترخیص و در انبارها موجود است و تامین مواد پروتئینی، تفاهم نامه ای با وزارت 
جهاد کشاورزی منعقد شد که مسئولان مرغداری ها در ماه های بهمن و اسفند 130 میلیون قطعه جوجه ریزی 
داشته باشند و با توجه به این تفاهم نامه برای تامین گوشت مرغ نیز مشکلی نخواهیم داشت. مدیرعامل سازمان 
حمایت از تولیدکنندکان و مصرف کنندگان خاطرنشان کرد: چند روز گذشته گوشت مرغ و تخم مرغ مورد نیاز بازار 
تامین نشد، این موضوع در ستاد تنظیم بازار کشور بررسی می شود. میوه شب عید هم تامین و به استان ها حمل 
شد و بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار توزیع می شود.به گفته وی روغن مصرفی خانوارها به اندازه کافی در تمامی 

فروشگاه های استان ها موجود است و به نظر می رسد در این زمینه مشکلی نباشد.

پنجمیلیونتنکالای
اساسیدربنادروگمرک
کشورموجوداست

عباس تابش



خبر دولت مکلف به واگذاری اراضی با اجاره 99 ساله برای ساخت مسکن شد
نمایندگان مجلس در جلسه علنی و در 
جریان بررســی طرح جهش تولید و تامین 
مسکن، وزارت راه و شهرسازی را مکلف کردند 
نســبت به واگذاری اراضی مورد نیاز ساخت 

مسکن به صورت اجاره ۹۹ ساله اقدام کند.
براساس تبصره این ماده،مبلغ اجاره بهای 
سالانه اراضی اجاره ۹۹ ساله این ماده حداکثر 
معــادل 20 درصد قیمــت منطقه ای زمین 
مسکونی متناسب با قدرالسهم هر متقاضی در 
همان سال یا یک درصد ارزش کارشناسی روز 
زمین در ابتدای سال واگذاری )هرکدام کمتر 

باشد( تعیین می شود.
نمایندگان همچنین براساس ماده 8، 
شورای عالی شهرســازی و معماری ایران و 
مراجع ذی صلاح تغییر کاربــری اراضی در 
استان ها را مکلف کردند حسب اعلام وزارت راه 
و شهرسازی نسبت به بررسی و تعیین تکلیف 
خارج از نوبت پرونده های ارسالی حداکثر دو 
ماه)یک ماه مراجع ذیربط استان ها و یک ماه 
شورای عالی شهرسازی و معماری ایران( پس 

از تاریخ وصول، اقدام نمایند.
براســاس ماده ۶ این طرح که امروز به 
تصویب رسید، به منظور تامین مالی برنامه های 

حمایتی مســکن، وزارت راه و شهرســازی 
می تواند از طریق صندوق ملی مسکن، یارانه 
سود انتشار اوراق تامین مالی بخش مسکن نظیر 
اوراق رهنی، اوراق خرید دین و سایر اوراق تامین 
مالی بخش مسکن موضوع قانون اوراق بهادار را 
از محل منابع صندوق ملی مسکن پرداخت 
 نماید. نمایندگان در مصوبه دیگری، وزارت راه 
و شهرســازی را مجاز به پرداخت یارانه سود 
انتشــار اوراق تامین مالی مســکن از طریق 
صندوق ملی مسکن کردند. براساس ماده ۶ این 
طرح که به تصویب نمایندگان رسید، به منظور 

تامین مالی برنامه های حمایتی مسکن، وزارت 
راه و شهرسازی می تواند از طریق صندوق ملی 
مســکن، یارانه سود انتشار اوراق تامین مالی 
بخش مسکن نظیر اوراق رهنی، اوراق خرید 
دین و ســایر اوراق تامین مالی بخش مسکن 
موضوع قانون اوراق بهــادار را از محل منابع 

صندوق ملی مسکن پرداخت  نماید.
سازمان ملی مسکن مکلف به شناسایی 

زمین های مستعد توسعه شهری شد
نمایندگان مجلس همچنین با تصویب 
ماده 11 این طرح،سازمان ملی زمین و مسکن 

را مکلف کردند که زمین های مستعد توسعه 
شهری با اولویت “شهرهای درحال تهیه طرح 
جامع شهری” را شناسایی و مقدمات الحاق آنها 

به شهرها را فراهم کند.
نمایندگان مواد ۹، 10، 12، 13،14 و 17 
این طرح را برای رفع ابهام به کمیسیون عمران 
ارجاع دادند. نمایندگان با رای موافق به ماده 1۶ 
این طرح هم، مقرر کردند وزارت راه و شهرسازی 
با اعمال سیاست های تشویقی، مهندسین 
داوطلب برای ارائه خدمات فنی مهندسی در 
طرحهای حمایتی تامین مســکن را معرفی 
نماید. در تبصــره ماده 1۶ نیز آمده اســت: 
مددجویان، معلولان و ایثارگران با معرفی کمیته 
امداد امام خمینی)ره(، سازمان بهزیستی کشور 
و بنیاد شهید و امور ایثارگران از پرداخت هزینه 
خدمات نظام مهندســی برای یک بار معاف 
هستند و ما به التفاوت آن از محل منابع صندوق 
ملی مســکن، تامین و در وجه سازمان نظام 
مهندسی ساختمان واریز می گردد. براساس 
ماده 15 هزینه صدور و تمدید پروانه ساختمانی، 
گواهی پایان کار ساختمان کلیه برنامه های 
حمایتی وزارت راه و شهرسازی با 30 درصد 

تخفیف محاسبه و دریافت خواهد شد.

www.etebar.net

یکشنبه 3 اسفند ماه 1399، شماره 268

دانش بنیان11

خبر
 بیش از 3۰ هزار روستا 

در کشور خالی از سکنه است

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستائی وزیر کشور 
و رییس ســازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور گفت:    
بیش از 30 هزار روســتا در کشور خالی از سکنه است و با 
مراجعه به بسیاری از روستاها مشاهده می کنیم که جوانان 
روستایی در حال عزیمت به شهر هستند. توزیع عادلانه و 
خدمات یکی از مهم ترین برنامه های وزارت کشور است و 
چگونگی رســیدن به توزیع متوازن و اجرای عدالت نیز از 
مهم ترین دغدغه های مسئولان این حوزه به حساب می آید.
به دلیل برخی موضوعات از ســال 1300 به بعد مهاجرت 
زیادی از روســتاها و شهرهای کوچک به شهرهای بزرگ 
به ویژه کلان شــهرها شــکل گرفته که این مهم منجر به 
بیماری نظام شهری و در نتیجه خالی شدن روستاها از سکنه 
شد.یکی از دغدغه های موجود در وزارت کشور مهاجرت 
روستاییان است که برای برطرف کردن این مشکل در حال 
حاضر در وزارت کشور به 2 راهبرد اساسی رسیده ایم.برای 
کاهش مهاجرت از روستاها به شهرها دفاتر تسهیل گری 
فعال کرده ایم تا در حاشیه شهرهای بزرگ یکسری اقدامات 
فوق العاده انجام داده و محدود به برنامه های جاری کشور 
نباشد.در مبدا هم به دنبال توزیع عادلانه خدمات و امکانات 
هستیم که اگر این اتفاق رقم بخورد نتیجه بسیار مثبتی به  
وجود خواهد آمد و مشــکل مهاجرت روستاییان برطرف 
می شود.سپاه پاسداران انقلاب اســلامی امروز در زمینه 
پروژه های عمرانی بزرگ، مطرح، کوچک و زودبازده ورود 
کرده که بســیار مطلوب ارزیابی می شود و امیدواریم این 
اقدامات ادامه پیدا کند. بسیج سازندگی بیشتر در پروژه هایی 
ورود می کند که برای پیمانکاران جذاب نیست و بسیجیان 
بــا اخلاص و مجاهدت های فراوان ایــن پروژه ها را در 24 

عنوان انجام می دهند.

گره کور تسهیلات کرونایی ریلی ها 
کجاست؟

سعید رسولی مدیرعامل شرکت راه آهن گفت: با وجود دستورهای 
متعدد صادر شــده و توافقات صورت گرفته، شرایط برای اعطای 
تسهیلات کرونایی به حوزه ریلی تغییر کرده و بسیاری از فعالان و 
شرکت ها در این بخش نتوانسته اند، آن را دریافت کنند که امیدواریم 
به زودی پرداخت شود.با وجود گذشت بیش از شش ماه از تصویب 
و ابلاغ تسهیلات کرونایی برای جبران بخشی از آسیب های وارد شده 
به فعالان زیربخش های مختلف اقتصادی از جملع شرکت های حمل 
و نقلی مختلف، این تسهیلات تا کنون به حوزه ریلی پرداخت نشده 
است و سبب انتقادات بسیاری از سوی بخش خصوصی شده است.
خانواده بزرگ راه آهن در همه شرایط به ویژه شرایط کرونایی امروز 
که پاندمی ســختی همه دنیا را درگیر کرده است، در کنار یکدیگر 
هستند و پسندیده نیست همکاران عزیزی که سالها در خدمت مردم 
بوده اند بخاطر رکود موقت ناشــی از کرونا از کار بیکار شوند و باید 
عزتمندانه در این ایام بتوانند زندگی خود را اداره کرده و شغل خود 
را از دســت ندهند لذا از سیستم بانکی و مسئولان بانک های عامل 
می خواهیم تســهیلات کرونایی مصوب شده را هر چه سریعتر به 
شــرکتهای حمل و نقل ریلی پرداخت کننــد. با وجود تاکیدات و 
دستورهای متعدد ابلاغ شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا، بانک 
مرکزی، وزارت راه و شهرســازی و دیگر مسئولان همچنان برخی 
بانک ها در پرداخت تسهیلات به بخش ریلی تعلل می کنند.  مشکل 
برای پرداخت این تسهیلات اخذ وثایق بانکی مربوطه است. بر اساس 
مصوبات ابلاغ شده قرار بود از واگن ها به جای وثایق استفاده شود و 
بانک عامل نیز این مســئله را پذیرفت اما پس از مدتی دوباره آن را 

تغییر داد.
گرچه منکر اجرای قانون در ارائه تسهیلات بانکی و دقت نظر برای 
دریافت وثایق بانکی نیستیم اما در شرایط ویژه امروز برای پرداخت 
این تسهیلات بانکی باید به گونه ای عمل شود که تامین وثایق آن 
برای بخش های ریلی ممکن باشد. البته شرکت راه آهن به عنوان یک 
بخش دولتی قبول کرد شــرکت های حمل و نقــل ریلی را برای 
بازپرداخت تسسهیلات شان تضمین کند اما این مسئله نیز با مشکل 

مواجه شد./ ایسنا

 وزیر صمت در تماس تلفنی با رئیس سازمان صمت استان ایلام، رئیس اداره صمت مهران و فرماندار دهلران، دستور ویژه ای برای اتخاذ تمهیدات لازم جهت تنظیم بازار شب عید 
صادر کرد. علیرضا رزم حسینی در تماس های تلفنی جداگانه با رضا محمدرحیمی رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ایلام، مجید عسگری فرماندار دهلران و فرزاد مرادی 
رئیس اداره صمت مهران، بر ضرورت اتخاذ تمهیدات لازم و پیگیری دقیق موارد مرتبط با تنظیم بازار و فعال سازی ظرفیت های صنعتی، معدنی و تجاری استان ایلام و شهرستان مهران 
تاکید کرد.  وزیر صنعت، معدن و تجارت در این تماس تلفنی با یادآوری تدابیر اتخاذ شده از سوی وزارت صمت برای تنظیم بازار شب عید در سراسر کشور و تامین مناسب کالاهای 
اساسی مورد نیاز مردم، رفع موانع پیش روی واحدهای صنعتی و معدنی فعال و همچنین پروژه های صنعتی درحال اجرای کشور و به ویژه استان ایلام را اولویت نخست وزارت صمت 
دانست. رزم حسینی تصریح کرد: در شرایط حاضر، تلاش و جدیت مدیران استانی برای هماهنگی با سیاست های جامع دولت و وزارت صمت و عملیاتی کردن تصمیمات کلان در 
مناطق مختلف کشور دارای اهمیت فراوانی بوده و کاملا ضروری است. محمدرحیمی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان ایلام هم در گفت وگوی تلفنی با وزیر صمت، با ارائه 

گزارشی از میزان پیشرفت ۴۵۰ طرح صنعتی و معدنی درحال اجرا در این استان، برخی از مشکلات موجود در مسیر اجرای پروژه ها را مطرح و خواستار رفع آنها شد. /مهر 

دستوروزیرصمتبرای
اتخاذتمهیداتلازم
جهتتنظیمبازارعید

سردار مهدی حاجیان سخنگوی ناجا  گفت:مبالغ جرایم خودروها طبق فرآیند قانونی و از پیش تعیین شده به حساب 
خزانه واریز می شود و ادعای اختصاص جریمه ها به پلیس صحت ندارد. از ابتدای اجرای طرح محدودیت های کرونایی 
حدود 4 میلیون و 200 هزار تخلف راهنمایی و رانندگی شناسایی و اعمال قانون شده است. فیلمی در فضای مجازی 
پخش شده که پلیس در پمپ بنزین رانندگانی را که ماسک ندارند جریمه می کند، این موضوع صحت ندارد اما پلیس به 
افراد تذکر لسانی داده است.سردار حاجیان درباره مخدوش کردن پلاک ها هم گفت: خودروهایی که پلاک مخدوش 
دارند مرتکب جرم شده و برای این جرم پرونده قضایی تشکیل می شود. دست پلیس در این زمینه بسته نیست و با عکس 
گرفتن پلاک می توان اصالت خودرو را کسب کرد. همچنین اگر راننده در محدوده محدودیت های اعلام شده ماسک 
نداشته باشد جریمه نمی شود اما اگر سرنشین داشته و ماسک نزده باشد 50 هزار تومان جریمه می شود. ولین شهید زن 
پرستار از خانواده نیروی انتظامی بود و دختر یکی از پرسنل ناجا بود که جان خود را فدای سلامت جامعه کرد .نیروی 
انتظامی با صددرصد توان و به کارگیری 517 هزار نیرو در 1۹85 نقطه کشور مستقر شده  و از 8 هزار و 750 کیلومتر از 
مرز ها مراقبت می کند و علاوه بر آن براساس وظیفه ذاتی خدمات رسانی گسترده ای در شهرها، روستاها، خیابان ها دارد.

جریمهخودرو
بهحسابپلیس
واریزنمیشود

سردار مهدی حاجیان

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه زیستن مسالمت آمیز ازکارکردهای ضروری آموزش در جامعه است، گفت: 
هیچ کارکردی در جامعه راهبردی تر، ضروری تر، تعیین کننده تر، حیاتی تر و تاثیرگذارتر از کارکرد تعلیم و تربیت 
نیست. به گزارش ایسنا، محسن حاجی میرزایی در نشست با رئیس، مدیران و کارکنان سازمان آموزش و پرورش 
اســتثنایی کشور که در سالن جلسات این سازمان برگزار شد، با تقدیر از تلاش های انجام شده در حوزه استثنایی 
اظهارداشت: کارکرد آموزش این است بسیاری از عدم تعادل هایی که به جهات مختلف در زندگی شکل می گیرد را 
حذف کند ، نابرابری ها را در جامعه از بین ببرد و به انسان ها امکانبروز و ظهور بدهد تا انسان ها سهم شان را از زیستن 
دریافت و از ارزش ها و باورهایشان دفاع کنند.  حاجی میرزایی ادامه داد: در جامعه بسیاری از منابع به صورت نابرابر 
توزیع شده است اما فرض بر این است که نهاد تعلیم و تربیت این نابرابری ها را سامان دهد و افراد را به جایگاهی برساند 
که بتوانند به عنوان یک عنصر فعال و موثر در زندگی جمعی مشارکت کنند. وی افزود: شیوع کرونا یک مخاطره جدی 
برای همه ماموریت های ما ایجاد کرده است، ما برای گذر از این مخاطره، شبکه »شاد« را ایجاد کردیم و بیش از 12ونیم 

میلیون دانش آموز را پوشش دادیم و محتواهای بسیاری را تولید کردیم.

بیشاز5/۱۲میلیون
دانشآموزتحتپوشش
»شاد«قراردارند

محسن حاجی میرزایی

 سورنا ستاری،معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: با شیوع کرونا تمام محصولات مورد نیاز در داخل تامین شده و 
چیزی به اسم واردات نداشته ایم. بزرگ ترین مشکل واحدهای فناور، فضا است که باید فضای مناسبی تامین و تصمیم جدی 
برای این واحدها بگیریم.وی در پاسخ به این سؤال که واردات نمونه هایی که توسط واحدهای فناور در داخل کشور تولید 
می شود باعث گلایه مندی فناوران شده، گفت: باید موضوع را به دقت بررسی کنیم که آیا این واحدها می توانند تمام نیاز 

کشور را تامین کنند، یا اینکه استانداردهای لازم را گرفته اند یا خیر.؟ 
موارد مشابه را جدی پیگیری می کنیم و جلوی واردات نمونه خارجی آن گرفته می شود البته واحدها باید بتوانند با این قیمت 

دلار رقابت کنند.
اگر جنس خارجی با دلار 4200 تومان وارد می شود باید برخورد شود اما اگر ارز نیمایی و دلار آزاد است باید شرکت را توانمند 

کنیم تا بتواند رقابت کند اگر غیر از این باشد و در زمین خودمان بازنده باشیم هرگز نمی توانیم صادرات داشته باشیم.
او با  اشاره به تامین نیازهای کشور توسط واحدهای فناور با شیوع ویروس کرونا گفت: تمام محصولات مرتبط با بیماری کرونا 
در داخل کشور ساخته می شود از اوایل فروردین چیزی به اسم واردات نداشتیم و هر داروی جدیدی که در سطح دنیا تولید 

می شد 30 تا 45 روز بعد در داخل کشور تولید شده است و ان  شاءالله این روند در تولید واکسن هم ادامه دارد./ فارس

تامینتماممحصولات
مرتبطبا»کرونا«
درداخلکشور

 سورنا ستاری

 فهمیه امیری مدیر مرکز پایش و نظارت برکیفیت آب وفاضلاب شرکت آبفا استان اصفهان گفت: پس از یکپارچه سازی 
شرکت های آبفا شهری و روستایی برنامه هایی برای مدیریت کیفیت آزمایشگاه ها در دستور کار در آزمایشگاه های میکروبی 
سمیرم، تیران وکرون، شهرضا، نجف آباد و تصفیه خانه آب باباشیخعلی قرار گرفت و پس از ممیزی کارشناسان شرکت مهندسی 
آبفا کشور از آزمایشگاه های میکروبی در استان اصفهان، گواهی نامه 17025 نسخه 2017 به 5 آزمایشگاه در سطح استان 
تعلق گرفت . شاخص هایی مانند روش های اجرای آزمون ها، نوع مواد اولیه، فضای آزمایشگاه و تخصص کارشناسان مورد 
ارزیابی قرار گرفت و در نهایت پس از مطابقت با استانداردها، 5 آزمایشگاه میکروبی در سطح استان موفق به دریافت این گواهی 
نامه شد.  کسب گواهی نامه 17025 هزینه بسیاری برای آزمایشگاه ها در دارد، با این وجود تلاش می شود طی سال های 
آینده مابقی آزمایشگاه های میکروبی در سطح استان نیز بتوانند موفق به دریافت این گواهی نامه شوند. دریافت این گواهی 
نامه را بهبود وضعیت آزمایشگاه از لحاظ ساختار فیزیکی و ارائه اطمینان به مشترکین به منظور انجام دقیق و صحیح آزمایش 
برابر با استاندارد 17025 عنوان نمود. در حال حاضر مجموعه آزمایشگاه های ستادی آبفا استان اصفهان نیز موفق به کسب 

گواهی نامه بین المللی در زمینه آب و فاضلاب، فیزیکی و شیمیایی، میکروبی و ریزآلاینده های مغذی شده است. 

کسبگواهینامه۱۷۰۲5
در5آزمایشگاهمیکروبی
استاناصفهان

شرکت آبفا  استان اصفهان

علیرضا بلگوری مدیرعامل بانک اقتصادنوین اولویت راهبردی این بانک در سال 13۹۹ را حمایت از صنایع پیشران، 
در راستای تحقق شعار »جهش تولید« دانست وبا تامین مالی پروژه ها و طرح های ملی و راهبردی رسالت و وظیفه ذاتی 
خود را اثبات کند و تسهیلات پرداختی توسط این بانک به بخش های مختلف تولیدی و صنعتی تا پایان دی ۹۹ را  580 
هزار میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: با توجه به هدف اصلی و راهبردی بانک در سال جاری اغلب صنایع کشور  را تامین 
مالی کردیم، اما دو صنعت پتروشیمی و خودروسازی در صدر توجه این بانک قرار داشتند،صنعت پتروشیمی را از جمله 
صنایع استراتژیک، پیشران، ارزآور و فقرزدا دانست نقش مهم صنعت پتروشیمی در خنثی سازی تحریم ها، اشتغال زایی، 
محرومیت زدایی و جلوگیری از خام فروشی که همواره مورد تاکید بوده است، ما را بر آن داشت تا با شناخت بیشتر این 
صنعت و زنجیره خلق ارزش در آن بتوانیم راهکارهای موثری برای تامین مالی این صنعت ارائه کنیم و در همین راستا 
این صنعت با 200 هزار میلیارد ریال بیشترین سهم در تسهیلات پرداختی این بانک را به خود اختصاص داده است و 
صنعت خودرو را دومین صنعت مورد توجه بانک اقتصادنوین اعلام کرد هم اکنون در خودروسازی به صورت مستقیم و 

غیرمستقیم یک میلیون نفر مشغول به کارند که تامین مالی این صنعت به تداوم اشتغال در کشور کمک می کند.

علیرضا بلگوری
حمایتازصنایعپیشران
اولویتراهبردیبانک
اقتصادنوین

محمدباقر ضیا رئیس انجمن داروسازان ایران گفت: اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیک به شکلی که داروخانه ها را به جای پزشکان 
مجبور به تولید آنلاین نسخه کند، هزینه های قابل توجهی را به داروخانه ها تحمیل می کند. به دنبال اعلام خبر حذف دفترچه های بیمه 
درمانی تامین اجتماعی از اسفندماه سال جاری که به نوعی به معنای ارائه نسخ بیمه شدگان روی سربرگ عادی به داروخانه هاست، موضوع 
مهمی که در این میان وجود دارد و متاسفانه از سوی سازمان های بیمه گر جدی گرفته نمی شود، بحث فرآیندهای مرتبط با الکترونیکی 
کردن اطلاعات درج شده روی نسخه ها و همچنین اطلاعات صاحب نسخه هاست. در واقع ثبت آنلاین نسخه های عادی در سامانه بیمه 
مستلزم وارد کردن مشخصات فردی از قبیل نام و نام خانوادگی، شماره ملی، تاریخ ویزیت، استحقاق سنجی درمان، ثبت کد پیگیری و 
همچنین وارد کردن اسامی و شکل داروها و دستور مصرف هر دارو به صورت آنلاین در سامانه است که همه اینها مستلزم ایجاد امکانات 
سخت افزاری، نرم  افزاری و بویژه نیروی انسانی برای انجام این خدمات به صورت الکترونیک است. در حال حاضر انجام همه خدمات به 
صورت الکترونیک در اغلب ســازمان ها و مراکز از قبیل دفاتر پیشخوان دولت، پلیس +10، خدمات قضایی و... در قبال اخذ وجه از 
خدمت گیرندگان انجام می شود و طبیعتا بدیهی است که ایجاد هر گونه تکلیف جدید از سوی سازمان های بیمه برای داروخانه ها باید 

همراه با تعریف مکانیسم جبران هزینه ها باشد، در غیر این صورت داروخانه ها از انجام آنها معذور خواهند بود. / فارس

نسخههای
الکترونیکرا
آزادمیپیچیم!

 انجمن داروسازان ایران

امین ابراهیمی مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان گفت: بزرگ ترین و مقاوم ترین ورق فولادی ایران در این 
شرکت تولید شد. شرکت فولاد اکسین توانست برای نخستین بار اسلب 300 میلی متر را با موفقیت نورد کند. 
ورق تولید شده تحت استاندارد API در 27 متر تولید شد که در منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا فقط  شرکت 

فولاد اکسین می تواند این ورقه فولادی را تولید کند.
 وی با بیان اینکه این ورق با عرض چهار متر و 50 سانتی متر، برای لوله های 5۶ اینچ استفاده می شود که پرکاربردترین 
لوله در صنعت نفت و گاز اســت افزود: پیش از این از هر ورق تولید شــده در شرکت فولاد اکسین، یک لوله در 
شــرکت های لوله سازی ساخته می شد اما با استفاده از اسلب 300 میلی متری، از هر ورق فولادی 2 لوله تولید 
می شود، استفاده از این اسلب به عنوان مواد اولیه، علاوه بر اینکه استاندارد کیفی محصولات را بیشتر می کند، میزان 
استهلاک و فرسایش قطعات و خط تولید را نیز کم تر می کند،  شرکت فولاد اکسین به شدت نیاز به اسلب 300 
میلی متری دارد که لوله های انتقال نفت و گاز شیرین و ترش در همه بخش های زنجیره تولید از مرحله اسلب، 

ورق و لوله کاملا بومی سازی شده و کشور از واردات این محصول کامل بی نیاز شده است.

تولیدمقاومترین
ورقفولادیخاورمیانه
درخوزستان

امین ابراهیمی

پرستاران، بهیاران، کارکنان شاغل در بیمارستان ها، درمانگاه ها و مراکز سلامت و کارکنان شاغل در حوزه سلامت 
)بیمارستان ها، کلینیک ها، آزمایشگاه ها و ...( با ارائه معرفی نامه رسمی  و گواهی اشتغال به کار از مراکز متبوع می توانند 

از طرح بسته حمایتی بانک دی بهره مند شوند.
مهدی پورمهر رئیس اداره بازاریابی بانک دی با بیان مطلب فوق افزود:  بسته حمایتی از آسیب دیدگان ویروس 
کرونا در قالب کارت اعتباری و تسهیلات رفع احتیاجات ضروری خانوار در اقساط 3۶ ماهه تا سقف 500 میلیون ریال، 
قابل پرداخت است. رئیس اداره بازاریابی بانک دی با بیان اینکه تاکنون بیش از یک هزار و 745 میلیارد ریال تسهیلات 
به جامعه هدف این طرح پرداخت کرده است، گفت: این میزان منابع در قالب تسهیلات یا کارت اعتباری به صاحبان 
کسب  و کارهای آسیب دیده ناشی از شیوع بیماری کرونا و نیز فعالان نظام سلامت کشور و کادر درمان پرداخت شده 
است.وی با بیان اینکه این اقدام برای قدردانی از فعالان اقتصادی و نیز عمل به مسوولیت اجتماعی بانک دی عملیاتی 
شده است، اظهار کرد: بانک دی با طراحی بسته حمایتی ویژه اقشار مختلف، تلاش می کند در روان سازی فعالیت های 

اقتصادی کشور نقش خود را ایفا کند.

تسهیلات
برایکادردرمان
وآسیبدیدگانکرونا

بانک دی

در قانون جدید صدور چک با هدف جلوگیری از صدور 
چک بلامحل، محدودیت های زیادی برای صادرکنندگان 
چک برگشتی در نظر گرفته شده اســت. به گزارش روابط 
عمومی بانک مرکزی، رفع سوءاثر چک نیز تغییراتی داشته تا  
دارندگان چک برگشتی در صورت تمایل بتوانند در اسرع وقت، 
چک برگشتی خود را رفع سوءاثر کنند.مطابق با قانون جدید 
چک اگر چک برگشــت بخورد و گواهی عدم پرداخت صادر 
شــود؛ بانک مرکزی موظف است ظرف 24 ساعت تا  قبل از 
اینکه اندازه کســری مبلغ چک تامین شــود، حساب های 
صادرکننده چک را به اندازه مبلغ کسری چک در تمام بانک ها 
و موسسات اعتباری مسدود کند. اگر چک رفع سوءاثر نشود 
صادرکننده چک نمی تواند از خدمات شبکه بانکی استفاده 

کند. صادرکننده چک نمی تواند در هیچ بانکی افتتاح حساب 
انجام دهد یا کارت جدید دریافت کند. 

همچنین صادرکننده چک رفع سوءاثر نشده نمی تواند 
برگ چک جدید در سامانه صیاد به ثبت برساند، همچنین 
نمی توانــد از طریق وام یا ضمانــت دریافت کند یا از طریق 
گشایش اعتبار اسنادی حواله پول انجام دهد.این محدودیت ها 
تا  زمانی است که چک رفع سوءاثر شود، طلبکار طلب خود را 
دریافت کند یا رضایت نامه رسمی طلبکار یا لاشه چک به بانک 
ارائه شود. براساس قانون جدید چک اگر مبلغ کسری چک 
واریز شود، بانک ظرف ســه روز به طلبکار اطلاع می دهد و 
طلبکار تا  یک سال مهلت دارد پول را برداشت کند؛ در غیر این 
صورت مراجع قضایی رسما اعلام کنند که پرونده مختومه 

است و رفع سوءاثر انجام می شود. اگر سه سال از صدور گواهی 
عدم پرداخت گذشته باشد، سابقه صادرکننده چک برگشتی 
رفع سوءاثر می شود به شرط آنکه دارنده چک در مراجع قضایی 

از صادرکننده چک شکایت نکرده باشد.

محدودیت های صادرکنندگان چک برگشتی در قانون جدید صدور چک

هفته نامه اقتصادی ایران
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مسئولیت ثبت سفارش، تعیین اولویت و تخصیص ارز نهاده های دامی، تنظیم بازار زنجیره محصولات مرغ و تخم مرغ و اتخاذ سیاست های صادرات نهاده های کشاورزی، دام، طیور و تخم مرغ 
به وزارت جهاد کشاورزی بازگشت. محمد نهاوندیان، معاون اقتصادی رئیس جمهوری در نامه ای به وزرای صمت و جهاد کشاورزی، از انتقال مسئولیت های ثبت سفارش، تعیین اولویت و تخصیص 
ارز نهاده های دامی، تنظیم بازار زنجیره محصولات مرغ و تخم مرغ و اتخاذ سیاست های حوزه صادرات نهاده های کشاورزی، دام، طیور و تخم مرغ به وزارت جهاد کشاورزی خبر داد. فعالیت های 
واگذار شده شامل: ۱- مسئولیت و اختیار ثبت سفارش، تعیین اولویت و تخصیص ارز نهاده های دامی به وزارت جهاد کشاورزی منتقل می شود. کلیه اقدامات مربوط به تخصیص و تأمین ارز و 
همچنین ترخیص کالا از گمرک به اشکال مختلف، با مجوز وزارت جهاد کشاورزی انجام خواهد شد.۲- به  منظور حصول اطمینان ناشی از تأمین مکفی بموقع و متناسب نهاده های دامی مورد نیاز 
کشور، به وزارت جهاد کشاورزی اجازه داده می شود تا در شرایط خاص، برای واردات نهاده های دامی در چارچوب برنامه زمانی مورد نیاز و براساس مصوبه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با 
ارز حاصل از صادرات بخش کشاورزی یا اشخاص ثبت سفارش کند.۳- تنظیم بازار زنجیره محصولات مرغ و تخم مرغ با محوریت و براساس نظر وزارت جهاد کشاورزی در کارگروه تنظیم بازار 

اتخاذ تصمیم خواهد شد.۴- سیاست های حوزه صادرات نهاده های کشاورزی، دام و طیور و مرغ و تخم مرغ با محوریت و براساس نظر وزارت جهاد کشاورزی اتخاذ می شود./ مهر

۴مسئولیت
تنظیمبازار
بهوزارت
جهادکشاورزی
بازگشت

لباس جدید کادر درمان با ویژگی کنترل 
دما و افزایش نفوذ ناپذیری ساخته شد

فرمانده عملیات مبارزه با کرونا در استان تهران گفت: وزن 
کم، نفوذ ناپذیری ویروس، کنترل گرما و قابلیت شستشــو از 

مهم ترین ویژگی های این لباس جدید کادر درمان است.
علیرضا زالی در مراسم رونمایی از لباس جدید کادر درمان 
با اشاره به اینکه لباس های معمول کادر درمان دشواری هایی را 
برای مدافعان ســلامت در مدت زمان طولانی استفاده ایجاد 
می کند، افزود: لباس جدیدی که دانشجویان نخبه دانشگاه شهید 
بهشتی طراحی کردند از لحاظ ویژگی های فیزیکی برای کادر 
درمان خســتگی ایجاد نمی کند و از تعریق و ایجاد رطوبت نیز 
جلوگیری می کند. وی با بیان اینکه در لباس جدید دیگر نیازی 
به پوشش های اضافی مانند شیلد یا همان نقاب های محافظتی 
نیست. در طراحی و تولید لباس محافظتی جدید از مواد اولیه 
داخلی استفاده و این لباس برای نخستین بار در جهان با این روش 
مهندسی طراحی شده است، میزان ابتلا و شدت بیماری کادر 
درمان به کرونا به علت تماس بیشــتر با ویروس بسیار بالاست 
بنابراین ویژگی نفوذ ناپذیری لباس از مسائل بسیار مهم است که 
در لباس جدید لحاظ شده است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی گفت: طراحی و تولید لباس جدید کادر درمان 8 
ماه زمان برده و در تولید آن کیفیت بسیار مورد توجه بوده است. 
هم اکنون از لحاظ میزان تولید لباس های کادر درمان، دستکش 
و ماسک علاوه بر نیاز بازار داخل در حال طراحی برای صادرات 
هســتیم. وی با بیان اینکه امیدوارم لباس جدید که طراحی 
دانشجویان نخبه است به تولید انبوه برسد، ادامه داد: قیمت تمام 
شده لباس جدید با قیمت لباس های متداول کادر درمان یکسان 

است و هزینه چندانی ندارد.

بلوکه شدن یک میلیارد دلار در عمان
 سیدجلال طیبا عضو هیات مدیره اتحادیه واردکنندگان 
نهاده های دام و طیور ایران گفت: بیش از شش ماه است که یک 
میلیارد دلار از سرمایه های واردکنندگان نهاده های دامی در 
بانک های عمانی بلوکه شده؛ اما بانک مرکزی مسوولیت حل 
مســاله را نمی پذیرد. حــدود ۶ ماه پیــش بانک مرکزی به 
واردکنندگانی که ماه ها کالایشــان در بنــادر به دلیل عدم 
تخصیص ارز معطل مانده و درحال فاسد شدن بود، پیشنهاد 
تخصیص ارز ریال عمان را داد. بانک مرکزی با علم به اینکه ریال 
عمان قابلیت جابه جایی و انتقال ندارد اما نسبت به فروش این 
ارز به واردکنندگان اقدام کرد درحالی که ریال عمان جزو ارزهای 
نامرغوب است و امکان انتقال ندارد. واردکنندگان نهاده های 
دامی به رغم مشــکلات پیش رو ریال عمــان را پذیرفتند اما 
صاحبان خارجی کالا حاضر به پذیرش ریال عمان نیستند و 
این مساله موجب بلوکه شدن سرمایه های واردکنندگان در 
بانک های عمان شــده است. در این شــش ماه سرمایه های 
واردکنندگان که حدود یک میلیارد دلار است در بانک مرکزی 
و ســایر بانک های عمانی بلوکه شــده و بانک مرکزی ایران 
مسوولیت حل این مساله را نمی پذیرد. برابر مصوبه ستاد تنظیم 
بازار مورخه 27 دی 13۹۹   مقرر شــد بانک مرکزی نسبت به 
عودت این ارز و تخصیص ارز مرغوب به واردکنندگانی که کالای 
ایشــان وارد و در داخل کشور با نرخ مصوب به فروش رسیده، 
اقدام کند و در مورخه 30 دی 13۹۹   نیز وزارت صمت نامه ای 
در این خصوص به بانک مرکزی ارسال کرده اما بانک مرکزی 
همچنان اقدام موثری در این زمینه انجام نداده است. وی با اشاره 
به تبعات عدم تامین به موقــع ارز برای واردکنندگان گفت: 
براساس آمار ارائه شده از سوی بانک مرکزی تاکنون 8 میلیارد 
دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی و دارو تامین شده اما مساله 
اساســی این است که تامین ارز باید در عمل محقق شود. او  با 
تاکید بر ضرورت آزادسازی سرمایه واردکنندگان از بانک های 
عمان گفت: عدم آزادســازی ارزهای خریداری شده توسط 
واردکنندگان به معنی خروج این ســرمایه از چرخه واردات و 
ایجاد محدودیت در واردات کالای اساسی است. عدم تامین به 
موقع ارز و عدم آزادسازی سرمایه واردکنندگان از بانک های 
عمانی می تواند یکی از عوامل موثر در ایجاد گرانی و کمبود کالا 
محسوب شود که در بروز این معضل بانک مرکزی نیز سهیم 
است. سکوت بانک مرکزی ایران در قبال واردکنندگان در حالی 
ادامه دارد که این بانک برای بازگشــت ارز حاصل از صادرات و 
اجرای سیاست های موثر خود به صورت مداوم از تریبون های 

مختلف طرح مساله می کند./مهر

خبرخبر
همه محصولات مقابله با کرونا در ایران، 

تولید داخل است

سورنا ستاری معاون علمی و فن آوری رئیس جمهوری 
گفت: تمامی محصولات مقابله با کرونا در ایران تولید داخل 
است و از همان ابتدای شیوع ویروس کرونا کار تولید محصولات 
داخلی آغاز شد. از اوایل فروردین واردات محصولات مقابله با 
ویروس کرونا به ایران وجود نداشت. هر داروی جدیدی که در 
واحد های دانش بنیان جهان به وجود می آمد یک ماه بعد در 
کشور تولید می شد و این روند در تولید واکسن هم ادامه پیدا 
می کند. چندین بار به استان کهگیلویه و بویراحمد سفر کرده 
ام و هر بار تحرک جدیدتری در شرایط آن شکل گرفته است 
که این مهم مسئولیت این معاونت را در زمینه حمایت از پارک 
علم و فن آوری و شرکت های دانش بنیان سنگین تر می کند. 
بزرگترین مشــکل واحد های فن آور در این اســتان مشکل 
فضاست که باید فضای مناسبی برای آن ها تامین و تصمیم 
جدی در این باره گرفته شــود. حمایت های لازم از صندوق 
پژوهش و فن آوری اســتان و سرمایه گذاری هایی که شکل 
گرفته با ارائه تسهیلات در دستور کار قرار می گیرد. واحدهای 
فن آور باید بتوانند با این قیمت دلار رقابت کنند و این شرکت 
های فن آور باید توانایی رقابت داشته باشد . وی با بیان این که 
شرکت های فن آور باید بتوانند رقابت کنند و چنانچه نتوانند، 
هیچ وقت نخواهند توانســت به صــادر کردن تولیدات خود 
بپردازند،تاکید کرد: زمانی که یک محصول در خاک ایران بازنده 
باشد ، پتانسیل صادرات در آینده را هم ندارد. بنا به این گزارش 
نشست با فن آوران برتر، بازدید از نمایشگاه فن آورانه، بازدید از 
دانشگاه علوم پزشکی استان و دانشگاه آزاد از برنامه های معاون 

رئیس جمهوری در سفر به کهگیلویه و بویراحمد بود.

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور:
سهام عدالت متوفیان از مالیات معاف است

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در ابلاغیه آزادسازی 
سهام عدالت تاکید کرده است، سهام عدالت به عنوان دارایی های 

ماترک متوفیان معاف از مالیات است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، امیدعلی پارسا در ابلاغیه به 
ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور، احکام  مالیاتی آیین نامه 
اجرایی آزادسازی سهام عدالت را ابلاغ کرد. بر اساس تبصره 3 
ماده 2 این ابلاغیه، ســهام عدالت به عنوان دارایی های ماترک 
متوفیان تا تاریخ 1/ 5/ 13۹۹ ، معاف از مالیات موضوع بند 1 ماده 
17 و ماده 143 و ماده 143 مکرر قانون مالیات های مســتقیم 
می باشد. همچنین شرکتهای سهام عدالت استانی باید از روش 
حسابداری خالص ارزش فروش استفاده کرده و افشاهای لازم را 
بر اساس استانداردهای حسابداری در صورتهای مالی انجام دهند. 
همچنین به گزارش خبرگزاری تسنیم، موسوی؛ نماینده وزارت 
اقتصاد درباره اعطای کارت اعتباری به دارندگان سهام عدالت 
گفت: همه کسانی که سهام عدالت دارند، می توانند درخواست 
خــود را برای دریافت تســهیلات به صــورت غیرحضوری از 

درگاه ها ی تعیین شده ارسال کنند. 
متقاضیان در بانک ملی از طریق سامانه ایوا و در بانک تجارت 
از طریق سامانه زمرد اقدام کنند. نماینده وزارت اقتصاد یادآور شد: 
مدارک مورد نیاز مدارک هویت ســنجی اســت و بر اســاس 
هماهنگی ها با سازمان بورس، این کارت ها حداکثر ظرف یک 
هفته قابل استفاده خواهد بود. فعلاً دو بانک آماده ارائه این خدمات 
هستند و در روز های آتی برای سایر بانک ها اطلاع رسانی می شود. 
ضمن اینکه کسانی هم که در این دو بانک حساب ندارند، می توانند 
با افتتاح حساب از این تسهیلات استفاده کنند. تمهیداتی در نظر 
گرفته شده است که از کارت فیزیکی هم استفاده نشود و خرید 
از طریق کیوآرکد انجام شود. موسوی با اعلام اینکه »بازپرداخت 
این تسهیلات سه ساله است«، گفت: نرخی که در نظر گرفته 
شده 18 درصد است، اما اگر مصرف کننده آخر هر ماه تسویه کند، 
هیچ سودی از او هم گرفته نمی شود. ارزش کارت های اعتباری 
50 یا ۶0 درصد میزان دارایی سهام عدالت افراد است و سازمان 
بورس می تواند آن را به عنوان وثیقه بگذارد، از این رو پرداخت این 
تسهیلات نیاز به ضامن ندارد. پیش از این عباس معمارنژاد؛ معاون 
امور بانکی وزیر اقتصاد گفته بود: صاحبان سهام عدالت از روز 25 
بهمــن ۹۹ کارت اعتباری دریافت می کنند. بانک های ملی و 
تجارت به صاحبان سهام عدالت کارت اعتباری می دهند، این 
خدمات به صورت غیرحضوری ارائه می شود و معادل 50 درصد 

ارزش سهام عدالت است.

تحقیقات جدید نشــان می دهد با رعایت نکردن اصول علمی اوضاع 
تغییرات اقلیمی زمین هر روز در حال بدتر شدن است

براساس تحقیقات جدید و هشداردهنده ای که در این  ماه منتشر شده، 
از بین رفتن یخ های جهان طی 2دهه گذشته به سرعت افزایش یافته است و 
دانشمندان همچنان در حال محاسبه و بررسی میزان افزایش سطح آب دریا 
هستند. به گزارش روزنامه واشنگتن پست، مطالعه جدید منتشر شده نشان 
می دهد که تلفات یخی از حدود 7۶0میلیارد تن در دهــه1۹۹0 بــه بیــش 

از ســــالانه یک تریلیون و200میلیون تن در دهه2010 افزایش یافته است. 
این افزایش بیش از ۶0درصد بوده و درمجموع تاکنون 28تریلیون تن یخ 
ذوب شــده و این بدان معنی اســت که تقریبا 3درصد از کل انرژی اضافی 
محبوس شده در سیستم زمین توسط تغییرات آب و هوا به سمت تبدیل یخ 
به آب رفته اســت. ویلیام کلگان، کارشــناس ورقه های یخی در سازمان 
زمین شناسی دانمارک و گرینلند در این خصوص می گوید: »این مانند آن 
است که از سال1۹۹4 تاکنون، بیش از 10هزار رعد و برق در ثانیه به زمین 

برخورد کرده باشد.« در این میان دلیل خوبی وجود دارد که فکر کنیم سرعت 
ذوب یخ همچنان ادامه خواهد یافت. به عنوان مثال، مطالعه دوم با پشتیبانی 
ناسا در مورد صفحه یخ گرینلند نشان می دهد، بیش از 74یخچال بزرگ که 
در آب های عمیق و گرم اقیانوس غرق خواهند شد، به شدت تحت فشار قرار 
داشته و درحال ضعیف شدن هستند. در این مطالعه ادعا شده است که میزان 
اثرگذاری این پدیده، همراه با پیامدهای آن در بالا آمدن آب دریا، هنوز توسط 
جامعه علمی جهان خیلی جدی گرفته نشده است. مقاله جدیدی که در 

مجله ScienceAdvances منتشر شده است، نشان می دهد که عدم 
 توجیه کامل نقش اقیانوس به معنی بالا آمدن سطح دریا از صفحات یخی، 
ممکن است »حداقل با ضریب2« دست کم گرفته شود. اریک ریگنوت، یکی 
از نویســندگان تحقیق و محقق یخچال در آزمایشگاه پیشرانه جت ناسا و 
دانشگاه کالیفرنیا در ایروین در این باره می گوید: »این رویداد مانند بریدن پا 
از یخچال طبیعی است و ذوب شدنی در کار نیست. شما برخلاف ذوب شدن 

کل بدنه یخچال، پاها را ذوب می کنید و سپس بدنه به پایین فرو می رود.«
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هفته نامه اقتصادی ایران

در پی مصوبه هیــأت وزیران مبنی بر 
حذف الــزام دولتی ها به انتشــار آگهی در 
روزنامه ها، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در 
نامه ای به معاون اول رئیس جمهوری نوشت: 
این مصوبه زنگ خطر نهایی برای مطبوعات 
کشــور بوده و نگرانی جدی و گسترده ای در 
ب صحــا ا ن   میــا

مطبوعات و رسانه ایجاد کرده است.
بــه گزارش اعتبار به نقل از  مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، در متن نامه سید عباس صالحی به 
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری 
در خصوص مصوبــه حذف الزام دولتی ها به 
انتشار آگهی در روزنامه ها آمده است: همانگونه 
که مستحضر هستید هیأت وزیران به موجب 
مــاده )14( مصوبه شــماره 13۶15۹/ت 
05528۹ مــورخ ۹۹/11/25 تحت عنوان 
»آیین نامه نحوه فعالیت دستگاه های اجرایی 
در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت« مقرر 
نموده است »در اجرای ماده )50( قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور مبنی بر انجام 
تمامی مراحل برگزاری معاملات دستگاه های 
اجرایی به صورت الکترونیکی، انتشار دو تا سه 
نوبت فراخوان موضوع بند)ب( ماده)13( قانون 
برگزاری مناقصات صرفاً به صورت الکترونیکی 
از طریق ستاد معتبر و مکفی و مورد پذیرش 
می باشد و باید از انجام آن به کاغذ خودداری 
گردد«. در ارتباط بــا مصوبه فوق نکات زیر 

مطرح است:
 1- آیین نامه یاد شده، اصولاً برای بررسی 
و اظهارنظر کارشناسی و حضور در کمیسیون 
مربوطه به وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 

ارجاع نگردیده است. 
با آنکه در تمامی موارد بویژه ماده 14 اخذ 
نظرات این وزارتخانه ضروری بوده است. 2- در 
جلسه یکشنبه مورخه 15 بهمن، اینجانب دو 
ساعت اولیه جلسه را حضور داشتم و بواسطه 
برنامه های جشنواره های فجر، جلسه را زودتر 
ترک کردم. آیین نامه فوق در ســاعت پایانی 
مطرح شد با آنکه در دستور جلسه، موضوعات 
متعددی قبل از آن مطرح بود، مطمئناً ترتیب 
رعایت می شد نوبت به این دستور نمی رسید! 
3- مصوبــه فــوق الذکر، نگرانــی جدی و 
گســترده ای را در میان اصحاب مطبوعات و 
رسانه ایجاد کرده است، چه اینکه در شرایط 
جاری ســخت و عســرت اصحاب رســانه، 
می تواند زنگ خطــر نهایی برای مطبوعات 
کشور باشد. 4- ماده 50 قانون احکام دائمی 
برنامه های توسعه بر رعایت قانون برگزاری 
مناقصات تأکید می کند و هیچ صراحتی در 

خصوص عدم انتشار فراخوان در روزنامه های 
کثیرالانتشــار ندارد. 5- ماده 14 مصوبه یاد 
شده، با قوانین زیر مغایرت روشنی دارد: 5/1- 
قانون مربوط به نشر آگهی های دولتی مصوب 
133۶/04/13 با اصلاحات بعدی: به موجب 
ماده )1( این قانون »از تاریخ تصویب این لایحه 
قانونی وزارتخانه ها و ســازمان برنامه و بنگاه 
راه آهن و بانک ها و ســایر بنگاه های دولتی و 
مؤسسات و شرکت هایی که به سرمایه دولت 
اداره می شــوند، مکلفند تمامی آگهی های 
دولتی را برای درج در جراید مستقیماً به اداره 
کل انتشــارات و تبلیغــات ارســال دارند و 
همچنین آگهی هایی که به هزینه اشخاص 
باید به وسیله دولت منتشر شود.« 5/2- بند 
»5« مــاده )2( قانون اهداف و وظایف وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی که مقرر داشته: 
»اجرای قوانین مربوط به مطبوعات و نشریات 
و تعیین ضوابط و مقررات مربوطه و تمرکز، 
توزیع و نشر انواع آگهی های دولتی و اجرای 
آن در داخل و خارج کشور.« 5/3- الزام به چاپ 
آگهی هــای دادگســتری در روزنامه های 
کثیرالانتشار: - مواد )210( و  )343( قانون 
امور حسبی - مواد )174(، )344(، )3۹4( و 

)۶1۶( قانون آیین دادسری کیفری 5/4- ماده 
)13( قانــون برگزاری مناقصــات مصوب 
1383/11/03 مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام: »ب- فراخوان مناقصه عمومی باید به 
تشــخیص مناقصه گزار در دو تا ســه نوبت 
حداقل در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار 
کشوری یا استان مربوط منتشر گردد.« 5/5- 
بند )ج( ماده )11( قانون برگزاری مناقصات: 
صالحی همچنین در ایــن نامه تأکید کرده 
اســت: ج- در معامــلات بزرگ بــه یکی از 
روش های زیر عمل می شــود: 1- برگزاری 
مناقصه عمومی از طریق انتشار فراخوان در 
روزنامه هــای کثیرالانتشــار. 2- برگزاری 
مناقصه محدود؛ با عنایت به مراتب یاد شده 
خواهشــمند است دســتور فرمایید اصلاح 
مصوبه پیش گفته  هیأت محترم وزیران برابر 
قوانین یاد شــده با فوریت و خارج از نوبت در 

دستور کار هیأت محترم وزیران قرار گیرد.
در نامه پاک آیین به رئیس جمهور عنوان 

شد آگهی های دولتی به مطبوعات 
بازگردد

پدرام پاک آیین، نماینده مدیران مسؤول 
در هیات نظارت بر مطبوعات طی نامه ای به 

رئیس جمهور با یادآوری شــرایط دشــوار 
مطبوعات کشور، خواستار لغو آیین نامه نحوه 
فعالیت دســتگاه های اجرایی در ســامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( و بازگشت 

اگهی های دولتی به مطبوعات شد .
به گزارش جام جم، در این نامه با استناد 
به قوانین آیین دادرســی، تجارت و برگزاری 
مناقصات که درج آگهی هــای دولتی را در 
مطبوعات الــزام می کند، اجرای این تکلیف 
قانونی، کمکی حداقلی و ضروری به مطبوعات 

توصیف شده است.
متن کامل نامه پدرام پاک آیین، نماینده 
مدیران مسؤول در هیات نظارت بر مطبوعات 
به حسن روحانی، رئیس جمهور به این شرح 

است:
حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای 
دکتر حسن روحانی رئیس محترم جمهوری 
اســلامی ایران با سلام و تحیت همچنان که 
مستحضرید، در شــرایط دشوار اقتصادی و 
همه گیری بیماری کرونــا چراغ مطبوعات 
کشــور، یکی پــس از دیگــری خاموش و 
مطبوعات رفته رفته از ســبد خانوار حذف 
می شــود. در چنین وضعی از دستگاه های 
ذی ربط انتظار می رود تا به وظیفه قانونی خود 
مبنــی بر تامین حداقل هــای زنجیره مالی 
مطبوعات عمل کنند و با تحرک و دلسوزی 
بیشتر باری از دوش مطبوعات نجیب و صبور 

کشور برگیرند.
واقعیت این است که ابلاغ آیین نامه نحوه 
فعالیت دســتگاه های اجرایی در ســامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( که انتشار 
فراخوان ها بر بســتر مذکــور و حذف آگهی 
روزنامه برای مزایده هــا و مناقصه ها را مقرر 
داشــته، جامعــه مطبوعاتــی را مایوس و 
حیرت زده کرده است.  مسبوقید که قوانین 
متعدد آیین دادرســی، تجــارت، برگزاری 
مناقصات و ... درج آگهی هــای دولتی را در 
رســانه های چاپی الزام می کند و از قضا این 
تکلیف قانونی، کمکی حداقلی و ضروری به 
جامعه مطبوعات است. تصدیق می فرمایید که 
مطبوعات به عنوان جریان اصیل و رســمی 
اطلاع رسانی از مرزهای اعتقادی و آرمانی ملت 
بزرگ ایران در برابر تهاجم دستگاه تبلیغانی 
دشمن صیانت می کنند و از این رو حمایت و 
اعتماد نسبت به آنها به ویژه نشریات استانی و 

شهرستانی، ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
بنا به توضیحات فوق خواهشمند است 
مصوبه مورد اشــاره را که به مرگ مطبوعات 
مظلوم و مســتقل کشــور می انجامد، لغو و 

کان لم یکن اعلام فرمایید.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نامه به معاون اول رئیس جمهوری؛

زنگ خطر مصوبه حذف الزام دولتی ها به انتشار آگهی در روزنامه ها

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از لغو ماده ۱۴ آیین نامه نحوه فعالیت 
دستگاه های اجرایی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( خبر 
داد و نوشت: الزام ارسال آگهی های دولتی به مطبوعات به قوت خود باقی 
ماند. به گزارش جام جم، سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با ارسال مطلبی در توییتر نوشت: با حمایت آقای)اسحاق( جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهوری و نظر موافق هیأت دولت الزام ارسال آگهی های 
دولتی به مطبوعات به قوت خود باقی ماند و تبصره یک ماده ۱۳ هم در 
همین راستا اصلاح گردید. هیأت وزیران چند روز پیش آیین نامه نحوه 
فعالیت دستگاه های اجرایی در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( را تصویب و ابلاغ کرد که ازجمله مهم ترین مفاد این آیین نامه، 
حذف الزام دولتی ها به انتشار آگهی در روزنامه برای مزایده ها و مناقصه ها 
بود. پس از انتشــار خبر مصوبه پیشین، بســیاری از اهالی مطبوعات 
خواستار اصلاح آیین نامه نحوه فعالیت دستگاه های اجرایی در سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( و بازگشت آگهی های دولتی به 

مطبوعات شدند.

خبر خوش وزیر فرهنگ؛ الزام ارسال آگهی های 
دولتی به مطبوعات به قوت خود باقی ماند

دکتر مینو محرز متخصص ناظر بر تحقیقات تولید 
واکسن ایرانی کووبرکت گفت: فکر می کنیم می توانیم در 

اواخر خرداد این واکسن را به تولید انبوه برسانیم.
او درباره آخرین وضعیت واکسن ایرانی کرونای کوو 
برکت، اظهارداشــت: در اواخر فرآیند فاز یک کارآزمایی 
بالینی قرار داریم، بــه طوری که در حال حاضر تمام 5۶ 
داوطلب دوز اول واکسن را دریافت کرده اند و 30 نفر هم 
دوز دوم واکســن را دریافت کرده اند که به تدریج ســایر 
داوطلبان هم دوز دوم را دریافت کرده و سپس نتایج برای 
بررسی و اخذ مجوز آغاز فاز دوم به سازمان غذا و دارو ارسال 

می شود.
وی با بیان اینکه مرحله اول کارآزمایی بالینی نهایتا 
تا اواسط اســفند به پایان می رســد، افزود: مرحله دوم 
کارآزمایی بالینی این واکســن بــا 300 تا 500 نفر آغاز 

می شود و سعی می کنیم هرچه زودتر قبل از پایان سال، 
فاز دوم را آغاز کنیم. البته در صورتی که سازمان غذا و دارو 
زودتر صادر کند، ما هم هرچه زودتر فاز دوم کارآزمایی را 
آغاز می کنیم تا بتوانیم هرچه زودتر واکســن را با رعایت 
همه ضوابط به مصرف برسانیم، و امکان این وجود دارد که 
فاز دوم و ســوم مطالعه بالینی ادغام شود، در صورتیکه 
سازمان غذا و دارو مجوز های لازم را صادر کند، می تواند 
فاز دو و سه را به صورت ادغام شده پیش برد. به هر حال ما 
برای آغاز و انجام هر مرحله ای باید از ســازمان غذا و دارو 
مجوز دریافت کنیم و ســپس کارمان را آغاز کنیم. این 
موضوع به خوبی پیش می رود و ان شاءا... به زودی از این 

واکسن و واکسن های دیگر بهره مند خواهیم شد.
فکر می کنیم می توانیم در اواخر خرداد این واکسن را 
به تولید انبوه برسانیم. بسیاری از واکسن ها مجوز مصرف 
اورژانســی گرفتند، اما ما واقعا داریم بر اســاس ضوابط 
بین المللــی پیش می رویم و همه اقدامــات را با دریافت 
مجوز های لازم پیش می بریم. البته اگر شرایط ایجاب کند، 
می توان به صورت اورژانســی فاز دو و سه را ادغام کرد، اما 

ما فعلا داریم روی روال پیش می رویم.
محرز درباره شــرایط احراز مجوز مصرف اورژانسی 
برای یک واکسن، اظهارداشــت: اول باید میزان احتیاج 
جامعه را بررسی کنیم. تا قبل از اینکه جهش های بیشتری 

از سوی ویروس رخ دهد که ممکن است این جهش ها به 
گونه ای باشند که واکسن بر روی ویروس موثر نباشد، باید 
اقداماتی انجام شود. البته واکسن کووبرکت را روی ویروس 
جهش یافته انگلیسی هم آزمایش کردیم که خوشبختانه 
روی این ویروس جهش یافته هم موثر است؛ بنابراین اگر 
بخواهیم در همین شرایط تعداد بیشتری را واکسینه کرده 
و مصونیــت دهیم، می توان این مجوز را با بررســی همه 
مســتندات صادر کرد. همان طور که واکسن فایزر مجوز 
مصرف اورژانسی گرفت، ممکن است ما هم بتوانیم مجوز 
مصرف اورژانس را برای واکسن مان دریافت کنیم. اما فعلا 
به روال عادی پیش می رویم تا ببینیم چه شرایطی ایجاد 

می شود.
در مرحله سوم هم افراد زیادی به صورت داوطلبانه 
تحت واکسیناسیون قرار می گیرند. اکنون فاز سوم را در 
بسیاری از کشور های دیگر پیش می برند. به عنوان مثال 
یک واکسن چینی که هنوز مجوز نهایی را دریافت نکرده 
است، در ترکیه و دبی همه در مرحله فاز سوم وارد پروژه 

آنها شدند و واکسن را دریافت کردند.
البته نتایج باید بعدا اعلام شود، اما به طور کلی واکسن 
عارضه ای نداشته است. البته تاثیرگذاری آن بیشتر در فاز 
دوم مطالعه مشخص می شود. باید نتایج به صورت دقیق 

استخراج و سپس اعلام شود./ صدا و سیما

واکسن »کووبرکت« تاکنون عوارضی نداشته و در برابر ویروس انگلیسی مقاوم است
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مسکن و عمران13

خبر
دستمزد کارگران براساس مصوبه شورای 

عالی کار است

محمد شریعتمداری وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در 
حاشیه رونمایی از محصولات جدید و افتتاح پروژه شستا 
گفت: افزایش دســتمزد کارگران در سال آینده براساس 
مصوبه شورای عالی کار خواهد بود.  وی در جمع خبرنگاران 
گفت: امروز از 1۶8 محصول جدید شستا رونمایی می شود 
که 40 محصول در طول سال ۹۹ تولید شده برای اولین بار 
است که تولید شده است و مابقی نیز برای اولین بار است که 

در شستا تولید می شود.
این محصــولات 100 میلیون دلار صرفه جویی ارزی 
داشت و شامل داروهای دامی، مواد اولیه و مکمل های دارویی 
است و به تنوع محصولات دارویی کمک می کند. افتتاح این 
پروژه ها شعار جهش تولید را پوشش می دهد و کمک می کند 
تا بیماران هزینه کمتری را متقبل شوند. وی درباره حذف 
دفترچه تامین اجتماعی گفت: زیر ساخت های لازم برای 
حذف دفترچه تامین اجتماعی فراهم شــده و در دهه اول 
اســفندماه حذف می شــود تا تمام بیمه شــدگان تامین 
اجتماعی و طرف های قرارداد بدون دفترچه مراجعه کنند و 
از خدمات بهره مند شوند.او  درباره تعیین دستمزد کارگران 
گفت: تعیین حداقل مزد وظیفه شورای عالی کار است. اینکه 
این تعیین به روزهای پایانی سال می رسد به دلیل این است 
تا نگاهی به سطح عمومی قیمت ها تا آخرین روزهای سال 
و افزایش قیمت ها داشته باشیم و با تکیه بر روند افزایش ماه 
به ماه در یک سال گذشته بتوانیم تصمیم بگیریم که قیمت ها 
تا نیمه سال آینده پایدار باشد.تلاش می کنیم بررسی های 
دستمزد در طول سال انجام شود اما تصمیم گیری به روزهای 
پایانی سال موکول می شود برای اینکه ضریب خطا حداقل 
باشد.روند افزایش دستمزد کارگران در سال های گذشته 
کمتر از نرخ تورم نبوده و عقب ماندگی تاریخی دســتمزد 
کارگران با نرخ تورم را داشتیم و جبران آن به صورت یکجا 
مقدور نیست. ما در دولت تدبیر و امید تلاش کردیم این رقم 
هر سال بیشتر از تورم باشد تا بخشی از این مشکل حل شود. 
وی دربــاره افزایش 35 درصدی دســتمزد 1400 گفت: 
افزایش دستمزد باید به صورت کارشناسی بررسی شود و 
این افزایش براساس نظر و مصوبه شورای عالی کار خواهد 

بود./ ایرنا

رونمایی از طرح های نوین تأمین مالی مسکن
محمدجعفر کبیری معاونت امور تعاون، وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی از طرح های تأمین مالی نوین مسکن، به 
2 روش پوشــش مالی بانک توسعه تعاون و انتشار اوراق در 
بورس کالا رونمایی کرد. در طرح پوشش مالی بانک توسعه 
تعاون، بــه تعاونی هایی که در پروژه هــای خود 80 درصد 
پیشــرفت فیزیکی داشتند اما به دلیل مشکلات مالی، اعضا 
توانایی پرداخت حق عضویت نداشتند، خط اعتباری در نظر 
گرفته شــده تا این پروژه ها به اتمام برســند. البته این خط 
اعتباری به تعاونی هایی تعلق می گیرد که فعالیت آنها شفاف، 
مجامع تعاونی به  روز و مشکل حقوقی نداشته باشند و تعاونی 
این اطیمنان را بدهد که پروژه را به اتمام برساند. طرح دیگر، 
استفاده از بازار سرمایه و بورس کالا است که مسکن را به بورس 
می بریم و با کمک این طرح، تحولی در رونق تعاونی مسکن 
ایجاد می شود.  در این طرح تعاونی ها برای تأمین مالی اقدام 
به تأمین نقدینگی از طریق بازار سرمایه  می کنند و بخشی از 
آورده کــه اعضا نمی توانند تأمین کنند از طریق این بازار و با 
ضمانت صندوق ضمانت سرمایه گذاری تعاون انجام می شود. 
در سررسید اوراق، اعضا اگر نقدینگی داشته باشند، پرداخت 
می کنند، در غیر این صورت با مراجعه به بانک توسعه تعاون 
به صورت اقساطی اقدام به فروش اقساطی می کنند. هم اکنون 
سهم تعاونی ها در تولید مسکن زیر 10 درصد است و با اجرای 
این 2 طــرح می توان گفت بخش تعاون مســکن متحول 

می شود./ایرنا  

 محمد راســتاد،معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی گفت: امروز در بنادر کشور صاحبان کالا 
از نظر عملیات بندری مجبور به پرداخت خســارت دموراژ یعنی 
خسارت بابت تأخیر تخلیه و بارگیری کالا به کشتی ها نمی شوند، 
برای همه مردم موارد مشمول تحریم در بنادر، به توانمندی داخل 
اتکا کردیم و در همین تحریم ها با توانمندی داخلی در کشــور 
توانســتیم با همکاری موسســات رده بندی، شرکت های بیمه 
شــرکت های کشتیرانی، بخش های تعمیر و نگهداری کشتی و 
پشــتیبانی بنادر طوری عمل کنیم که فعالیت بنادر و صادرات و 

واردات کالا  در دوران تحریم متوقف نشود.
با شیوع ویروس کرونا محدودیت های گسترده ایجاد شد اما 
تلاش کردیم با رعایت پروتکل ها، بخش دریایی و بندری را فعال 
نگهداریم بدین ترتیب ورود و خروج کشتی ها به بنادر حتی یک 
لحظه هم دچار توقف نشد البته سختی هایی  هایی هم وجود دارد 
اما قابلیت ها و توانمندی ها موجب شد از این پیچ سخت به خوبی 
عبور کنیم. با توجه به تجهیزات و زیرســاخت های بنادر تجاری 
کشور، نرم تخلیه انبار کالا در بنادر ما قابل قیاس با کشورهای دنیا 
است، ظرفیت، زیرساخت و تجهیزات بنادر موجب شده است که 
کمبودی از نظر استاندارد بین المللی برای تخلیه و بارگیری کالا 
در دنیا نداشته باشیم، برای انواع کالاها و کشتی ها شامل کالاهای 
ســبک تا سنگین و کالاهای با سایز ها و اندازه های بسیار بزرگ 
اسکله و پایانه های مخصوص داریم که قابلیت خدمات دهی دارند، 
کانال های دسترســی بنادر تا اعماق بالا مدام لایروبی می شود تا 
کشتی ها با مشکل مواجه نشوند ظرفیت اسکله ها متناسب با روند 

رشد سایز کشتی ها و کالاها بالا رفته است.
در بنادر ما 3۹ کیلومتر طول اســکله وجود دارد که قابلیت 
پهلوگیری طول مختلف کشتی ها و انواع محموله ها را دارد و از این 
نظر نه تنها در منطقه بلکه در سطح جهانی با بنادر قابلیت رقابت 
داریم، امروز بابت تخلیه و بارگیری کالای اساســی، کالای فله و 
کانتینر در بنادر هیچ نقیصه ای و صاحبان کالا از نظر عملیات بندری 
مجبور به پرداخت خسارت دموراژ )خسارت بابت تأخیر تخلیه و 
بارگیری کالا( به کشتی ها نمی شوند و دموراژ عملیات بندری در 
بنادر ما صفر است که این نشان از استاندارد بودن بنادر دارد، طرح 
جامع بنادر بازرگانی کشــور تا افق 1404 مصوب شده است و در 
همان مسیر کار خود را ادامه می دهیم. ظرفیت بنادر در سال  ۹2 
رقم 170 میلیون تن بود که امروز به 250 میلیون تن افزایش یافته 
است و تا پایان عمر دولت به 280 میلیون تومان می رسد، در حال 
حاضر سرمایه گذاری خصوصی در بنادر ما 1۶ هزار میلیارد تومان 
اســت و 300 قرارداد بخش خصوصی در بنادر داریم که شــامل 
احداث روبنا، تجهیزات و حتی احداث زیرســاخت ها است که با 

سرمایه گذاری بخش خصوصی محقق شده است.

در مورد سفرهای نوروزی تابع ستاد ملی مبارزه با کرونا خواهیم بود 

رئیس بنیاد مستضعفان از کمک بلاعوض یک هزار میلیارد تومانی این بنیاد برای ساخت ۲۰ هزار واحد مسکن محرومان خبر داد. سید پرویز فتاح در مراسم امضای تفاهمنامه مشترک با بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی برای ساخت ۲۰ هزار مسکن محرومان، در تشریح جزئیات این تفاهمنامه افزود: این سومین تفاهمنامه بنیاد مستضعفان برای ساخت مسکن محرومان است. بنیاد 
مستضعفان پرداخت یک هزار میلیارد تومان را به صورت بلاعوض در ساخت ۲۰ هزار واحد مسکونی برای اقشار ضعیفی که تحت پوشش هیچ نهاد حمایتی نیستند، متقبل شد؛ در این تفاهمنامه، 
سهم بنیاد مستضعفان برای هر واحد مسکونی ۵۰ میلیون تومان بلاعوض است.وی با بیان اینکه این واحدهای مسکونی در روستاها و شهرهای با جمعیت کمتر از ۲۵ هزار نفر ساخته می شود، 
گفت: بنیاد مستضعفان علاوه بر این ۱۰۰۰ میلیارد تومان، در صورت امکان، زمین و مصالح رایگان را عهده دار خواهد شد.به گفته وی، بنیاد مستضعفان تا امروز ۲ هزار میلیارد تومان بلاعوض در 
زمینه ساخت مسکن محرومان متعهد شده که تا دو سال آینده به صورت کامل پرداخت می شود.فتاح تأکید کرد: ما معتقدیم این تعداد، در مقابل نیاز کل کشور، میزان ناچیزی است اما 
امیدواریم دولت فعلی و دولت بعد اقداماتی را انجام دهند تا شرایط اقتصادی کنونی که خانه دار شدن را برای اقشار ضعیف بسیار سخت کرده، تغییر کند. وی اضافه کرد: بنیاد مستضعفان 

به ساخت این میزان خانه برای محرومان قانع نیست و در آینده سطح و وزن تفاهمنامه های احداث مسکن محرومان در این بنیاد بیشتر خواهد شد./ بنیاد مستضعفان

طرحجدید
برایخانهدارشدن

محرومان

محمد اســلامی وزیر راه و شهرسازی 
گفت: درخصوص سفرهای نوروزی وزارت راه 
و شهرسازی تابع تصمیمات ستاد ملی مبارزه 

با کرونا خواهد بود.
وی در حاشیه مراسم افتتاح 42۶ طرح 
ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای به 
مناسبت دهه فجر که در محل این سازمان 
برگزار شد در جمع خبرنگاران درخصوص 
برنامه های این وزارتخانه در آستانه سفرهای 
نوروزی و اینکه آیــا برنامه ای در این زمینه 
وجود دارد، اظهار داشت: وظیفه وزارت راه و 
شهرسازی آمادگی اســت و باید برای همه 

شرایط آماده باشیم.
بــدون شــک به هــر شــکل راه ها و 
سیستم های پشتیبانی برای سفر باید آماده 
باشند تا مشخص شود برای نوروز ستاد ملی 
مبارزه بــا کرونا چه تصمیم و چه مصوبه ای 
خواهد داشت. به هرحال طبیعی است که ما 
نمی توانیم تا زمان اعلام این مصوبه منتظر 
بمانیم و آن وقت بخواهیم کارها را به یکباره 
انجام دهیم. سازمان راهداری موظف است 
کارهای مربوط به راه ها از جمله نصب علائم، 
خط کشی و مسائل مربوط به بهسازی جاده ها 
و همچنین بازرسی از مجتمع های رفاهی بین 
راهی، نمازخانه ها و سرویس های بهداشتی را 
در دســتور کار داشته باشــد تا با آمادگی 
حداکثری کار تا اعلام مصوبه پیش برود. به 
همین ترتیب هر تصمیمی که ســتاد ملی 
مبارزه با کرونا بگیرد وزارت راه و شهرسازی 
تابع آن خواهد بود. وی در پاسخ به سوالی در 
خصوص شناسایی نقاط پرحادثه توضیح داد: 
نقاط پر حادثه بر اساس نقاطی که بیشترین 
تعــداد تصادف اتفاق افتاده اســت، معرفی 
می شود و در حقیقا در این نقاط ثبت تصادف 
اتفاق افتاده است که در سراسر کشور 5000 
نقطه معرفی شده که 2500 مورد از اهمیت 

بیشــتری برخوردار بوده اســت. تصادف ها 
براســاس آن هایی که شدت و فوتی داشته، 
دسته بندی شــده اند. بیش از این همه این 
موارد به شکل دستی بود که عوامل و علل آن 
حادثه در گزارش کارشناس ثبت می شد که 
حالا با رونمایی از ســامانه مربوطه که امروز 
انجام گرفت این موارد و شناسایی آن ها برخط 

خواهد بود.
در این زمینه باید به دو شکل به آن توجه 
داشت. اول اینکه با سامانه ای که امروز افتتاح 
شد دیگر به شکل برخط متوجه خواهیم بود 
که کجا و چگونه تصادف رخ داده است و از این 
پس مبنا این سامانه است که کار پراهمیت 

تحلیل و شناسایی عوامل را انجام می دهد.
در این زمینه نکته بعدی این است که 
نقاطی که می توانست دلیل حادثه باشد، کل 
آن ها که در کشور شناسایی شد و 251 مورد 
بود که 200 مورد آن برطرف شــده اســت. 
بخش عمده ای از این مــوارد در جاده های 
روستایی بود که مسیرها به شکل نامتقارن به 

یکدیگر می رسیدند و مابقی در شهرهاست.
تعداد باقی مانده از نقــاط پرحادثه در 
شهرهاست که در آن ها لازم است تقاطع های 
غیرهمســطح بزرگ احداث شــود و برای 

ساخت به 70 تا 80 میلیارد تومان پول نیاز 
اســت. با هماهنگی که با پلیس راهنمایی و 
رانندگی انجام شد قرار است با علائم این نقاط 
ایمن سازی شوند تا بعد با فراهم کردن بودجه 
متناسب به احداث این تقاطع ها اقدام شود. 
در این مورد کار برنامه ریزی آغاز و دردست 
اجرا قرار دارد. وی درخصوص آخرین وضعیت 
قیر و اینکه آیا این مساله حل شده است، گفت: 
مشکل قیر حل نشده است و متاسفانه از وقتی 
که در مورد آن بحث شد قیمت آن 40 درصد 
بالا رفته است. مجموعه وزارت راه و شهرسازی 
با توزیع قیر رایگان مخالف است چون اجازه 
نمی دهد کارها را با برنامه انجام دهیم. قیر هم 
مثل سایر مصالح بوده و دلیلی ندارد در مورد 
آن این همه ماجرا وجود داشته باشد. قطعا اگر 
ما قیر داشته باشیم حداقل 1500 کیلومتر راه 
را می توانیم آســفالت کنیم چون پروژه ها 
معطل بوده و ما بودجه لازم برای خرید آن را 
نداریــم. به گزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت راه و شهر سازی، وی با اشاره 
بــه افتتــاح آزادراه غدیــر در 13 ماه رجب 
همزمان با تولد حضرت علــی )ع( در مورد 
برنامه هــای وزارت راه و شهرســازی برای 
روزهــای ابتدایی ســال جدیــد در بحث 

ایمن سازی مسیرها گفت: این اقدامات وجود 
خواهد داشــت چون مردم از اتوبوس بیشتر 
استفاده می کنند و این یعنی حتما باید یک 
برنامه ریزی داشته باشیم تا در زمان مقرر دچار 
گرفتاری نشویم. قطعا اگر عبور و مرور وسیله 
شخصی را ممنوع کنند مردم با وسایل نقلیه 
عمومی سفر خواهند داشت و این یعنی ناوگان 
باید آماده باشــد، در پروتکلــی که وزارت 
بهداشت برای سازمان هواپیمایی ابلاغ کرده 
است، باید گواهی تست منفی کرونا با اعتبار 
حداکثر 72 ســاعت ارائه شود. به این شکل 
مسافران از کشورهای خارجی می توانند به 
ایران آمده و اگر این تست نباشد نه به آن ها 
بلیت داده شــده و نه اجازه سوار شدن داده 
می شود. از ابتدای آذرماه سفر از 12 کشور از 
جمله انگلیس ممنوع بوده و به هیچ شــکل 
نمی توانند به ایران ســفر کنند و پذیرشی 
نخواهد بــود. در بحث تســت های تقلبی 
شناسایی آن برعهده وزارت بهداشت است که 
آن ها وقتی مسافران می آیند اگر به یک تست 
شک کنند در فرودگاه دوباره تست خواهند 
گرفت. نکته مهم برای مجموعه وزارت راه و 
شهرسازی این است که در مسیرهای داخلی 
چه با اتوبوس و چه با هواپیما و قطار اگر تست 
کرونا مثبت بوده و در سامانه وزارت بهداشت 
ثبت شده باشد به این افراد بلیت فروخته نشده 
و اجازه سوار شدن به آن ها داده نمی شود. این 
پروتکل الزام آور اســت و باید اجرا شــود و با 
کسانی که کوتاهی کنند برخورد خواهد شد، 
در هواپیماها هم همان طور که مصوب شده 
است اگر درصد اشغال بیش از ۶0 درصد باشد 
تخلف به حساب آمده و در این مورد همان طور 
که در جریان هســتید با چندین شــرکت 
هواپیمایی متخلف برخورد شــده اســت. 
برخوردها جدی است و به هیچ  عنوان جای 

چانه زنی ندارد.

www.etebar.net

ــی  ــه مل ــه شناس ــت 57۳27۱ ب ــماره ثب ــه ش ــخ ۱۳99/۱۱/28 ب ــک درتاری ــارس نی ــارت پ ــدود دی تج ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــیس ش تاس
۱۴0098۱8822 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت 
:کلیــه امــور تجــاری و بازرگانــی اعــم از تهیــه ، تولیــد ، انبــار ، بســته بنــدی و توزیــع ، خریــد و فــروش اینترنتــی بصــورت غیــر هرمــی و غیــر 
شــبکه ایــی ، واردات و صــادرات ، حمــل و نقــل درون شــهری کلیــه کالاهــای مجــاز اساســی و غیــر اساســی ، صنعتــی ، معدنــی ، تجــاری و غیــر 
تجــاری ، کشــاورزی ، غــذا و دارو ، پزشــکی ، آرایشــی و بهداشــتی ، اخــذ کارت بازرگانــی و حــق العمــل کاری ، ترخیــص کالا از گمــرکات داخلــی و 
خارجــی و بیــن المللــی ، مناطــق آزاد و ویــژه اقتصــادی ، گشــایش حســاب ، اعتبــارات اســنادی ، اخــذ انــواع وام و تســهیلات ، عقــود اســلامی ، 
اعتبــارت ریالــی و ارزی ، انــواع ضمانتنامــه هــا و حوالجــات و بــروات ، فاینانــس ، ریفاینانــس ، یوزانــس نــزد بانکهــا ، موسســات مالــی و اعتبــاری 
، شــرکتهای داخلــی و خارجــی ، تحقیقــات و نــوآوری در زمینــه فنــاوری هــای نویــن ، انتقــال فنــاوری از خــارج بــه داخــل کشــور ، بنیانگــذاری 
و مشــارکت در اســتارت آپ هــا ) نوپــا - کمــک نــوآور ( ، اعطــا و اخــذ نمایندگــی داخلــی و خارجــی ، گشــایش دفتــر و شــعب داخلــی و خارجــی 
ــات  ــه مناقص ــرکت در کلی ــل کاری ، ش ــق العم ــی و ح ــی ، دلال ــی و خارج ــی داخل ــنل و بازاریاب ــتخدام پرس ــادی ، اس ــژه اقتص ــق آزاد و وی ، مناط
ــی و شــرکت در ســمینار هــا ، نمایشــگاه هــا و کلیــه رویدادهــای داخلــی و  ــدات خصوصــی و دولتــی در داخــل و خــارج از کشــور ، برپای و مزای
ــی.  ــن الملل ــی و بی ــی و خارج ــی داخل ــی و حقوق ــخاص حقیق ــا اش ــرارداد ب ــاد ق ــادی ، انعق ــژه اقتص ــق آزاد و وی ــی ، مناط ــن الملل ــی و بی خارج
درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران 
، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه امــام خمینــی ، خیابــان شــهید حســن مظفــری ، بلــوار معلــم ، پــلاک ۴۳9 ، ســاختمان 
اداری تجــاری مرواریــد ، طبقــه اول ، واحــد ۱0۱ کدپســتی ۱۳7۴6۱۴۱90 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ ۱,000,000 ریــال نقــدی 
ــده ۱0000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای  ــه شــماره ملــی 00۱8۱۱6027 دارن میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای علیرضــا رســول زاده ب
بهــزاد رســول زاده بــه شــماره ملــی 0072۴2706۱ دارنــده 990000 ریــال ســهم الشــرکه مدیــر عامــل آقــای بهــزاد رســول زاده بــه شــماره ملــی 
0072۴2706۱ و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، 
ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری باامضــاء مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت 
معتبــر مــی باشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه روزنامــه کثیــر الانتشــار اعتبــار جهــت درج آگهــی هــای شــرکت تعییــن گردیــد. 
ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱09779۱(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی تانــا انــرژی بیــن الملــل شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳86۴66 و شناســه ملــی ۱0۳20۳7۳2۱5 
ــی  ــد مل ــا ک ــولیها ب ــی رس ــن حاج ــای امی ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ ۱۳99/08/05 تصمیم ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ب
۱286۴8۴۴۳۱ بــه عنــوان عضــو هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل بــه نمایندگــی از شــرکت مدیریــت تانــا انــرژی و آقــای موســی رفــان بــا کــد ملــی 
2۳7۱805556 بــه عنــوان نائــب رئیــس هیئــت مدیــره وآقــای بهــزاد اصــلاح چــی بــا کــد ملــی 0056۴60۱20 بــه عنــوان رئیــس هیئــت مدیــره 
ــا  ــا امضــای مدیرعامــل و یکــی از اعضــای هیئــت مدیــره و در غیــاب مدیرعامــل ب ــد کلیــه اوراق و اســناد تعهــدآور شــرکت ب انتخــاب گردیدن
امضــای دو عضــو هیئــت مدیــره و مهــر شــرکت معتبــر خواهــد بــود. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )۱097827(

آگهــی تغییــرات شــرکت بــن افــزار بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 98257 و شناســه ملــی ۱08605۳8786 بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱0/20 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مــواردی بــه موضــوع شــرکت الحــاق و موضــوع شــرکت بــه شــرح 
ذیــل تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد: طراحــی و ســاخت و تولیــد قطعــات بــرق صنعتــی و تاسیســات ارائــه خدمــات 
آزمایشــگاهی خریــد ، فــروش ، واردات و صــادرات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی افتتــاح هرگونــه حســاب بانکــی نــزد کلیــه بانکهــا و موسســات 
ــی و  ــه بانکهــا و موسســات مال ــه ازکلی ــت نام ــواع ضمان ــی و ان ــاری مجــاز داخــل و خــارج از کشــور اخــذوام و تســهیلات ارزی و ریال ــی و اعتب مال
اعتبــاری مجــاز داخــل و خــارج از کشــور گشــایش اعتبــارات اســنادی و ارزی بــرای شــرکت نــزد بانکهــا ایجــاد شــعب و دفاتــر نمایندگــی در زمینــه 
موضــوع فعالیــت شــرکت در داخــل و خــارج از کشــور ترخیــص کالا از کلیــه گمــرکات کشــور تامیــن نیــروی انســانی مــورد نیــاز شــرکت انعقــاد 
قــرارداد بــا کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی اعــم ازدولتــی و خصوصــی )در صــورت ضــرورت قانونــی انجــام موضوعــات پــس از اخــذ مجــوز هــای 

لازم( ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱097828(

ــا  ــیا ب ــیمی آس ــاس ش ــی الم ــی بازرگان ــرکت مهندس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــی ۱0۱02۴۱68۱5  ــه مل ــت ۱99896 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح مس
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ب
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــدی نجابت ــد : مه ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ۱۳99/۱۱/۱۴ تصمیم
00567۴885۱ بــه ســمت مدیــر عامــل و رئیــس هیئــت مدیــره و فاطمــه رئیســی 
بــه شــماره ملــی 0۳2۱80858۴ ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره بــرای مــدت 
ــرکت  ــدآور ش ــادار و تعه ــناد و اوراق به ــه اس ــد. کلی ــاب گردیدن ــدود انتخ نامح
ــا امضــاء آقــای  ــروات ،قراردادهــا و عقــود اســلامی ب از قبیــل چــک ، ســفته ،ب
ــت  ــازمان ثب ــد. س ــی باش ــر م ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــی هم ــدی نجابت مه
ــران  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش اس

)۱097826(

آگهــی تغییــرات شــرکت ســخاروش بــا مســئولیت 
ــی  ــه مل ــت ۱006۱8 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
ــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره  ۱0۱0۱۴۴5905 ب
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ ۱۳99/۱۱/07 تصمیم م
محمدجــواد ســخائی بــه شــماره ملــی 20020۳7۱۴0 بــه 
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره محمدکاظــم ســخائی بــه 
ــس  ــب رئی ــمت نائ ــه س ــی 2002۴9۴0۴5 ب ــماره مل ش
هیئــت مدیــره عبدالرحیــم رحیمــی بــه شــماره 
ــر عامــل انتخــاب  ــه ســمت مدی ملــی ۴59۱086852 ب
ــا  ــاءدار ب ــدارک و اوراق به ــناد و م ــه اس ــد کلی گردیدن
امضــاء مشــترک 2 نفــر از ۳ نفــر اعضــای هیئــت مدیره 
ــد  ــی باش ــر م ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــا هم متفق
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت 

ــران )۱097829( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ه

ــه اســتناد صورتجلســه  ــه شــماره ثبــت ۴۱8۱58 و شناســه ملــی ۱0۳20692776 ب آگهــی تغییــرات شــرکت آســا اونیــک ســهامی خــاص ب
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/0۴/08 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : بهــاره فتــاح کــد ملــی 0062508۳۱8 - هومــن 
ــای  ــوان اعض ــه عن ــی 005۴98۱662 ب ــی کدمل ــان مومن ــدا ترکم ــی 2۱6۱896687 و لی ــی کدمل ــا مردان ــی 005۴99۱۴۱2 - نیم ــد مل ــزی ک مهری
هیئــت مدیــره بــرای مــدت دو ســال انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )۱097825( ته

دموراژ کالا در بنادر ایران به صفر رسید

محمود محمودزاده معاون مسکن و امور ساختمان وزیر راه 
و شهرسازی با بیان اینکه در حال حاضر نمی توان فرمولی برای 
تعیین قیمت مسکن ملی برای استان ها و شهرهای مختلف 
داشت، گفت: عددی را اعلام نمی کنیم تا ذهنیتی برای مردم 
ایجاد نشــود اما مطمئن شوند که قیمت مسکن ملی کمتر از 
قیمت واحدهای شخصی ساز با شرایط یکسان خواهد بود.به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی راه شهر سازی وی درباره 
تعیین تکلیف قیمت مسکن ملی برای متقاضیان با توجه به 
تجربه افزایش قیمت چندین باره مسکن مهر اظهار داشت: در 
ابتدا باید به این موضوع توجه داشــته باشیم که اگر می  گوییم 
مسکن مهر در برخی از شهرهای جدید از جمله پردیس چند 
بار دچار افزایش قیمت شد و تأخیر در ساخت و تحویل داشت 
باید به این نکته توجه شــود که تعدادی از واحدها اواخر سال 
گذشته شروع به ساخت کرده اند.او با بیان اینکه نکته مهم دقت 
در ایجاد تعهد و ثبت نام است، ادامه داد: بسیاری از پروژه های 
مسکن مهر در همان سنواتی که پیش بینی شده بود، تحویل 

شدند که افزایشی در قیمت این واحدها ایجاد نشد و پروژه هایی 
مانند مسکن مهر پردیس که دچار افزایش قیمت شدند، بسیار 
محدود بودند.او با اشــاره به دلایل تأخیر در ســاخت برخی از 
پروژه های مسکن مهر، گفت: تأخیر در اجرای این پروژه چند 
دلیل دارد. اول اینکه برخی از پروژه ها تأخیر در شروع ساخت به 
دلیل نبود زمین کافی داشتند و ثبت نام بیشتری صورت گرفته 
بود. از این رو چند سال طول کشید که زمینی رفع معارض شود 
و برای اجرا آماده سازی های لازم در آن زمین صورت گیرد. دلیل 
دیگر هم این بود که برخی از پروژه ها به مسائل حقوقی برخوردند.

وی با اشاره به باقیمانده های مسکن مهر، گفت: طبق آخرین 
گزارش ارائه شده حدود 40 هزار واحد مسکن مهر باقی مانده 
که در شرف تکمیل است و بزودی حدود 35 هزار واحد مسکن 
مهر افتتاح می شود. وزارت راه و شهرسازی با پایین ترین عددی 
که در ســطح کشــور ممکن بوده برای اجرای مسکن مهر به 
جمع بندی رسیده و آن را ابلاغ کرده که البته نظر سازندگان این 
است که باید به این عدد اضافه شود اما به وکالت از مردم نهایت 

تلاش مان را می کنیم، قیمت تمام شــده بــرای متقاضیان 
پایین ترین عدد ممکن باشد.اما می دانیم که سازنده باید مصالح 
را با قیمت روز بازار خریداری کند و قرار نیست هیچ یک از مصالح 
و خدمات متفاوت از قیمت بازار در این پروژه عرضه و استفاده 
شود. به همین دلیل از روز اول قرار شد که تحویل مسکن ملی 

براساس قیمت تمام شده باشد.

مسکن ملی، قیمت ثابت ندارد

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

بانک پاسارگاد در بیست و سومین دوره انتخابات شرکت های 
برتر ایران از سوی سازمان مدیریت صنعتی موفق به کسب رتبه 
نخست، در شاخص بهره وری کل عوامل، در بین شرکت های گروه 
بانک ها و مؤسسات اعتباری گردید. در این مراسم براساس 32 
شاخص کمی، از شرکت های برتر در 10 گروه صنعتی تجلیل به 
عمل آمد.بانک پاسارگاد ضمن کسب رتبه نخست در شاخص 

بهره وری کل، موفق به کسب رتبه 11 در بین100 شرکت برتر 
ایران شــد.گفتنی است در رتبه بندی شــرکت های برتر ایران 
شاخص هایی همچون »اندازه و رشــد شرکت«، »سودآوری و 
عملکــرد«، »بهــره وری کل«، »صــادرات«، »نقدینگــی«، 
 »شــاخص های بدهــی« و »شــاخص های بــازار« در نظــر 

گرفته می شوند.

در رتبه بندی ۱00 شرکت برتر 
ایران؛ بانک پاسارگاد، در 
شاخص بهره وری کل رتبه 
نخست را کسب کرد



به گزارش اداره کل کتابخانه های عمومی، آیین رونمایی از دو عنوان کتاب »نغمه های بی ادعا« مجموعه اشعار علی رضایی نراقی و »نقش نراقی ها در انقلاب اسلامی ایران به روایت تصویر« گردآوری 
محمد عضایی و حسین عضایی با حضور حجت الاسلام علیرضا سلیمی، نماینده مجلس شورای اسلامی؛ مهدی ثامنی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان مرکزی؛ وحید براتی زاده، فرماندار شهرستان 
دلیجان؛ حجت الاسلام نورالله محمدی، امام جمعه شهر نراق؛ بهرام فدایی، بخشدار مرکزی؛ سرهنگ پاسدار مهدی نباتی، فرمانده سپاه پاسداران ناحیه دلیجان؛ حمید صادقی، رئیس اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی؛ حسن امین زاده، شهردار شهر نراق؛ سید مسعود موسوی، رئیس شورای اسلامی شهر نراق؛ احمد ابوالحسنی، رئیس اتحادیه چاپخانه داران استان تهران؛ محمد حسنی، دانشیار و رئیس 
پژوهشکده برنامه ریزی درسی پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش و جمعی از مسئولین و فرهیختگان و چهره های برجسته شهرستان دلیجان و شهر نراق در محل اقامتگاه نخجیر نراق برگزار شد. 
در این برنامه مهدی ثامنی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان ضمن تبریک ایام پیروزی انقلاب اسلامی به اهمیت برگزاری آیین های رونمایی کتاب به منظور ترویج و معرفی آثار نویسندگان و محققان 
بومی پرداخت و در زمینه حمایت از نشر پژوهش ها و مطالعات محققین قول مساعد داد. در ادامه نیز حجت الاسلام سلیمی، اقدامات نهاد کتابخانه های عمومی را جهت انگیزه بخشی به نویسندگان 

ارزشمند خواند و به لزوم حمایت مجلس از افزایش بودجه نهاد کتابخانه های عمومی کشور در جهت رسیدن به اهداف متعالی فرهنگی کتابخانه های عمومی به عنوان پایگاه دانش افزایی اشاره کرد.

برگزاری
آیینرونمایی
از۲عنوانکتاب
درشهرنراق


خبر
رئیس کانون بازنشستگان :

تفاوت زیادی میان حقوق بازنشستگان 
کشوری و لشکری با تأمین اجتماعی 

وجود دارد

رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان تهران با 
اشاره به این که تفاوت زیادی میان حقوق بازنشستگان کشوری 
و لشکری با تأمین اجتماعی وجود دارد، گفت: برای بازنشستگان 
کشوری سال گذشته دو بار همسان سازی  حقوق انجام شد و 
بیش از 50درصد پایه حقوقشان افزایش پیدا کرد در حالی که 

این اتفاق برای بازنشستگان تأمین اجتماعی رخ نداد.
علی دهقان کیا به مهر گفت: انتظار داریم دستمزدهای 
سال آینده این فاصله را جبران   و  اعتبار لازم برای همسان سازی 
مجدد حقوق بازنشستگان به تأمین اجتماعی اختصاص پیدا 
کند. وی با اشاره به این که بازنشستگان به شدت تحت فشارند، 
گفت: هر روز بازنشســتگان زیادی به ما مراجعه می کنند و 
خواستار رسیدگی به وضع معیشتی و دستمزدشان هستند. ما 
هم به دنبال مذاکرات لازم برای افزایش حقوق و جبران فاصله 
میان دستمزدهای صندوق های مختلف بازنشستگی هستیم 
تا شاید بتوانیم کمی از مشکلات بازنشستگان را کاهش دهیم.

رئیس کانون بازنشستگان تأمین اجتماعی استان تهران با 
بیان این که در حال حاضر شرایط برای زندگی بازنشستگان 
تأمین اجتماعی بسیار سخت شده است گفت: درصد بالایی از 
این قشر حداقل بگیر و مستأجر هستند و این افراد فقط به زنده 

بودن فکر می کنند، نه زندگی کردن.
وی با تاکید بر ضرورت اصلاح اعتبارات تامین اجتماعی 
در بودجه 1400 گفت: اگر به میزان 50تا ۶0هزار میلیارد تومان 
به اعتبارات در نظر گرفته شده برای تامین اجتماعی در بودجه 
1400 اضافه نشود نمی توانیم از عهده هزینه های سازمان در 
بخش های مختلف بر بیاییم. دهقان کیا با اشاره به چندین نوبت 
نامه نگاری با رئیس سازمان برنامه و بودجه و معاون اول رئیس 
جمهوری گفت: چنانچه اعتبار لازم برای سال آینده اختصاص 
داده نشود، تعادل میان منابع مصارف سازمان از بین می رود و 
سازمان دچار مشکلات زیادی می شود.اما اگر ۹0هزار میلیارد 
تومان به تأمین اجتماعی اختصاص داده شــود بخشی از این 
اعتبار برای همسان ســازی و بخشی هم برای مصارف دیگر 
سرمایه گذاری خواهد شد. دهقان کیا با اشاره به این که سال 
جاری 17هزار میلیارد تومان برای متناســب سازی حقوق 
بازنشستگان هزینه شد گفت: سال آینده هم باید 30تا 35درصد 
بیشتر از این مبلغ هزینه کنیم .در مجموع حدود 2۶تا 27هزار 
میلیارد تومان نیاز داریم و این در صورتی اســت که نخواهیم 
متناسب سازی جدیدی انجام دهیم. وی افزود: از سازمان برنامه 
و بودجه انتظار داریم علاوه بر متناسب سازی، بخشی از بدهی 
تأمین اجتماعی را هــم پرداخت کند و حداقل بدهی جاری 
ماهیانه 3هزار و 500میلیارد تومان تأمین اجتماعی را در بودجه 
1400در نظر بگیرد.رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی 
اســتان تهران درباره تعیین حداقل حقوق هم گفت: در سال 
جاری ســقف حقوق حداقل بگیران با 30سابقه 2میلیون و 
800هزار تومان تعیین شد، در حالی که خود مسئولان حداقل 
هزینه خانوار را ۹الی 10میلیون تومان اعلام کرده اند. وی افزود: 
انتظار داریم برای سال 1400هم بر اساس همان فرمول سبد 
هزینه خانوار که در ســال ۹۹تعیین شد و مورد موافقت قرار 
گرفت سبد هزینه خانوار بازنشستگان تعیین شود. به گفته وی، 
ســال گذشته سبد هزینه خانوار 4میلیون و ۹4۶هزار تومان 
 تعیین شــد که پیش بینی می شــود به بیــش از 8میلیون

 تومان برسد.

خبر

تمکین از قانون لازمه زندگی اجتماعی است

 خسارت ناشی از مصرف دخانیات 
بیش از 13۰هزار میلیارد تومان در سال

سرتیپ پاسدار حسین رحیمی
قانون در اصل لغتی، کلمه ای یونانی است که ترجمه آن به 
معنای خط کش است و در زبان های دیگر آن را شریعت، قاعده 
و نمونه ترجمه کرده اند که همه این ها نشان دهنده ملاک و معیار 
بودن قانون در همه فرهنگ های ملل دنیا می باشد و نشان دهنده 
این اســت که همه مردم دنیا از دیر باز بر قانون و قاعده خاصی 
مقید بوده اند که به طور حتم فارغ از بد یا خوب بودن ماهیت آن 
می توان اذعان داشــت که همواره داشتن یک قانون هر چند 
ابتدایی، بهتر از بی قانونی است؛ لذا می توان اذعان داشت که اگر 
همه مردم و گروه ها و طیف های مختلف اجتماعی خود را مقید 
به انجام و اجرای قانون بدانند به طور حتم شاهد رشد و پیشرفت 
و از طرف دیگر کاهش نزاع، درگیری، تنش، خودکامگی و در 
یک کلمه بی قانونی خواهیم بود؛ چراکه قانون، راه و مسیر را به 
ما نشــان می دهد و اگر از قانون که مبنا و پایه و اساس زندگی 
اجتماعی محسوب می شــود، تبعیت کنیم دیگر به واسطه 
خودکامگی و خود بینی و اظهار نظر های شخصی دچار مشکلات 
مختلف نخواهیم شــد. به عنوان مثــال در حوزه راهنمایی و 
رانندگی اگر همه رانندگان وسایط نقلیه خود را موظف به انجام 
دقیق قوانین راهنمایی و رانندگی بدانند؛ شــکی نیست که 
تصادفات رانندگی، گره های کور ترافیکی و آلودگی های صوتی 
به طور چشمگیری کاهش پیدا می کنند و همچنین است که 
اگر در سایر حوزه های فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی 
نیز همه خود را مقید به اجرای قانون بدانند به طور حتم شاهد 
بهتر شدن شرایط و موقعیت های پیش رو خواهیم بود. قانون، 
باید فصل الخطاب باشــد، یعنی اینکه قانون هر کشــوری در 
حقیقت مبنا، معیار، میزان و خط کش آن کشور است و مردم آن 
کشور باید خود را مقید به اجرای دقیق آن بدانند هر چند که در 
این میان هستند کسانی که در صدد دور زدن قانون هستند که 
اینان در واقع موجب معیوب شدن چرخه اجرای قانون هستند 
که باید با اینگونه اشخاص قانون گریز برابر ضوابط قانونی برخورد 
شود. آنچه مسلم است برای تمامی امور قانون خاصی وجود دارد.

علی اصغر باقرزاده رئیس کمیته بهداشت و درمان کمیسیون 
تلفیق مجلس با بیان اینکه سلامت مردم و توسعه کشور قربانی 
منافع صنعت دخانیات شده است گفت: صنعت دخانیات باید 
خودش را با سیاست های مالیاتی منطبق کند، به رغم اینکه در 
طبقه بندی کشــورهای جهان در اجرای کنوانســیون کنترل 
دخانیات جزو کشورهای پیشرو هستیم ولی در اجرای این راهبرد 
کلیدی، سال هاســت کــه کارت قرمز دریافت کــرده و جزو 
کشورهای ضعیف جهان قرار گرفته ایم، امیدواریم در بازگشت 
مجدد لایحــه بودجه، به بخش مالیات بر دخانیات نه به عنوان 
منبع درآمدی دولت بلکه ابزاری برای پیشــگیری از شــروع 
استعمال دخانیات در جوانان و حفظ سلامت عمومی توجه ویژه 
شــود. این در حالیست که تاکنون مالیات های وضع شده روی 
محصولات دخانی تاثیری بر کاهش مصرف آن نداشــته است، 
مالیات بر دخانیات می تواند بخشی از هزینه های تحمیل شده 
این تجارت پرسود را جبران کند. بخشی از درآمد حاصل از این 
صنعت مضر باید برای پیشــگیری از افزایش مصرف آن، درمان 
بیماری های مرتبط و اجرای راهبردهای کاهش عرضه و تقاضا 

صرف شود. 
بنابراین در مرحله بعدی تصمیم گیری در لایحه بودجه امید 
اســت، شــاهد تصمیمات مغایر با قانون مبــارزه با دخانیات و 
کنوانسیون جهانی کنترل دخانیات نباشیم،  خسارت ناشی از 
مصرف دخانیات بیش از 130هزار میلیارد تومان و هزینه مصرف 
آن در بخش سلامت بیش از 40 هزار میلیارد تومان برآورد شده 
است، این در حالی است که با کاهش مصرف دخانیات می توان 
بخشی از هزینه های درمانی و سایر هزینه هایی که به بخش های 
اقتصادی تحمیل می شود را کاهش داد. سالانه بیش از ۶0 هزار 
نفر در کشــور در اثر اســتعمال دخانیات جان خود را از دست 
می دهند و روند رو به رشــد مصرف دخانیات در بین نوجوانان، 
جوانان و زنان به عنوان یکی از نگرانی های ویژه در سال های آتی 
مطرح می باشــد. مطالعات جهانی نشــان داده افزایش مالیات 
دخانیات موجب کاهش قاچاق، افزایش درآمد دولت و کاهش 
مصرف می شود. شرکت های دخانی همواره با بزرگ نمایی میزان 
قاچاق، مانع افزایش مالیات شــده اند. این صنایع باید خسارت 
سال ها فرار مالیاتی را نیز بدهند. سازمان های نظارتی همچنین 
باید ورود کنند و مسئولینی که موجب از دست رفتن حقوق دولت 
شــده اند را مواخذه کنند. صنعت دخانیــات باید خودش را با 
سیاست های مالیاتی منطبق کند و مخالفت صنعت با افزایش 
مالیــات، تعرض به حقوق ســلامت مردم و افرادی اســت که 
مصرف کننده این محصولات نیســتند. این درحالی است که 
علیرغم خصوصی شدن شرکت دخانیات از سال 13۹1، همواره 
تعرفه و عوارض تولیدات این شرکت از شرکت های رقیب با بهانه 

حمایت از تولید داخل، پایین تر وضع شده است./ وبدا

یادداشت-۱
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هفته نامه اقتصادی ایران

 کنگره بین المللی »تاثیر انقلاب اسلامی 
ایران بر ادبیات پایداری کشور های منطقه« به 

میزبانی استان اردبیل برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان اردبیل، کنگره بین المللی 
»تأثیر انقلاب اسلامی ایران بر ادبیات پایداری 
کشورهای منطقه« با حضور مجازی علیرضا 
مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور و اندیشمندان و نویسندگانی از کشور 

های محتلف جهان برگزار شد. 
علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور در این مراسم طی سخنانی 
گفت: انقلاب اسلامی به رهبری حضرت امام 
خمینی )ره( از زمان پیــروزی و بعد از آن در 
مقاطع مختلف از جمله در دوران دفاع مقدس 
و در زمان مبارزه با داعش، تأثیرات چند جانبه، 
عمیق و گسترده ای بر دیگر کشور ها از جمله 
کشور های مسلمان و منطقه داشته است، این 
تأثیرات در کشور های مختلف علاوه بر انقلاب 
اسلامی، مبتنی بر زمینه های مشترک و متعدد 
بوده و درآن کشــور ها، زبان فارسی و فرهنگ 
انقلاب اسلامی به طور جدی مورد توجه قرار 
گرفته است، علاوه بر این کشورها، کشور هایی 
که جمعیــت قابل توجهی مســلمان در آن 
کشــورها وجود دارد، مثل منطقه کشمیر در 
هندوســتان، بنگلادش و قفقــاز از قیام امام 

خمینی )ره( و انقلاب اسلامی ایران الهام گرفته 
اند،تأثیرات انقلاب اســلامی در کشور های 
مختلف مورد توجه و مطالعه اندیشــمندان و 
 نویســندگان متعدد قــرار گرفته اســت و 
 کتــاب های متعددی در این زمینه منتشــر 

شده است.
وی به چهار کتاب منتشــر شده در این 
خصوص اشــاره کرد و گفت:  کتاب »انقلاب 
اســلامی و بازتاب جهانــی آن« اثر، جان. ال 
اسپوزیتو؛ کتاب »انقلاب اسلامی و جنبش های 
معاصر« اثر حمزه عطایی؛ کتاب »بازتاب جهانی 
انقلاب اسلامی« اثر منوچهر محمدی و کتاب 
»تاثیــرات انقلاب اســلامی بر کشــور های 
اسلامی« اثر محمد باقر حکمت زاده از جمله 

آثاری هستند که در این زمینه منتشر شده اند، 
عزت نفس و حس اعتبار مســلمانان؛ عدالت 
طلبی، مبارزه با استعمار و استکبار و استبداد؛ 
توجه به وحدت مسلمانان و اتحاد جهان اسلام؛ 
احیــای امید به نتیجه بخش بودن مقاومت و 
مبارزه در برابر مستکبران؛ مطرح شدن اسلام 
به عنوان راهی نو برای اداره جوامع با توجه به 
شکست مدل های مارکسیســتی و لیبرال 
دمکراسی در جهان؛ مطرح شدن جهان اسلام 
و مکتب اســلام به عنوان قدرت تأثیرگذار در 
جهان و منطقه را از زمینه های تأثیرگذار انقلاب 
اســلامی بر سایر کشورها اســت.  مختارپور 
سخنان پایانی خود را به قرائت بیتی از رستم 
وهاب نیا، از شاعران تاجیکستان، »چو از قلمرو 

مهرم سفیر خورشیدم ،تو از کجائی و من از کجا 
نخواهــم گفت« و بیتی از اقبــال لاهوری، از 
اندیشمندان ایرانی، »اهل حق را حجت و دعوی 
یکی است ، خیمه های ما جدا دل ها یکی است« 
به پایان برد. در ادامه این برنامه بین المللی پروانه 
رضا قلیزاده طی ســخنانی گفت: کنگره بین 
المللی »تأثیر انقلاب اسلامی ایران بر ادبیات 
پایداری کشورهای منطقه« با تدبیر محفل ادبی 
شمس عطار اردبیلی و مشارکت دستگاه های 
مختلف از جمله دانشگاه محقق اردبیلی، حوزه 
هنری، انجمن ترویج زیان و ادبیات فارســی، 
مرکز پژوهش های فرهنگی آذربایجان و دفتر 
امور اجتماعی و فرهنگی استانداری اردبیل، در 

روزهای 1۹، 20 و 21 بهمن برگزار می شود.
محفل ادبی شمس عطار اردبیل، وظیفه 
خود می داند تا در مسیر روشنگری قرار گرفته 
و نسل های جدید را با ابعاد انقلاب اسلامی ایران 

و ضرورت حفظ و حمایت از آن آشنا کند.
گفتنی است، در این برنامه، نجدت شاهین 
از آلمان؛ قوربان جبرئیلاز کشــور جمهوری 
آذربایجان؛ علی شهودی از تبریز؛ علی کران از 
کشــور ترکیه؛ بهروز صراطــی از جمهوری 
آذربایجان؛ گول بالا فنایی از کشور جمهوری 
آذربایجان ضمن ارائه دیدگاه ها و بیان تاثیرات 
انقلاب اســلامی در آن کشــور ها، به قرائت 

اشعاری درباره انقلاب اسلامی پرداختند.

هوتن والــی نژاد، معاون اداری و مالی نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور و مهدی رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها و 
ترویج کتابخوانی و در سفری یک روزه به استان خراسان شمالی، 
با هدف بررسی وضعیت کتابخانه مرکزی شیروان از این کتابخانه 
بازدید و جهت تعیین تکلیف و بهره برداری از این کتابخانه در 

جلسه شورای اداری شهرستان شیروان شرکت کردند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
خراسان شمالی، هوتن والی نژاد، معاون اداری و مالی؛ مهدی 
رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی؛ هادی  
امیری، مدیر کل امور عمرانی؛ اصغر گودرزی، مدیرکل توسعه 
کتابخانه ها و مشارکت ها نهاد کتابخانه های عمومی کشور در 
سفری یک روزه به استان  خراسان شمالی  به همراه  علی محمد 
جهانــی، مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان؛ شــاهرخ 
شاهرخی، شهردار شیروان؛ نجفعلی روشن، رئیس شورای شهر 
شیروان  و دیگر مسئولین این شهر  با هدف بررسی وضعیت و 
تسریع در عملیات عمرانی از پروژه کتابخانه مرکزی شیروان 

بازدید کردند.
علی محمد جهانی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
در ابتدای بازدید از کتابخانه مرکزی شــیروان ضمن معرفی 
بخش های مختلف گفت: شــهرداری شیروان کار ساخت این 
کتابخانه را  از ســال 13۹0 در زمینی به مساحت 2500 متر 
مربع با زیربنای 2750 مترمربع شروع کرده که متاسفانه بعد از 
تغییر چندین پیمانکار توسط شهرداری این پروژه هم اکنون 
متوقف شده است که امیدواریم  با درایت معاونین نهاد و حمایت 
های همیشگی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور  قفل 
این کتابخانه باز شود و ما شــاهد برگ زرینی دیگر در استان 
خراسان شمالی، گنجینه فرهنگ ها؛ بعد از افتتاح کتابخانه های 
مرکزی بجنورد، آشخانه، اسفراین این بار در  شهرستان شیروان 

باشیم.
 همچنین هوتــن والی نژاد، معــاون اداری و مالی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در این بازدید تصریح کرد: تا کنون 
بیست و چهار میلیارد ریال از محل اعتبارات سفر رهبری، دوازده 

میلیارد ریال  از محل بودجه نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
و شش میلیارد و پانصد میلیون ریال نیز از محل  اعتبارات تملک 
استانی برای این کتابخانه هزینه شده است. متأسفانه معاون 
عمرانی شــهرداری شیروان  امروز از  بدهی پروژه  به پیمانکار  
خبرداد که ما تا امروز  از این موضوع بی خبر بودیم. علی ایحال 
ما برای کمک به  اتمام و تعیین تکلیف  این پروژه به شــیروان 
آمدیم و امیدواریم با همکاری مسئولین این شهرستان نتیجه 
رضایت بخش حاصل شود و امید به خدا شاهد بهره برداری از 

فاز اول این کتابخانه قبل از سال جدید باشیم.
والی نژاد بر  اهتمام نهاد کتابخانه های عمومی کشور  مبنی 
بر تکمیل و بهره برداری از پروژه های نیمه تمام کتابخانه ای در 
کشــور تاکید کرد و گفت: با توجه به اینکه نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور  اصولا یک نهاد بهره بردار است و در کارهای 
عمرانی ورود نمی کند و تجهیز کتابخانه ها را برعهده دارد، ولی 
برای به ثمر رســیدن  این پروژه و اتمام و بهــره برداری از آن 
همــکاری لازم را با مجری کنونی طرح و تحویل و تکمیل آن 
انجام خواهد داد.  مهدی رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها و 
ترویج کتابخوانی کشور نیز در این بازدید با اشاره به جانمایی 
خوب  ساختمان کتابخانه و همچنین نقشه مناسب کتابخانه با 
رعایت استانداردهای کتابخانه ای، گفت: تمام تلاشمان مبنی 
براتمام این کتابخانه و بهره برداری از آن است که امیدواریم با 
همکاری و تعامل با مســئولان شیروان این مهم اتفاق بیفتد و 
شاهد حضور یک پایگاه فرهنگی- اجتماعی ارزشمند در دل 

این مجموعه تفریحی، ورزشی  برای عموم شهروندان شیروانی 
باشیم.  رمضانی در نشست شورای اداری شهرستان شیروان که 
پس از اتمام بازدید از کتابخانه در محل فرمانداری این شهرستان  
برگزار شد، عنوان کرد: پیرو جلسه دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور با وزیر کشور مبنی بر تســریع و اتمام پروژه 
کتابخانه مرکزی شیروان به این استان سفر کردیم و  ان شاء الله 
این جلسه شروعی برای راه اندازی و افتتاح این کتابخانه باشد.

وی افزود: با تعامل و رایزنی فرمانداری شهرستان با دستگاه 
های خدمت رسان و بین بخشی می توان جهت تکمیل و تسریع 
در نصب انشعابات و فضاسازی کتابخانه اقدام کرد که مشابه این 
کار  را استان های دیگر در تعامل با نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و در راســتای بهره برداری از پروژه های کتابخانه ای 

اعتلای فرهنگ کتاب و کتابخانه ای  داشتند.
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی همچنین 
نامگذاری یکی از میادین یا خیابان های شهر شیروان را به نام 
کتاب یا کتابخانه در این جلسه پیشنهاد داد و  خاطرنشان کرد: 
در تمام شهرهایی که کتابخانه مرکزی در آنها  افتتاح شده این 
اتفاق  افتاده است. گفتنی است؛ در ابتدای این سفر یکروزه از 
کتابخانــه مرکزی بجنورد نیز توســط معاونین و مدیران کل 
ستادی نهاد کتابخانه های عمومی کشور بازدید به عمل آمد و 
مهدی رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور با کتابداران این کتابخانه دیدار 

و گفتگو کرد.

بازتاب آثار انقلاب اسلامی ایران در کتاب های نویسندگان 
کشورهای مسلمان

بازدید معاونان نهاد کتابخانه های عمومی کشور از پروژه کتابخانه مرکزی شیروان

نشست »راویان بالندگی« با تجلیل از محمدعلی مجاهدی در استان قم برگزار شد؛

کیست این مردی که رو در روی دنیا ایستاده
نشســت »راویــان بالندگی« بــه میزبانــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان قم با تجلیل از استاد محمدعلی 
مجاهدی، شاعر پیشکسوت آیینی و سیدمحمدجواد شرافت، 

شاعر جوان انقلابی برگزار شد.
بازتعریف نقش نهاد به عنوان یک پایگاه فرهنگی و 

اجتماعی
مهدی توکلیان، مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل 
نهاد با تبریک به مناسبت سالروز میلاد امام محمد باقر)ع( طی 
سخنانی گفت: بسیار خوشحالم که امروز در برنامه ای حضور 
دارم که استاد محمدعلی مجاهدی متخلص به پروانه حضور 
دارند؛ شخصی که به واسطه ارتباط نزدیک با پدر بنده نقش 
پررنگی در خاطرات کودکی، نوجوانی، جوانی من داشته اند. 
همچنین حضور شاعر جوان جناب آقای شرافت که از دوستان 
20 ساله بنده هستند را نیز مغتنم می دانم؛ آشنایی من با ایشان 
به سال 7۹ یعنی زمانی که به عنوان سردبیر ماهنامه خیمه 
فعالیت می کردم، برمی گردد؛زمانی که آقای شرافت به همراه 
دوســتان دیگر بخش ادبیات آیینی این نشــریه را راهبری 
می کردند.وی برگزاری برنامــه »راویان بالندگی« را یکی از 

افتخارات محافل ادبی نهاد کتابخانه های عمومی کشور در 
حوزه ادبیات کشور دانست و گفت: روایت بالندگی شعر انقلاب 
و آیینی بواسطه تقدیر و تجلیل از شاعران و پیشکسوتانی که 
در سالیان گذشته به سرایش اشعار آیینی و انقلابی روی آوردند، 
اقدام ارزشمندی است؛ ارج نهادن به شاعران انقلابی و آیینی 
که سروده هایشــان برگرفته از منویات رهبر معظم انقلاب و 

شاخص های انقلاب اسلامی  بوده است.
او  با اشاره به برخی نامهربانی ها و ناملایمتی های صورت 
گرفته نسبت به هنرمندان متعهد و به خصوص شاعران متعهد 
طی ســال های اخیر  گفت: خوشبختانه نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور با برنامه ریزی و اجرای برنامه هایی چون »اقتراح 
ماسک« و برنامه »راویان بالندگی« که در ایام کرونا اجرایی شد، 
ثابت کردند که نهاد کتابخانه های عمومی کشور تنها به عنوان 
یک نهاد خدماتی صرف فعالیت نمی کند، بلکه به عنوان یک 
باشگاه فرهنگی و اجتماعی و حساس به مسائل و جریانات روز 
عمل می کند و مورد اقبال مخاطبان و اقشار مختلف مردم در 

اقصی نقاط کشور قرار می گیرد.
باید به مجموعه نهاد تبریک گفت ازجمله به جناب آقای 

رمضانی در معاونت توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی، 
جناب آقای متولیان در معاونت برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعــات و همچنین به دبیرکل محترم نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور که توانستند برنامه های متنوع و متکثر در چند 
سال اخیر، نهاد کتابخانه های عمومی کشور را در آخرین سال 
قرن به عنوان یک پایگاه فرهنگی و اجتماعی فعال باز تعریف 
کنند. این موضوع فصل تمایز نهاد با سایر دستگاه های فرهنگی 
بوده و حتی آنجایی که بعضا در برخی دستگاه های فرهنگی 
دیگر به دلیل محدودیت ها کوتاهی و یا کم کاری صورت گرفته، 
نهاد علی رقم محدودیت هــای خود ورود کرده آن را جبران 

کرده است.
وی با بیان خاطراتی از همنشینی با استاد مجاهدی گفت: 
به یاد دارم در دوران کودکی که به همراه پدر و سایر بزرگوارن 
به منزل استاد مجاهدی می رفتم، کتاب ها در اتاق ایشان به 
سبک علما روی زمین چیده می شد و فضای جالبی رقم زده 
بود. اما نکته مهم جنبه تربیتی اخلاق، منش و رفتار استاد بود 
که در وجود بســیاری از جوانان هم نسل ما که امروز شاعران 
خوبی در حوزه شعر آیینی هستند، تاثیر گذار بوده است که 

خود این منش نیز حاصل ارتباط و همنشینی نزدیک استاد با 
مراجع عالیقدری نظیر آیت الله میلانی)ره( و حتی پدرشان 
شــیخ جعفر مجتهدی که امروز که در قبرستان شیخان قم 

مدفون هستند، بوده است.
این آثار فردی هنرمند است که تاثیر اجتماعی می گذارد 
و می تواند نفس تربیتی و اخلاقی داشته باشد. همانگونه که 
مطرح شد خود شاعر باید به یک آلایش و پالایش درونی برسد 
که بتواند شــعر تاثیرگذار بسراید؛ در این جهت آثار متعدد و 
متنوعی که ایشان دارند  از »از سیری در ملکوت«، »یک صحرا 
جنون« تا »تذکره سخنوران قم« که کتابی پژوهشی درباره 
سخنوران قم است، باعث شده که از استاد مجاهدی همواره به 

عنوان پدر ادبیات آیینی یاد شود.
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۷ هزار پرنده مهاجر در میانکاله قربانی 
سم شدند

تلفات پرندگان مهاجر آبزی در تالاب میانکاله و خلیج 
گرگان به 7 هزار قطعه رسید.

حسینعلی ابراهیمی مدیر کل حفاظت محیط زیست 
مازندران شمار پرندگان تلف شده مهاجر آبزی در تالاب 
میانکاله و خلیج گرگان را تا کنون 70۹8قطعه اعلام کرد.
وی با بیان این که پایش و جمع آوری لاشه ها با قایق، 
تراکتور، موتورســیکلت و به طور پیاده در ضلع شرقی و 
جنوبی تالاب و خلیج اجرا می شود، افزود: لاشه پرندگان 

مهاجر تلف شده جمع آوری شده است.
او بیشترین تعداد گونه های تلف شده را از نوع چنگر 
معمولی، فلامینگو و مرغابی بیان کرد و گفت: جمع آوری 
لاشه ها همچنان ادامه دارد که گروه هایی از محیط زیست 
گلوگاه، بهشهر و اداره کل محیط زیست در پایش منطقه، 
همکاری می کنند، دامپزشــکی بوتولیسم را علت اولیه 
تلفات پرندگان اعلام کرده است.بوتولیسم نوعی سم است 
کــه با اختلال در عملکرد سیســتم عصبی و تنفســی 

پرندگان، منجر به مرگ آنان می شود.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط عمومی اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان مازندران، وی معتقد است 
که کم آب و خشک شدن میانکاله به دلیل حفر چاه های 
غیر مجاز، استفاده بی رویه از آب های سطحی و لایروبی 
نشــدن میانکاله علت پدیدار شدن این معضل است.آب 
رودخانه قره سو در استان گلستان هم از علت های خشک 
شدن میانکاله است و این مشکل باید به عنوان مشکل ملی 
با همراهی مســئولان کشوری و استانی حل شود،  برای 
جلوگیری از تکرار این فاجعه باید حقابه تالاب را بدهند، 
چاه های غیرمجاز منطقه باید مسدود شوند، الگوی کشت 
کشــاورزی تغییر پیدا کند، جلوی ســاخت ســازهای 
غیرمجاز و ورود فاضلاب گرفته شــود و سرانجام این که 
بهره برداران شــیلاتی هم ساماندهی شوند. اما با تمامی 
موارد مطروحه ، همچنان یک سؤال بی پاسخ مانده است، 
چرا در میانکاله بوتولیسم تولید می شود، مشکلی که درباره 
علت این موضوع هنوز تحقیقات و بررسی ها ادامه دارد، هر 
چند کارشناسان معتقدند یکی از دلایل و فرضیه های مهم 
کــه هم در گزارش دامپزشــکی و هم در گزارش کمیته 
مشورتی میانکاله به آن اشاره شده است، ورود میزان قابل 

توجهی رسوب به تالاب میانکاله است.

تلاش برای فعال سازی معادن کوچک مقیاس کشور
افزایش سقف تامین مالی تا 1۰ میلیارد تومان

سید رضا عظیمی، مدیر اجرایی طرح احیا، فعال سازی 
و توسعه معادن کوچک مقیاس گفت: بهره گیری از ظرفیت 
ابزارهای نوین تامین مالی به خصوص در بازار سرمایه، یکی 
از اولویت های اصلی وزارت صمت در سال جاری است. در 
همین راستا تعاملات و تسهیل گری های موثری با سازمان 
بورس و اوراق بهادر نیز انجام شده است که از جمله می توان 
به افزایش سقف تامین مالی به روش تامین مالی جمعی 
و تغییر آن از 20 میلیارد ریال تا سقف 100 میلیارد ریال 
اشــاره کرد که اخیرا نیز به تایید فرابورس رسیده است. 
تا کنون دو مجموعه با طرح فوق برای تامین مالی جمعی 
تفاهم کرده اند که به منظور سهولت، تسریع در پیگیری و 
هماهنگی های انجام شده با طرف های تفاهم، معدنداران 
و مجموعه هــای معدنی کوچک مقیاس که نیاز به تامین 
مالی برای خرید تجهیزات و ماشــین آلات تا سقف 100 
میلیارد ریال دارند می توانند از طریق ارتباط با دبیرخانه 
طــرح http://ssmines.impasco.gov.ir برای 
تامین مالی از روش تامین مالی جمعی بهره مند شوند.در 
راستای کاهش بوروکراسی و در نتیجه این اقدام برای طرح 
احیا، فعال سازی و توسعه معادن کوچک و متوسط مقیاس 
فوایدی قابل انتظــار خواهد بود. از جمله آنها می توان به 
ترغیب و تشویق معادن کوچک مقیاس و سرمایه گذاران 
جهت بهره مندی از مزایا و زیرساخت فراهم شده، ایجاد 
فرصت مناسب برای توسعه استارت آپ ها و شرکت های 
دانش بنیان به منظور معرفی نوآوری و تکنولوژی های نوین 
در حوزه معدن و صنایع معدنی اشاره کرد.همچنین امکان 
اســتفاده از فرصت توسعه مناطق روستایی برای احیای 
معادن در مناطق کمتر توسعه یافته با اجرای طرح با اولویت 
این مناطق، تسهیل فرآیند تامین منابع مالی در راستای 
فعالســازی معــادن کوچک مقیاس، ارتقــا در کارهای 
تحقیقاتی، پژوهشــی و فرآوری مواد معدنی و توسعه فن 
آوری های نوین و دانش فنی مورد نیاز در بحث استخراج و 
فرآوری مواد معدنی از جمله فواید دیگر است.گفتنی است، 
دبیر کارگروه ارزیابی تامیــن مالی جمعی از متقاضیان 
تامیــن مالی جمعی دعوت کرد تا با مراجعه به لیســت 
عاملین مجاز به فعالیت در ســایت فرابورس برای تامین 

مالی، اقدام کنند.

مدیرعامل فولادمبارکه در جمع اعضای 
هیئــت مدیره و بازدید از باشــگاه فرهنگی 
ورزشی فولادمبارکه سپاهان با اشاره به نقش 
مثبت این باشگاه در عرصه ورزش تصریح کرد: 
یکی از بخشهایی که می تواند نشاط و شادابی 
را به جامعه تزریق کند ورزش است که باشگاه 
سپاهان با عملکرد خوب خود به این مهم که 
خواســته مقام معظم رهبری نیز می باشد 
دســت یافته اســت. مهندس حمیدرضا 
عظیمیان افزود: باشگاه فولاد مبارکة سپاهان 
باید با عملکرد خود در کشور به گونه ای عمل 
کند که نشــان دهد اگر باشگاه ها به سمت 
بخش خصوصی بروند، عملکردشــان بهتر 
خواهد بود. باشــگاه این رســالت را در کنار 
کارهــای دیگر بر عهــده دارد که در جامعة 
ورزشی این موضوع را جا بیندازد. وی تصریح 
کرد: دولت باید اجازه دهد که بخش ورزش که 
ارتباط ویژه ای با جوانان دارد، مستقل عمل 
کند و این خدمت بزرگی به ورزش کشــور 
خواهد بــود. عظیمیان در ادامه خواســتار 
الگوبرداری این باشــگاه از باشگاه های برتر 
جهان در راستای ارتقای اهداف و رویکردهای 
این باشگاه شد و از هیئت مدیره خواست در 
یک برنامه ریزی ویژه، ارتقای اساسی باشگاه را 
در مــد نظر قرار دهنــد.وی گفت: نگاه ویژة 
باشــگاه بــه ورزش معلولین، جانبــازان و 

استعدادهای درخشان و استفاده از ظرفیت 
آنان با رویکرد امیدبخشی به جامعه قابل تقدیر 
و ستایش اســت. مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه افزود: تا بتوانم از ظرفیت های خود برای 
حمایت از باشگاه که سرمایه های مردم در آن 
جمع شــده استفاده خواهم کرد. عظیمیان 
گفت: امیدواریم باشگاه با اتکا به ظرفیت های 
مدیریتی و بازیکنان خود مجددا در مســیر 
موفقیت قرار گیرد و روابط عمومی باشگاه نیز 
همسو با روابط عمومی فولاد مبارکه در زمینة 
انعکاس دستاوردها تلاش مضاعفی داشته 
باشد. مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکة سپاهان 
نیز در این جلسه با بیان اینکه ۹0 تیم ورزشی 
در این باشگاه فعالیت می کنند گفت: باشگاه 
سپاهان تلاش می کند در شأن شرکت فولاد 

مبارکــه و اســتانداردهای آن گام بردارد و 
دغدغه های مدیریت شــرکت در مســائل 
فرهنگی، ورزشی، اجتماعی و هواداری را کم 
کند. محمدرضا ســاکت افــزود: مجموعة 
مدیریتی شرکت تلاش می کند رسالت های 
ارزشی باشــگاه و فولاد مبارکه را در زمینة 
ارزش هــای انقلابی، شــهدا، دفاع مقدس، 
مســئولیت های اجتماعی با موفقیت انجام 
دهد. در ادامة این جلسه، مجتبی لطفی، رئیس 
هیئت مدیرة باشگاه فولاد مبارکة سپاهان نیز 
با اشــاره به وضعیت خوب باشگاه و اشراف 
هیئت مدیــره بــه موضوعــات باشــگاه و 
باشگاه داری گفت: مشکل خاصی نداریم و ۹0 
تیم ورزشی این باشــگاه همه قهرمان اند یا 
مقام های دوم و ســومی به دست آورده اند. 

امیدواریم این امر تا حدودی جبران زحمات 
و تلاش های مجموعة مدیریتی شرکت بوده 
باشد. در ادامة جلسه که عباس اکبری، معاون 
نیروی انسانی و سازماندهی نیز در آن حضور 
داشــت، مدیرعامل باشــگاه فولاد مبارکة 
ســپاهان و اعضای هیئت مدیره به بحث و 
تبادل نظر دربارة موضوعات باشگاه پرداختند 
و دستورات لازم جهت تسهیل امور مختلف 

باشگاه توسط مهندس عظیمیان صادر شد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در پایان 
این جلســه با حضور در مرکز فنی-ورزشی 
باشــگاه فولاد مبارکة ســپاهان و در جمع 
بازیکنان این تیم به شــرایط خوب باشگاه و 
استفاده از مربی خوب و مدیرعامل حاذق در 
رأس باشگاه اشاره کرد و گفت: امیدواریم تیم 
فولاد مبارکة سپاهان دوباره در آسیا بدرخشد. 
ما خواهان آنیم که باشگاه عملکردی داشته 
باشد که دولت، مثل سایر باشگاه های جهان، 
از بخش باشگاه داری کنار برود و فقط وظیفة 
نظارتی داشته باشد. برای تحقق این موضوع 
این جانب همه تــلاش خود را به کار خواهم 
بست. وی خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط 
کرونایی جامعه و مشکلات روزمره باید امید 
را به جامعه تزریق کرد که باشگاه فولاد مبارکة 
ســپاهان با عملکرد خوب خود آن را محقق 

کرده است.

مدیرعامل فولاد مبارکه در جمع اعضای هیئت مدیرۀ باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان:

باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان با عملکرد خود باعث تزریق امید
 و نشاط به جامعه شده است
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محمدحسن علمداری عضو هیات مدیره بانک مسکن با اعلام معرفی ۲۰۲ هزار و ۹۵۷ متقاضی طرح اقدام ملی مسکن به بانک از واریز وجوه اولیه طرح اقدام 
ملی مسکن توسط ۱۴۱ هزار و ۲۶۶ متقاضی خبر داد و مبلغ آن را ۵۶۰۰ میلیارد تومان برشمرد.

  تازه ترین وضعیت افتتاح حساب، واریز وجوه اولیه و انعقاد قراردادهای طرح اقدام ملی مسکن  و معرفی متقاضیان به پروژه های طرح اقدام ملی مسکن را اعلام 
کرد. وی با اشاره به اینکه تاکنون ۲۰۲ هزار و ۹۵۷ نفر پذیرفته شده نهایی طرح اقدام ملی مسکن برای معرفی به پروژه های اقدام ملی مسکن به بانک معرفی 
شده اند از واریز وجوه اولیه توسط ۱۴۱ هزار و ۲۶۶ متقاضی طبق تازه ترین آمار خبر داد.علمداری گفت: از محل واریز وجوه اولیه ۱۴۱ هزار و ۲۶۶ متقاضی طرح 
اقدام ملی مسکن تاکنون ۵۶۰۰ میلیارد تومان به پروژه ها تزریق شده است. به گفته وی، تاکنون ۴۱۰ پروژه معادل ۲۷ هزار و ۱۲۴ واحد به بانک معرفی شده است 
و ۷۵ پروژه معادل ۲ هزار و ۳۹۵ واحد مسکونی در دفترخانه ها آماده امضای قرارداد هستند. همچنین، ۷۱ قرارداد معادل ۶ هزار و ۷۳۴ واحد به امضا رسیده 

که برای آن تعداد نیز پرداخت تسهیلات انجام شده است.

5۶۰۰میلیاردتومان
ازمحلآورده
متقاضیانبه

پروژههایمسکن
ملیتزریقشد

اخبارکوتاه
آغاز رسیدگی به پرونده حقوقی های 

متخلف بازار سرمایه در دستگاه قضا
سید امیرحســین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس 
مجلس شــورای اســلامی از آغاز رســیدگی به پرونده 
حقوقی های متخلف بازار سرمایه توسط دستگاه قضایی 
خبر داد، وی در صفحه شــخصی خود در توییتر نوشت: 
»بازپرس مجتمع جرائم اقتصادی، رسیدگی به پرونده 
حقوقی های متخلف بازار ســرمایه را آغاز و تقاضای ارائه 
مستندات تکمیلی از اینجانب کرده است، این پرونده را تا 
آخر پیگیری می کنم تا دیگر شاهد سوءاستفاده از مردم 
در بازار ســرمایه نباشــیم، علاوه بر برخورد با خاطیان، 
بهترین راه بازگشت اعتماد مردم این است که منابع خارج 
شده توسط متخلفین، در قالب یک نهاد بازگردانده شود، 
 مشکل اصلی بازارسرمایه سوءمدیریت و ترک فعل های 
مدیران و تخلفات حقوقی هاست؛ مسئولان و شورای عالی 
بــورس باید زودتــر از اختیارات قانونی خود اســتفاده 

می کردند.«

افزایش سرمایه در اولویت بیمه سینا
رضا جعفری مدیرعامل بیمه سینا، با اشاره به عملکرد 
بیمه ســینا در 10 ماه ســال جاری  و افزایش سرمایه از 
مهم ترین اولویت های بیمه سینا برای تقویت ساختار مالی 
و توسعه بازار،تلاش شــعب برای بهبود ارائه  خدمات به 
مشــتریان را ستودنی عنوان کرد و گفت: این امر موجب 
افزایش رضایت مندی بیمه گذاران شده است به نحوی که 
در یک ســال اخیر شاهد ارتقای شاخص رضایت مندی 
بوده ایم. گزارش های آماری در صنعت بیمه گویای رشد 
بیمه سینا در شــاخص های مهم مالی بوده و امیدواریم 
طبق برنامه ریزی انجام شده بتوانیم این روند را در سال 

آینده با شتاب بیشتری ادامه دهیم.

معافیت تاکسی های اینترنتی از مالیات  
ارزش افزوده

معاون فنی سازمان امور مالیاتی، بخشنامه معافیت 
شــرکت های ارائه دهنده خدمات هوشمند جابه جایی 
مسافر درون شهری از مالیات ارزش افزوده را به ادارات کل 
امور مالیاتی استان ها ابلاغ کرد. محمود علیزاده در نامه ای 
به ادارات کل امور مالیاتی استان ها، معافیت شرکت های 
ارائه دهنده خدمات هوشمند جابه جایی مسافر از مالیات 
ارزش افزوده را ابلاغ کرد. بر اســاس ابلاغیه معاون فنی 
سازمان امور مالیاتی، همه اشخاص حقوقی ارائه دهنده 
خدمات برخط جابه جایی مسافر درون شهری و حومه که 
عضو اتحادیه کشوری کسب و کارهای اینترنتی باشند و 
بخشی از فعالیت های آنها بر اساس اپلیکیشن یا وب سایت 
انجام شــود، اعم از اینکه وســیله نقلیه در مالکیت خود 
شخص باشد یا طی قرارداد با شخص ثالث همکاری کند، 
از مالیات ارزش افزوده معاف هســتند. از دیگر شــروط 
مشمول این معافیت برای تاکسی های اینترنتی این است 
که شــخص حقوقی ارائه دهنده این خدمات می بایست 
همه مسؤولیت های حمل مسافر را برعهده داشته باشد. 

صادرکنندگان 3۲ میلیارد دلار تأمین 
ارز کرده اند

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد: 
از ابتدای ســال  جاری ۹.2 میلیارد دلار ارز ترجیحی برای 
کالاهای اساسی، نهاده های کشــاورزی، دارو و تجهیزات 
پزشکی تأمین شده است. با وجود مشکلات ناشی از تأثیر 
شــیوع ویروس کرونا درامور تجاری و تأمین ارز در ابتدای 
سال، بانک مرکزی و صادرکنندگان تاکنون 32 میلیارد دلار 
برای واردات کشــور تأمین ارز کرده اند.  تأمین ارز از طریق 
سامانه نیما توسط صادرکنندگان بخوبی در حال انجام است 
و طی بهمن ماه روزانه به طور میانگین بیش از 80 میلیون 
دلار معامله شده است. این درحالی است که عرضه روزانه ارز 
در ســامانه نیما به طور میانگین معمــولاً بیش از دوبرابر 
معاملات روزانه ارز است،از ابتدای سال  جاری ۹.2 میلیارد 
دلار ارز ترجیحی برای کالاهای اساسی، نهاده های کشاورزی، 

دارو و تجهیزات پزشکی تأمین شده است./بانک مرکزی

خسارت های ناشی از نوسانات برق 
جبران می شود

شقایق یوسفی معاون دفتر خدمات مشترکان توانیر از 
پرداخت خسارت به مشترکان آسیب دیده از نوسانات برق 
در سراسر کشــور خبر داد،  تمامی خسارت های ناشی از 
نوسانات برق مشترکان پرداخت می شود، مشترکان آسیب 
دیده از نوسانات برق در کشور می توانند با مراجعه به سایت 
بیمه توانیر خسارت خود را ثبت و پس از کارشناسی از سوی 
شرکت بیمه گذار، خسارت خود را دریافت کنند،در حالی 
که هرسال پرداخت بیمه با تاخیر چند ماهه انجام می شد، 
اما تا به امروز چیزی بالغ بر۶5 میلیارد تومان خسارت ناشی 
از نوسانات برق به مشترکان پرداخت شده است و این روند 
پرداخت همچنان ادامه دارد. در سامانه خسارت مشترکان 
برق، پنج مرحله ورود اطلاعــات، دریافت کد رهگیری، 
بررسی اولیه مدارک در سامانه توسط بیمه، اعلام نتیجه به 
مشترک، تایید دریافت خسارت و واریز مبلغ خسارت برای 

مشترکان زیان دیده در نظر گرفته شده است.

محمد یاسر طیب نیا معاون امور معادن شرکت فولاد 
مبارکه با حضور در کنفرانس آنلاین معدن 24 گفت: ایران 
یک کشور معدنی است و بیش از پیش باید برای مباحث 
اکتشاف وقت صرف شود و در این زمینه تبادل نظر انجام 

گیرد.
وی با اشاره به جدی بودن بحران تأمین مواد اولیه 
خاطرنشان کرد: بخش خصوصی توان انجام اکتشاف را 
دارد، اما باید انگیزه برای آن  ایجاد شود. همچنین مساوات 
در ارائــة فرصت هــای معدنی با عدالــت در این زمینه 
جایگزین نشود، شــرکت های معدنی بزرگ باید برای 
سرمایه گذاری در اکتشاف معادن ترغیب و حتی مکلف 
شــوند. عمدة ذخایر معدنی را در محدودة عمق 500 تا 
1000 متری ارزیابی کرد و این موضوع را نشان از اهمیت 
اکتشافات عمقی دانست. او با اشاره به سرمایه گذاری 7 
میلیارد دلاری کشور استرالیا در سال 2012 برای بیش 
از 10 میلیون متر حفاری گفت: در سال 201۶ نیز در این 
کشور 8 میلیون متر حفاری باکیفیت انجام شده است. 
در سال 2017 در کشور چین نیز 5 میلیون متر حفاری 
انجام شده، اما متأسفانه اعداد مربوط به حفاری در ایران 
با این اعداد قابل مقایســه نیست. برای مثال در سال ۹۶ 

حدود 1۶2 هزار متر حفاری انجام شده که فاصلة زیادی 
با میزان حفاری در کشورهای پیشرو دارد.

در حال حاضر در حوزة ســنگ آهن افق چشم انداز 
برنامة 55 میلیون تن است، هرچند پروانه های صادرشده 
و پروژه های کلنگ زده شــده بیشتر است. برای این 55 
میلیون تن به 1۶2 میلیون تن و در صورت افت عیار، به 
180 میلیون تن سنگ آهن نیاز است؛ بنابراین با کسری 
نزدیک به 30 میلیون تن سنگ آهن مواجه خواهیم بود.
برای توســعة پایدار باید 180 میلیون تن ذخیره 
قطعی در کشور شناسایی شود. وی با اشاره به وجود برخی 
فرضیه های اشتباه در زمینة اکتشاف گفت: منابع مالی و 
توان سرمایه گذاری جهت اکتشاف در بخش خصوصی 
وجود ندارد یا دارای توجیه اقتصادی نیست، اما بر اساس 
آمار سازمان زمین شناسی، کل بودجة تخصیص یافته به 
این ســازمان 28 میلیون دلار بــوده، درحالی که ارزش 
گواهی کشــف ذخایر معدنی کشف شــده توسط این 
سازمان 103 میلیارد دلار است. یکی دیگر از معایب این 
است که تکنولوژی و دانش اکتشاف در کشور وجود ندارد 
یا در دسترس نیست و فقط شرکت های وابسته به دولت 
و شرکت های معدنی بزرگ در اکتشاف موفق بوده اند. اگر 

شــرکت های معدنی در حوزة اکتشاف سرمایه گذاری 
می کردند، شرایط بهتری نسبت به وضعیت موجود حاکم 
بود. کمبود مواد معدنی نشان از اشتباه بودن سیاست های 
شــرکت های معدنی در گذشته دارد. سرمایه گذاری در 
ســنگ آهن بیش از 100 درصد سودآور است و بهتر و 
به صرفه تر اســت که معدنی ها به جای هزینه کردن در 
حوزة فولاد به توسعة اکتشافات روی آورند؛ چراکه تنها 
با 10 درصد سرمایه گذاری در بخش اکتشافات از 1000 

درصد سودآوری برخوردار می شوند.

شرکت های معدنی بزرگ به سرمایه گذاری در توسعۀ اکتشافات مکلف شوند

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

محمدحسین مقیســه مدیرعامل صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک از چهار خدمت ویژه این 
صندوق برای صنعتگران به مناســبت فرارســیدن ایام 
گرامیداشت انقلاب شــکوهمند اسلامی خبر داد که در 
صورت پرداخــت اصل بدهی تا پایان امســال، جریمه 
بدهکاران بخشیده می شود، تداوم تحریم های ظالمانه، 
پاندمی کرونا و همچنین برخی مشکلات اقتصادی داخلی 
نظیر افزایش نرخ تورم و نرخ ارز، دشواری هایی را در یک 
سال گذشــته برای صاحبان کسب وکارها رقم زده و اگر 
بتوان در این شرایط سخت گام هایی برای حمایت از آنان 
برداشت، ماندگار می شود، در این راستا چهار اقدام ویژه 
برای مشتریان این صندوق و صنعتگران و تولیدکنندگان 
در نظر گرفته شــده که در مورد نخســت، اگر بدهکاران 
صندوق بتوانند اصل بدهی خود را تا پایان سال پرداخت 
کنند، جریمه آنان بخشــیده شده و نرخ محاسبه بدهی 
همان 14 درصد سالیانه خواهد بود، این نرخ، چهار درصد 
کمتر از نرخ مورد عمل بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار 
است و به صورت روزشمار و فقط به اصل تسهیلات تعلق 

می گیرد، صندوق بر اساس قوانین بالادستی و اساسنامه 
خود، با صــدور ضمانتنامه با نرخ میانگین 1/5 درصد به 
تامین کســری وثیقه صنعتگران صنایع کوچک کمک 
می کند تا بتوانند تسهیلات بگیرند، وقتی واحد تسهیلات 
گیرنده به هر دلیل نتواند در سر رسید به تعهدات خود به 
نظام بانکی عمل کند، بانک مبلغ ضمانتنامه را از صندوق 
دریافت می کند و اینجاســت که بدهــی صنعتگران به 
صندوق ایجاد می شود و باید همراه با جریمه به پرداخت 
آن اقدام کنند، اکنون به مناسبت فرارسیدن ایام الله دهه 
فجر، هیات مدیره صندوق طی مصوبه ای از دریافت جریمه 
از بدهکاران صرف نظر کرده و اگر کسی تا پایان سال بدهی 

خود را تسویه کند، با همان نرخ 14 درصد دریافت خواهد 
کرد، اکنون میزان بدهی صنعتگران به صندوق به بیش از 
800 میلیارد ریال رســیده که بخش عمده آن مربوط به 
چند سال گذشته است،صدور انواع ضمانتنامه پیمانکاری 
بــدون ودیعه اول با حداقل وثیقه و 50 درصد تخفیف در 
نرخ های کارمزد برای صنایع کوچک، دیگر اقدامی است 
که از ســوی صندوق در این ایام در دستور کار قرار گرفته 
اســت.این در حالی است که در شــرایط عادی، تامین 
ضمانتنامه از سوی شرکت ها با مراجعه به بانک، پرداخت 
مبلغی بین پنج تا 20 درصد سپرده به عنوان ودیعه و دادن 
وثیقه به بانک انجام می شــود و در نهایت مشــتری باید 
کارمزدی هم بابت صدور ضمانتنامه ها بپردازد، با اصلاح 
برخــی قوانین و مقررات صنــدوق، اکنون صندوق های 
پژوهش- فناوری و همچنین سایر صندوق های وابسته به 
دانشگاه ها، پارک های علم و فناوری و همه صندوق هایی 
که به واســطه قانون برای کمک و حمایت از فعالیت های 
تولید، صنعتی و… شکل گرفته نیز می توانند از خدمات ما 

استفاده کنند.

جریمه بدهکاران بخشیده می شود

 یک کارشناس فولاد کشور گفت: 80 نوع صنعت کشور 
به فولاد مبارکه وابســته اســت و تنوع محصولات تولیدی و 
پیشگامی فولاد مبارکه در انجام رسالت اجتماعی در وضعیت 
ممتاز است. محمد آزاد در گفت و گو با خبرنگار ایراسین با اشاره 
به اهمیت و جایگاه ویژه شــرکت فولاد مبارکه اظهار داشت: 
شرکت فولاد مبارکه بزرگترین تولیدکننده فولاد کشور است 

که نیمی از تولیدات فولاد به این شرکت مربوط می شود.
وی افزود: بیشترین تولیدات شرکت فولاد مبارکه مصارف 
صنعتی دارد و مواد اولیه صنایع زیردستی را فراهم می کند. این 
کارشناس فولاد با بیان اینکه 80 نوع صنعت در کشور به فولاد 
مبارکه وابسته است، گفت: تنوع محصولات تولیدی شرکت 

فولاد مبارکه علاوه بر پاسخ به نیاز داخلی در مسیر صادرات هم 
قرار می گیرد. وی با اشاره به جایگاه ایران در تولیدات فولادی 
تصریح کرد: شرکت فولاد مبارکه به تنهایی به اندازه تمام صنایع 
آهن و فولاد کشور است و روش های آن نیز با سایر جاها متفاوت 
است. آزاد با اشاره به بومی سازی و مسئولیت اجتماعی شرکت 
فولاد مبارکه تصریح کرد: بیشتر صنایع فولادی که وابستگی 
به تختال و ورق دارند زیرمجموعه شــرکت فولاد مبارکه قرار 
دارند. وی با بیان اینکه شــرکت فولاد مبارکه جزء افتخارات 
کشور است، اظهار داشت: 50 درصد تولیدات آهن و فولاد در 
سال توسط شرکت فولاد مبارکه انجام می شود. این کارشناس 
آهن و فولاد با اشاره به اینکه نیمی از تولید 2۶ تنی سالانه فولاد 

در کشــور توسط شرکت فولاد مبارکه انجام می شود، گفت: 
سیاست بومی سازی و رسالت اجتماعی توسط شرکت فولاد 

مبارکه نشان از اعتماد این مجموعه به تولیدات خود دارد.
وی افزود: با سیاســت گذاری در مسیر صحیح و شفاف 
سازی می توان تولیدات مازاد را در مسیر هرچه بیشتر صادرات 

سوق داد تا جایگزین صادرات نفتی شود.
آزاد با بیان اینکه خام فروشی مهمترین چالش در حوزه 
فولاد و صنایع وابســته اســت، گفت: هنوز نتوانستیم از خام 
فروشی جلوگیری کنیم اگرچه بهتر از قبل شده است؛ این در 
حالی اســت که فراوری می تواند علاوه بر اشتغال زایی ارزش 

افزوده برای کشور به همراه بیاورد.

بیش از 80 درصد صنایع کشور به فولاد مبارکه وابسته است
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یک وقتی می گوییم ما اصلاً به مراوده ی خارجی نیاز نداریم. این حرف، حرف 
دقیقی نیست؛ چون شما هرچقدر هم در داخل تولید کنید، تولیدتان را باید با خارج 
مبادله کنید که ثروت ایجاد بشود. به نظر من باید قبول کرد که مراوده ی خارجی مهم 
است. بنابراین ابزارش هم مهم است و باید تحریم برداشته شود؛ چون در تحریم بانک ها 
نمی توانند کار بکنند و در مراوده ی خارجی  مشکل ایجاد می شود. اصل این است که 
ما روی استقلال اقتصادی خودمان کار را کنیم و برای استقلال اقتصادی احتیاج به 
مــراوده ی خارجی هم داریم و برای اینکه مراوده ی خارجی مان شــکل بگیرد، باید 
تحریم ها برداشته بشود. شهید مطهری در کتاب اقتصادشان یک نکته ای دارند که 
شاید قدری کم به آن توجه کردیم. ایشان می گوید برای اینکه ما به اهداف عالیه  ی 
حکومت برسیم باید حتماً  از یک اقتصاد سالم برخوردار باشیم و اگر حکومتی اقتصاد 
سالم نداشته باشد هر چند هم اهداف عالیه ای داشته باشد، در حکومت به آن نمی رسد 
و اقتصاد سالم باید یک اقتصاد زاینده  و ثروت زا باشد. ما باید به استقلال اقتصادی  مثل 
استقلال های دیگر توجه کنیم. این نکته در قانون اساسی ما هم هست. گاهی تصور 
می شود که استقلال اقتصادی معنی اش این است که ما درهایمان را روی کشورهای 
دیگر ببندیم. این تصور غلطی است. استقلال اقتصادی این است که نتوانند به شما زور 
بگویند. درون زایی اقتصاد هم خیلی مهم است و باید قبول کنیم که ظرفیت درون زایی 
ما فعلیت پیدا نکرده است؛ چون ما کشور نفتی هستیم و پول زیاد نفت را خرج امور 
جاری کردیم و در کار تحقیقاتی و دانشگاهی  ثروت زایی را مبنا قرار ندادیم؛ چون پول 
نفت را به وزارت صنایع، وزارت کار، دانشــگاه ها و... می دهیم. نه تولید ما به دانشگاه 
متصل می شود، نه دانشگاه از نظر اداره  ی خودش لزومی می بیند به تولید وصل شود، 
ولی به صورت طبیعی باید به هم متصل شــوند و نیازمند هم باشند. این مشکل از 
آنجاست. لذا راحت حکومت کردن به این معنا نیست که یک پول بادآورده ای را خرج 
کنیم تا این دوره ی چهارساله تمام شود. این مشکلی است که در دوره های مختلف 

وجود داشته است.
  بعضی ها بین ترامپ و نظام سیاســی آمریکا تفکیک قائل می شوند. 
می گویند ترامپ یک پدیده ای بود که دموکراسی آمریکایی توانست آن را 
کنتــرل و حذف کند و یک زائده ای بود که رفع و رجوعش کردند. در داخل و 
فضای بین الملل هم این حرف گفته می شود. نظر شما درباره ی این نگاه چیست؟
  ترامپ یک نیش تری به این بدنه زد. یک چیزی در این بدنه وجود دارد؛ یعنی 
بدون هیچ چیز که نمی شود این مسئله به وجود بیاید. ارسطو یک حرف مهمی دارد که 
می گوید مشکلاتی که برای مجموعه ای به وجود می آید تا در داخل این مشکل نباشد، 
عامل خارجی به تنهایی نمی تواند آن را ایجاد کند. همیشه یک مشکل داخلی هست. 
به هر حال هفتاد میلیون رأی آورد و اگر بگوییم او مجنون بوده، ولی آن هفتاد میلیون 
نفر که مجنون نبودند. پس یک چیزی را داشت دنبال می کرد و یک حِقدی نسبت به 
ساختار حکومت و بی عدالتی ها و مشکلات داشتند که یک پایگاهی درست کرده بود.

گفتگو-۷

سایپا در مسیر توسعه سبد محصولات
شرکت خودروسازی سایپا طی دو سال اخیر و با 
روی کار آمدن سید جواد سلیمانی ، مسیر متفاوتی در 
زمینه توســعه و تنوع بخشی به محصولات را در پیش 
گرفته اســت . تحولات در ســایپا با حرکت تاریخی و 
شــجاعانه خروج گاو شیرده این شرکت یعنی پراید از 
خط تولید ، آغاز شد و به سرعت خانواده پلتفرم 2۰۰ 
X شــامل تیبا ، ساینا و کوییک با افزایش تیراژ و تنوع 
مدل ، جایگزین ظرفیت تولید پراید شدند و در حرکت 
بعد ، سایپا نخستین سدان کلاس C یعنی شاهین را 
وارد خط تولید کرد . سایپا یی ها طی دو سال گذشته 
هیچ توقفی در تنوع بخشــی به ســبد محصولاتشان 
نداشــته اند و با وجود مشکلات اقتصادی و تحریم ها 
تقریباً هر دو الی سه ماه خبر جدیدی از یک محصول 
جدید ، از پایگاه نارنجی ها منتشر شده است . حال در 
آستانه ورود به سال جدید ، مدیر عامل سایپا از رونمایی 
و معرفی محصول جدید در کلاس B با نام اطلس خبر 
داده اســت که بر اساس شنیده های یک مینی کراس 

اوور است.

B کلاس های نارنجی پوش
خودروهایی با طول کمتر از 4.5 متر و پیشــرانه 

های کم حجم ، در کلاس B سهم قابل توجهی از بازار 
خودرو کشــور و نیاز مشتریان را تشکیل می دهند . تا 
کنون سهم این کلاس بر عهده پراید بود و انتخاب مردم 
تنها به این خودرو محدود می شــد اما سایپا بار دیگر 
مسیر تک محصولی را در پیش نگرفت و در کنار نسخه 
های هاچ بک و ســدان تیبا به عنوان پایه محصولات 
،ســاینا را با جلوه ای جدید روانه بازار کرد و کوییک به 
عنوان نخستین هاچ بک کراس بومی کشور مکمل این 
خانواده شد تا سطح گسترده ای از تقاضاها را پوشش 
دهد . سایپا در ادامه آپشن هایی نظیر سیستم کنترل 
فشار باد تایرها ، مانیتور ، گیربکس اتوماتیک و چندین 
آپشن قابل توجه دیگر را به کوییک و ساینا و حتی تیبا 
آپشنال افزود تا با وجود محدودیت ها همچنان امکان 
انتخاب از بین گزینه های متنوع برای مشتریان فراهم 
باشد . در نهایت ، همزمان با خروج رسمی پراید از خط 
تولید ، نسخه های فیس لیفت ساینا و کوییک معرفی 
شد و امروز شــاهد آغاز تولید کوییک فیس لیفت در 
سایپا هستیم .  کوییک S از جلو پنجره و سپر متفاوتی 
نســبت به نســخه های قبلی بهره می برد و به چراغ 
روشنایی در روز نیز مجهز شده است .در داخل کابین 
ایــن خودرو فرمان به طرح D تغییر شــکل داده و در 
نسخه S این خودرو خبری از کلیدهای تنظیم سیستم 

 G صوتی روی فرمان نیســت اما قرار است در نسخه
کوییک فیس لیفت این کلیدها نیز به محصول افزوده 
شــوند . ساینا فیس لیفت نیز با طراحی متفاوت نمای 
جلو  و عقب ســطح بالایی از فیس لیفت نســبت به 
کوییک را به نمایش می گذارد. حال خانواده B کلاس 
های سایپا با خبر معرفی اطلس ، یک عضو جدید و کاملًا 
متفــاوت دارد . در تصاویر اولیه کــه ظاهراً به اطلس 
مربوط است . این خودرو از زبان طراحی مشابه شاهین 
و کــراس اوور آریا بهره می بــرد و نمای جلو آن جلوه 
جذابی دارد. این خودرو به احتمال زیاد بر پایه پلتفرم 
2۰۰X سایپا طراحی شــده و به نوعی می توان آن را 
نسخه ارتقاء یافته کوییک دانست . اطلاعات غیر رسمی 
منتشر شده در سایت اسب بخار نشان دهنده آن است 
که احتمالاً اطلس نخستین خودرو بومی ایران خواهد 
بود که با بهره گیری از تکنولوژی اینترنت اشیاء امکان 
کنترل برخی آپشــن ها از طریق تلفن همراه را میسر 
خواهد کرد. ســایپا مطمئناً در مسیر متفاوت سازی 
هویت اطلس نسبت به کوییک ، از تریم داخلی جدید 
در آن اســتفاده خواهــد کرد که احتمــالاً نزدیک به 
محصولات رنو خواهد بود . همچنین در قلب این مینی 
کراس جدید به احتمال زیاد و بر اساس گمانه زنی های 
منابع معتبر ، پیشرانه جدید M ۱5 GSI قرار خواهد 

گرفت که قدرتی حدود ۹0 اسب بخار دارد و حداکثر 
گشتاور آن به 135 نیوتون متر می رسد . از مهمترین 
امکانات احتمالی اطلس می توان به فرمان برقی ، تهویه 
اتوماتیک ، کروز کنترل ، اســتارت و ورود بدون کلید ، 
سیستم های ترمز EBD ،ABS و BAS در کنار تریم 

داخل چرم اشاره کرد.

آغاز C کلاس ها با شاهین
مگاپلتفرم SP ۱۰۰ سایپا این امکان را فراهم می 
کند تا تنوع گسترده ای از خودروها بر پایه آن طراحی 
و ساخته شوند . سایپا در گام نخست ، شاهین را بر پایه 
این بستر طراحی و آماده ورود به بازار کرده است و در 
گام بعدی کراس اوور آریا بر پایه آن به عنوان نخستین 
کراس اوور بومی کشور وارد خطوط تولید خواهد شد.  
سایپا تا کنون حضور جدی در بازار خودروهای کلاس  
C با محصولات بومی نداشته اما سری جدید محصولات 
این شرکت شامل شاهین و آریا مهره های جدی برای 
رقابت در بازار هستند . آریا با مطالعه دقیق کراس اوور 
های شــهری بازار ایران طراحی و ســاخته شده و در 
بســیاری موارد بخصوص در زمینه ابعاد اتاق و فضای 
بار، برتری قابل توجهی نسبت به رقبای مشابه چینی 
و کره ای دارد. یکی دیگر از خودروهای کلاس C سایپا 

، محصول جدید طراحی شده بر پایه تندر ۹0 با کد 9۰ 
P است . طراحی های اولیه این محصول نشان دهنده 
تحول کامل اتاق نســبت به تندر ۹0 و تبدیل شدن به 
محصولی جذاب در قیاس با طراحی خشک تندر ۹0 
است . سایپا با انتخاب این پلتفرم به نوعی برای کاهش 
برخی هزینه ها میان بری را در نظر گرفته تا تندر ۹0 
که با اســتانداردهای روز همگام نیست را به محصولی 

بومی بر اساس استانداردهای  85گانه تبدیل کند.

 یک شاسی بلند واقعی در راه است
گروه خودروسازی سایپا تنها به خودروهای سواری 
بســنده نکرده و در نظر دارد تا در آینده نزدیک ، یک 
شاسی بلند واقعی بر پایه شاسی نردبانی و با توانایی بالا 
در آفرود را نیز به سبد محصولات بومی اش اضافه کند 
. هنوز برنامه رونمایی این شاسی بلند جدید اعلام نشده 
اما اهمیت آن استفاده گســترده در برخی ارگان ها و 
توسط بسیاری از علاقمندان به آفرود یا ساکنین مناطق 
صعب العبور است . وجود چنین خودرویی در سبد بومی 
خودروسازان ایران می تواند غیبت چندین و چند ساله 
چنین خودرویی و کشــیدن جور این کلاس توســط 
پیکاپ هــای دو کابین را جبران کنــد و از این جهت 
محصول جدید سایپا می تواند بسیار استراتژیک باشد.
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